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Behandelde onderwerpen: 

l. “Beleid van het Bestuurscollege in het algemeen". 

1) Deze vergadering werd ingevolge artikel 28 van de Eilanden- 
regeling Nederlandse Antillen aangevraagd door de raadsleden 

GP, Trinidad, F‚H.-Croess,- J‚ Noguera, Th. Figaroa, C.F. Lacië 
S.A. Spanner, C. Pieters en J.R, Frank. 

DE VOORZITTER: F.J. Tromp, Gezaghebber van het Eilandgebied 

Aruba. 

SEKRETARIS: A‚J. Booí, Sekretaris van het Eilandgebied Aruba. 

Aanwezig zijn de leden: H. Angela, mej. G. Bareùo, P., Bislip, 
Feeds Croes, G.F. Ctoess.J. Croes, Thede Figatoa, Jeks Frank, 

R.R.H. Richardson, R.V. Henriquez, P.P., Kelly, C.F. Laclé, 
J.D. van der Linde, J. Noguera, C.E. Odor, C.M. Pieters, 
S.A. Spanner, G.P. Trinidad, R‚H. Laclé, C.B. Boekhoudt, alsmede 
de Gedeputeerden N.0.Oduber en M.D. Gomez, 

Afwezig is het lid: D.I. Leo. 

Om 9,25 a.m., opent de Voorzitter de vergadering. 

DE VOORZITTER: Mi ta habri e reunion publico di e Eilandsraad 
aki y mi ta yama bosonan tur un cordial bonbiní. 
Nos ta pasa na e unico punto di agenda, 
Agendapunt: 

l. Het beleid van het Bestuurscollege in het algemeen. 
E sprekerslijst ta habrí y e promêé orador ta Seüor Guillermo 

Trinidad. Mí ta pasa palabra pa Sefior Trinidad. 

DE HEER G.P., TRINIDAD: Sefior Presidente, siman pasâá nos tabata 
aki den sala dí reunion y durante 4 dia nos a delibera amplia- 
mente ariba e viahenan cu a ser hací ariba asuntonan constitu- 
cional. No mas cu un siman despues, ata nos aki den sala di 
reunion atrobe, Sefor Presidente, pa nos trata e maneho di e 
Bestuurscollege aki en general. Pasobra, Sefor Presidente, si 
ta berdad cu asuntonan constitucional, asuntonan relaciona cu 
futuro di Aruba ta di gran importancia y cu nos mester paga tur 
atencion na djê, berdad tambe cu nos tin un gohernacion normal 

of locual nos ta califica como gobernacion normal, pa cumplí cu 
e tareanan cu Gobierno Insular di Aruba tín, e tarea primordial 
pakiko Bestuurscollege aki a wordu formá, e tarea primordial cu 
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nan tín cu híba a cabo pa sigura Aruba un gobernacion diario cu mester 

por responde cu tur e normanan di un bon gobernacion, 

Nos impresion ta, Sefor Presidente, cu pa motibo dí mucho 

enfasis ariba e asunto constitucional pa motibo di proble- 

manan partidario cu no tin nada di haci cu gobernacion, e@ 

trabao normal aki, e gobernacion normal no ta tumando lugar 

manera nos ta desea di miré tuma lugar. Nos no ta kere cu 

pueblo ta satisfecho manera cu e gobernacion ta bayendo 

awor. 
Seüor Presidente, pa nos como partido dí oposicíion, ta suma- 

mente dificil, mi a yega di bisa esaki caba, pa nos por 

huzga e maneho di e Bestuurscollege aki debidamente. Pasobra 

e documento principal, cu nos ta sinti falta di djê, e be- 

groting, cu ta refleha kíiko ta e maneho di Bestuurscoïlege 

pa e afa akí, nos no a ricibië, 
Pues, Sefior Presidente, Bestuurscollege entre tanto tin 4 

luna ta gobernando sin cu nos tin un bista amplío ta kiko nan 

ta haciendo. Pío cu esey, Sefor Presidente; nos tin e impre- 

sion cu Bestuurscollege mes no sa kíko nan ta haciendo. Nos 

tin e impresion cu Bestuurscoollege no sa kiko ta pasando 

rond di nan, Bestuurscollege mes no tin un overzicht di gober- 

nacion y nos como partido di oposicion cu tin e tarea prin=- 

cipal pa huzga e maneho a base di e beleid di Bestuurscollege 

cu e ta encamíina, nos tampoco tin un overzicht, ní un bista 

amplio di loke ta pasando. 

Pa nos ta menos malo, pero pa parti di gobernacion si nos ta hayé hopi 

TO peligroso cu nan ta goberna sin saber di kiko ta pasando exactamente. 7 
Nos a tende partinan chíkito dí e maneho cu nan kier hiba ora cu un 

diputado bay television of den un entrevista, of den declaracionnan cu 

nan ta duna pa parti di partido, nos por a haya flarden di e beleid cu 

nan kier híba, Pero e beleid completo pa nos por huzguê debidamente y 

conhuntamente cu tur loke nos mester pa huzguê, esey ta falta. 

Pero mirando cu Bestuurscollege sin presenta un begroting, sin presen- 

ta na nos su beleid, toch ta gobernando, nos lo no basila pa bini akiden 

y pidi Bestuurscoïtege pa duna responsabilidad pa e hechonan cu nan ta 

cometiendo pa e gobernacioncu nan ta hiba, 

Nos a pidi maneho di Bestuurscollege én general, "beleid van het Bestuurs- 

college ín het algemeen", pasobra nos a custumbra ultimo reunionnan e 

manera cu Bo ta dirigi ec reunionnan, nos tin aprecio p'e, pero sí nos 

trece cierto puntonan specifico, por ta cu cierto momento cu razon Bo 

ta hala nos atencion cu nos no ta mantene nos mes na punto di agenda 

y como cu nos kier tin e libertad amplio pa papîa, como cu nos kier tin 

e libertad pa por toca tur e puntonan cu nos toca, nos a coy e punto di 

agenda aki masha en general, pero no ta nos intencíon pa nos bay trata | 

e begroting cu Bestuurscollege a faya di presenta. Nos lo no bay ariba 

tur e puntonan cu nos por papia ariba djê. Nos conclusion ta despues 

di 9 luna cu Bestuurscollege ta sintá, cu e gobernacion, e maneho di 

Bestuurscollege no ta sano. 

Mi kier a comparêé, Sefior Presidente, cu un curpa yen dí herida y nos 

no por cura tur e heridanan ey di biaha, Nos a bíni awe sí pa pone dede 

ariba díferente herida y nos a bin muy en principal pa nos habri un 

herida, busca moda di sanê y busca moda di curêé. Y esey ta topico prin= 

cipal pakiko nos a biní awe: E maneho di e Bestuurscollege aki pa cu 

enseyanza, 
Mi otro coleganan di fraccion lo trece diferente puntonan padilanti en 

cuanto e mal maneho of e falta di maneho cu e Bestuurscollege aki ta 

hiba, ami lo limita mi mes na enseyanza y muy en especial, e maneho di 

Bestuurscollege aki pa cu MAO-schooî, MAO-onderwijs, pasobra nos ta 
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considera den tur e mal maneho di Bestuurscollege esaki como un punta di ur- gencia na e momento aki. Y ami personalmente kier limita mi na esey, y nos otro miembronan di fraccíon lo papia ariba otro topiconan, pero manera nos a bisa, nos no kier pasa Jueves Santo, Viernes Santo cu Pasco Grandi aki den, Sefior Presidente, nos la limita nos mes y nos ta keda den e sfera di e be- 
groting caminda nos ta spera di haya amplia bista ariba kiko Bestuurscollege ta haci, pasobra, por ehempel, Sefor Presidente, nos por a tende un ehempel, 
mi kier coy pa ilustra e díputado di Asuntonan di Landbouw, Veeteelt en 
Visserij. 
E Diputado aki a cuminsa su careda como diputado yen di entusiasmo, e a trece 
un revolucion chikito den un departamento nobo cu e a lanta; e a trece hopi 
stukken aki den Raad, ecu nos a vota hopí placa ariba dié. Nos por a tende di 
diferente rapportnan cu a ser trecí padilanti y te aiínda nos no por mira algo 
completo, un planificacion general aríba e tereno akí, Nos no sa ki resultado 
e rapportnan aki tin, kíiko e Bestuurscollege a cristalisa for di nan, kiko 
nan a hací nan maneho, Nos sa sí cu diferente pida pida cos ta sosode cu ta 
costa hopi placa, pero nos no sa kiko e maneho mes ta, nos no por huzga kiko 
ta e resultado di e esfuerzonan di Bestuurscollege, Nos no por huzga tampoco 
kiko ta e efectividad di e manera cu e plannan aki ta wordu realisa y nos no 
por huzga kiko ta e rendement di e placa cu ta wordu invertí. 
Y esaki ta un ehempel. Pero asina ariba tur tereno dí gobernacion nos por bisa 
cu nos no tin bista amplio, nos no por huzga debidamente. 
Sefior Presidente, nos a bisa, nos lo papia awe ariba un school, un tipo di 
enseyanza cu nos ta desea di mira na Aruba y cu mientras cu nos ta sperando a 
bin sali na cla cu aparentemente of probablemente e afia aki tampoco lo e cu- 
minsa, 
Kiko a alarma nos, Sefior Presidente? Mientras cu nos sa di hopi tempo, ami 
personalmente como Diputado di Enseyanza, kiko tabata andando pa preparacion 
pa cuminsa cu e clase di enseyanza akí, cu nos ta considera sumamente nece- 
sario, nos por a ripara cierto momento, sabiendo kiko ta sosodiaendo, eahiendo 
e maneho di e Diputado di Enseyanza den e caso aki, cierto momento nos por 
a lesa den corant y nos por a tende na radio den un declaracíon di partido 
Movimiento Electoral dí Pueblo, partido MEP, un declaracion di e partido cu 
ta sostene e Gobierno aki, nos por a tende lo siguiente: cu e proyecto aki di 
MAO, cu for di afia 1970, e Diputado di Enseyanza di e afia ey, un tal Sefor 
Betico Croes, a cuminsa cunê. Y e ta trece padilanti den e declaracion aki cu 
partido PPA a laga e caso aki drumi completamente. Y e ta trece tambe padilanti 
cu su partido semper a aproba y den nan programa nan tabata tin pa bin cu e 
tipo di enseyanza aki, anto na ultimo nos por lesa, cu nan ta puntra nan mes 
sí ta deseable y cu ta completamente un otro caso, cu si ta deseable pa encar=- 
ga un politíco activo cu direccion y guia di un school asina. Esaki pa nos 
tabata algo sumamente alarmante, pasobra e a trece na cla cu posiblemente lo 
e no cuminsa, e tabata pa nos algo sumamente incomprendible. Nos no por a 
imagina nos mes con un Gobierno di un partido cu ta tuma cierto lemanan den 
nan boca, cu tin cierto cosnan ta propaga, por pone algo asina aki preto ariba 
blanco: "cu sí ta deseabel pa nombra un politico activo cu un school asina". 
Pasobra, Seïior Presidente, manera cu lo mi trece na cla, manera mas miembro- 
nan di nos fraccion lo trece na cla, cu akinan aparentemente no kier meen cu | 
un politico actívo por wordu nombra, pasobra nos sa di hopi politico activo, 
cu a ser nombrá, Aparentemente cu e fractie aki kier meen cu un politico activo, 
cu no ta pertenece na e partido MEP, eseynan no ta bin na remarca pa wordu 
encarga. Asina, Y na ningun otro manera nos ta interpreta e parti aki di e 
declaracion, pasobra pruebanan tin, caminda sí ta wordu nombrá politiconan 
activo den clase di encargonan asina. 
Pero, Sefior Presidente, y pa mas miembronan di Raad por haya un bista di kiko 
noe ta papiando, lo mi kier a duna en breve un splicacion ta kíiko ta e school 
di MAO, cu aparentemente ta hopi den publicídad ultimo dianan aki y cu a bin 
culmína den e topico pa e reunion di Eilandsraad aki. 
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Sefior Presidente, e tipo di school aki ta un típo dá school cu nos no 

conoce aínda na Aruba. E nomber MAO ta para pa Middelbaar Administratief 

Onderwijs. Nos por comparêé un poco cu loke nan tin na Hulanda cu yama 

MEAO, ua tipo di enseyanza pa cual nos a duna un beurs, tempo cu nos 

tabata ta den Gobierno, esey ta Middelbaar Economisch en Administratief 

Onderwijs. 
Awor nos akí na Aruba y na Antiyas, no a pone e mesun nomber, pasobra 

e no ta cubri e mesun cos. E acento ta cay riba e parti administrativo: 

DE HEER G.F. CROES: Sefor Presidente, punto di orde, Nos ta desea di 

sa ta na ken e fractieleider di PPA ta duna splicacion. Pasobra mí ta 

caïcula cu no ta solamente mi no sa ta ken, pasobra Bestuurscollege ta 

na altura kiko ta MAO, henter Raad ta na altura kiko ta MAO. Segun nos 

e por bay mas den su preguntanan encuanto e politica dá Gobierno, pero 

no splicacion kiko ta MAO, pasobra e instancia mas apropiâ pa sa kiko 

ta MAO ta Bestuurscollege. 

DE VOORZITTER: Sigui Seùor Trinidad, 

DE HEER G.P. TRINIDAD: Sefior Presidente, atrobe nos ta ripara locual 

nos a ripara hopi tempo caba, cu Seîor Croes no solamente kier dicta 

loke e meg ta haci, no solamente kier dicta loke su partido ta haci, 

pero e kier dicta tambe oke oposicton ta haci. 

Mi kier asumi cu Sefior Croes no tin mester dí ningun spiicarion encuanto 

dí MAO, pasobra e sa bon bon kiko ta MAO y e sa bon bon con stroba 

MAO di bin Aruba e afia aki, 
Pero mi kier duna uu spiicacion pa akíú un rato nos ÈECC@ ‚ssceees 

DE HEER G.F. CROES: Persoonlijk feit, Seüor Presidente. Sefior Trinidad 

ta haci mencion como sí fuera cu mi sa bon bon con por stroba MAO pa 

bini na Aruba e eöa akí. Esaki ta un insinuacion cu mí no ta acepta; 

Sefior Presidente. 

DE HEER G.P, TRINIDAD: Nos lo mira mas aleuw, Seûor Presidente, si ta 

aceptabie pa Seïor Crces of no, pero en todo caso, mi a duna un splica- 

cion pa trece enfasis di e herida, nos kier habri e herida un rato; 

Sefor Presidente, y nos no ta permití una vez mas pa Sefor Croes dicidi 

kiko ta pasa den fraccion aki banda, ken mester papia y con nan mes- 

ter papia y kiko kier meen ora cu nan bisa. Nos ta pídíi Sefior Croes 

pa e limíta su tendencianan dictatorial na su fraccion y na su parti= 

do. 
Pues, Seäor Presidente, e enfasis ta cay ariba e parti administrativo 

y riba e parti administrativo aki mi por bisa cu lo tabata bon si 

durante di un afia nos por a corta tur e advertencianan cu ta sali den 

corant, lo tabata masha pret si nos tabata tin esey, e advertencianan 

cu ta sali den corant durante un aîûa caminda nan ta píidi hende cu tin 

e diploma MBA, 

Pasobra, Seïior Presidente, si antertormente e bedrijfsteven, nos cuerpo 

di Comercio tabata busca muchanan cu Mulo-diploma y Mavo-díiploma, des- 

pues e a para bira cu ta muchanan di Havo nan kier y awor cu e bída 

ta bíira asina specialisa ariba tur tereno, nos ta mira e gran necesi- 

dad di hendenan cu nen mester cu MBA-diploma y demas diplomanan mas 

avanza den e direccion ey. 
Nos por trece padilanti, Sefior Presidente, cu e curso aki di MAO ta 

prepara e muchanan y nan ta pasa un examen cu nos conoce, nan ta pasa; 

por ehempel, examen di praktijk-diploma boekhouden, nan ta pasa examen 

pa MBA-diploma, tur esakinan ta examennan reconocí di un estancia 

hulandes, no tin directamente di haber cu e school. Kier meen nan ta 

prepara muchanan pa cosnan cu nos conoce caba, 

Tin dos direccion, tin e parti administrativo. Tin e parti di e secte- 
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tariado, y Sefor Presidente, lo ta bon pa nos rípara kiko ta pasa den un 

school asina debidamente, caminda e muchenan ta ser ampliamente prepara pa 

por haci e trabao cu ta asina necesaríio na un oficina, Trabaonan especifico, 

awor akí tin hopi muchanan cu ta caba school ora cu nan drenta den un empresa, 

nan mester bay sia traha. Muchanan cu sali for di e school aki ta mychanan 

cu ta completamente prepara pa por haci un trabao, ta muchanan cu e cuerpo 

di comercio ta gara, no cu un, pero cu tur man cu nan tín, pasobra nan ta 

hendenan bon prepara pa por traha den nan empresa. 

Nan ta sia tambe, Sefior Presidente, pa prepara nan mes, pasobra nan ta traha 

den seccionnan caminda nan mester duna guia despues. Kier meen cu nos por 

concluí e personanan cu caba un school asina ta hendenan apto;, hendenan capa= 

bel y hendenan cu nos comunidad di awendia tin gran gran necesidad dí dié. 

No solamente comercio ta sinti falta di esey, pero tambe Gobierno mes ta sinti 

falta di personanan prepara den e direccion aki, 

Pues, Sefor Presidente, pa biní back ariba e declaracion, nos por a tende di 

e declaracion cu MEP a duna, camíinda tal un ex-diputado y futuro diputado tam- 

be dí enseyanza den e Gobierno aki, un tal Sefor Betico Croes, ta bisa cu ta 

Ê a cuminsa, ta Ê a entama e asunto aki. 
Atrobe, Seüor Presidente, pa nos haya un bista claro, lo ta bon pa nos relata 

algo encuanto e historia di e MAO na Aruba cu awor aki ta na punto di ser 

realisa, cu pa cierto motibonan no por mira luz y nos ta sssseee« 

DE HEER R.H. LACLE, GEDEPUTEERDE: Persoonlijk feitun.rato. Mi ta kere cu 
Senor Trinidad ta haci pregunta y e mes ta contesta, 

DE VOORZITTER: Esey no ta persoonlijk feit, Sefior Diputado Laclé, No interum- 

pi tampoco. Sigui, Sefior Trinidad. 

DE HEER G.P. TRINIDAD: Ta parce, Sefior Presidente, cu Bestuurscollege y MEP 

tÍín un tiki temor ariba e punto aki. Pero nos lo sigui nos discurso trankilo. 
Na aïa 1971, Sefor Presidente, nos sa cu di parti di Departamento dí Enseyan- 
za a ser hací esfuerzonan, nan a tuma contacto cu Camara di Comercio, pa por 
yega na realisacion di e tipo di enseyanza aki, Pa por crea un school asina 
na Aruba, 
Tabata tin combersacionnan y for di e combersacionnan aki a resulta cu ta 
necesario pa crea un school asina na Aruba y a bay asina leuw cu nan a cumin- 

sa cu forma un dírectíva pa por trece un school asina y den e directiva aki 
io mester a participa Gobierno, lo mester a participa Comercíio y lo mester a 
particípa e directiva di schoolnan existente caba, pasobra e school aki di 

MAP ta haya su alumnonan dí muchanan cu caba schoolnan di MAVO aki na Aruba. 
Despues di e combersacionnan aki, Sefor Presidente, no a biní afó e conclusim 
cu a ser tumá, cu mester forma un directiva, pero mirando e necesidad cu tin, 
toch pa e school por cuminsa, un directiva di school aki na Aruba a duna di 
conoce cu nan ta díispuesto pa cumínsa cu e asunto aki, nan ta dispuesto pa 
carga e responsabílidad di e típo di enseyanza akí durante dí 3 afia pa lante- 

le, trecele ariba pia, ponê funcíona y despues di ey por bay forma un direc- 
tiva manera ta deseabel, pa e asunto no keda trancâ y formacion dí un direc- 

tiva stroba e asunto aki, 
A dura basta tempo promê cu e directiva akí a haya contesta y cierto momento 

despues di wisseling di cartanan, Bestuurscollege di e tempo ey, na december 
di afia 1972, a duna palabra cu en principio nan ta di acuerdo pa cuminsa cu 
e school. Nan a duna opdracht pa en princíipio cumíinsa cu e school aki, pero 
nan a recorda cu ta necesario pa Eilandsraad duna aprobacion,. Kier meen cu 
for di e momento ey e asunto por a cuminsa y nos ta mira aki, cu no ta manera 
Sefor Croes a bisa den su declaracion cu ta e a entama e caso aki, e inicia- 

tiva a biní di otro banda, e iniciativa a bíní di parti di Departamento di 
Enseyanza conhuntamente cu Comercio, cu naturalmente mesora tabata entusiasma 

cu e típo di enseyanza aki cu lo producí hende cu nan tán gran necesidad dá 

djë. 
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Cierto momento den deliberacionnan pa por yega na e tipo di enseyanza 

akí, tabata tin discusionnan entre e Departamento di Enseyanza di Terri- 

torio Insular y como cu na Corsow tabata tin un school asina caba, tambe 

tabata tin personanan representando e tipo di enseyanza na Corsow cu por 

a trece aden nan experiencia y nan a yega na conclusion, Sefior Presidente, 

cu ta mihor pa warda pa cuminsa cue tipo di school aki, te na e ora cu 

tin un persona cu ta capacitá, cu ta prepara pa por duna maneho na e 

school aki. Y preferiblemente e persona aki mester ta un persona local, 

pasobra si bo cuminsa cu personanan cu no ta local, bo ta core risico 

cu despues dá tempo nan ta bandona e isla y bo ta perde un gran parti di 

experiencia e ora ey, bo ta perde un partí di bo continuidad di manera 

cu tabata deseabel pa warda ora cu tin un yíu di tera pa por cumínsa 

debidamente cu e asunto aki. Un yiu di tera prepara cu tabata tin e 

papelnan necesario pa por cuminsa cunê. 

For di e tempo ey caba, Sefor Presidente, tabata tin cierto persona cu 

tur esnan envolvi a laga nan bísta cay ariba dj, pasobra e tabata basta 

leuw caba den e direccion ey dí por ser califica un persona capabel y 

adecuado pa por pone e school aki ariba pia y por ponêé:funciona, E 

Bestuurscollege di e tempo ey a tuma e decicion di warda. 

Sefior Presidente, tempo cu mi mes tabata díputado, nos a mira e necesi- 

dad grandi cu tabata existi tanto den Comercío como den Gobierno, pa 

toch tin personanan prepara den e ramo aki, podisë no ampiiamente pre- 

para manera e school aki por duna, pero pa nan por haya síkiera un parti 

di e preparacion, E tempo ey Bestuurscoliege a forma un curso, Bestuurs- 

college a forma un curso dí dagopleiding pa Praktijk Diploma Boekhouden. 
À en - 1 - Fn re 

Departamento cu si tin ambtenaarnan cu ta interesa den siguí e curso aki, 

un curso cu ora cu nan terminé sigur sigur lo e tin gran validez pa e 

Departamento cu nan ta traha aden, cu Gobierno ta duna nan hasta liber | 

pa nan por usa y haya e diploma. Mirando tambe e resultado di e cursonan 

cu tin anochi., Tambe na e momento cu nan ta asina leuw, facilmente nan 

por sigui den e mesun direccion y fuera di nan Praktijk-diploma Boekhouden, 

nan por haal nan Middelbaar Bedrijf Administratie, nar MBA, 

Specialmente mi a bisa, mirando e experiencianansdi e cursonan di anochi, 

caminda un hende tin cu traha henter día y studia anochí y ta un curso 

cu toch ta un poco pisä, toch ta un materia cu bo no ta haal manera 

nan ta bisa na hulandes “op je sloffen", bo tin cu haci hopi esfuerzo 

pa bo por salí for di djé cu exito, E combinacion di traha y studia ta 

resulta pa hopí hende perhudicioso, y resuitado dí e curso cu Bestuurs=- 

college a instituí e tempo, a mustra esey tambe, Sefior Presidente. 

Pasobra meramente e persona cu tabata tin henter dia pa e por a studia, 

cu no tabata traha, esey, esun cu a logra slaag pa e diploma ey. 

Tambe a resulta cu durante e curso cu Bestuurscollege a instituí nan 

tabata tin mesun experiencía cu avondcursussen, nan ta cuminsa cu un grupo 

grandi y despues di poco tempo e personanan ta perde smaak y nan ta cay 

afó y bo ta termina cu un grupo chíkito. Y e grupo chíkíto aki, ora cu 

e grupo chíkíto aki yega na haci examen, ta algun dí nan ta logra di 

pasa examen cu exito. 

Esaki pa ilustra, Sefior Presidente, cu mas ainda a sinti necesidad pa 

nos haci esaki, manera Bestuurscollege a haci e tempo ey mediante un 

curso, pasobra no tabata tin hende prepara pa por cuminsa cu e school, 

pa toch mas pronto cu ta posibei bay over na institufí un school, caminda 

cu tín gran di cantídad di mucha cu ta dísponibel y cu kier siguí, pasobra 

cuanto mucha cu caba MAVO, Sefor Presidente, no tin e posibilidad di 

por sigui studia, no tin e posibilidad di haya directamente trabao, 

mientras cu sí nan bay un school asina despues di 2, 3, 4 afia nan tin, 

no posibilidad, pero nan tin siguranza di por haya un trabao, pasobra 

comercio, manera mi a bisa, ta pará braza habrí ta warda nan. 
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Tabata un momento, Seäor Presidente, di alegria pa nos dia cu nos a nota resul- 
tado dí un esfuerzo cu Bestuurscollege di e tempo ey a haci, pa percura pa 
un yiu dí tera por obtene e grado necesario pa por cuminsa cu un school asina. 
Bestuurscollege sabiendo cu tabata tin un persona, menera mi a bisa, for die 
tempo cu nan a cuminsa papia ariba e asunto aki, tur instancianan concerní a 
laga nan bista cay ariba un cierto persona, pasobra e tabata esun mas leuw 
den e direccion ey, Bestuurscollege a haci tur su esfuerzonan pa manda e per 
sona aki, dunê e oportunídad pa bay termina su studio na Hulanda. 
Te ainda, Seüor Presidente, nos a yega di trece e cos aki diferente biaha den 
Raad, te ainda nos no a tende kiko tabata e resultado, pero e maneho di e 
Bestuurscollege aki, cu no a percura pa tuma un decision debidamente, no a 
stroba e persona aki di bay y bíní cu e diploma anhelä, e diploma necesario 
cu por cuminsa cu un MAO-school,. 
Tempo cu e persona aki a slaag, e diputado actual dí Enseyanza a expresa cu 
su palabranan di felicitacion y nos no ta duda cu na e momento ey e tabata 
asina tanto envolvi den Enseyanza y asina tanto ingewerkt, cu e por a nota 
caba kíko ta e posibilidad cue persona aki tin den 'djê, kiko ta e posibitidad- 
nan pa maneho dí Bestuurscollege pa trece e school cu durante hopi tempo a 
resulta caba cu ta necesario. 
Ma ainda ta fortifica nos cu e dáputado a nota kiko ta e posibilidadnan, paso- 
bra algun tempo despues cu e persona aki a slaag na fin di aa, e diputado a 
duna dí conoce cu awor sí por cuminsa cu e tipo di enseyanza aki. A bay asina 
leuw, Sefior Presidente, cu dí parti di Departamento di Enseyanza a haci contac- 
tonan cu e@e persona mes, a hací contacto cu directiva di su school, a haci con- 
tacto cu director di su school, pa por duna e persona aki e posibilidad dí 
cuminsa encamina e camínda, ái cuminsa tuma tur preparacionnan necesario pa 
asina e school akí por cuminsa e afia aki y nan a bay asina leuw di sonda caba 
cuanto hende tabata disponibel, cuanto hende tabata desea pa por cuminsa cu e 
school akí, pa asigui e curso aki, Faltando un school pa duna resultado, ya 
nan por a conta cu 96 alumno. Pues nos por bisa, Sefior Presidente, cu mas cu 
100 mucha na Aruba ta ínteresa pa sigui un curso, si nos aki na Aruba insti- 
tuí e school di MAO, 
Ora cu e directiva di e school cu tabata asina tanto envolvi caba den asunto, 
a manda pidi Bestuurscollege pa pone preto ariba blanco locuai nan a manda 
pidi, na e momento ey nos a ripara cu a bini cierto stagnacion den henter e 
trabao, Y ainda no tabata tín motibo pakiko pensa malo, ainda no tabata tin 
motíbo pa kere cu Bestuurscollege y ningun consehero di e Bestuurscollege aki 
por ta actua dí mala fê, te na e momento ey, Sefior Presidente, manera mi a 

bisa, cu a sali publicamente declara, ta kiko ta e motibo cu e school aki 

probablemente lo no cuminsa e afia aki, pasobra of e Bestuurscollege aki of 
personanan cu tin hopi influencia den e Bestuurscollege akí, of personanan cu 
tin tur e influencia ariba e Bestuurscollege aki, of personanan cu ta gufe e 
Bestuurscollege, tuma decision p'e, a dicidí cu no por nombra un persona cu ta 
activamente den politica. 
Sefior Presidente, nos ta haya esaki algo sumamente strafo, manera nos a bisa, 
nos no ta comprende con e Bestuurscollege aki cu a haya un ehempei, pasobra mi 
kier trece solamente un caso dilantí, caminda un persona cu tabata activo den 
politiek, un persona cu tabata activo den politiek di un contra=partido, a 
ser ercarga y nombrä cu un funcion cu hopi mas responsabilidad cu‚ por ehempel, 
cu _guîa dí ua school asina. Y sin vacila Bestuurscollege a bay over na nombrêé 
y manera mi a bisa, cu nos tín e impresion cu no ta pasobra e persona aki ta 
activo den politiek, pero ta motibo cu e ta activo den politiek den un partido 
cu no ta esun cu ta na mando awor aki, ta pa e motibo ey nan ta tené atras, 
ta pa e motibo ey nan ta busca tur motibo pa no cumínsa, y nos kier tende di 
e Bestuurscoliege aki, kiko tabata e manecho, kíko nos por spera na final di e 
aùa aki, of na cuminsamento di e afia escolar aki. Sí nan lo cuminsa cu e 
school sí of no. Anto cu nos por huzga cu sí berdaderamente e impresion fuerte 
cu nos tin, pasobra tin hopi indicacion p'e, si ta berdad, pasobra cu e perso- 
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na aki ta den politica activo, no por wordu cuminsa cu e school y sí 

esey lo stroba comienzo di un MAO-school na Aruba. 

Y, Sefior Presidente, mi kier anuncia for di awor cu nos tin un mocion 

ariba e asunto aki, y dependiendo dí e contestanan, si e diputado por 

contesta nos satisfactoriamente y kita pa nos e@ peliguer cu nos ta mira 

cu ainda, awor cu tin alumnonan disponibel y hende disponibel pa por 

tuma guía di e school akí, e motibo pakíko hopí tempo nos no â cuminsa 

cunê,‚ si e dáputado por sigura nos cu esey por tuma lugar, anto e@e ora 

ey nos lo laga esey keda atras. 

Pero mi kier bolbe anuncia cu nos tín un mocion pa trata na cura e herida 

aki, Sefior Presidente, cu ta hole un poco stinki. Sefior Presidente, nos 

kier cura e herida aki den e maneho di Bestuurscollege, caminda un yiu 

di tera capabel, adetuade, cu a prepara Su mes, ariba su mes, ta te na 

ultimo momento Gobierno a duné ayudo, cu e Bestuurscollege aki no a 

cumplí cuné aínda, si mi no ta herá, sí Bestuurscollege aki tin e cara 

di actua como tal. 

Te asina leuw den promê ronde, Seüor Presidente. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefor Rudy Frank. 

DE HEER J.R. FRANK: Sefior Presidente, motíbo di e reunion akí cu a wordu 

yamá pa e dos fraccionnan di eposicion, ta pa pone enfásis aríba algun 

punto cu tin urgencia, Puntonan cu nos por ripara cu Bestuurscollege 

no a haci su empefo pa asina yega na solucionnan favorabel. 

Sefior Presidente, lo mi no bay profundo den e materia di MAO-school,; 

como cu esaki a wordu acentua caba door di mi colega di oposicion, Senor 

k ik i ariba otro puntonan cu ta con= 

cerni e gobernacion di e isla di“Aruba. 

Sefior Presidente, mi kier a hala atencion di Bestuurscollege ariba @ 

Dienst Werkverschaffing. Nos sa cu algun tempo pasä a bini cambio den e 

mando dí Werkverschaffing y nos por a ripara cu na cierto momento cu e 

parti aki cu tabata cay bao Arbeidszaken a wordu trasladá pa un otro; 

of a wordu kitä for dí e Departamento aki y bao guía dá otro persona, 

Sefior Presidente, na Werkverschaffing, un Departamento cu Un tempo tabata 

cay bao di mi como diputado dí Bestuurscollege, tabata un Departamento 

cu semper tabata tín rompecabezas pa e@ Gobiernonan cu a sinta e tempo 

ey. Y, Sefior Presidente, Bo sa tambe cu na afia 1973 conhuntamente den 

seno di Bestuurscollege a bin na vigor cu e parti aki tumbe di trahador- 

nan cu ta traha pa Gobierno lo haya e mesun trato cu e@ otro trehadornan 

di Gobierno na D.O.W., na Bedrijfnan y werklieden tabata haya. Y a resulta 

cu Bestuurscollege na 1973 a bay di acuerdo pa duna indexering na e per- 

sonanan ey cu tabata cay bao Werkverschaffing. Y hasta nos por â bisa 

cu nan tambe a cay bao di e areglo cu cada tres luna nan sueldo lo wordu 

Y na 1973 tabata tin un fihamento di sueldo cual tabata mas husto, pasobra 

mi ta corda cu e trahadornan di Werkverschaffing tabata gana un pequefiez 

compará cu e resto di e trahadornan di Gobierno y tambe compará cu e resto 

di trahadornan ariba e isla di Aruba, Esaki a bay acompafia cu un backpay 

na 1973. 
Na 1974 a biní otro fihamento di sueldo y nos por a ripara cu e sueldo 

di trahadornan dí Werkverschaffing a bira mas husto ainda y hasta nos 

por a bisa cu e minimum Joon a wordu ponê of adaptá cu e trahadornan den 

Bouwnijverheid akí na Aruba, Esakí tabata un fihamento husto, Sefior Pre- 

sidente, y e a cay nâ agrado di tur esnan cu tabata traha den Werkver- 

schaffing. E fihamento aki a bay acompafa cu un backpay na príncipio di 

1975, cual a cubri e periodo di e fihamento dí sueldo cual tabata tin 

forza retroactivo te cu januari 1974, 

Pero kiko a pasa, Sefior Presidente? Na e momento aki nos se cu e trahador- 
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nan dí Werkverschaffing tin pa lo menos 5 fihamento di sueldo atras compará 
cu e resto di trahadornan di Gobierno. E ultimo fihamento tabata ta na decem- 
ber 1974, Kier meen cu e mesun personanan aki mester a haya nan index, nan 
sueldo adapta na costo di bida over dí maart, over di juii, over di september 

1975 y tambe over di januari 1976, 
Nos a yega di pone ariba agenda di un reunion anterior, indezering di Werk- 

verschaffing, pero esaki door dí manipulacion door dí un partido cu tin 13 
asiento akiden, e a wordu verwezen pa un Huishoudelijke Vergadering. Te ainda 
e asunto aki no a wordu trata den Huishoudelijke Vergadering y asina nos por 

bisa cu tur trahadornan dá Gobierno den Werkverschaffing no.sa ta unda nan 

ta parä, sea cu nan sueldo lo wordu adapta sí of no, Aunke cu nos por bisa 

cu tur e trahadornan dkí di e Departamento aki tin e derecho riba un fihamen- 
to dí sueldo cu a laga nan atras como 4 a 5 adaptacíon compará cu e otro 

sueldonan di trahadornan di Gobierno. Te awor akíá nada a wordu hací pa tal 

trahadornan, Seùor Presidente, tur otro trahadornan di Gobierno a haya nan 
fihamento di sucido na april 1975, Nan a hayele na augustus 1975, nan a haye- 

le na september 1975 y denter di poco mi ta kere cu Bestuurscollege lo bay 

over na bolbe fiha e sueldonan di arbeidernan entrante di januari 1976, Pero 
juist e grupo di Werkverschaffing akí a wordu neglishá di tal manera cu nan 

no por haya te ainda e locual nan tin derecho ariba djê. 
Ta pesey, Seúor Presidente, mi kier a haci e siguiente pregunta na Bestuurs- 

college y puntra Bestuurscollege ki tempo lo yega e backpay ariba cual e 

grupo aki tin derecho? Y ki tempo Bestuurscollege lo trata na paga e asunto 

aki, drechele, pasobra akiden ta envolvi 4 indexering cu segun decreto di 
Bestuurscoilege na 1973 y 1974, cu a haci posibel cu e trahadornan aki tambe 
ta cay bao dí e mesun categoria, bao di e mesun richtlijùnan, reglamento, cu 

tur otro trahadornan di Gobierno den e bedrijven y tambe e werklieden, Graag 
mi kier a haya un contesta cu por satisface mi ariba e pregunta aki, 
Sefior Presidente, den e asuntonan di nos personal, hopí tempo pasá mi a yega 
di puntra Bestuurscollege cuanto persona mas a biníi den servicio di Gobierno. 
Desde julí 1975 te na e mowento dí januarí 1976, E tempo ey mi a haya como 
contesta cu esakí lo wordu hací por escrito y te na e momento aki níngun 

clase di contestacion a vega e miembronan di Raad. 
Y ta pesey mi kier bolbe ripíiti mí pregunta y puntra Bestuurscollege cu cuan- 

to cantidad di hende, esta ambtenaren, arbeiders, e payroll di Bestuurscolle- 
ge a wordu aumenta desíe juli 1975 te awor? Mi ta kere cu Bestuurscollege a 
haya amplio tempo pa sverigua ta cuanto persona a biní acerca, cuanto placa 
mas esakí ta druk ariba e begroting di Eilandgebied. 
Sefor Presidente, tambe nos por a lesa cu tin hopi trahador di Gobierno cu 

ta trahando ainda den serwicio di Gobierno, cu a wordu nombra den servicio di 
Gobierno, pero te aínda e personanan akí nan asuntonan no a wordu reglä, nan 

ta hayando e pago cu nan ta merece y pesey nos kier a sa dí cuanto persona 

ta trata den e asunto aki? 
Tambe, Sefior Presidente, mi kier a haya sa cuanto watchman a wordu teni den 
servicio di Gobierno desde juií 1975? Kiko ta exactamente trabao di e perso- 
nanan ak? y ta cua lugarnan ta wordu cuidá door di e watchmannan akí? 
Sefior Presidente, riba e asunto di Maatschappelijke Zorg mi kier a haya sa, 
cuante Persona na e momentonan akí ta goza di un onderstand? Si e aumento di 
e opserstandtrekkernan aki ta debí na e desempleo grandi cu ta reinante den 
pv‘olo na e momento aki? 
y tambe tin un punto cu mí kier a pone mi enfesis ariba djele, Esakí ta tra- 
ta di un initiatief-voorstel di 3 miembro dí e fraccion dí Movimiento Electo- 
ral di Pueblo, cualnan ta den persona di Seîor Betico Croes, Sefior Poy Werle- 
man, y mi kier sa Sefor Watty Vos, algun afa pasâ. E personanan aki a bini 
cu un voorstel pa yega na un ley pa trata tur esunto dí Maatschappelijke 
Zorg y tur asunto dí onderstand. Y mí ta corda cu cada momento cu tin reunion 
di Eilandsraad, e mesun pregunta ta wordu lanzá, ta ki momento, ki dia, Be- 
Stuerscollege ta bini cla cu tal concepto di ley. 
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Seäor Presidente, e concepto di ley aki a wordu entregá na Bestuurscollege 

na afia 1974. E tabata e "Eilandsverordening; regeling de uitoefening 

van de Maatschappelijke Zorg'. Sefior Presidente, Bestuurscollege e tempo 

ey a manda e verordening aki, manera ley ta prescirbi, na Huishoudelijke 

Vergadering, caminda tal ley a wordu tratá y a wordu pont bao di e cuido 

di Bestuurscollege pa asina trata na contesta tur e preguntanan y tur 

e remarcanan cu ta wordu hací ariba tal ley. Pero te awor aki, Senor 

Presidente, aurke cu e asunto aki a wordu tratá caba den Huishoudelijke 

Vergadering, pero juist e personanan cu a entrega tal initiatief-voorstel 

y cual. trabao preliminario a wordu hací pa nan, ta juist e personanan 

aki of tal fraccion, Sefor Presidente, cu a entrega tal voorstel, dá 

tempo cu nan a bay den Gobierno nan nc a hací nada mas aríba e verorde- 

ning aki,.Y ta duel mí di bisa cu ta juist e partido cu a boga tanto 

pa yega na tal reglamento, ta e mesun partido aki a laga henter e asunto 

drumí den tachinan cu ainda no por wordu habrí pa saca tal verordenáng 

y presenté na Raad pa asina nos por hací tur e asunto dí Maatschappelijk 

Zorg, onderstand, etc., un algo cu ta legal, ariba tal tur hende den 

futuro por cobra onderstand, por haciele a base dí un derecho. Graag 

mi kier a sa, Sefior Presidente, ki dia Raad akí por conta ariba e hecho, 

nan por trata den openbare vergadering e asunto dí ley cu ta yama “Ver- 

ordening op de uitoefening van de Maatschappelijke Zorg". 

Sefior Presidente, ariba e asunto dá Volksgezondheid tambe mí kier haci 

algun pregunta. Nos tin un hospital nobo cu a bin cla basta tempo pasâ, 

pero lastíma cada momento bo ta lesa un fecha den corant. Hospital lo 

habríi, pero cada momento bo ta ripara cu tal no ta sosode. Nos sa tambe 

Senor Presidente, cu taba Te 

e personanan cu tin voer @ directiva di e hospital aki, Regentenraad. 

Y mi kier a haya sa, Sefior Presidente, ariba ki dia puebio por conta 

cu e hospital aki lo habri y si e asunto entre Bestuurscollege y Regen- 

tenraad a wordu resolvê na un manera cu por & cay nâ agrado pa ambos 

banda, esta Bestuurscollege y Regentenraad? 

Sefior Presidente, ariba asunto dí Onderwijs tambe mi kier a manda algun 

palabra ariba e school cu nos ta yama MAO, Middelbaar Administratief 

Onderwijs. Y ta berdad cu henter e asunto aki a wordu entama na 1971 y 

mi tabata tin e honor e tempo ey, mi tabata pará na cabez di e Departa- 

mento di Onderwijs, y mi ta corda cu tur @ trabaonan preliminario cu a 

wordu hacf. E conbersacíonnan cu a wordu hibá cu Bestuurscoliege di 

Aruba y cu Bestuurscollege di Corsow, Hasta e tempo ey nos no tabata 

papia di MAO, nos tabata papia dí MAKO, esta Middelbaar Administratief 

Kader Onderwijs. E nomber aki a cay un poco malo den pueblo ye & wordu 

cambië den AMKO, tabata Administratief Middelbaar Kader Onderwijs, y 

despues a resulta cue Ka cay afo y e a bira MAO, Middelbaar Adminis- 

tratief Onderwijs. 

Y mi ta corda tambe, Seïor Presidente, cu e combersacionnan cu a wordu 

hibá e tempo ey entre departamento y comercio di Corsow y Aruba, a yega 

na un finaciamento di tal onderwijs. A resulta cu @ Bestuurscoliegenan 

a tuma ariba nan schouder henter e problema pa resolve nan mes henter 

e asunto di Middelbaar Administratief Onderwijs, como cu esakí tabata un 

must den e tempo ey. 

Corsow a cuminsa cu dí djê algun aïa pasâ y segun informacionnan cu nos 

ta haya den bez en cuando den corant, e school akí ta traha favorable- 

mente y ta yuda comercío y tambe Gobierno dispone di cierto kader ariba 

asuntonan di administratie, 

Sefor Presidente, mi ta haci un apelacion na Bestuurscollege pa no tene 

cuenta cu politica den e asunto akí, pasobra den esey bo ta neglisha 

un asunto cu ta dí gran ímportancia pa Aruba, Mi ta kere cu ta bira 

tempo pa nes por trece € grandeza den partidonan cu ta gobernante, pâ 

« ue 
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asina pone un banda tur rencor cu por ta existi y hasta mi por bisa cu e per- 
sona aki cu tin e bevoegdheid pa guïa e school aki, ta un co-alumno di e lider 
di fraccion di Movimiento Electoral dí Pueblo y tur dos a bishita e mesun 
Kweekschool na Hulanda, 

Sefor Presidente, den e asunto di spelling mi kier haci algun pregunta tambe, 

Sefor Presidente, Nos sa cu Gobierno Central algun tempc pasá a sali for di 
e impasse ta ki sorto di spelling mester bini, esta fonologico of etimologico, 
a geef e over henter e asunto aki pa Eilandgebiednan. Nos kier a sa, si lo 
biní un spelling, un ortografia di papiamento y cua sorto esaki lo bira, como 
cu e ta dí gran importancia,no pa nos, pasobra nos ta scirbiele y lesele con 
que sea, pero pa e schoolnan por conta ariba un ortografia cu nan por usa den 

nan schoolnan. Âwor e no ta importa mi, sea cu e ta fonologico of etimologico;, 
pasobra esaki nunca a bíra, mi tabata un issue politico pa mi, 
Seüor Presidente, ariba Economische Planning mi kier a haci un pregunta, si 

ta berdad cu e hefe actual cu nos tin di Dienst Economische Ontwikkeling, si 

ta berdad cu e persona aki ta bay laga servicío di Gobierno? Si ta asina lo 
ta un persona cu a traha durante su tempo cu e tabata como ambtenaar, masha 

duro pa trece cierto proyectonan aki na Aruba y cu a hací un trabao tremendo 

pa nos comunidad, Akí nos mester duna Ceasar loke ta dí Ceasar y gracias na 
tal persona nos por bisa cu semper tabata ta tin den pasado un beleid, un 
beleid economico cu a trece tur e frutanan pa Aruba. 
Mi kier a haya sa, Sefior Presidente, cual proyectonan Bestuurscollege tín an- 
dando awor aki of den un cercano futuro cu lo por trece un alivío den e des- 
empleo akí na Aruba, Tambe mi kier a haya sa di Bestuurscollege ta cual ta e 
proyectonan cu a wordu aproba durante e combersacion cu Bestuurscollege taba- 

ta tin poco tempo pasâ cu Professor Mr. De Gaay Fortman, pasobra nos por a 

ripara, Sefor Presidente, cu durante casí un afia di gobernacion, e Bestuurs- 

college aki no por a presenta na e pueblo, locual den pasado si tabata custum= 
ber. 
Aurke cuanto critica e Bestuurscollege anterior a haya, criticanan cu semper 
di banda di oposicion tahata, en vez cu tabata constructivo tabata criticanan 
pa critica, pero pa refresca memoria dí Raad y Bestuurscollege, mí por a bisa 

cu ta gracias na e empeüonan hací dái e Bestuurscollege anterior, nos por a 

haya den un termino di 4 afia tanto proyectonan financiá, sea particularmente 
of sea di e fondonan di e meerjarenplannan. Den 4 afia dí tempo nos por a ri- 
para un hospital luhoso, cu a costa al rededor di 24 miyon fiorín, a bini cla, 
nos por a ripara cu e Bestuurscollege bieuw a haci su empefo cu tur resultado 
positivo y Hulanda a aproba 750 cas pa pueblo, cualnan tambe a trece alivio, 
no solamente pa esnan cu tabata den busca dí un víivienda, pero tambe a haci 

e desempleo masha chíkito e tempo aki den Aruba. 
Mi ta corda, Sefior Presidente, e asunto dí un Bejaardentehuis, cual tambe a 

wordu reglá favorablemente pa cu e ancianonan cu tabata keda den hospital 

San Pedro, cu e personanan aki ta dispone di un cas hopi mas buníta y hopi 
mas apropië pa e huisvesting. 

Mi ta corda tambe con Bestuurscollege a haci tur su empefio na construccion di 

Âruba Americana Hotel, A bíni construccíon dí 200 cambernan di Holiday Inn. 

A bin construccion dá Tamarijn, Divi Divi, Sefor Presidente, a biní e construc 
cion of a cuminsa e construccion, durante e gobernacion di e Gobierno bieuw, 

di e Hotel Concorde, cual gracias na e perseverancia di Bestuurscollege a 
bira un realidad, Nan a cuminsa cu 430 camber y hasta tin e probabilidad cu 
esaki por bira 530. 

Tur e proyectonan aki cu a emplea tanto hende durante construccion y tambe 

despues cu nan a bin cla, tabata gracias na un trabao positivo di Bestuurs- 
college bieuw, Pero te awor aki despues di un afa di gobernacion, nos por a 

ripara cu e Bestuurscollege aki aunke cu a wordu príminti hopi biaha, hopi 

cos na television, pero e resuitadonan a keda sin biní, e resuitadonan tabata 
negativo y te awor aki Bestuurscollege no por a presenta algo ariba cual nan 
per tabata orguyoso y bisa cu esaki tabata algo netamente for di seno di 
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Bestuurscollege aki. 

Pesey mí kier a haya sa precisamente cual ta e proyectonan cu denter 

di poco tempo lo wordu trecf den construccion, cuanto lo ta e aiivio 

den asuntonan den desempleo y kíko Bestuurscollege ta hací na e momento 

aki pa atrae of precipita @ aprobacion di proyectonan cu a wordu en- 

tregá basta tempo pasá na e Gobierno Hulandes? 

Sefior Presidente, ariba e asunto di industria chikito y importvervangen- 

de industrie. e Bestuurscollege a laga un beleid cu tabata hopi avanzá 

pa asina atrae cierto industrianan akí na Aruba. Hasta tabata tin un 

desicion unanime tumá den Bestuurscollege cu den e caso di e industria- 

nan aki, Gobierno di Aruba mester ta un di e participantenan di e risi- 

codragend kapitaal, Pasobra juist door di tuma e paso aki, esaki ta un paso 

positivo cu por traha na bienestar di Aruba y cu por precipita tal es- 

tablecimiento di tal industria, pasobra henter e riesgo por wordu cargê 

door di e initiatiefnemernan y tambe door di Gobierno Insular di Aruba. 

Graag mi kier a haya sa kiko a wordu hacf ariba e asunto aki of si tin 

proyectonan of industria chikito ariba cual e pueblo di Aruba por conta 

denter di poco tempo? 

Seor Presidente, nos a tende tambe cu Bestuurscollege a la fin a haya 

e oportunidad of e tempo pâ sinta hunto cu e bond of cu e trahadornan 

di Gobierno, esta GABA, pa asina regia asuntonan of papia asuntonan cu 

tabata na vigor desde di hopí tempo. Nos sa cu claro cu no tur cos por 

wordu reglá satisfactoríamente, no tur cos ta posibel, pero e hecho só 

cu bo ta dispuesto dí tende un bond, un sindicato, cu ta representa un 

700 a 890 empleado dí Gobierno, ta algo caba cu ta demostra bo compren- 

dimiento pa cu e asuntonan Î t 

Graag mi kier a sugerí na Bestuurscollege pa e otro casonan sea un Ppoc0 

mas gentil, cabayeroso, y tambe na e momento cu GABA tin problema di 

trata cu Bestuurscollege, cu Bestuurscollege no mester laga e hendenan 

aki manda telegram, carta y telegram tras dí otro, pero pa en todo caso 

contesta nan y bisa nan aríba ki dia nan por wordu atendi y ariba ki 

dia cierto problemanan por wordu discutí. 

Sefior Presidente, esaki tabata den eerste ronde, Dependiendo di e con- 

testanan lo mi sigui den tweede ronde, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Betico Croes. 

DE HEER G.F. CROES: Sefior Presidente, di nos banda, nos kier a haci 

remarca di orde, cu awe miembronan di oposicion ta papia tocante @ 

beleid di Bestuurscollege en general. Y Sefior Presidente, mi ta conten- 

to cu nan a yama e reunion pa papia di e beleid di Bestuurscollege en 

“general, pasobra e Bestuurscollege aki tín beleid. E tin beleid pa papia 

ariba djé. 
Pero awor a resulta, Sefior Presidente, cu despues cu nos a sperâ cu nan 

lo bay ontrafel Departamento pa Departamento, pasa aríba tereno di 

Financiën, DEGO, Volksgezondheid, Maatschappelijke Zorg, ete., etc. ; 

a resulta cu nan a bini aki den pa haci simplemente algun remarcas ariba 

Onderwijs, pero no Onderwijs en general tampoco; gino un punto especí- 

fico di Onderwijs y ademas nos por a tende dí Sefior Frank cu e kier à 

desea di papia tambe aríba e asunto di Werkverschaffing. 

Pero ora cu miembronan dí oposicion ta haci un peticion pa papia di e 

beleid in het algemeen, nos a spera e betogennan, nos a spera cu nan lo 

bin dicta câtedra awe den e Raad akí y papia oranan Largo tocante tur 

sorto di filosofia y aspectonan di e politica di e Gobierno aki. Pero 

pa nos ta un gran satisfaccion cu nan ea comproba cu no solamente e Be= 

stuurscollege akí tin beleid, pero e Bestuurscollege aki tin poco fout 

den nan beieid. 

Contrario ta dia cu Sefor Trinidad a drenta Bestuurscollege na 2 di 

september 1970, no; Sefor Trinidad no a drentê directamente, Senor Alders 
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a drenta e tempo ey. Y, Sefor Presidente, e tempo ey tabata zuiver un continua- 

eion di un beleid. 
Sefor Presidente, mí kier a haci e remarca aki di orden, pasobra cierto momen=- 

to nos ta bin akiden pa papia, pa papia no mas, nos no ta bin akiden pa tene 
pueblo bezig pa scucha con nos ta ataca otro, Sí nan a pone ariba agenda, 

bespreking onderwijsbeleid, nos tur por a prepara tocante onderwijsbeleid y 
nan ta trece nan puntonan y nos ta prepara pa trece argumentonan encontra of 
argumentonan pa yuda formula opinionnan pa nos logra algo concreto for di e 

reunionnan aki, 
For di un punto asina general, a penas nan a papia algun minuut y nan a tuma 
cierto puntonan specifico, nan no a tuma e departamento tampoco, pasobra en= 

cuanto enseyanza só, Sefior Presidente, nos por papia otras y oras largo. Pero 
nan a tuma un punto especifico y nan no a menciona esaki di antemano. Sefior 
Presidente, y pa nos pa por a contribuí, mi por a menciona nos a bin prepará, 

Sefor Presidente, E preparacion cu nos tin ta e preparacion politico, manera 
e partido Movimiento Electoral di Pueblo semper a haci, nos tin nos programa- 
nan, nos tin nos filosofia y den cuadra di nos beginselprogram y actieprogram 
y nos filosofia, nos Bestuurscollege ta traha, Y conociendo nos progtamanan, 

Sefior Presidente, nos ta aki awe pa defende e beleid dá Bestuurscollege aki, 
Sí acaso, Sefior Presidente, por bay di acuerdo pa nos zie af, nos laga un ban- 
da e algemene beraadslaging di begroting, pasobra nos lo bay tende, con exce- 
lente e Diputado di Financiën ta bay defende e presupuesto, aunke e presupues- 
to ta laat pa motíbonan conocí., Esey tampoco ningun critica nos no a haya awe. 
Sefior Pfesidente, sigur sigur nos a tende pakiko e begroting ta laat, pakiko 
e no a wordu tratä ainda, pero ey nos ta mira, Sefior Presidente, en vez di 
papie berdaderamente ariba e diferente terenonaen, nan a bin simplemente ariha 

un punta chikito. 
Y dí nos banda, nos ta sugeri pues pa den futuro, ningun momento ta dicta nos 
ta dicta di akibanda, Sefior Presidente, ningun momento, al contrarío manera 
biaha pasá, nos a mustra con nos ta tuma nan opinion, formuie den un moeion 

y nan mes ta bay contra. 
Pero no ta cuestion di dicta, ma un sugerencia, cu nos ta dispuesto pa dialoga 
cu oposicion, pero laga oposicion, pero laguê sa na Sefior Presidente dí ante- 
mano y nos ta haya e agenda pa nos prepara nos mes, pa asina nos híba e dís- 
cursonan y e debatenan akí den Eilandsraad na un nivel cu ta digno di e Parla- 
mento aki y cu sigur cu lo contribuí na un mihor bestuur, mihor gobernacion 

di nos isla, 
Sefior Presidente, e punto primordial pakíko nos a biní awe maínta, ta un as= 
pecto escohí for e Departamento dí Enseyanza. Y mi kier a menciona con tabata 
tin un cierto momento un proposicion of tabata tin un den corant, un entrevis- 

ta di un persona cu ta haci cierto tremarcanan aríba e Middelbaar Admínístra- 

tief Onderwijs, e ta puntra con bín cu Bestuurscollege tabata asina nalatig 

„den e asunto aki. 
Ademas, Sefor Presidente, mi tabata tin.e honor dí por a ricibi un telegram 
di e sindícato di maestronan, den cual nan ta exptesa nan preocupacion pa cu 
enseyanza, no en general, pero pa cu MAO, pa e por cuminsa funciona y na radio 
nos por a scucha, Sefor Presidente, con cierto momento ta wordu trecí padilan- 

ti door di e mesun sindicato cu nan ta sostene un cierto pergona pa tuma e 

leiding di tal opleiding. 
E remarca cu mí a haci, Sefor Presidente, na principio, tocante di Sefor 
Trinidad, cu si ta un betoog e a bin tene aki den tocante di MAO, anto mi a 

puntrê pa ken e ta dunando tal exposicion,. Ningun momento ta tendencja dicta- 
torial, simplemente pa nos! laga refieha cu Sefior Trinidad a bin papia akáden 
ariba asuntonan cu tur hendenan conoce, Un asunto cu profundamente tur hende 

conoce y nos no tabata weita e necesidad pakiko bay den tal exposicion. Sin 

embargo, Sefor Presidente, mi kier a trece lo siguiente padilantí, como cu 

tempo cu mi tzbata tin e honor dí per tabata Diputado di Educacion, a wordu 

mandá un carta di parti di Gobierno Central, e parti di Departamento di 
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Enseyanza na unda cu nan ta puntra Bestuurscollege di Aruba 

si nan por considera oprichting di un MAO=opleiding aki na 

Aruba. Sefior Presidente, e tempo ey e a wordu wands hopic 

laat y e mesun afa 1970, Aruba a wordu confronta cu un 

welga di maestronan cu a dura casi un luna largo, e tempo 

ey a trece hopi stagnacion den gobernacion, muy en principal 

den tereno di enseyanza y despues a bini cierto desaroyo= 

nan politico door di cual e Gobierno di AVP/Combinacion a 

conoce su ca{da dia 2 di september 1970. 2 di september 1970 

mi persona a baha como Diputado di Enseyanzae. 

11 di september 1970, 9 dia despues, nos a trata e presu=- 

puesto 1970 den publico aki. Sefior Presidente, mi ta ripiti 

cu ta awor aki mi a core, despues di a tende Sefior Trinidad 

a papia, pasobra nos a kere cu e exposicion lo ta amplio den 

tur departamento, a resulta cu ta e punto aki, mi a bay busca 

na nos afdeling di henter Eilandsraad, Notuleerafdeling, 

pasobra mi ta kere cu e notulen ta disponibel pa tur mierbro 

di Raad, mi a haya e notulen den cual mi a haci e pregunta 

na Diputado Jacobo Constantino Alders, Cobi Alders, Dipu=- 

tado di PPA, y te awe un politico activo di PPA, un bon 

amigo di mi, manera Sefor Trinidad ta mi bon amigo personal, 

Bene ideologicamente, politicamente, nos ta diferencia di 

OLLO es 
, 

Sefior Presidente, aki mi a haci e pregunta: WMí kier a 

puntra Bestuurscollege, y mi ta hayé sumamente necesario y 

mi ta kere cu e diputado concerní por tuma contacto cu e 

ne era ê in) se 9 net = eeSarde = 2 Es al 

dad di beursnan aki of bini cu e Middelbare Beroepsopleiding. 

min un Middelbare Beroepsopleiding cu a wordu papiá door 

di mi persona cu cierto personanan, Cu hefenan di school; 

esta e Middelbaar Economisch Administratief Onderwijs." 

E tempo ey ainda nos tabata papiando di e Middelbaar Ecom 

nomisch Aäministratief Onderwijs na analogia di e MEAO di 

Hulanda, pero pa mustra nos propio cara nos a dicidi, no 

golamente aki na Aruba, pero na Corsow tambe pa cambia e 

MEAO pa MAO, 
nijn Middelbare Beroepsopleiding cu sigur lo trece un ali= 

vio, Lo mi kier sabi si e diputado of e Bestuurscollege ta 

pensa pa aki sigui traha ariba e MEAO" (mí ta bisa awor 

MAO, e tempo ey ta MEAO, Middelbaar Economisch Administra= 

tief BEDE), Sefior Presidente, eseynan tabata e remarca, 

Awor e âiputado concerni, Sefior Jacobo Alders, a contesta 

mi e mesun dia, den e promé ronde Sefor Alders no a contesta= 

mi, anto mi a haci un vraagpunt, y ea bini back: “Tocante 

e Middelbare Beroepsopleiding, Sefior Croes ta puntra, natural= 

mente e ta consciente cu pa e afia aki ta Aificil® (tabata 

11 di september 1970). “E kier meen e afia escolar, pero pa 

e afia venidero mi kier a bisa Sefior Croes, cu diferente 

contacto a wordu tumá door di diferente schoolbesturen, 

pero comokiera cu e plannan aki no ta concretisa ainda;, 

Bestuurscollege ta tumé den consideracion y mi ta bisé cu 

e ta masha belangrijk." Esey ta e presupuesto 1970, 

Presupuesto 1971, Mi persona tabata na palabras “Den e 

presupuesto pasá mi a trece padilantí cu despues äi MAVO, 

e unico posibilidad cu e hobenuan tin despues di MAVO, 

bay HAVO, despues studia afó. Como cu e unico Hogere 

Beroepsopleiding cu nos tin aki na Aruba ta e@ Kweekschool, 

= 5 CTH be ACE 5 À LME NL Led 
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pero tin hopi hoben cu ta caba MAVO y no por sigui studia:y bay HAVO, Pero tambe tin proposicion pa cuminsa cu MAO, Middelbaar Beroepsonderwijs, aki na Aruba y como cue tempo tabata cortico, nos no por a realisé e afa cu ta bin. Mi intencion tabata ta di traha ariba djé e afia cu ta bin, lo mi kier sabi con Bestuurs- college ta pensa ariba djé?" Esey pues tabata e pregunta y Sefor Alders a contesta mi: “Sefior Betico Croes a papia ariba e Mjddel- baar Economisch Administratief Onderwijs, MEAO" (mi a papia ari= ba e MAO, e a contesta mi axiba e MEAO), “Nos ta tumando contac= to cu e Departamento di Onderwijs, ainda nos no por duna un pa= labra concreto na Raad, pasobra ainda Bestuurscollege ta den: 
contacto cu Gobierno Central y Departamento di Onderwijs, y nos 
NEE di muy pronto di yega nâ un conclusion tocante e MEAO 

1. 
Awor, Sefior Presidente, mi no tabata tin e oportunidad den un 
rato di ora pa sigui presupuesto 1972, presupuesto 1973, presu= puesto 1974, presupuesto 1975, pero mi tin nan banda di mi y 
mi lo bay sigui y lo mi bini den segundo ronde, 

DE VOORZITTER: Sefior Croes, mi ke cu bo a haci bo punto caba, 
Sigui pa e cos no bira mas largo atrobe. Mi ta kere cu bo a tre= 
Ce .ecseeseee 

DE HEER G.F, CROES:s Pero mi tabata kierratrecé sf padilanti, 
enor trestdente, con desde fundacion di Movimiento Electoral 

di Pubelo, deme diferente programanan, nos a trece ariba tereno 
educativo e MAO, Middelbaar Administratief Onderwijs. Esey ta 
den nos Actieprogram 1971, den nos Actieprogram 1973 y den nos 
Actieprogram 1975, 
Befior Presidente, di parti di Movimiento Electoral di Pueblo, 
nos ta sumamente preocupa y e ta goza den nog seno di un contie 
nuo preocupacion, pa motibo cu no ta e diputado só, of ta e 
diputadonan só ta traha, miembronan di fraccion y otro personas 
nan den partido ta dedica nan constantemente na cierto materia, 
Nos ta traha ariba cierto tereno, nos tin nos conseheronan y 
continuamente nos ta traha ariba tal. 
Noskier participa cu verdaderamente cu nos mira tempo cu Mammoet 
wet a wordu intwroduci, cu aki na:. Aruba nos tabata tin despues di 
e basisonderwijs, e posibilidadnan di bay na Hulanda, nan ta 
yamele LAVO, MAVO, HAVO y Gymnasium of VWO, 
Sefor Presidente, despues manera mi a bisa caba, manera mi a 
lesa e parti di notulen, di HAVO, por ehempel, nos tin Hogere 
Beroepsopleidings nos tin tambe e Middelbare Beroepsopleiding, 
pero den sector teenieo, loke ta MIS, LTS ta despues di lagere 
school, ta un lagere Beroepsopleiding. Y semper bay a sinti 
e necesidad pa den e ramo administrativo bini teambe cu un beroeps 
opleiding, Y lamentablemente, Sefior Presidente, no por a cumin= 
za cuné den pasado, e tempo cu a cuminza cuné na Corsow, Sefior 
Presidente, aki na Aruba indudahlemente ‘tabata existi un certi= 
dumbre pa bini eu tal opleiding, pero cierto mowernto, manera 
nos por a tende, no den begrotingsbehandeling, ni 1970, ni 1971, 
pero te den begrotingnan 1972, 1975, 1974, nos por a scucha di 
e diferente diputadonan cu “si pero nos no tin un persona capa= 
citá pa por a tuma leiding di tal ramo di enseyanza." Y, Sefior 
Presidente, berdaderamente si nos mira na nos departamento di 
Financiën, si nos mira den sector comercial, e escasez cu ta 
existi na personanan cu educacion administrativo, sigur sigur 
e ta necesario pa tuma pasonan pa sasia e necesidad aki. 
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Un di pruebanan palpable cu Movimiento Electoral di Pueblo 

tambe ariba tereno central, tempo cu tabata forma parti di 

Gobierno Central, a tuma den consideracion pa bini na e@ 

Rechtshogeschool cu e disiplina Bedrijfskunde, e tak Be- 

drijfskunde, Esaki, Sefior Presidente, ta ma demostra un 

ef mas cu nos ta consciente di e necesidad ariba e tereno 

ak EJ 
& i . 

Awe cu nos a tende e zwanen gezang di Sefior Trinidad, unda 

cu e ta beklaag su mes of casi e por bisa, e mes ta pone 

su mes dilanti e tribunal, cu mi consenshi ta remordé cu 

loke nos partido mester a haci den 5 afianan largo, nos no 

a haci, Y awor nos ta bay pone presion pa e Bestuurscollege 

aki bay haci, 
Desde 1970 pa 1975, e tempo cu Sefor Trinidad a forma parti 

den Bestuurscollege pa hopi afia largo, 24 largo, e mesun 

persona aki por a realisa;, despues di presion di oposicion, 

desde 1970, pero nunca e a realisé., Awe nos por à sinti 

den gu voz un sonido melancolico, como sì fuera berdadera= 

mente den e ramo aki e ta consciente cue a {racasa, 

No den educacion en general, Sefior Presidente, pasobra 

Sefior Trinidad mi conocé bon y durante cu e tabata Diputado 

di Onderwijs, mi tabata tin e honor di por tabata den opo= 

sicion y semper bay nos tabata tin un bon dialogo ariba 

tereno di enseyanza en general, pero sin embargo ningun 

persona ta perfecto y Seüor Trinidad ta un persona cuta 

ii an awe nos por 

scucha di djé cu e ta admiti cu berdaderamente den e punto 

especifico e a fracaza, Esey no ta nada, Sefior Presidente, 

tur hende por haci un fout! 

Pero, Seüor Presidente, awor ta e punto, MAO ta un necesi= 

dad manera e a wordu pintá e tempo ey. Awor nos ta haci nos 

mes e pregunta, despues di tur evaluacion, mester di kader 

den tal direccion, pero MAO ta e solucion, Desde 1970 ecúù MAO 

ta existi'na Corsow, nos ta desea di sa kiko ta e resulta= 

donan äí MAO, Ademas, Sefor Presidente, ora CU a wordu 

trecí padilanti e cuestion di e persona cu no tabata capaz 

y impresion aki no ta wordu kitá for di nos, Sefior Presi- 

dente, cu segun nos opinion e reunion aki no a wordu yamá 

pa defende onderwijs, ni pa defende MAO, pero pa defende 

un persona, Y e persona ey, Sefior Presidente, ta mi amigo 

personal atrobe, Un amigo cu mi a studia na Kweekschool 

cuné na Hulanda 5 afia largo. Y, Sefior Presidente, mi tin 

aprecio pa e persona ey coMO educador. Berdaderamente 

despues e a desvia politicamente, manera Sefior Trinidad 

a desvia, y awe e no ta forma parti di e fraccion di Movi-= 

miento Electotal di Pueblo, e partido Movimiento Electoraal 

di Pueblo cu ta refleha hubentud, cu ta refleha politica 

nobo, cu ta refleha un aire fresco aki na Aruba. 

Pero den pasado, nos por a scucha continuamente, e per= 

sona akí a wordu uitgepikt pa cuminga cu un gedeeltelijke 

dagopleiding, Praktijk Diploma, y despues consiguientemente 

„diploma, Sefior Presidente, e persona aki a cuminsa cu 

e opleiding, gedeeltelijke dagopleiding, subsidiá pa 

Gobierno, 3 atardi pa siman, desde 1974, pa motibo cu 

ainda e MAO no a cuminsa, y Sefior Presidente.sa desde 

1974, ora cu nan a prinecipia cue opleiding subsidia, 

cuanto persona a slaag? Un persona, Seüor Presidente! 

Bao di deiding di e mesun persona aki. Awor aki mi no 
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kier bay y bisa cu ta e persona aki a fracasa. Pero sí mi sa, como eu mi tambe tabata tin e honor di por a studia LO-Handels- 
kennis y mi a tuma e opleiding Praktijk Diploma Boekhouden, cu 
ta reconoeí pa Nederlandse Associatie y eu a resulta cu hopi 
biaha no ta e personanan for di den onderwijs cu ta esunnan mas 
adecuado pa duna tal opleiding, Sefior Presidente, pasobra e ma= teria aki ta asina gericht, pasobra cierto momento mi tabata 
studiando pa Praktijk Diploma Boekhouden, despues mi a switch 
over pa Handelskennis, e ora e aspecto educativo a bin padilan= 
ti y mia switch over pa un leraar cu ta den posicion di su 
Pedagogische Gedtuigschrift, unda cu e aspecto pedagogico didac= 
tico a bini pádilanti, Pero pa Praktijk Diploma Boekhouden, 
despues pa MBA, ningun momento, Sefior Presidente, e aspecto pe= 
dagogico didactico a wordu trecí den picture, 
Awor no ta strafa mi, Sefior Presidente, cu e persona aki kizas 
no tabata e persona mas adecuado pa tuma leiding di tal, Mien= 
tras cu otro opleiders. particulieren den oranan di anochi, no 
subsidia pa Gobierno, te den oranan di anochi, un bez pa siman, 
Sefior Presidente, ta bin cla, tin di nan, e bon estudiantenan, 
9 luna di tempo, otronan cu un afia y mey of dos afia. Pero no, 
Sefior Presidente, ora cu nos ta tende despues di 1974 te awe ta 
un persona a slaag, 5 bez pa siman, gedeeltelijke dagopleiding, 
subsidia pa Gobierno, Sefior Presidente, mi ta kere cu esaki ta 
tira un otro lus ariba henter e situacion, 
Nos tin e honor den nos Onderwijscommissie, cu ta consehero di 
Gobierno aki, di por a desaroya ampliamente ariba e asunto aki 
y nos ta di opinion cu berdad mester di un solucion. Y di nos 
banda, Seöor Presidente, nos no sa exacto ainda cu ta e MAO ta 
e soluecion of cu mester bini un variacion of kizas di otro op= 
leiding di loke Bestuurscollege antes a cuminsa cuné caba, ge= 
deeltelijke dagopleiding. Pasobra por tambe, dí pone un comple= 
te dagopleiding, duna e personanan estudionan specifica, por 
ehempel, tanto pa Praktijk Diploma y MBA, of pa despues di Prak- 
tijk Diploma continua cu MBA, pero segun mi esey ainda no ta 
neocesario pa bini cu un school nobo, unda bo ta haya materiële 
immateriële kosten, Sefior Presidente, unda cu bo ta bini na un 
institucion cu despues âi tempo bo ta ripara cu awor aki e mer= 
cado ta verzadigd, e ta sasiá, saturá, y cu lo mester bay na 
opheffing di tal school, Por ta, manera cu semper bay ta wordu 
bisá, promé cu un cuminsa cana, e tin cu sifia gatia, Kizas, pa 
nos no tin nodo dí tuma un decision cu mayan nos ta wordu cri= 
ticá tanto p'e, por ta cu por modifica e mesun dagcursus, ge= 
deeltelijke dagcursus, cu a wordu principiá tempo di Sefior Tri- 
nidad, cu e tabata Diputado dí Onderwijs y por hacié, kizas am= 
plifiké, por a biní cue secretaressenafdeling, pero di otro 
banda por ta cu por a bini otro personanan cu mas gericht por 
duna e personanan aki opleiding. Sefor Presidente, ta un perso= 
na cue yega di studia pa Praktijk Diploma, siguí pa MBA, y 
hopi. biaha cu e pervscnanan cu a pasa den tal opleiding por sa 
kiko ta e reguisitonen, kiko ta wordu requiri di un cierto maes 
tro pa dirigi un cierto examen. 
seïor Presidente, awer mi ta corda, pasobra mi a trece e punto, 
cu e impresion no ta wordu kitá for di nos, cu Sefior Trinidad 
ta pone e punto aki mucho mará na interes di un persona. Una 
bez mas e persona, mi no ta papia nada malo didjé, ta un amigo, 
pero di otro banda, Sefior Presidente, aki nos ta papia como 
representante di pueblo en general, 
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Den pasado e fraccion di PPA a bin cu un mocion, unda cu e 
ta exihi di Bestuurscollege pa tuma decision ariba studie= 
opdracht, Sefior Presidente, ariba e mesun persona, Den 62 
mil habitarte, ua fraccion di un partido ta escohe un per= 
sona pa bin cu ua moeion ariba un studie=opdracht, Natural 
mente sí nan a bini cu un moeion ariba 10 mil studie=opdracht 
of studiebeurzen, nos ta mira interes general den e asunto 
aki, pero no ora cu un persona ta wordu pikí for di nos 
comunidad, Na di dos Luger, lo no strafia mi, Sefior Presi= 
dente, cu aworóé nos ta bolbe tende e mocion, aunke cu mi 
ta duna nan e opyrtunidad di cambié, pa bini cu e MAO- 
opleiding entrante e schooljaar 1976/'77, y cierto persona, 
manera cu a wordu mencioná caba den telegram, manera cu 
a wordu mencioná caba door di e persona aki, unda cue ta 

duna direecion na e unico persona cualificá, pa dunêre lei= 

ding di tal school. Áwor naturalmente nos ta dispuesto pa 

dialoga aki den, pero ningun momento partido PPA cu ta den 

oposicion cu a wordu bahá pa pueblo, por kere cu e por bin 

dicta e beleid di Bestuurscollege aki. 
E Bestuurscollege aki tin un otro beleid, awor den hopi 

sentido e Bestuurscollege aki lo tin un beleid cu ta cuadra 

cu e Bestuurscollege bieuw, pasobra semper tin un continui= 

dad. Y mi no ta bisa cu di un partido tur cos ta malo y 

otro partido tur cos ta bon! Un partido tin cierto aspec= 

tònan bon cu nos ta sigui traha ariba djé, pero esey no 
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lege aki, 
Y ademas, Sefior Presidente, e persona cu Sefior Trinidad a 

trece padilanti, segun e papelnan cu a wordu presentá 

ultimamente y manera mi a woedu informá for di nos diputado 

y for di e hefe di nos departamento, cu e papelnan ainda 

no a proba cu e persona aki lo ta volledig bevoegd, Bo por 

tin bo MO=opleiding den cualkier tereno, pero pa onderwijs 

bo mester tin e Pedagogische Cetuigschrift., Naturalmonte 

lo ta facil pa un persona cu ya ta den onderwijs, pa @ 

haya su Pedagogische Getuigschrift, pero e ta un requisito 

na un diploma pa ho ta haya e volledige bevoegdheid. 

Sin embargo, Sefior Presidente, esey ta irrespecto e punto 

cu mi a trece padilanti, esta e asunto, e importancia, of 

e evaluacion cu expertonan ta haciendo al. momento si ta 

necesario pa bini cu e MAO of den otro forma, Pero e ramo 

di e educacion aki lo mester bin, Sefior Presidente. Den 

e sector aki tin un behoefte, Nog ta completamente di 

acuerdo cunéó. Nos a onderken e behoefte aki den pasado, den 

oposiecion, NOS & trocé den oposicion, Sefor Trinidad como 

Diputado di Onderwijs a onderken e behoefte aki, nos tur 

ta onderken e behoeïte aki, pero awor ta keda na e Bestuurs 

college aki pabin pucba aaria e neecesgidad aki cu e metodo= 

nan cu e Bestuurscollege aki ta haya mihor, Y esaki ta e 

politiek aspect, esey fa e beleid. No ta Sefor Trinidad 

ta dicta beleid cf ta PPA te dicta beleid di Bestuurscol= 

lege aki. £ Bestuurscoliege aki tin tur Libertad. pa laga 

refleha su propio politica don e asunto alki. 

Un otro asumbo ta urda cu ta woerdu sugerf pa laga "SKOAN, 

"Stichting Katholiek Onderwijs Aruba", pa keda encargá 

eu e MAO-gchool aki. Sefior Presidente, ami ta un persona 
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cu semper a traha bao di e stichting aki den pasado como maestro di school, Y mi tin un respet enorme pa Loke e stichting aki, 
no solamente e Stichting Katholiek Onderwijs, pero tur otro 
stichtingnan cu ta trahando pa nos comunidad, pero como mi ta directamente relacioná cuné,‚ como cu mi tabata tin e honór, como 
diputado tambe, di traha cu nan, un enorme respet pa e persona= 
nan cu ta dedica nan mes, casi mi por bisa pro deo, pa yuda nos 
comunidad, Movimiento Electoral di Pueblo ta expresa desde aki, 
Sefior Presidente, su gratitud pa val stichting, tambe pa tur 
otro stichting cu ta yúdando nos den diferente aspectonan aki. Pero di otro banda, Sefior Presidente, no ta pasobra bo tin apre= 
eto pa un cierto stichting, anto bo mester bira blind pa tur cos, 
À base di Fazonamiento nos ta trece lo siguiente padilanti: 
Stichting Katholiek Onderwijs Aruba no tin ningun Middelbare 
Beroepsopleiding bao di su beheer, Stichting Katholiek Onderwijs 
Aruba tin solamente den e lagere beroepsopleiding Huishoudscho= 
len, Tampoco technisch onderwijs, manera John F, Kennedy, Martin 
Luther King, manera Tarabana. Middelbaar beroepsonderwijs aki, 
ta completamente di otro {ndole, di otro banda, “SMOA", FStich= 
ting Middelbaar Onderwijs Aruba“, sí tin un beroepsopleiding ca= 
ba y ta e hogere beroepsopleiding, cu ta e Pedagogische Akade= 
mie. 
Aki e Bestuurscollege aki cu kier tefleha su politica, kier bay 
evalua kiko lo ta mihor, Si acaso cu dicidi cu MAO lo biníi, e 
Middelbare beroepsopleiding aki, lo no ta mihor pa trecé bao di 
WSMOAF of Lagué bay bao di “SKOÂ" cu ta promé biaha cu nan ta 
bay den tal direccion, Y esaki tambe ta un otro punto di evalua- 
e ion, 
Ningun momento ta critica na direccion di HSKOAF, ningun momen= 
to ta critica nae beleid di Bestuurscollege bieuw, cu a acerca 
WSKOA" pa trece e MAO aki bao di PSKOA", pero ta sin embargo e 
responsabilidad di e Gobierno aki pa bay evalua cu si e MAO, si 
acaso dicidi éù ta MAO, si lo ta consehable pa e ta bao "SKOA 
of bao di FSMOA", Stichting Middelbaar Onderwijs Aruba. 
Pues, Sefior Presidente, akí nos ta mira cu e asunto no ta asina 
simpel, sin embargo nos por duna e garantia, e fraccion di Mo= 
vimiento Blectoral di Pueblo respaldando su Diputado di Onder 
wijs, LFespaldando su Bestuurscollege, por duna e garantia pa 
tur e hobennan cu a mustra cierto interes pa bay na tal direc=- 
cion, studia den tal direccion, entrante e afia escolar nobo, 
lo bini un provision. Sea cu ta e provision bieuw modificá, 
sea cu ta e MAO, despues di evaluäcion, anto e ora ta bin e pun= 
to di si acaso ta consgehable pa laga un politieco activo wordu 
encargá cu leiding di tal school. 
Setior Presidente, berdad ta cu den pasado nos por a lesa, y awe 
ta prueba cu Bestuurscollege bieuw di PPA a honra un persona 
capaz di Movimiento Electoral di Pyeblo, politico activo, nombré 
como hefe di un departamento tecnico, Y te awe henter Aruba ta 
eontento cu tal decision y Movimiento Electoral di Pueblo a co= 
opera cu PPA e tempo ey, pasobra na e momento ey e persona ey 
a wordu nombrá caba como director di Antillenhuis. Y e persona 
ey a bisa cue kier sirbi Aruba, Su voorkeur, su preferencia 
tabata ta pa keda Aruba, pero e kier sirbi Aruba y e a puntra 
conseho na partido. Partido no ta bay den asuntonan personal di 
su miembronan, pero partido a duné e recomendacion: acepta e 
puesto di director di WEB, 
Pues, Sefor Presidente, aki nos a duna PPA e cooperacion di pone 
un di e personanan mas cualifica ariba tereno teenico aki na 
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Aruba disponibel na nan disposicion,. Awor, Sefüor Presidente, 
supongamos cu nan por tabata tin un teenieo di nan color 
politico, Sefior Presidente ta kere cu e persona akí lo a 
bini ne remarcea pa haya un nombramiento cerca nan? Nos tin 
ehempel, mi ta menciona D.eOeWe, pa mi no bay den detayes, 
Awor, Sefior Presidente, e aspecto di educacion y un depar= 
tamento teenico, Si ani ta un ambtenaar den cualkier depar= 
tamento, Seäor Presidente, mi ta haci advieswerk, mi ta bay 
Eilandsraad, mi ta haci trabao politico, mí por hiaba mi 
huiswerk cas, mí ta hacié den oranan di anochi y mayan mi 
ta na tranao back. 
Si mi ta na un departamento teenieco, Sefior Presidente, 
tambe, aunke hopi biaha como hefe bo ta belast cu e leiding, 
bo ta delga, etc,, pero bo por haci bo mes Liber, y awe e 
hefe ey ta miembro di Staten cu un puesto legislativo. 
Den enseyanza, Dbefior Presidente, Sefior Trinidad, Sefior 
Jacobo Alders, mi persona, Sefiorita Grace Barefo, Sefior 
Rudy Frank, nos tur ta salí for di e seno âi enseyanza. 
Sefior Presidente, nos a dicidi di bay yuda nos país,nos 
isla, deentando den politica. Pero un cos ta sigur tambe,: 
Sefior Presidente, cu cierto momento bo ta purba di duna un 
man aki, unda cu bo ta, door di hopi ocupacion bo no por 
haci bo trabao debidamente. Awe, ami no ta na school, Sefio- 
rita Grace Barefo no ta na school, Sefor Rudy Frank no ta 
na school, awor e hobennan aki, nos hubentud, cu lo mester 
wordu educá, bo no hiba nan cas anochi pa duna nan les 
anochi,. Ta nifica e dia perdí, dificil pa e wordu recobrâ. 
Mi a haya mi den situacion dificil den pasado, cu mi tin un 
opleidingsklas pa Spaang di MAVO, y cu mi tabata den Ei 

_landsraad3 miembro di Koninkrijkscommissie, cu mi mester a 

bay afó, Sefior Presidente, pero esey tabata exihí di mi, pa 

preparacion pa examen, cu diasabra y diadomingo e hubentud 

mester a bini back school, pa mi por a prepara nan, pasobra 

e lo ta ariba mi consenBhi cu sí acaso un di e muchanan mes= 

ter a druip pa motbibo di un mal punto pa Spaans, pasobra 

mesora e ta bisa: bo no ta weita, pasobra e ta den politiek, 

e ta na Hulanda, e ta ete,, pero mi tabata tin e hopi suer= 

te cu ningun di nan a haya un onvoldoende pa Spaans, Sefior 

Presidente, Aunke cu esaki no ta ningun elogio, ni nada, 

pero simplemente pa kita tur duda, 
Mi ta kere tambe cu Sefior Trinidad, ni Seütorita Grace Bareiio, 

ni Sefior Rudy Frank, ta laga e trabaò politico sali pezhu= 

dicioso pa e hubentudnan. Nan tambe tin e idealismo y nan 

tambe lo haci nan esfuerzo pa e mûchanan sali bon, Pero di 

dro banda, Seïor Presidente, hopi idealismo ta exihi tanto 

di e persona cu con cu e sea un poco di perhuicio ta keda 

atras, Sacrificio di e leraarnan cu ta den Eilandsraad pa 

prepara nan stukman cu ta bay usa nan temponan liber des= 

pues, cu on the long run nos ta haya personanan cu Ho ta 

funciona optimalmente. 
Den e caso aki, e Gobierno aki ta evaluando, sí acaso ta 

bini cu un opleiding completamente nobo, si ta consehable, 

pa pone un politico activo na cabez, considerando e experlen= 

cia di e Praktijk Diplama desde 1974, cu ta uno só a slaag, 

cu awor e ta bira, no solamerte e onderwijs, pero @ ta bira 

un organisatie den su totalidad, Sefior Presidente, e pre- 

gunta ta si ta consehable pa pone un politica activo, Ora 

eu un persona a wordu nombrá como hefe di WEB, e a wordu 
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nombrâ den un bedrijf cu ta funcionando. Aki e mester bay set up henter e op- 
leiding aki, 

Sin embargo, Sefior Presidente, si e Gobierno aki le mester yega na e conclu=- 

sion cu e MAO-opleiding lo mester biní,manera mi a bisa caba, un solucion mes- 

ter bini, E por ta e MAO-opleiding alsnog despues di e evaluacion. Y mi tin di 
remarca, Sefior Presidente, cu te awe no tabata tin evaluacion. Evaluacion 
di e MAO-opleiding. Ta e Gobierno aki ta buscando e evaluacion. Ta nifica 
cierto momento no bisa sô, cu esey ta necesario, bisa pakíko e ta necesario. 
Y ora cu bo bisa pakiko e ta necesario, bo mester haci un previo estudio. E 
Gobierno akí ta haciendo estudio, ta haciendo evaluacion, e ta yegando den 
tijdnood, naturalmente, pero esey ta comprendíble, awor e Gobierno tabata tin 
algun luna na mando, lo bini un solucion, nos no sa kiko ta e solucion ainda, 
pero pa e schooljaar nobo lo bini un solucion, 
Despues di un amplio evaluacion, si acaso cu Bestuurscollege of tur e conseche- 
ronan cu yega na e conclusion cu ta e persona aki ta e persona adecuado, lagan- 
do tur asunto di politico actíivo un banda, Sefor Presidente, anto pakiko, kiko 
tin contra pa nombra tal persona. 
Mi ta kere berdad ta cu tur e personanan aki ta stima Aruba. Nos tin diferen- 
cia dí opinion ariba tereno estatal, pero nan ta stima Aruba y cu esey mi ta 
kere ta e base primordial pa laga cualkier persona, sea di cualkier color po- 
iitico, pa bini den remarca pa vega na cualkier nombramento. Pero no mester 
bin awor, haci insinuacion di tendencia dictatorial of ta haci insinuacion di 
trata di stroba un opleiding. No, Sefor Presidente, nos ta tratando di haci 
loke nan a laga di haci durante 5 afa. Awor nan conoce nos sí, Sefior Presiden- 
te. Cu den algun luna di tempo conociendo nos dinamismo, sigur sigur nos lo 
ta capaz di haci den algun luna di tempo, loke nan a laga di haci 5 afa largo. 
Esey nan ta reconocé, pasobra e partido aki su nomber ta bisa pa su mes cu ta 
un movimiento e ta, Dinamismo e ta refleha. 
Sefior Presidente, di parti dí fraccion di Movimiento Electoral dí Pueblo nos 
ta considera e Semana Santa, cu si nos mester bay duna nos exposicion ariba 
e tereno di turismo, con e politica ta bayendo, aríba tereno di agricultura, 
ariba e tereno di e Departamentonan Tecnico, ariba e tereno dí cultura, 
aríba e tereno financiero, aunke cu tin critica ariba e begroting cu ta laat, 
pero ta esey ta e politica nobo, no begroting laat, pero begroting unda ta 
refleha politica. Nobo, aire fresco! Si nos mester bay ariba tur esakinan, 
anto mí ta kere cu nos lo keda hopi síman aki den, sin embargo nos lo limita 
nos mes na e remarcanan cu ta wordu hací pa parti dí oposicion. Y nos lo bini 
cu exposicionnan tocante nos politica ariba diferente departamentonan durante 
e tfatamento di presupuesto,. 
Masha dankí. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Frank Croes, 

DE HEER F‚H., CROES: Sefor Presidente, mi kier cuminsa contestando remarca di 
e lider di fraccion di MEP, caminda cue a trece padilanti, cu PPA a yama 
reunion pa discuti beleid dí Bestuurscollege y como cu PPA a yama e reunion 

encuanto di e beleid, aparentemente lo tin beleid. 
Sefior Presidente, PPA sa cu tin beleid, pero nos sa algo mas, cu e beleid aki 
ta catastrofal, 

Tambe nos por a tende camínda e lider di fraccion di MEP ta bisa cu e reunion 

a ser yamá solamente pa papia aparentemente ariba un topico, bao dí un agenda- 

punt asina general di beleid di Bestuurscollege in het algemeen, mi kier a 
spierta Seïior Croes, Sefûor Presidente, cu tin un lema den guerra, cu no tira 
bo cartuchí den laira pa aviso, promé cu bo sa síkiera na unda bo enemígo ta 
y ki ora e ta ataca bo, 
Sefior Presidente, bien nos sabí cu den ambtenarij al momento e síituacion ta 
laga hopi di desea. Tin hopi di disgusto unda cu nos bíira al momento aki den 

Ambtenarenkorps, nos por weita disgusto, tur caminda, pa cu e maneho cu e 
actual Cuerpo Ehecutivo ta hibando. Nos por weita hopi kiekmento pa motibo dá 
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tardanza di cierto decisionnan, of cierto peticionnan, caminda cu tur asun- 

to ta tranca y nos por comprende tambe pakiko e asuntonan aki ta tranca, 

Sefior Presidente, como cu e acentuacion no ta ariba gobernacion di Aruba, 

pero mas bien encuanto delegacionnan pa exterior, 

Ta un pena, Sefior Presidente, pa mira con net e cuerpo cu ta e pilar dí 

nos comunidad, cu ta esun cu tin cu opera, duna servicio na henter e comu- 

nidad, na henter e pueblo arubano, cu net den tal cuerpo ta cuminsa reina 

disgusto y descordía, manera cu ta tuma lugar al momento,Rero nos por 

comprende tambe pekiko, Sefior Presidente, si nos ripara cu ora cu decision 

cay‚ decisionnan no ta cay pa cu e personanan cu ta dedica nan mes cu 

alma y cuerpo pa servicio pa nos comunidad, pero decisionnan, ta cay caminda 

cu e aspecto polítíco ta prevalece ariba tur e situacion den Ambtenaren- 

korps den su totalidad. Nos ta haya nos confrontá cu hopi pregunta, 

Sefior Presidente, por ehempel, e ultimo nombracionnan y mescos nos tambe 

ta desea di sa, por ehempel, nos tini Setior Terzano, cu a ser nombrâ 

ultimo bez aki, nos kier sa con‚ pa unda, pakiko, ki su tarea ta, y kiko 

of na unda e ta dedica tal tarea. Mescos nos sa encuanto di e Wetgeving 

of e Constitutionele Zaken, cu tin un persona cu a caba di ser nombrá, 

un Meester in de Rechten, y tambe aparentemente e tarea no ta cla, ni 

defini. Nos no sa kiko e persona aki ta haci of kiko ta su tarea primor- 

dial pa eu e a wordu nombrá na tal departamento y con e a ser nombrá. Pa- 

sobta mi ta kere cu e manera con e nombramientonan ta tuma lugar tambe 

ta un di e aspectonan cu ta trece disgusto y tambe malcontento den Ambte= 

narenkorps. Sí nos mira cu hendenan cu hopi afa di servicio, cu hopi afia 

di experiencia, capacitá pa nan trabaonan, ta ser pasâ trankilamente pa 

nombramentonan astronomico, Hasta nos por a tende cu rumornan ta circulan- 

do, cu nan kier hol uit cierto departamentonan cu ta cay bao di hende- 
- P] - - 

Tur eseynan nos kier sa, Sefior Presidente, con e asuntonan aki ta en 

realidad. Nos sa tambe di un Mr. mas cu a biní acerca, si mi no ta equi- 

bocá ta Mr. Monzon. Con e a ser nombrá, pakíko, na unda, kiko ta e tarea | 

cu e a ser encarg-a primordialmente cunê? 

DE HEER C.F. CROES: Sefor Presidente, punto di orde, Den tur nos discurso 

lider dí fraccion di PPA y nos no a menciona nomber di ningun persona, 

DE VOORZITTER: Sí, mi ta kere, Sefior Frank Croes, aki sí mi mester duna 

Seùor Betico Croes razon. Bo ta menciona nombernan di amubtenaarnan y 

mi ta kere mihor bo refiri solamente na e funcion y no na e nombernan. 

E ambtenaarnan no ta akiden cu nan por defende nan mes, nan no por hací 

nada. Sí nos cumínsa menta nomber, nunca nos ta caba y e hendenan no ta 

aki. Asine ta mi ta kere cu akinan Sefior Betico Croes tín razon; den e 

discusior cu tabata tín ptomê nos no a tende nomber di e persona concerní 

níingun momento mencioná., Laga nos siguí cu e tendencia ey y no menciona 

nomber di ningun ambtenaar, menciona soiamente nan funcionnan, mi ta kere 

cu ta pa buena marcha dí e reunion, e ta bay mucho mas míhor,. | 

DE HEER F‚H. CROES: Sefor Presidente, mi ta full di acuerdo y pa tai 

motibo awor ey tambe mi a menciona un cierto departamento cu nan a hol 

uit. Pasobra mi sa e ta cay cuenta di Wetgeving-Juridisch, y mi sa cu nan 

ta comprendé esey, pero ta díficil, Sefior Presidente, pa menciona funecion. 

Sí nos sa ki funcion e personanan akí a ser concedê na nen. 

Tambe, Sefior Presidente, mi kier a puntra con bíní cu a ser papiâ hopi 

bez di crea un kantoor pa A.V.D., con ta pará cu e proyecto aki, con leuw 

e ta y kiko lo resulta, con pronto esey lo tuma lugar? Y tambe con bin e 

supuesto hefe di tal departamento no ta sinta hunto cu nan den e mesun 

kantoor, pero aparentemente tin un kantoor completamente apart y ni den 

cercanfa pegá eynan, pero mas aleuw? 

Sefior Presidente, e preguntanan aki ta solamente un„parti dí tur e proble- 

manan cu tiní den Ambtenarenkorps. Nos sa cu e decision aki, a base politico 
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siguramente ta causa discordia den e Ambtenarenkorps. Por ta cu hasta eseynan 
ta motíbo cu cierto persona, hefe di dienst, a pidi retiro y hasta a bay asina 
leuw, si nos ta bon informâ, cu mayoria di e trahadornan den tal departamento 
a manda petícion aden, pa por fabor no laga e persona aki bay, pero purba 
tenétoch den dienst. Nos kier sa con leuw e asunto aki ta y kiko a ser hací 
cu tal peticion? 

Tambe, Sefior Presidente, nos sa e asunto di Werkverschaffing, Arbeidszaken, 

caminda e Dienst di Werkverschaffing a ser kitá for di.banda di Arbeidszaken 
y pon apart. Nos kier sa si bao manecho di e persona aki e Werkverschaffing 

no tabata funcionea manera debe ser, of ta kiko ta e motíbonan anto cu e dienst 

aki a ser kitâ for bao di guia di e persona aki, cu semper a duna e impresion 

dí ta dínamico? Tambe nos sa cu pa e mesun motibo encuanto di Werkverschaffing 
cu a ser trahá of ser otorgâ pa un persona, poní ter beschikking, pa traha un 
rapporten extenso pa un campafa, Y cu e rapport aká a ser entregâ dia 19 di 

maart, si e fecha ey segun mi informacion ta correcto, 19 di maart a entrega 
su rapport en extenso kiko mester ser hací, ki material etc., mester ser usâ, 
pero te awe cu ta 15 di april, te awe ainda e persona ey no a ser poní back 
na su lugar caminda e a ser sacâ solamente temporalmente, poní ter beschikking 
di Werkverschaffing. Nos kier sa, Sefior Presidente, ki tempo e asunto aki ta 
ser rectificâ cu e persona aki lo ser ponf back caminda semper e a comproba 
di mester ta, 

Tambe nos por tende hopi kiekmento, Seùor Presidente, tambe ta un dí e punto- 
nan, cu ta strafûa hopi den embtenarij, cu por tin persona ta trahando, hasta 
ayera, sí mí no ta equibocâá, e a sali den corant, cu tín persona ta trahando 
y sin por ricibi nan sueldo of salario cu nan tin derecho ariba djê. Nos kier 

sa con leuw e asunto aki ta betdad, Sefior Presidente? Pasobra hasta mi por 

corda, Sefor Presidente, cu e mesun partido aki afia pasá ora cu a ser tratá 

cuenta di kerstbonus, nan a lubida nan mes empleadonan, cu nan mes a caba di 
nombra y gracias na mi persona, Sefior Presidente, cu a bin cu un mocion, cu 
a ser aceptâá akiden, caminda toch nan por a ricibí e tal kerstgratificatie, 
Y awor aki nos ta mira mesun cos ta sosodiendo, pero no cu kerstgratificatie, 

pero locual ta mas peor ainda, Sefor Presidente, cu salario cu cual e persona 
of e personanan aki, mester mantene nan famia y aparentemente nan ta trahando 
cu sin por goza dí nan salario, pa mantene nan famia manera debe ser. 
Tambe den ramo social, Seftor Presidente, ta treciendo disgusto grandi y ta 

creando dia pa dia mas y mas, ta e cuestion cu personanan cu ora cu nan famia 
of nan mes ta maio, nan tin derecho ariba 90% y aparentemente peticionnan ta 
ser entregâ, pero segum nos ta informâ e stapelnan ta creciendo sin cue per- 
sonanan aki por haya restitucion di nan placa cu nan a gasta pa malesa di nan 

mes of di nan famía. Hasta, mi kier informa si esakí ta berdad, Seûor Presi- 
dente, hasta aparentemente a ser getest algun persona pa por bay traha den 

tal ramo ey, y pa yuda alivia e problema akí, pero parce cu ta na test só e 
a keda, como cu ningun hende a ser nombrá of ser poní eynan pa dedica nan 
completamente pa kita e atraso cu tiní den e cuenta di tegemoetkoming dáí 

ziektekosten. 
Un otro aspecto, Sefior Presidente, esaki ta bay mas bien pa e derecho, e dere= 

cho di trabao, e derecho di mantene su pan, caminda cu nos ta haya casonan cu 
a bay dilanti huez desde juli 1975 te cu awor. Lo ta interesante pa nos sa, 

Sefor Presidente, y mi ta kere cu‚ casí nos por bisa, ta exihi un contesta- 
cion ariba e punto aki, cuanto caso tin pendiente aínda dilanti di huez y cuamr 
to caso tabata tíini en total desde juli te cu awor dilantií huez? Y mas strafo 
ta ainda, Sefor Presidente, cu segun mi ningun dí e casonan aki a ser trecí 
den Eilandsraad pa aprobacion, pa por entama casonan dilanti di huez, Y ade- 
mas tambe, un otro pregunta, algo cu nos ta haya masha strafio, Sefior Presiden- 
te, ta cu segun nos informacion, casi tur e casonan aki ta ser hibâ pa e kan- 
toor Weverr& Croes, y si nos no ta equibocâ, Sefior Presidente, un di e compa- 
gnon aki hasta ta waarnemend Gezaghebber. Y e ta un poco contradictorio pa cu 

nos ERNA, pa e kantoor aki especifico defende casi tur e casonan dilanti huegz. 
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Nos kier sa con leuw esaki ta y con biní e kantoor aki ta hayando casi 

tur e casonan pa defende? 

Otro aspectonan, Seïor Presidente, cu ta trece discordia, ta ora cu ambte- 

naarnan preparâ cierto aspectonan pa Gobierno y nan mes ser pasê. Nos por 

sa cu tabata tin conferencia na Vancouver, proyecto Habitat, cu mester 

tuna lugar di fin di mei te cu 6 di juni 1976, E a ser prepará pa un 

doctorandus trahando na Maatschappelijke Zorg, kende tambe a bay e con- 

ferencia preparativo na Caracas, juni 1975, y tur conseho tabata ta pa e 

persona aki, cu hací tur e preparatívo, cu a prepara tur e asunto aki pa 

Gobierno Insular, pa e por bay e conferencia aki di Habitat na Vancouver, 

como cu tattrata aki di "leefgemeenschappen”", esta di caracter social. 

Y aparentemente en contra di tur e adviesnan, dí tur e consehonan, toch 

Bestuurscollege a dicidí di envía un otro persona y no e@ doctorándus 

akí pa por bay. Y tambe mi kier ser informa con leuw ta pará cu e gasto- 

nan aki na teal conferencia, pa ken e ta cay compièêtamente? Si no ta ber- 

dad cu e ta cay compietamente pa Eilaudgebied Aruba? 

Setor Presidente, manera preguntanan mes ta trece padilanti, ta mustra 

con e ambtenaarnan ta sinti nan frustra, ta sinti nan pasä, ta traha 

cu disgusto, pasobra nan no por confia aríba nan capacidad y tampoco ariba 

nan dedicacion pa nos comunidad, Pasobra esakínan ta djies ser poní un 

banda y no ta ser tratâ cu nan manera debe ser. Pa tal motibo e ta crea e 

peliguer cu net caminda ta e taak di mas grandí y mas importante, no 

economicamente, pero importante pa nos comunidad, caminda ta e servicio 

pa nos comunidad, si eyden cuminsa bin disgusto, noe ta haya nos den e 

ruta robez. Pesey nos lo kier contestacion y aclaracion riba tur e pregun- 

tanan cu mi a haci ariba tal topico. 

Encuanto di Acuven, nos kier a puntra con a parâ cu @ cuestion di pro- 

yvecto “Playboy”? Como cu nos p â 

un tereno di mas cu 27 mil meter cuadrä y si mi no ta equibocá, Senor 

Presidente, net na e lugar caminda a ser dicidi of caminda semper a ser 

admití pa laga tal beach ey keda pa uso publico. Y awor aki e mesun pat= 

tido cu den pasado semper a critica cu mester, nos tä kita lugar pa nos 

pueblo mes por usa na beach, anto awor aki hustamente e lugar ey nan ta 

otorga na otro compaûfa hotelero pa traha un hotel. Nos mester protesta 

energicamente contra esaki, aunke cu mí ta comprende un parti como tabata 

tin discusion y debate enorme, cua tereno Playboy aki lo a haya. Como cu; 

si mi no ta equibocä, tabata tin diferencia di opinion entre cauinda 

Melië lo a ser situá. Y hasta presíion, sí nos ta bon informá, a ser poní 

pa e diputado, pa no duna esey na Meliá, pero duné ha Playboy. Y awor aki 

nos ta haya nos confrortê cu tur dos a haya lugar y segun mi ta comprende, 

si mi ta bon informá, net caminda e beach a ser destína pa uso publico. 

Nos kier ser informä di esey of por ta cu e optie aki cu a ser otorga 

ne Playboy kizas ya caba, promê cu Playboy,a ser duné na otro interesado? 

Nos kier ser bon ínformä al respecto,. 

Tambe nos sa encuanto di e mesun asunto aki, cu tabata tín un viahe pa 

Boston, caminda e diputado di Turismo mes no a bay, nos no sa kiko ta e 

motíbonan cu e Diputado di Turismo no a bay, pero si nos kier un relato 

en extenso dí locual a tuma lugar na Boston, como cu sí nos ta bon in- 

forrâ, e asunto aki a resulta negativo pa Territorio Insuiar di Aruba, 

Nos kier sa con leuw esaki ta berdad? 

Tambe nos por a tende cu e President-Direkteur a pidi retiro. Nos kier 

sa pa-ki motibo esaki a sosode of kiko ta e motibonan? Como cu nos ta 

informé, Sefior Presidente, cu aparentemente lo ta pa motibo of faita di 

e main shareholder, cu ta nos Cuerpo Ehecutivo. Nos kier sa si esaki ta 

berdad y ta pa ki motíbonan e persona akí a tuma su retiro? Tambe auto- 

maticamente, Sefior Presidente, cu si tin hende nombrá na su lugar caba? 

OË por ta cu locual cu ta circuiando den e comunidad arubano, lo tin 

planeä pa nombra un director pa cada hotel? Nos kier sa con leuw esaki 
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ta berdad? Pasobra nos por corda cu e mesun partido Movimiento Electoral di 
Pueblo a yega di bin cu un mocion akiden pa no nombra ningun director y awor 

nos ta tende dí plannan pa nombra un director pa cada hotel. Nos kier sa con 

leuw e asunto aki ta berdad? Como, Sefior Presidente, mi ta puntra e cos aki, 
como cu nos segun nos informacionnan por a haya sa cu tin shareholdernan chi- 
kito cu ta kiek cu no por haya dividend. Awor nos kier puntra si tin placa si 
pa ehecuta e plannan aki? 
Tambe algo masha straûo, Seûor Presidente, cu nos a tende afó, nos kier sa con 

leuw e asuntonan aki ta berdad, nos kier a puntra na Bestuurscollege y e dipu- 

tado concerní muy en particular, si e por pone nos na altura si tempo MEP taba- 
ta den Gobierno Central a ser entama cu Hotel Association asuntonan relacioná 
cu centralisacion di turismo? Como cu semper ultimo dianan aki ta ser tirá den 
cara di PPA e cuenta dí turismo akí, pero nos kier ser poní na altura sí taba- 

ta tin combersacionnan al respecto caba cu Hotel Association, durante cu MEP 
tabata den Gobierno Central? 

Tambe, Sefior Presidente, nos kier sa, si e rumornan ta correcto of e informa- 
cionnan ta correcto, cu den Aruven tin un belggingskantoor a invertií placa di 
cual e promê ciudadano interino lo ta mitar dofo? Nos kier ser informa den e 

asuntonan aki en extenso, Seùüor Presidente, como cu no ta pa nos directamente, 
pa e fraccion di PPA e informacion directamente, e informacionnan akí ta va- 

líoso, sino mas bien pa e comunidad den su totalidad, Como cu semper mi mes a 
bisa den diferente ocasion, e Gobierno aki ta dedica demasiado tempo ariba de- 
legacionnan pa exterior, encuanto nan lvcha segun nan programa, pero di gober- 

nacion aki mes pa nos comunidad ta laga hopi, pero hopi di desea? 
Encuanto Financiën mi kier a cumíinsa cu puntra si awor caba, como, si mi ta 
bon informâ, e siman aki, fin di e siman aki, e begroting ta bay pa drukkerij 

y muy probablemente fin di april nos lo haya e begroting y pe e ser trata aki= 
den pa juni proximo, Como cu e ta asina leuw, e mester ta afgerond pa e bay 

drukkerij, mi kier a informa si ta un particuliere drukkerij e ta bay si of no, 
of cu e ta ser gedruk na kantoor mes, como cu nos a vota credito akiden pa un 

offset printing machine, Nos kier sa unda y con e begroting aki ta wordu ge- 

druk? Tambe como cu ya e ta afgerond, e diputado per laga di ta na altura, 

nos kier sa cuanto e deficit total ta pa 19762 Y sí eyden ta incluí e debenan 
cu Aruba tin pa cu Land? 
Tambe, Sefior Presidente, ariba tereno dí Finanzas, nos por a tende expresion 
caminda cu na Telefoondienst lo tin un suma di 50 mil y pico cu ta oninbaar. 
Nos b kier sa si e punto aki ta veridico y kiko ta e pasonan cu a ser tumá pa 
por declara esey como oninbaar? Y kiko lo ser hací pa cubri e 50 mil aki mane- 

ra cu MEP a declara oninbaar, pa cubriê pa e fayo aki di 50 mil? 

Relacioná cu e begroting lo nos kier a ser informä, como cu nos por a tende 
rumores cue deficit di e begroting pa 1976 ta surpasa 30 miyon. Awor nos kier 
a tende relacioná cu esey cuanto placa Eilandgebied tin poní na time deposit? 

A base di cuanto interes y si e time depositnan aki a ser poní na tur banco 
aki na Aruba, si of no, y cuanto interes cada banco ta paga? 

Nos kier a sa cuanto debenan Eilandgebied Aruba tin na total, Somo, sí nos ta 

bon informá, tin algo straûo ta sosodiendo, como cu e interes ariba e debenan 
cu nos tini, esta cu Territorio Insular tini, ta surpasa e interesnan cu nos 

ta haya for di time deposit. Y nos kier sa con leuw esaki ta veridico? Pasobra 

cu nos por a tende, nos a haya sa, cu a ser dunâ adviezen na Bestuurscollege, 
muy en especial na Diputado dí Fínanzas, pa no siguí pone placa den time de- 
posit y toch contrario tur e consehonan aki, nan a sigui pone placa den time 

deposit toch, Nos kier sa cuanto placa a ser poní desde juli 1975 pa awor, den 

time deposit, na unda y con? 
Sefior Presidente, encuanto di deporte, recreacion, nos kier a sa con a keda 
parâ por fin cu e departamento akí. Si e departamento aki a ser creá si of no? 
Kier meen, ariba papel e t'ey, pero nos kier sa si de facto tambe esakí a so- 
sode? Como cu nos por tende cu tín un hefe coordinador nombrä y nos kier sa 
con e persona aki ta nombrâ, si e totalmente pa Eilandgebied Aruba of ta di 
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otro instancia e ta y ta prestá no mas e ta na Eilandgebied? Nos kier 

ser bon informa al trespecto. Nos kier sa cuanto persona tin ta trahando 

eyden y na unda e tal departamento aki ta situá ya cue ta di primordial 

importancía pa tur deportistanan y tur organisacionnan deportivo aki na 

Aruba pa nan por sabí ta na unda nan mester bay pa bati porta, Te ainda 

a nos mes cu ta Raadsleden aki den no sa at all unda e ta, nos kier sa 

ne unda e departamento nobo aki a ser poní? 

Yacu nos ta papiando dí deporte, nos sa cu tur afia ariba begroting ta 

ser duná subsidio na ASU, Union dí Deporte Arubano, nos kier sa con a 

para, con e begroting akí a tranca, te aindea e begroting aki no ta cla 

y por ta te na juni lo e ser trect akiden pa e ser aproba, nos kier sa 

con ta parâ cu e suma cu ta corresponde na ASU, si esaki a ser aceptâ 

manera cu ASU a pidi den nen wenselijkheidsbegroting, si nan ta hayando 

e suma ey y si nan a haya un parti caba como cu mitar di aa 1976 ta 

bayendo y como cu begroting no ta cla, mi tin e temor cu kizas te ainda 

ningun cen preto a ser facilitá na nan pa nan por hací uso di stimula 

nos deporte, manera cu nan ta haciendo tur afia tras di otro. Mi por corda 

caminda cu ta nos partido mes, mirando e trabao importante y bon cu nan 

ta haciendo a redobla e suma akí, un paar di aûa pasâ, for di 159 mil 

te 300 mil florin, Cual ta un indicacion cu e Union dí Deporte Arubano 

aki ta haciendo trabao esplendido y magnifico y awor aki pa motibo di 

tardanza dí begroting kizas nan no a haya ningun cen. Nos kier a ser 

informá al respecto cuanto e suma ta cu ta ser otorga na nan, si a ser 

tenf consideracion cu locual nan wenselijkheidsbegroting à pidi y si por 

a ser duná placa adelanta pa nan por traha durante e promé 6 lunanan 

di afia? 

Sefior Presidente, awor nos ta yegando na e topico masha penoso, y esey 

ta e topico di desempleo. Nos tur Sa Cú i í 

famia ta canando rond, ta buscando un pida pan pa nan famia na promêé 

lugar, y pa nan mes tambe y cu lastimamente no por logra haya ningun 

job, ningun trabao pa por mantene nan famia manera deteser, Nos por sa 

cu desde cu LAGO a stop cu e contratistanan chikito ariba su tereno aya 

den, pa poco dos mil a tres mil obrero arubano a keda sin trabac, en todo 

caso, e gran mayoria di nan. Nos kier ser informa cuanto tin ingeschreven 

na Arbeidszaken y con e inschrijvingen aki ta tuma lugar? Como cu di 

pafó nos por tende y for di locual nos compila, nos por yega, hasta dueje 

pa bisa, hasta cu pena di curazon, casi nos no kier kere cu ta berdad, 

asina espantoso e cifra ta indica, Si nos ta bon informa lo e ta al 

rededor di 6 pa 7 mil persona. Nos kier sa si esaki ta veridico y con 

e íinschrijvingnan ta tuma lugar di werkelozen na Arbeidszaken y con e 

departamento aki ta trata pa alivia e problema aki, si ora cu dofionen 

di trabao mester di obrero, nan ta dedica nan tempo tambe pa facilita 

e personanan cu nan tin ariba nan lista, pa por haya trabao pa wantencion 

di nan famia. 

Seäor Presidente, ayera nochi den corant nos por a lesa caminda un sin- 

dicalista a bin cu un proposicion of menciona encuanto di couision. 

Seïor Presidente, ni pensa mi kier pensa na bin cu un tal proposicion 

akiden, como cu nos sa caba na e manera di traha cu e pertido Movimiento 

Electoral di Pueblo tiníi, cu tur cos pa nan, ta pa nan SO dicidi y nan 

no ta tene cuenta hamas cu ningun otro voz cu rezoná, Prucba tabata tin 

na cantíidad den e ultimo reunionnan, cu tur e asuntonan cu ta set tratâá 

door di Movimiento Electoral di Pueblo, ta ser consider un one man show. 

Awor pesey ní pensa mi kier pensa na bin cun un proposicion pa nombra 

un comisíon consistiendo di representantenan di sindicalismo, represen= 

tantenan di Camara di Comercio y Industria, y miembronan di Eilandsraad, 

pa bay studia e problema grandi aki di desempleo na Aruba y trece rapport= 

nan den extenso, no solamente cuanto persona den ki ofishi ta sin tra- 

bao, pero tambe con yega na un soiucion, kiko ta e mihor pasonan pa ser 
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tumá pa yega na un solucion pa combatí e desempleo reynante aki... Sefior Presi- 
dente, manera mi a bisa, ni pensa mi no kier pensa pa trecé, pasobra e Gobier- 
no actual di Territorio Insular di Aruba su pensamento ta teuw for di esaki, 
nan pensamento ta solamente na viahenan pa exterior pa carga mensahe di nan 
lucha, híba den estranheria, en vez di purba combati e problemanan cu ta exis- 
tiendo den comunidad, 
Seüor Presidente, tambe mi kier sa con ta parä, pa motibo di e desempleo aki 
mes, con ta parâá cu e personanan cu ta bibando den volkswoning, sí nan, pa mo= 
tibo ditadesempleá y pa tal motibo no por page nan huur di volkswoning, sie 
huurnan aki, e contractnan aki cu nan lo ser terminâ? Como cu tin rumores ta 
circulándo al tanto cu tin persona cu ya caba a ser avisâ cu sí nan no paga, 
nan contract por ser terminä, mientras cu no ta ser sondië at all, si e perso- 
nanan akí ta pa motibo di desempleo nan no por paga. Hasta mi kier referi na 
e regeling cu nos mes partido a bin cuné encuanto di volkswoning, caminda a 
ser bisá cu ta paga huur segun percentahe di entrada. Y awor mi kier sa, si 
un persona cu no tin entrada, e percentahe aki naturalmente nihil, y como cu 
e regeling ta poní cu ta ser pagâ na razon di entrada, nos kier puntra kiko 
ta pasa anto cu e personanan aki cu no tin entrada y pa tal motibo no por 
page huur di volkswoning, kiko ta pasa cu nan, sl toch nan contract lo por ser 
terminä si of no? 
Ya cu nos ta den era di desempleo, nos por weita cuanto trabao tin pa ser 
haeí akinan. Nos por weita e mal estado den cual tur e careteranan na Aruba 
ta. Lastimamente ta, cu akiden ta ser duná machtiging na e diputado pa pospone 
tal drechamento di camindanan, pa e bay huzga of cambia e plannan, wak cua ta 
mas urgente of cual tin mas preferencia, siendo cu nos tur sa cu gastonan di 
tur cos, hasta di trahamento dí cas, di trahamento di camínda tambe, ta su- 
biendo dia pa dia. Awor nos kier sa cuanto mas halto e gastonan aki ta bay 
bira pa drechamento di e camindanan aki cue tardanza cu Bestuurscollege mes 
ta dunando na e ehecutacion di e drechamento di camindanan aki. Nos kier sa 
cuanto mas e ta bay subí? 
Y tambe nos por menciona e mal estado di e camindanan den Madíki. Tur hende 
cu pasa ey banda, tin hasta den fraccion di MEP cu ta biba den e bario ey, 
Sefor Presidente. Nan por sa con depiorabel e situacion ta eyden. Mi por men- 
ciona den mi mes bario, Santa Cruz, awor aki gracias na un miembro; of un ex- 
miembro di Parlamento di PPA, Cobi Alders, cu a ser trahá awor aki ariba e 
caminda di Kibaima/Tanki Flip, pero nos kier ser informä cu si tin prob iema 
berdad, cu e caminda aki? Cu aparentemente e proyeccion no ta bay manera 
debe ser y cu tin hasta, si nos ta bon informâ, lo tin paro di trabao ariba 
e camínda ey, cu tur e probl&manan al rededor cu lo tiní, mirando e situacion 
di trafico awor aki den Santa Cruz y den tur e barionan ey cu ta encera of 
ta rond dí e caminda ey, Nos kier sa ki tempo ta ser drechâ e caminda, cu por 
yama e maín way di Santa Cruz pa Ayo, di warda di polis te cu Matividiri? 
Ki tempo esaki lo tuma lugar? Tur esakinan ta trabaonan cu nos por yuda awor 
aki cunê pa combatí desempleo. Pakiko warda, warda y laga hopi tata di famia 
pasando miseria, sufrimento, pa motibo cu nan no tin suficiente manera of 
hasta tini cu no tin manera at all pa por mantene nen famia pa por duna algo 
dí come na nan yiunan. Nos kier puntra Bestuurscollege ki pian nan tin cu 
esaki y con nan ta pensa pa sigui cu drechamento di e camindanan aki lo mas 
pronto cu za posibel, pa por yuda alivia e cuestion di desempleo aki na 
Aruba? 
Te aki den promé ronde, Sefior Presidente, Dankí. 

DE VOORZITTER: Mi ta schors e reunion te 2'or di merdia. 

mt mn meme omm on rn on mn aman vn an on ann wan vn man vn meen von an as zn vn an a Gn mn a aan za a ma an a on an man mn Gn ve or mn a as mn wen BS ES nn a an ee aans mnd man wa On oe nr no a vn an an en nn 

DE VOORZITTER: De geschorste vergadering wordt hervat. Het woord is aan de 
heer Noguera. 
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DE HEER J. NOGUERA: Sefior Presidente, dem e ultimo tempo akí tabata tin 

hopi candela. Manera tin verios edificionan comercial a kima y den e 

dianan aki tin hopí candela dí cunucunan, Tin di nan hopi peligroso;, 

e candelanan di cunucunan aki ta hopí cerca dí casnan residencial y tambe 

nos por a lesa cu un dá nan cerca di Vliegveld tabata hopi cerca di e 

tankinan di combustibel cu tin ayanan. Dios gracias e candelanan aki a 

ser pagá na tempo, cu no a causa un catastrofe. Relaciona cu e asunto di 

candelanan aká, mi kier a puntra si Bestuurscoliege ta studiando e causa 

di e candelanan aki? Y tambe sí Bestuurscollege tin plannan pa bin cu 

algo pa preveni e sorto di candelanan aki? Si Bestuurscollege tin un 

experto dí Brandweer cu ta conseha nan? Sí ta íntencion dí Bestuurs- 

college pa manda mas hende bay studia pa brandweer officier? Cuanto 

empleado tin actualmente na Brandweer? Si Brandweer dí Eilandgebied 

tin bon contacto cu Brandweer di LAGO? Sí nan ta train hunto of sí tin 

training combinä programâ? Si Bestuurscollege ta pensa pa den e entre- 

namentonan aki combina pa incluí Rode Kruis tambe? Tambe má kier puntra 

si tin controlnan dí aparatonan di paga candela na e edificionan grandí? 

Ki Bestuurscollege ta pensa cu den construccion di edificionan pa intro 

ducí sistemanan di seguridad contra candela, manerê smoke detectors; 

automatic sprinklers? 

Tambe mí kier a puntra si tin un comísion pa promove industrianan chi- 

kito? Si tin un comision asina, ken nan ta y tambe na unda interesado- 

nan por bay pa haya informacion? Si no tin un comision asina, si Bestuurs 

college ta pensa di bin cu tal comision, pasobra nos ta tende papiá 

den e dianan aká den prensa, di parti di Bestuurscoltege, cu Bestuurs 

college kier propaga negoshinan chikito y formacionnan ta wordu acumu- 

1ä, pero mi kier a puntra si 2 formacionnan aki lo wordu coordinâ cu 

tur hende cu ta interesa na @ 8 i d an—akd 

consehonan necesario aribe tur ramo pa cuminsa cu un negoshi chikito 

of industria chikito? Esaki ta pa nos tende divisanan di Aruba akinan 

mes. 

Sefior Presidente, esakí ta tur e preguntanan cu mi tin den promé ronde. 

DE VOORZITTER: Patabra ta na Sefior Ciive Laclé. 

DE HEER C. LACLE: Sefior Presidente, ta toca na ami pa puntra diferente 

preguntas na Bestuurscollege; tambe mí kier a trece 5 punta padilanti. 

Mi ta bay mwenciona nan un pa un y tambe lo mi bay despues pa e ptegumT 

tanan pa Bestuurscollege. 

Como promé punto mi tin aki: Instruf cas pa muchanan desamparä (Tehuis 

voor verwaarloosde jûngens)) promê topico. Segundo ta: Revalidatiecen- 

trum pa atcoholistanan (of ta yamê half-way house). Tercer punta ta: 

Onderstandbeleid Bestuurscollege. Cuarto ta: Visserij, Veeteelt cu 

Landbouw (Agricultura, Cria y Pesca), Y uitimo punto: Koraal Bescherming 

Verordening. 

Mi tin dos mocion ariba e puntonaen ekí, cu ta ariba numero 4, Agricul- 

tura, Cria y Pesca. E segundo mocdon ta aríba uumero 5, Koraal Bescher=- 

ming Verordening, dus pa nos proteha nos koraal rond dí Aruba y e pre- 

guntanan tambe cu lo sigui despues di es2y. 

Sefior Presidente, como bon ciudadano y den bon gobernacion, cu semper 

nos a conoce akí na Aruba, mi ta kere cu mester tin continuacion. Con= 

tinuacion di e partidonan di antes cu a planta bon simíiya pa progreso 

di nos isla. Nos tur aki ta producto y ta cosechando dí locual comuní= 

dad arubano ta brinda nos. Por ehempel un dí e puntonan cu semper ta 

indigna mi ta, en lo pasado nos a haci hopi vlan, hopi deseo pa Hulanda 

yuda nos tocante e aspectonan social, pasobra esey ta un lugar cu nos por 

toca porta di djë. Gobierno Insular no ta asiua financieramente potenr 

cial pa hacië eriba su mes. Y como nos tin ainda,nos ta bao di Statuut, 

nos por batí porta na Hulanda, recordando ariba e articulo cu nan mes; 
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nos tur tres hunto, awor nos ta dos den reynado, Antíyas, Hulanda, Surnam no 
t'ey mas. E tempo cu a wordu poní aden pa yuda otro na asina ta e Technische 
Bijstand. 
Den e luz aki mirá, Sefior Presidente, nos sabi cu actualmente na Aruba no tin 
e posibilídad pa duna educacion, duna un mihor heropvoeding na e hubentud cu 
nos conoce awendia. Nos conoce e verwaarloosde jongens, mas laat aki mi ta 
papia ariba djê. Antes tabata tin e posibilidad cu e mayornan por acerca Be- 
stuurscollege ora cu nan ta sefala problemanan di educacion, muchanan no ta 
bay school, nan ta keda hunga ariba caya, muchanan cu tin probiema na cas. Y 
door di e problemanan ey, nan ta haya nan, por ehempel, den man dí polis y 
tur eseynan tabata posibel antes, Nos tabata conoce opname pa Huize San Fer- 
nando na Soto, na Corsow, een Jongens Internaat. Nos tabata conoce Huize 
Scherpenheuvel, Nos tabata conoce, Sefor Presidente, Meisjes Internaat Santa 
Rosa na Corsow., Pero debí na factornan bien conocí pa nos tur, cu isla di 
Corsow ta bisa, asina cu nan tin problema cu e internaatnan, of mihor dicho 
cu e exploitatiekosten di e internaatnan no ta asina bon, nan a pensa pa de- 
minuí diferente hobeûnan di Antiyas y Aruba tambe a cay aden. Aruba a cay 
aden, debí na e exploitatiebeleid, pero wel sí Aruba semper a paga te na ul- 
timo cent, 
Sefior Presidente, semanalmente nos ta wordu confrontä cu casonan similar. E 
maatschappelijke werksternan cu nos tin, cu ta traha cu alma y cuerpo pa e 
muchanan aki, nan man ta bashi. Mi no ta boga tampoco pa pone tur hobennan 
den internaat, No, Sefor Presidente, pasobra nos ta yama esaki na hulandes, 
un “noodzakelijke kwaad", Ora cu ta yega e problema seal den un famia, unda 
cu mas parti e mucha hombernan aki no haya un bon educacion, nan ta cuminsa 
cana ariba caya, nan actitud na schooi ta cambia, nan ta keda sinta, nan ta 
bire problema pa nos comunidad. Problema, pesey, Sefor Presidente, como cu mi 
no a tende varios lunas mas nada con Bestuurscollege ta pensa pa vang op e 
muchanan aki, mí ta kere cu ta mi deber como representante di pueblo pa hala 
Bestuurscollege y pone nan atencion pa nantraha ariba djë. Actualmente no 
tin posibilidad pa e peticionnan pa e mayornan hací na e Gobierno dí Aruba, pa 
manda nan un lugar. Nos conoce si Ímeldahof , pero egey ta henteramente un 
otro ramo, esey ta pa weeskinderen, Pero pa muchanan, pa mucha hombernan des- 
ampará cu ta birando dia pa dia mas hopi y ta forma un problema pa nos, pa 
via cu e personanan aki, e grupo, e categoría dí hobennan akí ta bay den mal 
rumbo, ta bay den mal caminda. Nos tur conoce e problema cu nos tur ta corre 
p'e, usamento di droga, E hubentudnan aki ta bira victima di tur e cosnan aki. 
Si nos sigui asina, anto lo nos bisa cu nos como representante di pueblo, lo 
faya, Pasobra despues di 25 afa pasâ, despensa mi, mi ta pensa adilanti, 25 
afia mas, ora cu nos ta ariba un edad avanzä, anto nos ta mira e productonan 
ey ta cana rond, cu nos a cria pa nan, entonces nos mester puntra nos mes: 
Nos ta desea esey? Mi no ta kere, Seïor Presidente. E hobennan aki, nos tur 
mester pensa conhuntamente con pa vang nan op, pa duna nan un heropvoeding y 
nan ta hopi, Sefior Presidente, Verwaarloosde jongens ta producto di crimina- 
lidad pa mayan y sí nos kier sana nos comunidad y brinda nos generacion un 
bon progreso, un bon buena marcha, nos mester prepara ariba un di e puntonan 
aki, pa duna e hobennan aki un bon eAncacion.. Con lo nog haciële? Nos tin 
expertonan cu ta trahando aríba e ramo aki, esakl Tu vvaiale warkernan, pero 
manera cu mi a bisa ey, nan so no por hací milagro, bo mester duna nan e tools 
tambe, bo mester duna nan e medio con pe nan cambia un comunidad, Esey ta bay 
den e ramo aki cu nos mester bini tardi of tempran, nos mester laga traha un | 
internaat pa nos hobennan, pa nos mucha hombernan. Pasobra den e ramo ey tin 
indicacion si cu nos no siguí combati y pone atencion na e probtémanan aki, 
e problemanan aki lo controla nos comunidad mayan of otro mayan y ta nos ta 
responsabel pa nan, E ta alarmante, Sefior Presidente, Abo como, por ehempel, 
Hoofd van Politie, Bo ta haya bo verslag, Bo ta mira cuanto hobennan cu ta 
haya nan mes envolví cu polis y ta nos deber aki den pa pone atencion aríiba 
e aspecto social aki, Seüor Presidente, nos lo no bini cu motie ariba e punto 
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aki, pero wel sí mi ta suplica Bestuurscollege, e diputado concerní, pa 

pone hopi hopi atencion aríba e punto aki, pasobra sí nos no controlë 

nos no por siguíi mayan, otro mayan, y bisa cu nos tabata un bon represen= 

tante di pueblo. Nos tabata conoce lo pasado;, 50 pa 55 hobennan cu cada 

afia ta bay Corsow pa nan haya un; heropvoeding y despues dá poco tempo 

nan ta bín como bon cíudadano, nan ta haya un educacion,nan ta haya un 

profesion y nan ta lora cuné., Mi por bisa asina leuw, mi conoce politi- 

conan actualmente cu nomber, tambe nan a haya nan educacion den inter- 

naat, esey ta un indicacion cu internaat ta producí bon producto. Pesey 

mi ta haci un suplica ariba Bestuurscoliege, ariba e partido cu tin 

comando actualmente, pa pone hopí atencion ariba e posibilidad pa traha 

un tehuis voor verwaarloosde jongens, 

Sefor Presidente, si mi tiraun bista patras, mí ta mira e meerjarenplan 

di tweede fase, cu tambe Bestuurscollege a haci un apelacíion ariba nan 

pa traha cas pa ancianonan y gracias na e Bestuurscollege, e Bestuurs= 

college di PPA, nos ta mira e producto ey plantá aki na Aruba y mi ta 

spera tambe cu e lo bira un tiki mas ruimo, un tikí mas grandi, pasobra 

e ta un necesidad cu nos no por falté, esta pa nos ancianonan. 

Den e mes luz aki, e mes deseo cu nos tabata tín di bisa Hulanda yuda 

nos tambe pa por construí un cas pa muchanan desampará. Sí mí no ta equi- 

bocá mí, ta mas o menos na 1967 plannen a wordu opgesteid den e sentido 

aki, pero mí kier tende tambe di Bestuurscollege si acaso nan por a 

haya algun sonído ariba djé, algun recomeadacion, algo pa duna ei un 

splicacion, sí nan ta al corriente, y si no, e ora nos mester bin con- 

huntamente pa traha plan den e direccion aki. Nos tur sabi cu tin pro= 

blema na tur parti dí mundo y aki tambe na Aruba, con nos isla ta, con 

noë ta gabele, tin problema di hubentud, nos no por coïte p'e, manera 

cu mi a bisa tambe, cu nos no ta bay combati jeugderiminaliteit, pasabra 

esey ta un cos cu ora cu criminalidad juvenil presenta su mes, esey 

ta un hecho caba, nos no por bay curele, nos mester bay preveni, nos 

mester traha preventief den e sentído aki pa trece plannan adilantí cu 

ta afgestemd na e reaiidad y esey ta un tareâ di e Gobierno cu ta na 

mando y e Bestuurscoilege. Mi ta kere cu nan lo pone hopi atencion ariba 

e punto akí y despues nos ta verwacht plannan, idea pa conhuntamente 

pa nos bay traha pa nos hobennan cu tin necesidad di nos. 

Seor Presidente, punto number dos ta un Revalidatiecentrum pa aico= 

holiconan, nan ta yamé "half-way house", Un cas unda cu e personanan CU nos 

conoce por wordu traté, dunä un bon methode, duna nan un sorto di brain- 

wash, un sistema cu comunidad ta desea di nan como bon ciudadano, Re- 

validad pa centronan alcoholíco ta un necesidad serio y esey tambe ta- 

bata un di e plannancua wordu trecí padilanti, si mi no ta equibocá 

Hulanda a bay dí acuerdo pa yuda e idea aki, Pasobra alcoholico ta un 

malesa y alcoholico ta e hendenan aki cu nos conoce cu ta cana rond 

ariba caya, cu nan no tin cas mas, nan ta aríba nan destino, den e ramo 

aki alcohoiico malo, mi kier bisa esäkíi. Pasobra sí bo bay papia eriba 

aïcoholismo, bo ta haya diferencia di opinion, tin hopi categoria, pero 

solamente e personanan alcoholiconan akí cu nos conoce den parque, nos 

conoce tur parti dí Aruba e hendenan cu ta cana cu @ botter berde den 

nan man, cu ta alcoholico, cu tin problema na nan cas, © personanan aki, 

esta e problemanan cu di alcohol. Berdaderamente ta un aspecto cu nos 

mester pone hopi atencion ariba djë y guia y yuda e hendenan cu ta tra- 

hando al momento cunele, sea cu nan ta Â.Â. of nan ta den un otro orga 

nisacion, por ehempel, Stichting Drankmisbruik Bestrijding, duna nan un 

man, yuda nan, pasobra esey tambe ta un parti di problema dí nos comuníi= 

dad. Hi ta kere cu Bestuurscollege por tuma nota di esey y sigui elabora 

mas aleuw, pa muy pronto wordu instala, Tambe mi ta kere cu ta bon pa 

Bestuurscollege pidi advies na Hoofd Gezondheidsdienst pa mira e posíi- 

bilidad, sí por employa un of dos hendè mas den e ramo aki, dus alcoho- 



listen zorg. 
Sefior Presidente, e tercer punto ta e onderstandbeleid cu lo mi bin den lo siguiente forma dilanti cuné, Promé-eu tur cos mi ta puntra Bestuurscollege si Bestuurscollege ta satisfecho cu e ma= neho actualmente di e onderstandsbeleid, esta e manera cue ta actualmente? Pasobra nos mester adapta nos mes na e economia, na e maneho di e comunidad. Mi no ta kere pa basha miyones di miyones den man di un departamento pa partiéle pa e hendenan menos afortuná, No. Sefor Presidente, pasohra mi ta haya cu ora eu un Gobierno tin su beleid pa yuda, e tin teambe hendenan dis= ponibel pa guia e personanan aki cu ta haya quincenalmente, dus cada quincena, pa guia nan den nan bida di cas cu nan famia, pa yuda nan y asina mayan, otro mayan, nan tambe por sali for den e categofia di onderstandstrëkker, fsey naturalmente ta bin cay atrobe ariba e peso, ariba e schoudernan di e trabahador gocial pa yuda nan biba un tiki mas eleva, yuda nan tanto posible pa, e maatschappelijk werkster conoce nan hendenan dubbel en door, pa nan tin un bon, pa nan haci un bon trabao. Sefior Presidente, nos conoce actualmente e onderstand cu ta f, 25,=e pa e promé Persona y e otronan cu ta bini di e mes famia ta haya cada uno f, 10O,==, Si’ mi ilusteé cu un ehempel, un pareha casá cu dos yiu, e promé persona ta haya f. 25,==, e tres personanan ta haya 10 cada uno, ta 30 y nan ta haya f, 55;== pa siman, Be= stuurscollege e ta paga nan cada dos siman. Sefior Presidente, e idea ariba djele ta bon, pero idea lo tabata mas mihor si nos por haci scheiding di den diferente categorfa, por ehempel, un 
invalido, hende totalmente invalido, un hende, por ehempel, cu 
ta blind, visualmente gehandicâpt, ta haya e mes suma cu un ta= 
ta di famia cu ta temporario eta sin empleo. Pa nan, pa e per= 
sonanan aki, por ehempel, di un blinde e ta hopi duro, un inva= 
lido cua perde: un man of un pia, cu e no tin chance pa haci 
ningun extra job aparte, pa nan e ta cay hopi duro,pa su famia= 
nan Ld 

E otro parti di onderstand ta esaki, Sefior Presidente, un hende 
cu ta temporalmente e ta malo, e a haya un desgracia of e a ha= 
ei un operacion, e ta haya su onderstand tambe ariba su dokterg=- 
advies, pero esey ta temporario, esey ta poco lunâ, despues e 
mester bolbe bay back den, e ta wordu tumá den e proceso labo= 
ral, dus e ta wordu opgenomen den e arbeider proces, e ta cla, 
pero mi ta pleita mas bien pa e hendenan, e blindenan, e hende= 
nan gehandicapt, por ehempel, e hendenan cu semper lo keda malo, 
e diabeticonan cu nos tini aki na Aruba, cu a forma caba un. 
stichting, den e personanan ey nos mester pone atencion. Pasobra 
mi no ta kere cu e algemene richtlijn di onderstand, e ta bon 
pa tur e categoria, e ta bon m cierto categoria, por ehempel, 
un tata di famia cu no tin trabao, mientras tanto e ta wordu 
yudá pa su yiunan sigui bey school, pa nan haya educacion, pero 
asina cu e haya empleo, naturalmente e ta gradici pa e onder= 
stand hací, pero den mee uit, Pero e personanan cu ta keda al= 
geheel arbeidsongeschikt, totalmente invalido, nan tin famia 
tambe y e cen ey no ta alcansable mirando ecu e costo di bida 
ta subiendo asina barbaramente, Pesey mi ta pone Bestuurscolle- 
ge, mi lo bin cu mocion ariba djé, pero cu un sugerencia, zeco= 
mendaciones mí ta duna na Bestuurscollege pa studia e onders. 
standsbeleid pa haci e diferente posibilidadnan bira realidad, 
unda cu bo ta haya cu un invalido por haya mas cen cu esun cu 
tin; por ehempel, sin treabao cu ta tijdelijk den esey. Pasobra 
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actualmente nos conoce un linea straight, un suma pa tur e 

categoria aki na Aruba, esey ta un recomendacion cu mi lo 

duna Bestuurscollege. 
peor Presidate, e otro punto, numero cuatro, ta e agricul= 

türaz cría y pesca, visserij, veeteelt y landbouw. É ta un 

aspecto cu dí mucha caba mi a lanta aden, mi no ta terzake, 

deskunde, pero mi tin hopì epreciò pa tur e piscatornan, 

e hendenan cu ta planta nan cunucu y cu ta cria bestia, pa- 

sobra mi ta comprende hopi di nan, despues ora cu bo ta 

bira grandi, bo ta informa bo mes door di literatura y asina 

bo ta yega na un nivel cu bo por wak e ambos banda, É ta 

un bunita plan y Diputado Leo ta biní continuamente cu agri 

cultura, cría y pesca, E ta un stimulacion di nos programa, 

e tempo di 1967, ora cu PPA a instruí e posibilidadnan pa 

ensancha agricultura, cría y pesca, e base ey ta poní y e 

t'ey pa nos tur siguí traha ariba djé. 
Ma berdad cu nos a reconode hopi representante di nos pueblo, 

pero no ta tur hende ta pensa mescos, podisé nan ta pensa 

mucho ariba e aspecto economico, cu nan ta mira placa ta 

Arenta den lachi, pero bo mester tene cuenta tambe cu e 

partinan aki social, pasobea con cu bo mieé, visserij, vee= 

teelt, ta un parti cu bo por yuda comunidad cuné y nos ta 

aki pa coregi tur sorto di fout, pasobra goberzna ta bisa 

nos, mira den futuro, mira, traha plan pa 10, 15 afia of 25 

afia pa nos comunidad arubano, Pagobra nos no a bin aki pa 

semper, nos ta viahero, henter nos productonaa si cu nos ta 

laga atras mester tinrsiguransza di e progreso mas mihor cu 

nos. Pesey nos ta aki representante di pueblo, pesey manera 

cu mi a tende di otro banda, bo ta haci sacrificio na bo 

salud, na bo famia, financieramente, pa ho pone bo mes dis= 

ponible den arena: politico, pa bo traha y bringa pa bo comu= 

nidad, e pueblo azubano, pesey aki den nos ta, esunnan cU 

no ta comprende nan por wel lubida, pasobra ta asina tá y 

ora bo ta un representänte di pueblo, zorg pa bo tin e pala- 

bra, keda cu e predicado digno te na e ultimo momento. 

Aor Presi mi lo bini cu algun recomendaciones ariba 

pesca y tambe tin un mocion ariba äjé of nos tin un moCion 

ariba djé. Preguntanan tocante peskeria ta lo siguiente: 

Mi ta desea di sabi cuanto boto nos tin? E palabra bota ta 

algemeen, general. Cuanto plezier boto, plezierjachten? 

Pasobra tur ta registrá, nos por haya nan. Cuanto boto nos 

tin cu ta wordu propelá cu energia interno;, dus indoor motor, 

gea gasolin, diesel? Cuanto poto nos tin di fuera abordo, 

dus fuera abordo of outdoor motor, ta traha cu gasolin? Pa= 

sobra e lo bini, e pregunta mi ta hacié, sefior Presidente, 

ta relacioná cu diferente punto cu mi ta bini cuné, Tambe 

mi ta desea di sabi, Sefor Presidente, di Bestuurscollege 

cuanto beroepsvissers nos tin, cuanto profesion, cuando 

piscadó di profesion nos tin na Aruba? Pasobra esey mi ta 

supone cu ta inventarisatie cu Diputado Leo mester haci 

pa bo sabi ora bo ta traha un beleid, visserij beleid, bo 

mester sabi cuanto beroepsvisser bo nêster tin, pasobra tur 

nos leynen ta papia di beroepsvissgers, no di amateur vissers. 

Un sugerencia chikito, ua otro pregunta ta, pa tin mas con= 

trol ariba nos hendenan, sea nan ta bay pa deporte of pa - 

busca nan pen di cada dia ariba lamar, pa tin e medidanan di 

siguranza abordo, veiligheidscontrcole, 5 ta algo instru{í pa 
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hopi afia, pero di experiencia mi sabi cu hopi hende ta bay Lamar sin aiba precauciones di seguridad, Pasobra nan mes, hende ta hende, bo ta bay lama bo ta kere cu bo ta bin back, pero e mo= mento cu bo sali bo no sa cu bo ba bini back y egey personalmen= te, e cos ey a pasa mi mes un biaha hopi afia pasá y del golpe o sea nos no ta haya esey. lii no kier pa esey pasa pa ningun ciu= dadano, pasobra esey ta un momento masha desagrabel cu un hende por tin, gracias na Dios cu nos a yega Aruba back, pero ta yega un momento tambe, cuanto di nos hendenan, tatanan di famianan tambe a keda cu boto afé6, cu nunca a bin baek mas, cu a laga nan famia na cas. Wel, ta den e sentido ey, sì nos ta bay pone aten= cion pa e nalevingnan di e veiligheidsmaatregelingen ey continua= mente y no ta solamente nos mester bisa nan cu mester hiba bo spiel, of bo mester hiba un luz, bo mester hiba awa of cuminda na bordo, no mester tin control ……... 
Da EEER G.E, CROBS:s No cue discurso di Sefior Laclé no ta inte= resante, nos ta completamente di acuerdo cu e puntonan cu e ta trece padilanti, aunke cu Sefior Laclé tabata den Bestuurscollege anterior, pero e naleving di e veiligheidswetnan no ta cay bao di Gobierno Insular y kizas e por dirigi su mes na Gobierno Central. Masha danki, 

Di HEEN C, LACIE: Sefior Presidente, aki bo ta mira con e hende- 
nan aki ta traha pa nos na bienestar di Aruba. Bo ta bini cu un 
punto, nan no ta laga bo papia y nan ta cuminsa hinca boca aden, 
nan no sa de cue se trata, Mi no ta permiti un cos asina, ora bor 
tin bo charla, bo ta bini cunele, mi tampoco no ta bin aden, bin 
bisa tende un cos aki of ta hala atencion, ningun momento, Sefior 
Ppesidente, ta Abo ta Presidente di Daad y tambe debidamente Bo sa con Bo ta Jora Bo reunion, pero e biaha aki so mi ta Laga 
esaki pasa, pero segundo bieha si verwacht otro palo,: 
Sefior Presidente, visserij, peskeria, bo por elabora âianan ari= 
ba djé, bo por duna leging, bo por ideaiisa un cos, pero e momen= 
to cu e no wordu hací, mes leuw nos takeda, nos mester preveni 
e cosxuan aki pa nan no pasa. Plan tin bon, sigur sigur nos t'ey 
pa back nan up. 
Sefior Presidente, por ehempel, un otro recomendacion mas cu e 
Departamento cu liaven=- en Loodsdienst, Diputado Leo a inicia cu, 
por ehempel, diferente anochi of anochinan di cu e hendenan con= 
cern{, esta e hendenan di Havens en Loodsdienst, por duna un 
splicacion na e piscadornan, por ehempel, con nan mester bay cu 
seguridad lama y bin back cas. Pasobra anteg e cos ey a wozdu 
hef, pero un solo biaha, Labata tin hopi entusiasmo, tin hopi 
pregunta, pexzo esey tabata un cos mag o menos di 8 afia pasá 
y hopi hende a sifia, mi mes a sifia hopi cosnan al corriente, 
Befior Presidente, pa Bestuurscollege un pregunta: e voorschotnan 
eu ta wordu duná na e beroepsvissernan, becoepsvissernan, mi 

zier sabi, desea di sabi, e promé di juli 1975 te cu aectualmente, 
cuento voorschotten a wordu otorgá na e beroepsvissernan? Con ta 
experiencia, con Bestuurscollege gu experiencia ta cue aflossing 
di e prestamonan aki? Mi kier sabi cuanto voorschotten & wordu 
duná pa veeteelt? Cuanto voorschotten a wordu duná pa Landbouw 
e mes epoca akis proné di juli di 1974 te awe? Î 
Defior Presidente, preguntanan lo sigui despues di e punto 5 van 
Vissen= en Koraalbescherming Verordening. E ta asina, tambe tin 
un moeion ariba djele cu nos conoce y nos sabi y nos ta tende y 
nos ta seucha, lesa cu tin hopi negoshi ta wordu hací cu nos 
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producto di mar, dus marine biologische produkten, producto= 

nan di mer ecu ta e shellnan, cocoláshi, e coralnan, black 

coral, coral blanco, cu aan tin categoria pa nan, Aki na 

Aruba nos tin 6 coral cu tin balor aziba mercado mundial, 

mi a yega di tende den e Parlamento antes, cu un miembro di 

Parlamento a bisa te hasta na Australia nan a localise un 

producto di Aruba, y esey mi ta kere tambe, pa motibo hende 

âL efó6 ta bini akí, ta bin cu nan yacht, pidi peemiso pa 

drenta Aruba, dzumi pabao di Malmok den awa y keda poco dia 

aya y ningun hende no sa kiko nen ta haci, Ta despues nos 

ta bin haya sabi, ora cu bo bay lama, bo La mica henter e 

lugar geploeg, anto bo ta puntza, pasobra nos tampoco antes 

no tabata sa, pasobra bo no tin balor di Loke bo lugar tin 

te ora hende biga bò of ora eu bo lesa ki balor nan tin. 

E ora e luz a sende, mes sa haci hopi research back, hopi 

preguntas y pesey mi ta miembro di un organisacion, STIJAPA, 

cu ta defende tur sorto di producto, tur sorto di cos di 

neturaeleza di Aruba y mi a sifia hopi, li no ta kere cu ta bon 

pa nos cera wowo laga hendenan di afó bin haci, explota e 

shellnan aki, e streanan y hiba nan afó, hende nan y bo ta 

tende nan cu e ta bay na mercado mundial y aya nan ta nego= 

sha nan. 
Por ehempel, mi a bini pa duna un, Por ehempel,;pa duna un 

idea kiko mi ta papie, pasobra nos ta papia di cones y siprea, 

kiko ta nifica esey. Êki na Aruba y na Corsow nos CONOCG 

un vaktezminologia di un shell, cu yama giprea surnamensis, 

e ta e shell mashe masha scars den mundo y @ tin balor di 

minimal } 400,=- pa un, tin ora 200=te 400 dollef pa UL y 

tur e shell collection di wundo ta buskele y diferente hende 

ta bini di afó sambuya nan y hiba nen na gran escala,. Por 

ehempel, e cones, pa duna un voorbeeld, nos ‘tur sa kiko e 

ta, maske wi sabi cu lo no tin tanto entusiasmo,pero ta bon 

si mi mustra despues kiko ta nifica e ghellnan di tanto 

balor cu e headenan ta bini di afó6, sembuya nan, bay cu aan, 

keda tres siman, hiba nan despues, a no sa, na toneladas;, 

pero non ta bisa nan ta hibe nan afó bey bende nan. Produc= 

tog di nos, a lo largo tur cos a bay, si hendenan ta intere= 

sá pa ga, nan bay eu un glass=bottom un dia, Bestuurscollege 

bisa nen bay weita con e fondo di Malmok, por ehempel, ta aki 

rond, boso mira CON sescece 

DE HEER G.F. CROS: Seïor Presidente, nos ta aprecia e manera, 

e posibilidad pa graba loke cu Sefior Laclé ta presenta na nos, 

pasobra awor aki nos ta miré, pero despues @ ta desaparece 

con e ta wordu grabá, pa despues nos tin samples di loke ta 

presenta awe den Raad, 

DE VOORZITTER: Mi ta kere cu kizas despues ore cu € reunion 

caba, Sefior Laclé, bo por mustra tur e miembronan di Raad 

aki kiko bo kier meen, pasobra bo & menciona hopi nomber ey, 

eu mi tampoco no CONOCE, @ gshellnan mi tambe“tin gana di 

conoce nen, Kizes ta un bon idea pe despues di reunion nos 

mira e shellzan ey y pa nos haya sa mas 0 menos ta kiko nan 

ta. 

DE HEER 0. HACIE: Setor Presidente, den e Luz aki mirá, pa 

nos stop e exportacionnan di e hendenan comercial cu Sa EL 

e lugar aki, nan ta bin, nos mester pensa den un Bilendsver= 

ordening pe Gefende nos Lugar. Pasobra Bonaire a hole e pipa 



pone esaki hopí tempo caba, afia 1970, december, 22 di december 
1970, nan a traha un ley, nan a defende nan lugar, ningun hende 
no ta bay aya mas bay busca black cozal. Aki ta yen di black 
cozal y black coral tin hopi balor y esey mi te kere cu nos meg= 
ter bini cu un ley pa bisa e turistanam, sigur nos tin producto 
bunita di naturaleza di lama, pero tin un verbod. Pasobra si nos 
habri e porta, aki poco tempo no tin nada mas, pasobrza 10 a 15 
afia no ta nada mas, Pa duna bosonan un informacion, un idea eon: 
poco un coral ta crece, un cozal ta crece pa dia e migrant, 1/10 
mm, e ta crece masha poco poco. E ta un cos cu si bo haci un 
verrekening, den 30 afia e mester bira un milimeter, dus tur cos 
eu nos ta mira ta produetonan di hopi hopi afia. Y si nos laga e 
cos ey bay kibrá, al fin y al cabo no ta keda nàda pa nos genere 
cion despues, Pegey nos ta desea pa bin cu un motie, pa poné den 
Raad, mira kiko Raad ta bisa, 
Sefor Presidente, e preguntanan ta duná na Diputado Leo, Diputa= 
do eoncerní di Maatschappelijke Zorg, e sottale werkster diplomá 
cu tea traha cu FAVI, kiko ta pasele cu e no ta haya salario y ni 
su aanstelling? Tambe mi ta puntra Bestuurscollege ariba e pleit- 
nota di NAVI, FAVLE ta e federacion arubiano pa esnan visualmente 
incapsitá, di ciegonan, esta e carta di 18 di februari 1976, 
Tambe, Seïor Presidente, ten nan pleitnota tambe nan ta bisa 
asina, cu nan mester ayudo financiero poco ruimo pa nan hiba 
un poco mas nan menswaardig bestaan, mi no ta kere cu ningun di 
nos akiden tin contra di un suplica asina, pero e carta si mi 
kier sa con leuw Bestuurscollege ta? Pa Sefior Leo mi kier haci 
e suplica riba e procedura di e peticionnan pa bril special pa 
mucheanan cu ta bay school, e procedure ta manera un lijdensweg, 
promé cu un hoben haya un bril, e ta tarda algun luna, pero mi no 
ta bay culpa ningun instancia, pasobra esaki ta burocracie, den 
e aspecto aki mi ta pidi aceleracion di um manerc. of otro pa 
duna un cierto otorgacion, esta pa Bestuurscollege duna e dienst- 
hoofd pa solamente pa kaarchinan pa bril pe muchanan eu ta bay 
school sé, e otronan nos mester bespoedig nan peticion, 
Un otro pregunta pa Sefor Leo ta, e markbhalnan, e markthallen 
cu ta cey bao di Departamento di Veterinaire Diensts mi kier sak 
eu tin hopi keho di herndenan eu ta cumpra piscá y bendé detayá. 
lan ta bisa cu nan ta cuapra piscá di barconan cu ta bini di 
afó, nan ta duna nan tanto kilo y tumé, pagué y ora nan bay 
check back, no ta asina, mi no sabi cu ta e ijkwezen ta fout, 
pero e ta bay p'ami pa e weegschaal cu ta kibrá hopi tempo caba 
ne merkthallen y segun mi tin informacion, e a sali for di de= 
partamento di Gobierno, e a wordu ueá pa otro instancianan cu 
a kibrele, un biaha nen a drechele, otro biaha nan no kier paga 
e persona cu ta reparé y awor e ta tirá ey, e ta defecto, un 
schat di placa e ta, Seftor Presidente, 
lambe, Sefor Presidente, un cos cu mi ta lanenta, pasobzrza gin un 
assistent=veterinario, maske ecu e homber aki no tin papel di 
veterinario, pero mi conoce di chikito, owa cu tin problema di 
bestia, semper e homber ta bin ey y unda cu bo bay e homber aki 
tin amor pa e trabao y mi a puntra diferente biaha si e homber er 
aki ta cobra y unda eu mi âray nan ta bisa mi cu e homber aki 
no ta cobra, pa via cue ta stima bestia, si bo bini cas 11'or 
di anochi, bo bati su porta di cas, si e cabay ta malo, of e 
cabrito ta malo of e porco ta malo of kiko cue ta, e ta sali, 
e ta bay yuda e hendenan y ta fuera di su trabao e ta haci e cos 
nan aki, pasobra e ta hende cu ta stima bestia, cu nan tin masha 
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bon ezperiencia cuné‚ mirando den pasado, e dokternan cu aan 

conoce, cu ora cu bo ta yema dokter veterinario mes no ta 

bin, of bo mester trece e bestia na su CUS. E ta un persona, 

ui ta yuné assistent veterinario, eu tin trinta y dos afia 

den gexvicio, eu ta sinti su mes hopi ofend{í, cu mi a tende 

cu e a wordu sac for di cas, wordu poní ariba ceya y mi no 

por kuzge, betor Presidente, pero wel sí, Sefior Presidente, 

si Bestuurscollege va pensa pa fomenva erfa y agrieulture, 

bo mester pone un hende asina como tal, mi no Por bisé di 

dia anoechi disvonibei, pero bo mester tin un Tueaty ur pps ts 

tuin, bo mester, aya tin un hende, un assistent veterinario 

pa yuda bo den cualkier ora o momento, peasobra e caminda 

pa un veterinario tin ofa ta leuw y di dos pueblo no tin 

mucho confianza cu hendenen cu no ta papia nan. lenga, ta 

yega un momen bo neturalmente cu e persona aki mes ta bay 

yama un experto, den caso pe, yude, e homber aki semper & 

haci. Mi to Lamenta, Scîor Pregidente, e homber aki a haci 

bon trabao y mi ta keze cu @ pueblo axzubano Lo nO tolera 

cu e ta wodu pogé den e fovma aki, bisa asina: Oek, bo no 

tin nada di bisa mas, pero duué gu merito, É cuenta di cas 

tambe, Settor Presidente, za ua eag di Gobierno cu ta cay 

bao dí nos tur, pezo e persona aki a sali for di cas unda 

e tabata biba, na volkswoning, mi no sabi, ta yega un Ho= 

mento cue‚problema ta setïala pa su wes, ou & hendenan cono= 

el ta boy busca e persona, nan no Por hayele, nan pushi, 

nan bestia ta murie Den e gentido ey mi kier pa Bes tuurg= 

college tubute tin un poco MAP comprensLon. 

Setor Presidente, mi ta kere mi a pasa ariba puntonan aki 

y proné cu mi clausura mi ta desea di sabi di Diputado di 

D.O.W. tocante e duikernan CU a wordu instala e tempo di 

wateroverlast den Madiki, tempo cu Madiki a bay bao di awa, 

plannan a wordu opgesteld, rapportnan opgesteld, reconen= 

dactones a bini di diferente departamento, Bestuurscollege 

di PPA a pone krediet aziba begroting, a para te ey y te 

oinde mi ne a mira nada a wordu hací pa parti pabao; esta, 

e duikernan, pa Î of = Nn a 5 

5 hoed E] ‚/ ej had 

Juna di oktober, nos ta na luna di april, nos tin diferente 

luna pa pensa y teoha pa mira y evita, Sefor Presidente. 

Evita cue cos ey Lo por pP-8a UD biaha mas, pesobra e a 

nasa dos biaha caba y di tres biaha, mi no ta desea, pasovra 

hos no tin control oxiba e forza äi naturaleza, si awa PIDL 

nos hoye un hozean, mi RO ta spera, Sefior Presidente, pa @ 

aAiferente peartinan âi disteitonan haya problena atzobee. 

Hi kier grodici un y tur, Seior Presidente, Hi ta speta 

Bestuurscollege Lo pone bon ateneion eriba e pregunvanen y 

pa mi haya mi contegtacton debidamente. Gracias, PelOr 

Presidente. 
TT en ef «, a PEP ane Ei 

DE VOORZITLER: Polabra ta na Hedon Figaro 
== — Ei amd 

DE HEER WeJe ELIGAROAs Sciot Presidente, Lo ni va mashe, cor bo, 

pero do mi bins cu un topieo ski, cual. ta Werkverschaffing, 

a pesor cu mi & gende na ue weunion pasá, tin hopi trabao 

na Aruba ainde, mi sabi ecu nos sin e departamento eJ AA | 

Wemrverscheffinge, Awor Lo mi kier a haya sabi cuanu0 hende 

tin na Werkverschaffing? Ki ora un hende ta hini na remarca 

pa heya un tzabao no. Verkverschoffing? Ki oza ua hende cu 

ba cobra su pensioen di bees coha ta bin na remarca pa haya 

e 
trabao HO Werkverschaffing? Kiko ta diferencia àí pago y 
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eondieionnan di trabao entre un tweahador di Gobierno regular y un Grahador di Werkverschaffing? / Kiko e watchmannan banda di hotel ta haci? m hotelnar ta cuidá? BL ta asina, anto ta e hotelnan mes mester pone nan. hende, pero mi ta kere cu ta un mihor idea, un idea cu mi ta aplaudi, esey ta pa cuida e turistanan, pa nan no wordu ataká, pero si e hen= 
denen aki t'ey, ki autoridad nan tin? Kiko nan por haci y cu kiko nan mester defende nan mes of e turistonan ora cu e Luris= 
tanan wordu ataká? 
Lambe mi kier sa si ta asina, si e necesidad aki ta un necesidad 
terpororio of un necesidad permanente? Pasobra mi ta haya cu si 
e nee@sidad aki ta va necesidad permanente e hendenan aki mester 
cay bao di un deportamento cu ta duna hende trabao permanente 
y asina nan por goza di tur e eondieionnen eu un trahador perma nente tin, WEsakinan ta e pregurbanan cu mi tin tocante äi Werke 
verschaffing, 
Awe mainta wi a tende aki den un eritica indirecto tocante di 
un maestro cu tabata duna lesnan, Awor aki tin diferente calidad 
di alumonen, un alumno eu ta traha na Gobierno y cu ta haya su 
lesnan coupletamente den oranan di Gobierno, tur cos pagá door 
di Gobierno, no tin e empuhe pa cuupli, pa e..Logrca algo. Ë difc- 
rencia ta ora cu ua hende cu ta bay e mes, ta haci su sacrificio 
pa e bay eu uso di anoeki, gastando su mes placa, e lo haei tur 
Loke ta posibel pa e logza su meta, pe asinn e saca su mes for 
di tur e teabao fastiogonan ey cu bin ora cu bo ta sifïoando, 
Awor tambe nos sabi di e diplomenan aki cu nos ta haya na curso 
di anochi, tin un curso cu ta bisa Antilliaanse Praktijk Boeke 
houden!, y esey ta un diploma eu e Gobierno aki no ta reconoce, 
A pesar cu e ta tuna examen, nen ta wordu duná bao di auspiecio 
di e Depertbamento di Gobierno di Educacion, e no ta wordu zeco= 
noef door di e Bestuurscollege aki, no den ‘tal manera, no cu 
nen ta haya ningun calidad di wzenumeracion pa nan esfuerzonan 
cu nan a haci pa logra e diploma aki, naturalmente mi no ta kere 
cu nan por haya e mesun wenumeracion cu e diploma di Nederland- 
se Associatie, pero mi ta haya cu âi un manera of otro nan mes= 
ter por haya un pre-renumeracion pa Euna nan algun empuhe pa 
nen sigui sifia mas padilanti, î 
Lambe mi tin otro pregunta, esaki ta un Pregunta actual, Hopi 
hende ta puntrza mi kiko ta bay sosode cu e terenonan di Holiday 
Inn, bay te Jaburibeari, nan ta mira hopi hende ta midi, tabata 
tin varios baannan, un tempo mi a tende di Playboy Hotel cu tur 
e cosnan ey, pero mi no ta weita e motibo pa bay kita caminda 
y pa e edifieionan aki bin pabao di caminda, Pakiko nan zo por 
keda pariba di caminda? Pasobra e pueblo ta bisa nos eu nan Lo 
kier haci sacrificio pa progreso, pero no sacrificionan innece=- 
gorio, & pueblo kier pa e playanan di lama ey keda liber, mese 

un otro veunion of den e reunion aki mi bin cu un of otro mocion- 
nan pa nos sigura pa e beachnan aki lo keda pa e pueblo, 
Te akiden primera ronde, 

Dt VOOEZETTERs Palabra ta na Sefior Pieters, 

DE HEER C, PIETERS: Sefior Presidente, awe nos a pidi e reunion 
aki cu e punto di agenda,pasobea eu nos ta kere cu boch den vez 



en euando ta bon pa e Parlamento aki por a onalisa e Gobierno 

actual den su proné nuebe Luranan, conpará cu e Gobierno 

antertor tambe den su promé lunanan, Y si nos mester anolisa 

esey, Seor Presidente, mi ta kere ou ta soo cerca morto, 

pa e simple wotibo, Sefior Presidente, cu ta opinion dá 

conunided aki eu te ainda e Gobierno actuotlaki no ta go= 

beenomndo na satisfaccion di e comunidad y di e pueblo. Áo 

asine aki cu e partido aki cu ta den Gobiezno aectualmente 

a euminsa goberna, nos por a nota, ecu hopi dinauisno, manera 

e lider di fraccion a meneiona den su discurso, pero ber= 

daderomente cu no e momento aki nos no por nota mas e dina 

mismo cy, pasobra na mi concepto mester a strata na salba 

situacion door di buta enfasis solemente ariba e pensanen- 

so di: nos independencia, Butendo enfasis solamente ariba 

pengmuaento di nos independeneia, a Lega un banda e parti 

primordial cu tombe va di suna inportancia, esta goberna e 

isla, pa asina ey e por incorporo murto eu ua independencia 

positivo y demoeratieo, ÏÌÌ ta kere eu na e momento aki caba;, 

Sector Presidente, pueblo ta huzgondo e proué nuebe lunanan 

ai 1971 pa 1972 eonparé cu e prone nuehe Lunanan âi-. 3975 pa 

1976, XY ta berdad eu ta un pueblo ta duna ua partido-e de= 

recho pa goberna, pero no Lubida tambe eu ta un pueblo ta 

rita e derecho ey for di bo, e ta kita e derecho e7 for dl 

bo pa hopi motibo y hopi di e motibonon ey ta circulando 

gctualmente den nos coruniäad, 

Awe nos tin un Bestuurscollege, Sefior Presidente, CU H& rd 

concepto no tin e satisfaceton, ul di e pastido cu ta soge 

tené, pasobra te awe mester noubra un di 6 diputado, eu ter 

ainda no por bint ua finalisacion ariba esey, cu tin actual- 

mente 5diputado @i cual 2 a wordu 2 biahe nombrá, eu tin 

3 ex=ministro cu penscmento pa bira Giputado y hesta nos por 

bisa cu tin 5 miexbro den Raad aki tambe, cu ta candidato 

pa bira diputado, cu bo ta bay haya bo den e proné nuebe 

Aunaren oki caba eu 16 persona eriba Lista cu mester bira 

iputado. Heoki caba te duna bo un gefal cu e gobernacion NO 

C 

ta bay na e satisfaceion di e COMURLCA E 

Te masha fecil berdad pa analiss departamento pa deperta= 

mento, pero mi ta kere, Sefior Presidente, cu e partido cu 

ta den Gobiezno por tin e siguranza CU tan pronto cu NOS 

heva e presupuesto di 1976, Loke tin nuebe luna atrasá, 

pa cual e partido cu tabata den goberaacdon eateriormente, 

cu ami ta sostene, a heya masha Lamto ezitiea, eual eritica 

a wordu respetá door di e corzunidad y nos mester a page. P'e, 

cu awe nos ta den oposicion, pero cu awe HOS ta mira cu 

ningun di e cambio y erivicanen expresá na nos adres no ta 

oa eritbieenon Luadá, ni eritiecanan tampoco cu nos a kere 

cu lo biai den eambionon monera pueblo tabata desea. 5 pare 

tido cu tabata den Gobierno anterior, Seo Presiäente, du= 

vante ài 1967 pa 1971, Lambe Sabata den oposieionu y a hiba 

un oposteion asina fuerte cu hopi di e eomponentenon cu ta 

den e partido actuolmente, Cu ta sostene Gobierno, mester 

a mima eon opogicion & manda e tempo ey e Gobierno bay cas. 

Gu e evolucion ecu tini actualmente, cu e juveniseeon CU 

e Pazlemerto aki conoce, ta di spera y verwacht eu UN COP 

asina ey lo no sosode mas, pero ai mi bistanan no ta geue, 

mis Sefor Presidente, y cu unie oposicion, manera © ta be= 

yendo aki actualmente, zi ta kere Cu © Ginanisno cue lider 
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di Movimiento Electoral di Pueblo ta papia di djele, si un di e dinamietnan 
ey expiota, Sefior Presidente, anto e ora ey no ta keda Movimiento Electoral 

di Pueblo, sino Electoral dí Pueblo. Y e ora ey tambe, Seùor Presidente, lo 

bo ke tende cu Partido Patriotico Arubano atrobe a buta minoria den goberna- 

cion. Pero no ta esey ta e caso, Sefior Presidente, e caso ta cu kizas Partido 
Patriotico Arubano a goberna sin embargo na satisfaccion dí e comunidad, no 
obstante cu na finalísacion dí nos afanan berdaderamente nos tabata tin nos 

probiemanan cu tabata problema interno, cu awe nos a solucíona for dí djê,pe- 

ro aparentemente e malonan ey di nos a wordu tumá over door di e partido cu 
ta den Gobierno actualmente, Y esey ta buta cu na e momento aki ainda e comu- 
nidad no ta haya e gobernacion den su totalidad, manera cu e ta desea. 

Lo tabata masha prudente, Seîor Presidente, cu promé cu e presentacion di e 
begroting nos por a haya, aunke ta e werkprogramma dí e partido, fuera di e 

Status Aparte, cu ta e mandato dí pueblo, pero te ainda nos no ta tende nada 

positivo encuanto di e forma pa goberna e isla aki. Despues di nuebe luna, 

mi ta kere cu ta masha recomendable pa bini cu hala atencion dí Bestuurscolle- 
ge pa nan por comprende cu e sistema cu nan ta goberna te ainda no ta na sa- 

tisfaccion di e comunidad y mi no ta kere cu esaki ta e satisfaccion di e co- 
munidad den minoria, pero tambe den circulo di e mesun partido ey ta reina 
e desaprobacion pa varios sistema di e maneho di e partido y ora cu bo ta go- 
berna tin biaha bo no kier tende e berdadnan ey,‚ ní maske nan ta bini di bo 
mes componentenan, pasobra bo mes ta reelisa nan, pero tin biaha bo no kier 

acepta nan. Lo ta recomendable sí pa bienestar di e isla aki y ora bo ta den 

gobernacion, pa bo scuche nan tanto di bo mes hendenan y especialmente di opo- 

sicion, kende su bista ta semper aríba un bon maneho cu ta bo responsabilidad 
ora cu bo ta den Gobierno, Mescos cu tur partido mi ta kere cu e partido cu 
ta goberna actualmente tambe tin su problemanan interno. No ta ami ta e per= 

sona yamâ pa papia encuanto dí nan problemanan ínterno, pero sí mi ta kere cu 

mí persona, mi fraccion y e comunidad ta e persona yamá pa no permiti proble- 
manan interno stroba gobernacion di e isla. 
Nos ta haya awe, Sefor Presidente, un Bestuurscoilege cu nos mester hiba cri- 

tica aríiba diele, cu mester presenta nos un presupuesto cu te ainda nos no 
tin. Cu for di november of ta for dí oktober continuamente e ta wordu primin- 
tf, un luna sí, un luna no, un luna sí, un luna no, te cu awe ainda nos no tin 
e presupuesto ariba cual henter e isla aki mester forma, Nos ta spera cu awor 

e diputado concerní por informa nos solamente numá un fecha cu e presupuesto 

lo por wordu presentá na Eilandsraad, pa asina ey nos lo por bíiníi detayada- 

mente e ora ey na mustra e Bestuurscoilege aki ariba su fayo pa cu su maneho 

y pa cue comunidad. Pero Îo ta masha importante sí pa e Bestuurscoilege aki 

por bisa nos di e cinco departamentonan cu a wordu introducí cu asina urgen=- 

cia, ora cu nan a drenta Gobierno, pa duna nos for di awor algun informacion 

of tur e informacionnen cu nan por acumula, si nan tin informacion, riba e 

cinco departamentonan aki cu tabata di:asiha tanto urgencia, cu nan mester a 

tuna sin por a menciona, ní e suma cu nan ta pensa cu lo ta adecuado pa nan 
biní cunêé encuanto di e departamentonan akí. Nos no kier papia, Sefior Presi- 
dente, di e falta di respet y e dificultadnan cu tin den e propio Bestuurscol- 
lege mes, pasobra nos no ta particirante di e Bestuurscollege ey, pero sí nos 

sa cue ta reina y sí nos sa cu prensa sa pone comunidad na altura y sî nos sa 

eu prensa ta heya e criticanan tambe ora cu prensa mester simplemente numa : . 

risca na buta e comunidad aki demoeraticamente na altura con e ta wordu gober- 

nä. 
Manera Bo sa, Sefior Presidente, nos lo no drenta den detayes en cuanto di tur 

e departamentonan separadamente, pero sí nos lo hacieïe y nos Îo bisa clara= 
mente cu oposicion lo bini deteyadamente encuanto di defendemento di e presu- 
puesto. 

Encuanto dá e asunto di MAO, mi ta kere cu nos lider di fraceion a bay den 

profundo ariba esey y den dí dos buelta, mí ta kere, tambe nos lo hiba mucho 

mas discurso encuanto di esaki, E unico argumentacion cu amí lo kier trece 
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encuanto di e enseyanza aki ta,cu mí no ta kere cu:ningun partido mester 

mescla politica of un politico cu un profesion. Nos comunidad, mi ta kere, 

ta mucho chíkito pa bo haci esey y mas aínda no ta necesarío pa un perso- 

na dí un profesion, si e no ta cuara cu pensamento of cu color di un par- 

tido politico, mester wordu perhudicâ pa motibo di su color politico, paso- 

bra ta ora bo respeta esey, bo ta respeta democracia y mas ainda ora cu 

bo ta un partido cu mester duna liderato, cu mester guia un pueblo, esaki- 

nan no ta expresion cu ta cuadra cu pensamentonan demoecretico y pensa- 

mentonan teal pa cu humanidad y pa cu bo mes, y mi ta kere cu aki ho ta 

mira e problema mas bien den mesclamento dí un color politico di un per- 

sona y su profesion cual ta permiti di respeta su color politico, pero 

no kier respeta su profesion. 

Nos a tende cu Movimiento Electoraal di Pueblo a duna nos un men cra cu 

nos a nombra e hefe di WEB, berdaderamente nos tabata sa di distingui 

profesion for di color politico y si ta asina cu ta un man A duna nos; 

mas bien nos ta kere cu nos a salba e persona aká di wordu weggepromo- 

veerd y duneie valor ariba su mes isla. Y si tin mas of tabata tin mas; 

Sefior Presidente, si duda alguna nos lo tabata sabi di utilisa nan, 

pasobra nos sí ta kere cu den independencia man cu man tâ bay tambe 

Arubanisacion. Nos no ta papia solamente y sín meen loke nos ta bísa, 

pero nos ta kere cu e dos cosnan ey tambe (y nos a bisê den varíos oca- 

sion}, ta bay man cu man, hunto cu otro, y bo mester sa di respeta esey 

tambe, pasobre mayan ora cu bo ta bringa pa e ándependencia, bo mester 

corda cu tur hende lo pertenece na un nacion y sin embargo tur hende lo 

tin e derecho sf di tin nan mes pensamentonan politico. 

Y for di 18 di augustus, Seïor Presidente, te na februari, e unico ina- 

neho cu nos tabata tin, tabata e viahenan en busca di un independencia 

y esey nzo ta tur, no ta nada strafo cu eseynan tambe ta stroba un tiki 

pa nes por haya e presurpuesto na tempo y mí ke sa tambe, Sefior Presidente, 

cen lo ta parÂ y kike lo ta e resultado di e presupuesto cu mester wor- | 

du entregë despues cu esaki wordu atendí den e Raad aki. Si ta trahando | 

caba ariba esey of cu ta entrega tur dos pareu, aumentando solamente 

eseun dí 1976 cu 10% ariba cada post, Asina ey tambe bo ta bin cla fact. 

For dí e Diputado di Enseyanza nos kier sa kiko ta su mes pensamento;, 

kiko ta su mes beleid encuanto di e enseyanza cu nos ta papiando eriba 

d 8 v tiko ta su pensamento aríba djele, S1 nos huzga su beleid 5 

cu e tz hiba pa turismo, un bejeid cu seriamente mester wordu bisä cu 

e comunidad aki ta satisfecho cunê y ta spera cu den su partido, den 

liderato &i su partido, tambe nan ta míra y sa di respeta Loke comunidad 

ta respeta, mi ta kere cu e diputado concernf eki lo por bisa nos kiko 

ta e pensamentonan di djele encuanto di e asunto aki, No ta asina cu 

directamente nos ta sali na defersa di un persona, pero sí ta asina cu 

nos ta salí na defensa di e persona aki, pasobra e persona aki a wordú 

pint tambe como un persona di nos fila politico y ne como un profesional. 

Y ta pesey mi ta kere cu tur razon nos tin derecho di pidí e informacion- 

pan neceserio, pasobra te aínda na nos pensamentonan esaki ta e persona 

cu por ocupa @e vosicion aki y sí tin otro nos lo kier sa gustosamente 

ken e ta, 

Masha danki, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Bislip 

DE HEER P., BISLIP: Sefior Presidente, lo mí ta masha corto awe ya cu nos 

ta den Semana Santa y mí tin cu bisa cu lo tabata pa naos un satisfaccion, 

Sefior Presidente, cu e siman aki reunion no a wordu tení. Pero como cu 

te oposieion a ridi e reunion y segun ley e ora ey e reunion mester wor= 

du tenf denter di un siman, nos ta den e Sala awe, aunke cu mi tin cu 

bisa te awor aki nos no a ripara e urgencia di e reunion aká. 

Seïor Presidente, como cu e punto di agenda ta trata di e algemeen beleid 
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di Bestuurscollege, lo mí kier atsa di Bestuurscollege con Bestuurscollege 
su opinien ta ainda encuantc di overname di Lands Radiodienst for di Gobierno 
Central. Mi kier a haya un splicacion completo cu tur detayes ariba e topico 
akí, como cu algun tempo pasâ mi por a lesa den corant cu Sefior Diputado 
Lacië tabata entamando e asunto aki y cu a bin reaccion di parti di Minister 
di Verkeer en Vervoer cu Land, e no ta dispuesto pa pasa Lands Radiodienst 
over pa Eilandgebiëd, esta pa Territoríio Insular di Aruba, 
Tamhe, Sefior Presidente, mi kier a sa con ta parâ cue tarifa di telefoon, si 
ta bin cambio aden, ki dia e cambio ta drenta na vigor? 
Tambe, Sefor Presidente, nos tur a ripara cu e careteranan ariba Aruba ta den 
masha masha mal estado y mí kier a sabi di Bestuurscollege si ta equívo no 
tin pa drecha nan of sí ta e departamento concernf no ta voer uit e opdracht 
di Bestuurscollege debidamente? 
Esey ta tur cos, Seùor Presidente, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seûor Kelly. 

DE HEER P,P, KELLY: Sefor Presidente, mí kier a haci un par di pregunta na 

Bestuurscollege. Mi kier a puntra Bestuurscollege con Leuw ta parâ cu e finan- 

ciamento pa e uitbreiding pa e Telefoondienst, pasobra mí por a lesa den co- 

rent na unda ecu Gobierno Hulandes a rechasa peticion pa financiamento na 
unda cu nan a duna como motibo e mal beleid den pasado. Tal vez e diputado 
por a duna un expliecacion riba of Bestuurscollege por a duna un explicacion 
encuanto di esaki, 
Tambe tin pendiente desde basta tempo caba un asunto ariba reglamento di e 
entradanan dí yamada interinsular. Cu sí Bestuurscoliege ta haci tur empefio 

pa bíní na un acuerdo cu Landeregeling y cu si Landsregeling di su parti ta 
duna tur cooperacion pa bin cu un areglo, pasobra esakí ta pendiente desde 
anas caba, Aunke cu mi tin cu bisa cu lastimamente ley ta di tal forma cu 

mientras cu si un persona yama di su cas pa otro persona, por ehempel, na 

Corsow, e tin cu usa e net local, e centrale local, ta uníco cos cu e ta usa 
fuera di Aruba ta e canai di e net na Corsow y toch e tarifanan ta bin cay 
den man di Gobierno Central, mientras cu na promê instant: tabata asina cu 
Gobierno Central ta vicibi for di Gobierno Insular huur pa e canalnan cu nan 
ta usa pa otra pa esunnan cu nan tin den huur pa e coneecion of coneceion di 
telefon interinsular, Mi ta haya cu sí Gobierno Insular, Bestuurscollege, por 
haci tur e posibel pa bin na e sistema bieuw, na unda cu Bestuurscollege ta 
paga Land solamente pa uso di e canalnan y no na unda cu Land, pa motibo cu 

e ta regiá, e ta poní den un areglo cu Gobierno Central, por bini di acuerdo 
pa e tarífanan encuanto yamada interinsular, tambe bin den man di Gobierno 
Insular, 

Mí kier a puntra Bestuurscollege, si Bestuurscollege ta preparä, kizas nan 
a studia posibilidad pa pone un persona na Constitutionele Zaken cu por rici= 
bi e decentralisacion di e compaûia di ALM, pa motibo cu mi tin entendí cu 
na Staatkundig Structuur sí Gobierno Central ta preparando, pa motibo e a man= 

da un persona cu ta experto di AIM eynan, 

Tambe mi kier sa dí Bestuurscollege ki empefio a wordu hací pa suavisa e peso 
di esnan cu tin belasting atrasá, awor cu e laonbeïtasting a bini na visor y 

na uada cu nan mester tene e belasting aki pa e personanan aki, door cu e 

loonbelasting a bini na vigor pa nan no hava un peso mucho pisá, na unda cu 
pa fuera di nan culpa, esta cu nan no por a yuda, nan ta haya e peso aki, 
mientras cu kíizas e por perhudica e famía di e hendenan aki. 
Lambe mi kier a haci un suplica na Bestuurscollege pa pone of pa haci hopi 

erapeüio tras di e proyecto klieuterschoolnan, mi kier menciona e kleuterschool- 

an di Pos Chíkito, en particularmente mi kier a pidi Bestuurscollege pa 

pone hopi empeio pa bin cla pa trece na Raad tur e proposicionnan pa e kleu- 
terschooi na Tanki Leendert. 
Te asina ieuw, 

- 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Henriauez, 
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DE HEER R.V. HENRIQUEZ: Sefior Presidente, den curso di turismo, pregreso;, 

evolucion ariba Aruba, nos a weita hopi cambio, Nos ta weita cambio cu 

turismo a trece, nos ta weita cambio cu hotel a trece, entre otro Semana 

Santa, míhor bisâ durante Semana Santa, por ehempel, na Aruba no tabata 

tin botikin hebrí terpo cu mi a lanta mucha, bo no ta haya baymento dá 

piaya, pa awe eseynan ta den pasado. 

Ora cu mi ta tende cu nos ta yegando na nos ultimo pida playa pa trahae 

hotel, no ta sobra nos mae y mí ta lesando cu e ultime pida pieye cu nos 

por entreguê na Playboy. Mi no sa con leuw e “Playboy” ta, mi no-sa ki cla- 

se di “Playboy” esaki lo ta, pero si ora-mi pensa ariba e “Playboy conocí 

den magazine, Sefior Presidente, mi tin miedo, tú tin un miedo sí nos no 

ta bay degenera y corumpí moralidad di nos puebio. Luna pasâ den corant 

arericano nos por a lesa cu Playboy Corporation ta cesí bancarota. Ta 

straïa mi masha hopi con “Piayber” por bini traha hotel na Aruba, Di 

april 5 di New York Times, si mi no ta equiboeâ, april 5, dos siman pasá, 

e corant ey ta un coraut grandi na Merca, un semanaì cu nomber mundial- 

mente conocí, ta mustra e peliguer cu na Merca mes un pueblo di mivones 

tin e pernografia di explotacion di sex y e corant ey tambe a scirbi e 

nonber di “Playboy”. Ora cu bo lesa magazinenan asina, cu ta magazinenan 

internacionalmente conocí ariba nivel halto y riba tur topico nan ta 

mentene nan nível haelto, mi ta puntra mi mes, si e "Playboy" ey kizas pa 

Aruba ta otro desgracia ariba moral pe nos comunidad, E no ta yvuda drecha 

nos pueblo at all, of mihor dicho coopera, ya caba marihuan a êrenta Aruba, 

droga pisâ, LSD, noem maar op y awor nos ta bay conpera cu cierto hotel 

of cierto edieion cu tin nomber descortâ aríba 2e tereno Sex. Mi mes no, 

personalmente mes, mi no conoce e “playboynan" ey,‚ ni na hotel, sigur sí 

mi a yega di lesa algun di e bukinan ey, bo ta haya pa bira miembro di 

B-club y tambe den e buki ta bisa bo bay tal caminda cai bunny ta EOD& bo 

ervicio. | 

Sefior Presidente, mi ta keda masha temor, especiaïmente ora nos yega na 
| 

ariba “Plavboy', mi no ta bisa cue ta, pero e sistema cu mi ta lesa di 
Ds 5 5 mr E 

3 3 : - < - en E 

“playboy”, lo mi no apoyele, pasobra ml ao ta kere un obrero tampoco, Si 

e sa cu ta asiaa ta verdad, ora di coba va pone fundeshíi, ta mescos cu @ 

a coba un erat pa dern moralidad di s pueblo di Aruba, Mi no ta kere 
È 

tE níingun carpintê no kier traha, ora cu e bati clabo ariba formaletae, 
« 

cos cu e ta bati clabo aríba caha di morto di comunidad di Aruba 

ta kere cu un metslä kier traha eynan, sí e metslâ mester pone 

mascos cue ta pone un blokkí na tumbe di comunidad dá nos puebloë 

Pesey mí ta vidi Bestuurscollege masha hopi pa studia e proyecto aki bon, 

por tuma tempo, por bay ef6, mi no ta kere cu “playboy” ta e ultimo hotel 

cu tín ariba mundo pa trecë na Aruba; mí ta calcula cu lo tin mas cu no 

tin e nomber tan famoso asina, cue ta mihor na bienestar dí nos pueblo. 

So si taaten, sí acaso esey ta biníi na e pida piaya ey, nos ponê pa kibra 

e moralidad, si nos laguê habrí pa nos pueblo sano por bay ariba dj 

Masha denki, Sefor Presidente, 

(oò 

DE VOORZITTER: Asina nos a yega na final di promê ronde di e oradornan, pa 

labra awor ta na Bestuurscoliege. 

Mi ta schors e reunion aki te diahuebs dia 22 di april, esta mayan na >Ch0 

dia, pa 9'or di mainta. 

maren vc en en en nn En a tn en en en en mn ne an en he en nn nn mn en on in md en vl ne nn nn en ee 

DE VOORZITCER: De geschorste vergadering wordt hervat. 

| Het woord is aan het Bestuurscollege in de eerste ronde en ík geef het 

woord aan Gederuteerde Boekhout. 
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DE HEER C.B., BOEKKOUDT GEDEPUTEERDE: Seäor Presidente, varios miembro di e Parlamento akinan a haci e pregunta relacioná cu e presupuesto y tabata tin miembro cu kier sa ki luna e ta wordu presentá. Akinan mi kier a anuncia cu nos ta bay prepara awor akinan pa presenta e presupuesto na e fina di mei na e miembronan di Parlamento, 
Mi ta bay directo na contesta algun pregunta akiden cu a wordu haci na mi per- sona, Pa cuminsa, cu Sefior Rudy Frank, cu a haci mi e pregunta cu ta mas rela- cionä cu personal, pero e a haci tambe e pregunta cuento hende e pay-roll a aumenta desde 1 di juli 1975, cuanto placa mas a druk ariba e presupuestò. Na fin di juni 1975 tabata tin 1.743 ariba e pay-rôll, na fin di april di 1976 1895, cu un aumento dí 152 persona, pero akínan mi kier a bisa si acerca cu hopi di esaki ta relacioná cu e Departamento di Educacion, Onderwijs, Por ehempel, na Oranjestad nos ta mira un aumento di 24 hende ariba onderwijs só, tanbe nos mester menciona ekinan cu tini ariba arbeiders, esunnan di WEB, tin un aumento di 24 cu ta pa un temporada limitá, solamente di un afa, Ariba cuanto e suma ta si ta dificil pa na e momento akinan duna e contesta ariba djele, pa via cu e administracion no tabata tin un forma cu por duna awor aki € aumento, den termino di placa. 
Sefior Rudy Frank tambe a papia relacionâ cu e asunto di un hefe di un departa= mento cu ta na servicio di Gobierno, mi ta asumi cue ta refiriendo ariba e Hefe di Departamento di DECO. Akinan ni kier bisa cu nos no a haya e carta di ontsiag di e persona akinan, pero si e a alerta Bestuurscollege di e posibilí- dad cu e por termina su servicio tempran cu Gobierno. E ta preocupa, pasobra e tabata un persona bon cualifiecÂ, segun Sefior Rudy Frank, Bestuurscollege tambe ta di opinion cu e ta un persona cu seguramente a contribuf hopi den nos sistema, pero nos no por papia ainda di esaki, como cu nos no a haya esaki ainda oficialmente, nos ta warda ainda, tin parti di decision cu mester tuma lugar pronê cu e decision final cay‚ relacionä cu e asunto akinan, pero mi tin cu bisa si cu te awor akinan di loke nos a comprende, cu ta solamente pa asun- tonan reiacion& cu asuntonan personal mi kier a dicidi cí tuma tal decision, efior Rudy Frank a papía tambe tocante di e asuntonan di proyecto, ta pidi algun informacion y mi kier a bay rapido ariba algun di e proyectonan cu nos ta tratando awor akinan, cu ta den tratacion y algun miembro tambe cu a haci Pregunta directo akínan, lo wordu contesta cu esakinan,. Ta trata di e proyec=- tonan cu a wordu trecí padilantí durante e discusion cu nos tabata tin cu Minister De Gaay Fortman. Por ehempel, nos a haya un contesta negatief ariba e asunto di e platform lichte vliegtuigen, e no ta duna nos un speranza di haya financiële middelen pa cu e proyecto akinan, Ariba e asuntonan di e 509 volkswoningnan ta pa haci un aumento ariba e goed- gekeurd bedrag, loke nos a pidí caba, en princípio e ta dispuesto pa hacië, pero e no a duna contesta fiho, e ta wardando estudio di e rapportnan relacioná cu e proyecto aki. 

Ariba e uitbreiding di waterfabriek si, relacioná cu e proyecto di Aqua Nova, Profesor Minister De Gaay Fortman a mustra hopi entusiasmá cu e proyecto aki= nat, pero tambe mester warda e@ rapportnan relacionâ cu un aumento cu ta wordu pidí di al rededor di 5 mivon florin. 
Un die Proyectonan, ta unico tambe, pero cu e a duna centesta positief indi- recto, ta relacioná cu e uitbaggering di e havenbekkennan aki na waf di Oran- jestad, den esey si nos a tuma decision mesora ye a bay dí acuerdo cu apro- bacion dá 1 punto 4 miyon florin pa nos sigui cu e trabaonan cu e haf ey. Relacionâ cu e renovatie di viilage, Minister De Gaay Fortmen tambe no a duna contesta directo, pero e ta mustra positivo encuanto esaki, e a mustra hopi interes, e a bishita e lugar aki personalmente ye ta mustra como sí fuera cu nos io haya un aprobacion pa sigui cu e tenovacion di village. Tocante di e Bejaardentehuis Maris Stelle, tambe Minister De Gaay Fortman a mustra interes pa e provecto akinan, pero nos mester warda ainda e econseho di un tal Dr, Gijsderk, ariba esaki nos no a haya contesta ainda. Tocante di e verhoging di Beveiligingscentral, Diputado Lacië lo bini mas ariba 
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esaki, pero tambe nos ta warda ariba aprobacion dí Kabinet ariba esaki, 

nos ta warda contesta di e Kabinet di e Gevolmachtigde Ministers. 

Tin tambe cwmíta laga mas pa Diputado Laclé, relacionä cu e machtiging- 

nan di wegen ariba Departamento di Welvaartszorg, pa mas estudio y pa nan 

presentê na Hulanda pa financiëring. 

Tambe tin un proyecto basta formal relacioná tambe cu henter e estudío 

integral di henter e wafnan grandí di Oranjestad akinan, nos ta wardando 

swor akinan ariba un especialista, de heer Foostuma, Seïor De Gaav 

Fortiuman a primintí di duan tur cooperacion encuanto e realisacion di e 

proyecto akinan, en bista di technische bijstand. 

Ariba e proyecto dí Fibliotheek sí nos mester warda te ora nos forma, 

ta bin un especialista di Hulanda, un deskundige, cu a yega caba, cu 

mester acerca e expertonan di Aruba, architectonan cu conoce @ isla mas 

y por yuda bini cu un mas simpel ontwerr, pa asina realisa e proyecto, 

pa e proyecto aki tambe bira realisable. 

Ariba e Gezondheidscentrum na San Nicolas, Sefior Minister De Gaay Fort- 

man tambe a haya esaki un bon proyecto, pero e ta na Hulanda aínda pa 

un estudio y nos lo warda tambe e asuntonan di dresamento di tereno, cam- 

bionan di tereno cu mester tuma lugar reiacionâ cu e proyecto dá Gezond- 

heidscentrum San Nicolas. 

E Sporthal Santa Cruz tambe ta un presíon cu ta wardando ariba e rapport 

di De Koning, pa ariba esaki nos decisionrnen clave cay ariba e asunto 

di Sporthal Santa Cruz. 

Hos a acerca Minister De Gaay Fortman tambe pa pidi cooperacion pa nos 

por a haya e asuntonan di e salifa di Malmok, nos tín un proyecto andan- 

do ariba djë, nos por a haya cooperacion di Hulanda pa nos por desaroya 

tur e sectornan manera e plannan corriente ta, pero ariba esaki e tabata 

mas tanto afwijzend, sin embargo e ta wacda ariba enttegamento di e 

proyectonan pa nan studië mas profundo na Hulanda. 

Tocante di e proyecto di e ziekenhuis, e hospital, akinan e aprobacion 

a wordu dunä caba na 22.4 miyon florin y nos a acerqueïie pa mira si nos 

por haya placa adicional pa nos cubri cierto di e clainman cu ta andando 

y cu nos ta spera cu lo mester bíni ainda. Sefior Minister De Gaay Fortman 

a mustra sí dispuesto pa cubri e asuntonan di loon, pero e ta warde ainda 

e uitspraak pe aya nan studiele. Tocante e asunto di tumamento over di 

> San Pedro Hospital, e edificio ey pa proyectonan social, Minister De 

Gaay Fortman a mustra, a duna indicacion cu e ta favorece e pro j 

manera e ta wordu presentâ, pero e ta poco skeptico encuanto e asunto 

di cumpra e edificionan akí for di e Bisdom, Sefor Elzerman io trata tur 

e asunto akinan, lo studia e stuknan aki y do duna conseho na e Gobierno 

Hutandes encuanto e problema akinan, Tambe a wordu pidí dí banda dí Aruba 

nos tuma mas conseho di diferente instancianan, deskundigenan ariba hen- 

ter e asunto di San Pedro-gebouw aki, pa nos tambe haya consehonan di 

hendenan particulier cu ta deskundige ariba e tereno aki. . 5, jn 

E proyecto di betaling afvoer si a wordu aprobâ caba, nos a haya aprobacion 

for di Hulanda caba. E proyecto cu nos tin dí Watervoorziening úi Para- 

dera y e vecinderio akinan, tin tambe e asunto di overname di ELMAR, 

Sefor De Gaay Fortman a mustra cu e no a haya e proyecto aki na Huianda 

ainda, vero como cu nos a mandele caba pa Gobierno Central, e Minister 

di Financiën di Antiyas a primintí su cooperacion, pa asina manda e stuk- 

nan aki mas pronto pa Hulanda, pa nos haya un contesta dentro di termino 

corto. 

Tanbe tin un proyecto, cu nos ta desea di cumpra @ Maria Convent akinan. 

De Caay Fortman ta poco simpatico ariba > proyecto aki, sí nos por con- 

sidera esaki, e edificio aki, dí valornan hístorico. E a bisa tambe kízas 

ta posibel pa nos por cumpra e proyecto aki via di STICUSA, 

Tin un proyecto tambe cu nan ta tratando ewor aki ariba djê,pa haya finan- 

ciawento, ta tocante di un catering ariba aereopuerto akí na Aruba, posi= 
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blemente na vliegveld mes, Akinan e ta bisa, (ros no sa e imp7esion di Minister 
De Gaay Fortman) cu nan no ta mucho positivo di financië esaki, nan ta prefe- 

ra di wordu hací via instancianar particular y kizas akinan tambe lo ta con- 
schable pa acerca STICUSA pa participacion den forma dí un joint-venture, 
Nos a acerca nan tambe tocante e posibel proyecto di e ontwikkelingsplan pa 

e Territorio Insular dí Aruba, ekinan tambe nos kier bisa si, cu Minister De 
Gaay Fortman personalmente no ta mucho favorabel cu un provecto asina, pero 

esaki e ta warda te ora cu e ríicibi tur e informacionnan di su conseheronan, 

pa e por tuma un decision relacioná cu e proyecto aki. 
Asina ta cu nos por a mira cu tin diferente proyecto cu ta andando, fuera tam- 
be nos tín e proyectonan di hotelnan, tín hopí hende interesâ awor akinan di 
desaroya mas hotel na Aruba, tin dos mas serio akíinan den tratacion, ta esun 

di Melíá y Playboy tambe tin un interes grandi pa bini cu un’.hotel aki na 
Aruba, pero tur esakinan ta den estudio ainda, especialmente Melië, Nos kier 
bisa sî cu Meliá a haya e tereno caba den opcion y cu nan ta cla pa cuminsa 
awor akinan na haci e estudio di e tera, di e suelo, hací tur e proefboring- 
nan necesario pa nan por realisa e proyectonan akinan. Nos a duna nan condi- 
cionnan masha especifico pa mester yega na djê cu den terminonan stipulâ nan 
mester bin cu cierto decumentonan y nan mester termina cu cierto trabaonan 
den terminonan stipuiâ mashe specifico. Nos ta mira cu e proyecto akinan ta 
un provecto masha reeiisabel den termino corto. 
Sefior Rudy Frank tanbe a papia tocante dí asunto di industria chikito. Nos 
kier bisa akinan tambe cu Bestuurscollege for di cuminsamento caba a cuminsa 
traha ariba e direccion akinan pa trata na stíimula se asunto aki mas tanto 

cu ta posibel, nos a crea directo un sorto dí werkgroep cu mester duna Be- 
stuutrscollege conseho encuanto e asuntonan aki, nan ta trahando tambe ariba 

biní na Bestuurscoïlege cu un conseho especificamente ariba e posibijtidadnan 
di trece un sorto di plan cu por atrae e sorto di industrianan aká ne Aruba, 
cu por stimula e hendenan local pa nan mes cumínsa cu un of otro industria 

chikito na Aruba aki, Awor aki Bestuurscollege ta pendiente ainda pa haya 2 

werkstuk dí e grupo aki, e grupo aki ta consistií di hendenan di den Gobierno 

yv di den e bida particular, 

E a menciona tambe cu e ta dí opinion, (esaki ta un pregunta) pero e a men- 

cioné cu e Gobierno mester participa den e risicodragend kapitaal, akinan 
Bestuurscoliege ta tene esakí den consideracion, nos ta haya idea aríba su 
mes.un idea bonu, pero nos ta prefera den e caso akinan dí warda e conseho cu 
nos ta spera di e werkgroep aki, relacioná cu e asunto di atraemento di indus- 
tría chíkito pa Aruba. Si tin industria chikito? Tin varios industria chikito 
cu tin interes pa bini, mi ta menciona un paar solemente cu ta e spijkerfa- 
briek, cu nan ta trata serio ariba djê pa e bini Aruba ainda. E spijkerfabriek 
no ta solamente pa plank, pero e ta un febrica cu tin encera teambe otro pro= 

ductonan cu nan por desaroya y traha aki na Aruba. E proyecto di moffelfabriek 

tambe ta den un estado avanzê y esina mi ta bisa cu tín mas prcyectonan chiki- 
to, pero cu. ainda nos ta den un estado poco prematuro pa nes divulga eynan y 

pa papia ariba nan. Nos ta prefera di warda te ora cu tin mas informacion con- 

creto ora eu nos mira e seriedad, nos mira cu nos heya mas documentonan cu 

ta mestra cu e proyectonan eki ta bira realisabel, 
eäor Frank Croes a menciona nomber di un persona cu a biní traha den e de- 

partamento di Gobierno, akinan mí kier bisa ta trata di e persona Sefior 

Cesar Terzano y en berdad e persona aki a wordu atrae pa traha pa Gobierno 
Insular di Aruba y ta trahando actualmente den e Departamento dí DECO, E ta 

un di e personanan tambe cu lo por concentra su esfuerzonan maximalmente ari= | 
ba calificacion, especialmente tambe cu e asuntonan ey relacioná cu e Departa- 

aento di Aruminco,. 
efor Frank Croes a papia tambe tocante dí un petiecion di e trahadornan di 
epartemento di: DECC, pa trata na mentene e hefe dí departamento aki y no 

uê tuma su retiro manere e tin intencion dí haci, E a puntra kiko a wordu 

Î encuanto e asunto akinan. E peticion akí ta circulando cerca e diputado- 

en B 
“j 
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nen ye ta bayendo pa consehonan di departamentonan concernf 

Sefor Frank Croes tambe a papia tocante di e conferencia di Habitat, na 

Vanccuver. Akinan mi kier bisa cu Bestuurscoliege a nombra un persona pâ 

atende cu e asuntonan akinan, cu nos ta haya cu @ asunto akí ta relacioná 

mas bien cu den e nivel di calificacicn ta Human Settlement and Mationei 

Development Planning, esey ta e temenan cu lo wordu tratá na Vancouver, e 

ta planning, e management, human settlement. Hos ta hayë cu e ta un tema 

cu te hopi relaecionë cu e calificacion, human settlement ta encera tur e 

aspectonan cu ta contribuí, manera por chempel, na bienestar di un pueblo, 

comunidad, vor ehempel, e ta desaroyo economico y social di un vaîs of 

region, calificacion di un comunidad den su totalidad, pretencicn di dafio- 

nan ambiental, comísionnan pa trafico, controlamertonan dá sonido, provicion 

di awanan potebel y infrastructura, construccion di casnan pa pueblo; esakí=- 

nan ta suntonan cu Îo wordu trati den e conferencia aki y Bestuurscollege 

uranimamente a haya ta bon pa nombra tal persona pa atende e conferencia 

aki pa Gobierno. 

E a puntra mi ken ta cubri e gastonan aki. E gastonan di e viahe aki ta 

wordu cubri pa Gobierno di Territorio Insular di Aruba. 

Sefor Frank Croes tambe a papia encuanto e proyecto di Playboy, @ a 

cunê tocante na unda e ta situâ y esaki ta e proyecto cu ta wordu prep 

awor akinen, den e sentido cu tur loke cu Bestuurscollege ea haci cu e 

aki ta duna nan un reservacion, nan no a haya optie ariba tereno, solamente 

Bestuurscollege a reserva pida tereno va nan pof bini eu eierto cosnan Cu 

Bestuurscoïlege a pídi nan, nan a haya condicíionnan, nan mester entreza 

eiertc cosnan durente e periodo di reservacion y ora cu nos haya tur e in- 

formacionnan aki, nos per vega na dicidi cu nan ta haya opcion. Un reserva- 

cion no ta oncora e opeion y esey no kier meen cu nos ta bay over ainda na 

duna nan e tereno aki, Bestuurscollege ta prefera di haya mas. informacion 

encuanto e organisacion akí, pa tal motibo nan a haya e reservacion aki. Nos 

tin varios informacion cu nos mester lage busca personal y di e corpariianan 

envolvt cu e proyecto aki, pa tal motibo ta reserva Bo nos a reserva e te- 

reno aki, te ua e momento aki. 

Seior Frauk Croes a papia tocante di e President-Direkteur cu a tuma retiro. 

Esaki ta trata di e President-Dírekteur di Aruven. En berdad ta asina cu 

e President-Direkteur di Aruven ae manda un carta aden pa tuma su retiro y e 

ro lo bay den vigor fin di e luna aki. Y esaki e a hacië comptetamentè 

“a base di su comprension personal cue tini, e a haya e trabao interesante, 

o banda e tin su responsabilidad, e ta responsabei na su trabac 

ye no ta heya cu e por dedica suficiente tempo na e tarea nobo di e Presi- 

dent-Direkteur di Aruven na e manera cue e desea di haciele, Bestuurscollege 

ta tratendo pa resolve e probleme aki, pa yega na nombre un otro President- 

DirekLeur va Aruver. 

Tocante Ai e presupuesto, Sefior Frank Croes tambe à papia ariba djë, mi a 

contesta cierto preguntanan caba, e a peria tocante di e asunto dí drukmento, 

sí e ta wordu gedruk na ua lugar particuler. Ësey lo no ta e caso, e intencion 

di Bestuurscollege ta pa druk e presupuesto akinan na e offset machine Cu 

Gotiernc mes tiui. Ì 

E a puntra tambe relacioná cu e dekking total di e presupuesto di 1976, Na e 

momento aki zoe no por divulga e cifranan aki, pasobra manera aí. a priminti 

caba,.na fin di april nos ta entrega e presupuestonan nâ mienmbronan di 

Parlamento y tin amplio tempo va studia e presupuestonen akí y haya ínforma- 

cion relacionâ eu e cantidad di deficit cu lo tin ariba ae presupuesto. 

E a mencicna tembe cu tín tumores ta corre rond cu e dekking ae surpasa 30 

míyon floria, Esaki te completamente sacä for di aire, pasobra, manera mi 

a menciona , ta prematuro ainda pa divulga e cifras si, pero e suma aki ta 

sacâ completemente for di aire. 

Seior Frank Croes a haci tanbe e pregunta cuanto placa El 

Pa uno di julí 1975 tabata tin 6.7 miyon florin y va un di april dá 1976 tin 
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9.4 miyon florin, cu esakinan ta na diferente banconan local. Ariba e pregunta 
cuanto debe Aruba tin en total? Akinan mi ta referi Seïor Frank Croes na e 
uitimo presupuesto 1975, unda den e pagina roos ta mustra claramente cu e vas- 
te schuldnan cu nos tini ta al rededor di 84 miyon florin , den e Memorie van 
Toelichting, paginanan roos, e por «haya esaki. Ariba e funds liabilities nos 
no por duna suma, pasobra ta dificil pa e administracion dí Gobierno na momen- 
tonan asina por calcula tur e debenan cu tin ariba e funds liabilities akí, cu 
ta gastonan envolví cu declaracíonnan, cu e entregonan cu ta wordu hací y suel- 
do pa e asuntonan aki. Si aviso a wordu duná na e Diputado di Financíia pa no 
pone data ariba time deposit, mi no sa exactamente kiko, con e pregunta aki ta 
relacionä, pero seguramente na mi persona, como Diputado di Financia, mi no a 
haya e conseho ey ningun momento. Nos ta haya tambe cu ta recomendabel pa sigui 
pone e placanan ariba time deposit, esakinan ta sumanan di placa cu ta carga 
un caracter temporal y ta masha consehabel pa pone nan ariba time deposit, 
E a hací pregunta tambe telacionä cu subsidio na ASU, akinan mí por bisa cu 
ASU por haya un suma dí 279 mil florin pa 1976, esaki e por hayé den termino 
di cuatro termijn, al rededor di 67 wil florin pa cuartal. Asina cu ASU haci 
e peticion na Gobierno pa haya e voorschot aki di 67 mil florin pa cuartal, e 
por biní na remarca pa haya esaki, pero te na e momento akinan e no a wordu 
hací formalmente. 
Sefior Figaroa a haci e pregunta relacionä cu ec proyecto cu tin banda di Malmok 
ayanan y e ta pidíi tambe pa tene cierto plavanan liber, Akinanmi ta bisa cu 
Bestuurscollege ta comprende e asuntonen aki masha bon, semper tabata e deseo 
di Bestuurscollege akinan pa laga terenonan liber mas tanto cu ta posibel pa 
e pueblo mes por desaroya y haci uso di e piayanan aki, E proyecto cu tin pa= 
tras, den e salina di Malmok, ta un proyecto cu ta andando ainda. Sefor Figaroa 
mes a presencia e demostracion cu a wordu duná na hotel, e a mira kíiko tabata 
e intencion di inversionistanan pa cu agrea ey. 
Seùor Ciro Pieters a haci pregunta relacionä cu e presupuesto, esakinan a wor= 
du contestä caba, 
Seïor Pedro Kelly a haci e pregunta encuanto e pagamento di achterstallige be- 
iastingen, e a puntra kiko ta wordu haci pa yuda e hendenan cu'esaki. Akinan 
mi kier a bisa Sefior Kelly cu e asunto aki, e achterstallige belastingnan ta 
carga un caracter temporal tambe, ta na e periode aki só-bo ta haya bo cu e 
peso di belasting adicional y mi kier bisa cu nos a acerca @ Eilandsontvanger 
ariba e asunto aki. Nan ta bisa cu e Eilandsontvanger no a haya suficiente ke- 
ho ainda di e asunto aki y e ta bayendo smooth cu e pagamento di belastingnan 
aki, Ta asina sí cu kende, cu ora nan ta trahando anda a base di un tercera 
parte di e sueldo di e persona cu e por cubrí, pa cubri su belastingnan. 

Eilandsontvanger tambe ta trata di yuda e hendenan, kende cu bini cu tin un ca- 
so personal, e ta trata nan a base di individual y ea ser flexible a base 
di petieion di Bestuurscollege mes pa coopera cu hendenan cu a acerqguele cu 
problemanan dí tal grado y esaki e ta haciele caba y te awor akinan e ta bay 
smooth, segun e Eilandsontvanger. 
Seïior Presidente, eseynen ta e preguntanan cu mi a haya directo den mi departa- 
mento. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Diputado Gomez. 

DE HEER M.D, GOMEZ, GEDEPUTEERDE: Seâor Presidente, mas bien e preguntanan cu 
a wordu lanzá na mí persona ta relacioná cu 2 tan yamado MÁO-schocl o sea 
Middelbare Administratief Onderwijs. Cu hopi atencion mi a scucha palabra di 
Seùor Guillermo Trinidad, kende a duna un explicacion excelente tocante e pro- 
yecto aki, un explicacion cu mas bien, segun mí, ta tarea di Bestuurscollege 
pa haci, pero mi ta contento cu e a alivia mi di e tarea aki, Cu hopi atencion 
tambe mi a sigui e palabranan di Sefior Betico Croes, kende tambe a duna un 
explicacion extenso di e school aki. Mi a siguië cu hopí atencion, pasobra ta 
bien conocf cu e proyecto dí MAO aki ta un proyecto cual ta den programa di 
EP, E hecho solamente cu e proyecto aki ta den e programa di MEP ta incluí cu 
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MEP: sabi cu e proyecto aki ta un necesidad pa @ comunidad aki, Manera a 

wordu eplicá e school aki tin dos tarea, uno e parti administrativo, e otro 

e parti secretarial. Vooral pa e parti administrativo tin hopi necesidad, 

e parti administrative pues ta leid op e personanan pa boekhouden: MBA, 

SPD IL yv SPD IL. Ta bien conocí, no ta un secreto pa níingun hende, cu tin hopi 

necesidad pa nos haya personanan cualificá ariba tereno financiero y mi ta 

kere cu introduciendo e school aki nos lo por alivia e necesidad cu ta 

existi. Mi por bisa di un necesidad, pasobra anualmente Gobierno tâ gasta 

sumanan grandí pa trece personanan for di Hulanda, for dá exterior, pa bin 

yuda nos ariba e tereno di Enseyanza, Y mi por bisa cu tin biaha pa trece 

un persona só, un uitgezonden kracht cu su sefora y famianan, e ta costa 

Gobierno cu tur e gestoran envolví mas o menos diez mil florin. Pesey Be- 

stuurscollese mesxer a tuma mando di e Gobierno aki, a cuminsa haci inves- 

tigacionnan pa weita den kí forma por cuminca cu e proyecto aki, Nos a 

pidi Departamento dí Enseyanza pa haci un‘ investigacion y duna nos un 

calcuto di tur e gastonan cu ta envolví den e proyectonan aki. Nos sebi cu 

no ta aconsehabie pa cuminsa cu un school compieto den e momento aki, sí 

mi ta kere cu ta consechabel pa cwainsa tuma e promé pasonan pa cuminga 

cu e.school ekí, pa cuminsa cu e@ promé leerjaar, 

Sefor Frank Croes, segun mí, a hací mi e pregunta cuanto ta e gastonan en- 

volví pa cuminsa cu e promé afia. E gastonan envolví segun é splicacionnen 

y informacionnan cu mi & haya ta mas o menos Jh mil florin, 60 mil fiorán 

di e suma aki ta destiná pa gastonan di personal, esskí ta sali di e suposi- 

cion di un klas di mas o menos 25 alumno y tambe ta sali bo di suposicion cu 

e directiva di e school ta dispuesto pa duna un total disponibel pa cumínsa 

cu e proyectonan akí, pasobra mi a bisa, ningun momento So mi ta kere cu 

Jo ta acongekabel pa euminsa eu school completamente nobo, mitakers cu ta 

aconsehebel pa nos cuminsa cu pormé leerjaar, anto despues poco POcO sigui 

desaroya pa cuminsa cu e tweede y derde leerjaar. Mi ta kere cu den esey 

mi tabata washa cla tocante e maneho Ci Bestuurscollege pa cu e proyecto di 

school aki. E pregunta a wordu hacpá sin embargo pakiko nos no a cuminsa 

ainda, waners mi a bisa, e pasonân necesario a wordu tumâ caba y informa 

cionnan necesaríio a wordu acomulä caba y dentro di muy poco Bestuurscollege 

lo bay dicidi si nos lo cumínsa e aûa aki cu e school, sí of no. Tabata tin 

algun informecionnen sumamente necesario cu nos mester a haci,na promêé 

lugar kende lo wordu encargä pa e maneho di a school aki, Otro pregunta 

tabata ta si tin persona disponibel, si tin persona capacitâ. Persona capa- 

citâ tin varios ta cana rond tambe ariba nos isla, pero e pregunta tä si nan 

ta disvonibel, tin varios di nan cu ta den praktijk y nan lo prefera sigui 

den praktijk y no bin traha den colegio, esakí ta segun informeactonnan cu nos 

a haya. Tambe tin e punto aki, cu tin varios personanan capacitá, pero cu no 

ta coupietamente bevoegd, nan no tin e pedagogisch getuigschrift. Si mi por 

bisa cu tin un persona awor aki compietanente capacítä, pero tampoco no tini 

e pedagogisch getuigschrift, aunke cu e tin hopi afa di experiencia cOMO 

maestro dí school, e ta hoofdonderwijzer y mi no ta kere cu ssey lo por ta 

un estorbo, pasobra e persona aki,manera mi a bisa, ta hoofdonderwijzer, e 

tin hopí afa di experiencia como onderwijzer y ta masha facili pa e persona aki 

den un termino masha cortico, pa haya e pedagogisch getuigschrift aki, Mi 

ta bisa esaki, pascbra si tin cu wordu escohí entre un persona asina ey cu 

ta onderwijzer caba, cu ta hoofdonderwijzer cu hopi afia Ei experiencia y mi 

tin cu escohe entre un persona cu tin @ papelnan necesaríio, pero cu no tin 

ningun actonon como onderwijzer, mi ta kere cu nos tur lo mester escohe pa 

e persona cu tín e papel di onderwijzer, cu tin experiencia caba ariba tereno 

pedagogieco. 

Un otro sspecte cu mester a wofdu s udiá, ta con nos lo bay cumínsa cunê. 

Manera wi a bisa ey, no ta conschebel pa cuminsa cu @ school ncbo, pasobra 

tin hopi gasto envolví y tambe nos mester di weita a traves di tempo cu @ 1 

school eki lo sigui tan necesaric. Di principio Bestuurscollege tabata tin 
x 
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contacto cu SKCA, no ta asina cu ta SKQA a acerca Bestuurscollege pa cuminsa 
cu e school aki, mas bien ta Bestuurscoïiege a tuma e iniciativo acerca SKOA 
y kende a duna di ecenoce tambe cu nan ta dispuesto pa cuminsa cu e school aki, 
Pero Bestuurscollege actual ta haci e pregunta si awor aki si ta consehabel 
pa daga SKOA cuminsé, cu no tin ningun experiencia cu ariba e tereno Middel- 
baar Onderwijs of SMOA cu si tin tereno cu ta equipâ na tal Middelbaar Onder- 
wijs. E decision aki no a wordu turä ainda y manera cu má a bisa awor ey,‚ den- 
tro dí muy poco Bestuurscollege lo bay tuma un decision si ta introduci, si 
ta introducië bao cual school nos lo bay cuminsa cunê, 
Sefior Betico Croes a haci e remarca tambe tocante un curso cu tabata tín pa 
boekhouden cu a dura, mi no sa cuanto tempo, despues di tanto tempo solamente 
un persona sö a logra slaag. Mi tin cu bisa, cu esaká no ta promê biaha cu esa= 
ki ta pasa na Aruba, di propio esperiencia mi sa cu cursonan ta cuminsa hopi 
biaha consistiendo di hopá personanan, hopi alumnonan, eu despues di tempo, ora 
cu e estudio, ora cu e curso caba, podisé ta dos, tres ta sobra, Esaki, segun 
mi, nos no por busca e falta primeramente na e maestronan, e profesornan cu ta 
duna ies, pero esey ta debí mas bien na otro factornan, pasobra un curso cu bo 
tin cu sigui despues cu bo traha henter dia, bo ta traha henter dia, anto des- 
vues anochí bo tin cu bay curso, e ta hopí pisá pa hopi persona, pasobra bo ta 
traha henter dia, despues siguí studta anochi attrobe, mainta bo tin eu sigui 
traha, e ta hopi pisá,. Esey ta un di e factornan segun mí, cu hopi personanan 
cu ta cumínsa curso aki, nan no ta terminé, pasobra e tea exigi hopi di nan. 
Mi ta conveneí sí cu un sistema di school, dus un dagschool manera cu nos tin 
pensá cu.e prcyecto aki, lo duna mucho mas resultads, y. manera mi a bisa, mi= » 
rando a necesidad cu nos tin pa expertonan ariba tereno financiero, e maneho di 
Bestuurscollege pa cu e proyecto aki ta positivo, soiamente algun detayes nos 
tabata falta ainda, algun informacionnan cu mester e wordu acomulä pa nos tuma 
decision al respacto, 
ML ta kere cu esaki mi a duna un explicacion ariba e maneho di Restuurscollere 
ocante e proyecto aki y otro informecionnan cu a wordu hacf, Masha danki, 
for Presidente, 

DE VOORZITTER: Paiabra ta na Diputado Oduber. 

DE BEER N.O, ODUBER, GEDEPUTEE DE: Seöäor Presidente, cu mucho gusto lo mi kier 
duna contesta na respetabie miembronan dí Raad cu a haci pregunta na departa- 
mentonan cu ta concerni mi persona, 
Seïior Rudy Frank a haci pregunta tocante,e mes ta yamé departamento cu rompe- 
cabeza, con ta pará cu indexering, ki tempo e personenen cu ta trahando cu 
Tijdelijke Arbieds Voorziening lo haya nan indexering. Ta asina cu den reunien 
anterior publico e asunto aki a wordu mandá pa Huishoudelijke Vergadering. Lo 
mi kier duna un explicacion cortico tocante e asunto di indexering aki. 
Na afa 1974, dia 18 di september 1974, Eilandsraad a tuma un mocion pa basa 
e salarionan di e personanan cu ta trahando e tempo ey yanâ Werkverschaffing, 
cu nan Îo haya un minimum uitkering cu lo ta igual cu e minimum loon, Actual- 
mente ta asina cu e salario di e personanan cu ta trahando na Tijdelijke Ar- 
beids Voorziening ta wordu basÂ e minimum loon di versonaner cu ta trahando 
den e sector di landbouw y actualmente e minimum toon pra e personanan aki ta pa 
ora 1,89 y pa siman 72,95 y pa luna 315,60, esaki ta sin indexering acerca. 
Y actualmente e personanan cu ta trahando cu Tijdelijke Arbeids Voorziening 
nan uurloon ta lo siguiente: eseunan cu ta ongehuwd, nietekestwinner, ta haya 
1,82 pa ora, esunnan cu ta ongehuwd, kostwinner, 2,37 pa ora, esnan cu ta 
gehuwd, menos cu tres yiu, ta haya 2,42 pa ora y esunnan cu ta casâ cu tres 
of mas yiu ta haya 2,58 pa ora. Eseynan ta e categorianan A. Den categoria B, 
e bewekernan ta haya 2,69 pa ora, e voorwerker 3,92, yamä actualmente valdran, 
e tijdschrijver ta haya 3,15, awor aká nos ta yana nan controleur, e adminis- 
tratieve kracht, e pefsonanan cu ta traha den onvoorziening, Tijdelijke Ar- 
beids Voorziening, 3,40 pa ora, un uitvoerder na Tijdelijke Arbeids Voorziening 
3,66 ra ora y un coordinader 4,24 pa ora. Raad no mester perde for di bista cu 5 
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Tijdelijke Arkieds Voorziening ta un caracter temporarío y ta personanan, 

casonan social, Cad persona ci wprdi tumâ den servicio na Tijdelijke Arbeids 

Voorziening, e aspecte sociai mester hunga e rol mayor tambe, e caracter 

temporario y prento lo mi haci mä esfuerzo pa e asunto aki wordu tratá den 

Huishoudelijke Vergadering, manera e a wordu verwezen den reuníonnen anterict. 

Tambe Secr Frank a hací preeunta ta cuanto watchman tin na kantoor; 

Bestuurekantcor, y cuanto persona tuma den servicic como watchman y na strand 

nan tin 22 strandwachter, 
Sefior Frank Croes a haci e pregunta cu awor cu e Departamento Wetgeving y 

Constitutie a werdu lantâ cu supuestamente lo ta asina cu e Departamento 

Algemene Juridische Zakeb io wordu uitgehold. Ningun momento ta e íntencion 

cu Bestuurscoïizge pa hol uit e bevoegdheden di e Departamento Algemene 

en Juridische Zaken, si lo mester biní pronto un afbakening di cua ta e ta= 

reanan di e Departamento Wetgeving en Constitutionele Zaken y di e Departa- 

mento Algemene en Juridische Zaken, 

Tambe e 2 haci e pregunta kiko ta e motibonan cu a split e Departamento 

Arbeidszaken, Werkverschaffing. Ta asina cu den reunionnan anterior caba mi 

a duna un splicacion di e motibo cuel tabata den e cuadro di reorganisacion 

y tambe cu mi por menciona un certa di e Hefe di Arbiedszaken di e tempo ey, 

di 25 di september yv di 2 di september dí 1975, no. d‚a.z. 71l, unda cue 

mes ta pidi pa pronto Bestuurscollege tuma e decision pa split e Departamento 

Arbeidszaken y Werkverschaffing y e splitmento a tuma lugar na januari, unda 

cu nos tín awor Arbiadszaken di Vakopleiding apart, y Tijdelijke Arbeids 

Voorziening apart. 

Tanbe Seöor Frank Croes a haci mencion cu e Bestuurscollege aki supuestamente 

ta mande tur ceso pa un ofieivae di abogado, Por contesta cu su remafca no 

ta correcte, no ta tur caso di Bestuurscoîlege ta bay paumoficina di abogado, 

Bestuurscollege a dicidi cada caso cua oficina di abogedo e caso lo bay. 

Sefor Frank Croes a haci e pregunta ariba si ta berdad cu e Departamento di 

Deporte a werdu lantâ, mi por contesté cu sí e departamento eki ta den Euncion 

de facto. Fambe ta haci pregunla na unda e ta situâ, e ta situë na Bestuurs- 

kantoor, der promé piso tras di e Grote Vergaderzaal. Tarea di e persona aki 

ta, e a wordu tumá a base di contract di tres afia, part-time lo e traha ariba 

un proyecto di gymmastieklokaalnan pa Antiyas y pa e trabaonan cu Îo e haci 

pa Gobierno Central, Gobierno Central tuma un cuarto partí di tur su gastonan 

y tres cuarto parti lo ta va Terrotorio Insular di Aruba, Su trabao lo ta, 

e ta belast eu e leiding di Departamento di Deporte, su tarea lo ta organisa 

y duna leiding na e Eilandelijk Sportbureau, duna tur consehonan ariba pro= 

mocion di devorte en general y manera cu mi a menciona anterior, duna £ 

cooperacion na Cobierno Central den part-time pa traha un proyecto pa Sym- 

nastieklokaal ra Antiyas. 

Ariba e pregunta di Sefor Frank Croes tocante e subsidio pa ASU, ai colega 

Seor Boekhoudt a duna contesta caba, pero tambe e a haci mencion di un carta 

cu ASU a manda pa Bestuurscollege va aumento dí e subsidio, e carta aki ta 

den tretamento v Bestuurscollege a tuma bon nota di e carta y mi. ta spera 

cu ora cu nos trata e begroting cu ros por bay mas extenso ariva e asunto 

di subsidie va ASU, 

Tambe Sefor Frenk Croes a haci meneion di asunto di werkboeken y e ta referi 

na e registraments di tur e personanen cu ta rondia trabao, Ningun persona 

cu ta sin trabao no ta obligá pa bay registra su mes, no tin faccion ariba 

esey. Si den cuadro di reorganisacion di Arbêidszaken,nos ta busca moda pa 

bin! cu un iden na unda cu lo bini den tur distritc mas pronto, un dia na 

unda cu nos vor registra tur personanan sin trabac, un campafia pa registra 

cion, ya e cra Gobierno tin un mihor beeld cuanto persona tin ue Aruba sin 

trabao. Si te asine cue no tin obligariorn pa un persona cu ta sin trabao 

laga di registra su mes, 

Tambe Sefor Frank Croes ta haci menicon di un desempieo, supuestamente uit 

desempleo grandi cu lo ta reinando na Aruba. Na december, nos tur pof corda, 

& 
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Raad a vota un suma dí 500 mil florin den cuadro pa yuda e personanan, pa 5 
siman, cu ta den problema financiero, pa fin di aïa. Den e campafia ey 354 per- 
sona so a aplica pa trabao di e cinco siman. Na Arbeidszaken nos tin na afa 
1875 a wordu registrä 320 persona só, sin trabao y pa aa 1976 awor aki te 
actualmente tin 62 persona só registrá. E cifra di afia 1975 ta hopi mas abao 
cu tur e afanan anterior, pero sí mi tin cu agrega acerca cu ta door cu no tin 
e obligacion sí un persona ta sin trabao pa registra su mes, pesey e suma ta 
parce tanto abao asina y mi ta kere cu un campafia den tur distrito, nos lo por 
registra mas mihor, haya un mihor idea cuanto persona tin na Aruba sin trabao. 
Sefior Clive Laclé a haci e pregunta tocante proteccion pa tur, mí mester men= 
ciona e productonan shells, black coralnan, cu nos ta haya den nos mar, mi 
kier meen e behoud di nos natuur. Ta asina cu Bestuurscollege ya a tuma e pa- 
sonan den e direccion pa acerca Raad tan pronto cu un verordening, reglando 
e materia aki, ya nos tin como ehempel e verordening, esun dí Bonaire, cu tin 
un verordening cu ta reglando tur e asunto aki y tan pronto cue verordening 
aki ela, nos io acerca Eilandsraad, pero si supuestamente awe mainta mes mi 
a check e asunto aki y mi ta kere tan pronto cu nos por acerca Raad cu e ver- 
rdening, ontwerp-verordening aki. 

Tambe ca asina cu nos a bay mas aleuw, cu nos ta preparando tambe un verorde- 
ning pa proteccion di tur e archeologische fondsen na Aruba, opdracht a wordu 
dunä pa prepara un verordening, dí moda ecu tur ec archeologische fondsnan lo 
ta propiedad di Eilandgebied y ya Bestuurscollege a duna destinacion na e 
edificio cual ta actualmente den uso, esta Arbeidszaken y tan pronto cu nan 
edifieio nobo bin cla, cu e edificio ey lo wordu bestemd pa un museo pa tur 
nos archeologische fondsen cu tin actualmente, 
Tambe nos ta preparando un verordening pa nos monumentonan, asina cu Bestuurs- 
coilege a nombra un comision pa conseha Bestuurscollege den ki forma nos lo 
por bin cu un verordening pa proteccion di nos tur nos monumentonan, 
Sefor Figaroa a haci e pregunta tocante di Tijdelijke Arbeids Voorziening, ta 
cuanto hende nos tin eynan den servicio. Actualmente tin 432 persona den ser- 
vicio y 40 truck den huur. Y tambe e a haci pregunta ki ora un persona ta bin 
den remarca pa haya trabao na Tijdelijke Arbeids Voorziening, manera mi a 
menciona den inicio, ta casonan individual y casonan social, Pa motibo cu 
Tijdelijke Arbeids Voorziening ta pa e personanan menos afortuná y cada caso 
mester wordu mirá individual y e mester ta un caso social. Tambe e a haci 
mencion cu tin persona cu ta cobra pensioen caba y cu ta den servicio. No ta 
asina cu ta e Bestuurscollege aki só a pone e petrsonanan aki den servicio, 
pero Bestuurscollege anterior tambe, pasobra tin personanan cu ta haya pen=- 
sioen di Gobierno ariba 62 afia, pero tín yiunan menor di edad ainda y cu no 
tin ningun otro forma di entrada, mirando e suma cu nan ta haya, nan pensioen 
y &astonan cu nan tin, ta hustifica den cierto casonan pa yuda petrsonanan, 
aunke cu nan tin pensioen cu uu trabao na Tijdelijke Arbeids Voorziening. 
Tambe e a haci mencion cu e ta mira strandwachter, watchmannan banda dí hotel, 
e a haci e pregunta kiko ta nan tarea. Den un reunion anterior, mi a duna con= 
testa :caba ariba e pregunta aki cu a wordu hací, no door dí su persona, pero 
dí un otro miembro di Raad, pero toch lo mí kier a bin back ariba esaki, con- 
testando e personanan aki, Tin un tarea pa preveni cu turistanan lo wordu a- 
tacá y tambe actualmente nos ta bezig, tan pronto Bestuurscollege acerca 
Raad pa cambia e politieverordening pa prohibi pa corre cu jeep, cu auto anto 
y cabay riba strand. E tarea di e personanan akí Îo wordu extendé y tambe pa 
nan proteccion e coordinador ta haya orde pa acerca e Plaatselijk Hoofd van 
Poiitie cu un peticion cu e personanan eki por haya un klop pa proteha nan 
mes, Nan no tin e tarea mescos cu un polis ainda, pasobra níngun di nan ta 
buitengewoon agent van politie, pero si nan lo por yuda pa preveni y tuma con- 
tacto mesora,si algo por pasa, cu polis. 
Te asina leuw, Seäor Presidente, den promé tanda. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Diputado Laclé. 
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DE HEER R‚H. LACLE, GEDEPUTEERDE: Sefior Presidente, na e momento cu © reunion 

di Eilandsraad a wordu pidî pa oposiciog encuanto e maneho di e Bestuurs- 

college aki, nos a pensa cu nan lo bin cu discusion ariba maneho., A bin resul- 

ta cu na promé lugar e lider di fraccion di oposicion a papía avíha un school 

y pa tapa e asunto dí school e otro miembronan a hací poco pregunta super=- 

fluo, oppervlakkig, nan no a penetra den e materia di e maneho mes. Pero mi 

ta comprende, nan ta den oposicion, nan tin cu kunga politica y tambe nan 

tin cu tapa cierto fracasonan politico di nan partido. 

Den e casco di e school, mi ta kere, cu pa haya cierto persona bay ariba un 

cierto lista politico, mester a hacië cierto promesanan cu despues di eleccion 

no por a cumpli cunêé y awor aki mester a bin haci cantidad di beheid aki den 

Eilandsraad pa tapa nan fracaso, Ora cu mí ta tende di otro miembronan di opo- 

sicion cu un beleid catastrofal, Sefor Presidente, mí ta kere cu si mi mira 

bon e Bestuurscollege aki ta para defende su maneho ki otra cu oposicion kier 

y na unde nen kier tambe, Promênan aya, mi za corda;, Movimiento dlectoral 

di Pueblo na oposicion ta yama reunion, bateria di conseheronan pará tras 

die diputadonan, pasobra nan no sa ta ki beleid tabata tin, ta e hefenan 

ta dicidi nan beleid. Pero den Bestuurscollege aki ta nos ta dicidi cual 

beleid ta bay y nos ta haci uso di e consehonan cu ta bin aden, pero por ri= 

para si cue diputadonen ta bon na altura di loke ta pasa den nan departa- 

mentonan. 

Ariba preguntanan cu a wordu hací aríba mí departamentonan, mi kier cuminsa 

contesta cu cada biaha ta draai e mesun disco, cu e camindanen ta den mal 

estado. Mi a yega dí bisa cu no ta dí awor e camindanan ta den mal estado, 

ta hopi aïa caba ec camíndanen ta den mai estado, pero si antericrmente a pone 

atencion na e camindanan, awe e camindenen le no ta den estado cu nan ta awor 

aki. Loke mi kier meen ta cu a yegn e momento unda cu a Departament.o di Obras 

Publicas ta drecha e siman aki tal carretera, dos siman despues tin buraco 

atrobe, pero no ta e mesun buraco, ta un ottO. Pakiíko, e material ya a perde 

su flexibilidad, material a seca,e ta krak y poco poco e ta come bay, y esey 

ta pasando actuaimente,. Ta asina cu en berdad Bestuurscollege tin un plan 

di recapping, pero mester tene cuenta eu hopi caminda ta den mal estado y 

hopi hende ta haci uso die camindanen ey. Loke ta sosódiendo awor aki, cu 

Departamento di Obras Publicas ta tapando e buraconan mas tanto cu ta posibei, 

pa asina nan por cumíinsa cu e proyecto di recepping y cu nan por dal bay cunê. 

Calculacton ze wordu hacf cu na luna di mei, mas o monos maymey di luna dí mei, 

lo cuminsa cu e promé recapping y esey io ta e parti caminda di Tarabana;, 

Meiveld, Pavîa, Piédra Plat. Cual ta e motibo cu e carreteranan aki a wordu 

scohî? Ta cu Eilandsraad a vota credito pa termina e caminda Paradera-Playa 

y Santa Cruz-Pliaya, asina cu e dos carreteranan akí muy pronto Zo wordu 

serâ pa trafico pa haci e trabaonan necesario y lo mester un carretera cu tâ 

den basta bon estado ecu lo por hací uso di djêé pa e trafico cu ta hay pa 

e dos distritonan aki. Tembe a surgi un probleme: ultimemente, cu ta poniendo 

e camindanan kíbra lihé, ta e trafico pisä. Promênan aya bo ta haya dumtruck 

di tres ton ta corre, awendia nan ta pasa 20 ton, trucknan grandi cu ta corre 

ariba camindanan cu no ta calcuiá ningun momento pa e trafico aki y varios 

caminda consecuencíanan ta catastrofaal. Pero en todo caso nos tin, ncs ta 

den conclusion cu e Departamentc di Cbras Pubiicaes ta haciendo un bon labor 

y ta preparando va cuminsa cu e recapping. Mi por demostra mas Teuw cu cifra- 

nan exactamente cuanto trabao a wordu hací caba desde januari pa maart y tur 

luna e Departamento dí Carreteranan di Obras Publicas ta manda un rapport 

extenso di loke a sosode durante e lune. Mi ta hasta asina teuw dispuesto pa 

pone nan ter inzage, mi ta kere cu Bestuurscollege no fin nada contra pa mira 

cuanto a wordu drechâ, hesta cu mapanan syplicando exactamente cua ta e 

carretersnan cu a wordu drechá, pero lastimamente cu e carreteranan, jä e 

bese di nan, e flexibilidad cu e asfalt tabata tin, ya no t'ey mas, cu bo ta 

haya atrobe cierto buraconan te bin padijanti. 

Encuanto e caminda di Tanki Flip-Kibaima a wordu bisa como si fuera cu e@ 
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trabao a para, Sefor Presidente, ningun momento e trabao a para na e carreteranan aki, e trabao ta bay continuamente y hasta mi por bisa cu den cierto partinan di e trabao e contratista ta ade= lantá y tin eierto camindanan cu ta poco atrasá, pero si tumando. e totalided, nan ta cuadra cu e schedule, Si mi por bisa cu tin un probleca, esaki ta debt di un falta di planifiecacion of mihor bisá cu oza a duna e firma pa prepara e carretera aki, no a con= sulta debidamente cu Departamento di Obras Publicas, Esey ta un fout cu a wordu eomet{ anteriormente door di e Bestuurscollege of door di e diputadonen cu tabata sintá e ‘tempo ey. Cu awor aki nos ta haya hoofd=trottoirband ariba full e carretera, cual por ta peligroso pa trafico. Di otro banda c hoofdstrottoirband por ta bentahoso pa e partinan unda tin un poblacion extensivo, kier neen cu bo no ta haya autonan ta sali subi e carretera tur canin= da, pero ecierto lugar unda cu esaki ta wordu permitf door cu a laga un salida, esaki ta un probl&ma cu tin y e ta wordu discuti eu Departanento di Polis, ni ta kere cu pronto esaki lo bin wor= du resolvé, 
Betor Frank Croes a haci cierso preguntanan ariba Departamento- di Informaecion,. Wi kier participé cu entrante 1 di mei e Departa= mento di Informacion lo ârenta su oficina nobo, tabata tin cier- 
to problema cu eleectrieidad ayanan, pero esey a wordu solucioná, asina ta cue departamento aki lo por muda entrante dia 1 di mei. Cu e Hefe di Voorlichtingsdienst no tabata bin ultimo tempo na 
e ofieina, ta eu e tabata encargá ecu un trabao especifico cu 
Bestuurscollege a duné, e tabata mas bien invertarisa tur locual 
cu tin ariba e prijs di stookolie of relacioná cuné ye te ola 
caba cu e trabao aki y e a wordu trasladá pa su tarea cu e taba= 
ta tin como Hefe di Departamento di Infornacion. 
Befior Clive Laclé a haci e pregunta eneuanto e posibilidad cu om 
awa yobe cu Madiki lo por wordu inundá y econ e para cue duiker= 
nan, Departamento Civil di Obras Publicas a traha un plan cu po= 
sibilidad pa saca e awa for di Madiki y hibé lame, esaki lo ta 
un open afvoer y e suma a wordu votá den e presupuesto di afia 
1975. Pero den disousion mes na e Departanento di Obzag Publicas 
a bay na e origen; kiko ta e origen cu eo cantidad di awa ta bin 
iladiki, Ta asina cu peoménan aya un parti di e awa cu ta yobe na 
Playa tabata corxe bay Hadiki y tabata tin dos gulidó:s uno den 
tereno particular y otro den tereno publico, Esun den e tereno 
particular a wordu tapá door di e doúo di e tereno y esun ariba 
tereno publico a woräu medio gedeupel. Awor e gulidónan aki lo 
bay wordu usáÁ atwzobe, awor pa evita cu lo bini atrobe e cantidad 
di awa cu a sosode algun aîäa pasá, pa motibo cue dan na tanki 
Flip a kibra y door cu e rooinans tabata tin dos rooi no Lanki 
Flip, pero parce eu un a blokea ya forza e awa eonpletamente pa 
bay ne e dam cu tabata tin den e cunucu of net patras di e Lu= 
gar di unda tabata tin e erienza di galifia y ese a renenta y e 
awa a corre hay Hadiki, Den e momentonon aki DOW a haci un estu=- 
dio completo ariba e topografie di henter e vecindario aki ya 
bin resulta cu tin varios caninda cu e awa lo mester corre bay 
noord, bolbe bin zuid, bolbe bay noord, y tin "posibilidad cu 
por pone un afvoer pa e awa cu ta di mas di Tanki Flip bay via 
e solifia na Bubali, bay lama back, Tur esaki a wordu tení cuenta 
cuné, cu a bisa cu kizas ta dificil, ta por bay gasta e 129 mil 
florin aki pa traha un open afvoer y ta resulta despues cu no ta 
eynen mester a hacié, pero mester a hacié na Bubali, Y mi ta ke= 
re cu pronto Departamento di Obras Publicas lo bini cla cue eg= 
tudio aki y nos lo por tuma e decision, un decision cu en berdad 
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lo ta un golucion y no elgo temporal, manera tabata tin planeá 

proné. Departanento di Obrasg Publicas tambe ta studiando ariba 
ki otro carreteranan lo mester bin, pero hunto eu si bay treha 

carvetbera pa no sogode manera a sosode,eu ta blokea paoada d1 

awa den tur e veeinderionan, Fa unde carretezenen nobo ta bind 

lo tene debidanmente cuenta cue afvoer di awa cu asina ta evita 

inundaecionnan megcos cu actualmente tin banda di Sport Centrum 

na Noord eynan, unda cu varios biake eu awacero pisá, mitar di 

e caninda ta bao di awa, esaki tombe ta algo extra cu nan ta 

haciendo en bista di experiencia cu a sosode den pmsado, 

Seftor Pedro Bislip a haci elgun pregunta eriba e asunto di 

overname di Lands- Radio- en Telegraafdienst, Ta asina cu segun 

articulo dos di ERNA, cue fde telegrafie en het radio=telefoon= 

verkeer" ta pertenece na Land, Awor mi pof comprende cu na 

ata 1951 e teenologia cu tabata tin ariba e tereno aki tabata 

hopi sizpel y no tabata tin e posibilidad ài combinacion di 

Telefoondienst, kier meen e net local cu esun interinsular, 

pero actualmente cu tecnologia avanzá asina hopi e dosnan aki 

a cwainsa erece den otro. Y ta asina cu actualmente Landsradio= 

dienst tin pa e servicio interinsulor y inteznacional un sis= 

tema y Telefoondienst tin un otro sistema y pa e geïal di 

Lenderadiodienest cuodra cu esun di Telefoondienst lo mester 

bin un oparato, un koppel-systeem, Si nos mantene e sisteaa 

eu nos tin actualwente, e koppel-systeen ta bay costa nos 1.4 

miyon florin, Awor den combersacionnan cu diferente firma cu 

ta teaho aparatonen pa e gervicio telefonico, a bin resulta 

Cu tin Opazctotan MAS HOCern rbundts= Radi rr Ë 

dienst tin actualmente, Ha e momento cu sí acaso dieidi cu Îe- 

lefoondienst ta bey na un sistema nes moderno atrobe, Hiland= 

gebied nester bolbe pereura pe tin ua koppel-systeen, kier 

meen cu Eilcndgebied mester pas aan su sistena den esun di Land 

y ao al revós, li ta kege cu den eseki mester ta el zevéz, 

net anders on. Ore mi tebata diseutiendo e materianan aki a 

biní sell na eleridod eu ta mas faecil pa Gobiezno Ceniüzal en= 

carge su meg uuicomente cu e centrel eu tin na Vredenburg jy 

tur loke tin oki na Azuba past over pa LerFLLOL LSuULar, 

asina cu Gobierno Gentral en berdad ta tene debidamente euenta 

cu e Telegrafie en het Radiotelefonieverkeer, pero solamente 

e ta percura pa internacional jy pa e congeceion eu e otro isla= 

nan, locual ta su tarea tambe, si nos lesga den e mesgun ERNA, 

e axticulo 2 lid 4, unda ta bigas “het verkker bussen de üi= 

landgebieden"“, kier meen cu hand lo mester pereura e trafico 

äi esaki, e trafico telefonico entre e islanan,. 

Si nos por bay compara tambe, mescos Aruba tin un vliegveld, 

Bonaire tin un vliegveld, Corsow tin un vliegveld, y ta e 

coruniecacion di e vliegvelânan ey só ta wordu haef door di 

Land. Awor eseki a bin na e momento cu a bin e asunto di allt, 

pero proné cu esey ta un canpafia particular tabata hacié. En 

Hotibo cu a bin cu AIM no tabata motibo di nirgun articulo 

di ERNA, pero pa motibonan di pronocion tuzistico,, Kier Heen, 

eu Gobierno a bin cu su propio aviacione ‚ 

Asina ta, cu mirando con esaki a bin na vigor y con e@ gitua 

cion ta actualnente den e teupo moderno, ta necesario pa esaki 

wordu studiá y un deeiston ecay muy pronto y mi ta bisa. es 

pecificamente muy pronto ya eu nos sa eu tia un trunk=caunLe 

te, wordu vont entre Oranjestad y Saa Nicolas pa cubri e comu= 

nieoecionnan entre e centralnan aki, € ta consisti âi 216 paren, 

pezo ora cu nos a sinta calcula e trafico cu tin, ta bin 
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resulta cu e trunkecable aki ya ta birando chikito, cu lo mester 
bolbe bay bin un beunk=cuble nas geandi, Esaki tambe ta inver= 
sionnan hopi halto y nientras tanto na San Nicolas tin un mi CTo= 
wave cu ta eoneeta eu Janmanota y Jamanota eoneeta cu Watertoren 
na Oranjestad, cu kizas Telefoondienst por haei uso di e canal= 
nan, asina no tabata tin e necesidad di bolbe bay planea ùn … …. 
trunk=cable por lo pronto, pero e sistema di conunicecion ey ta 
pertenece completamente na Lands- Radio= en Telegraafâienst y 
e ora nos tin eu bay huur canal y cada canal ta costa f, 2500 ‚== 
pa luna, Sí nos bay conté den e inversion di un kabel, kizas lo 
va mas barata pa hacié cu bay paga Tand e suna ey, of si e parti 
aki tabata di Hilandgebied, lo bo a haci uso te ora cu yega e 
momento cu economicamente Ìo bo por a pone un trunk=cable extra, 
Y asina ni a yega eigenlijk na e tarifanan cu ta wordu cobré 
Sane land y Biland, mi kier a bay den detaye di e sistema aki 
anbe. 

É ta asina cu na prinèipio tabata cobra f. 1500, pa canal, 
despues a aumenté na f., 2300,-=, Bestuurscollege di Aruba no a 
bay di acueËdo cu e sistema aki ya pidi pa paga 10 een pa cada 
gesprek, minuut, pero aki e conversacionnan a Eranca y no a bin 
ningun decision, Pero e terifanan eu ta wordu cobrá actualmente, 
local ta un yamada tin tal impuls, un yamada interinsular pa 
cada 5 seconde tin tal impuls, kier meen pa minuut e ta sali net 
1 florin, Si nos kier bay amplia e Telefoondienst lo mester bay 
busca medionan pa por financié of paga back e fianzanan cu lo 
haya, financiamento cu lo haya y pa por haya esaki lo mester 
bey aumenta e varifanan di e telefoongesprekmane Si aumenta e 
lokale gesprekman mester aumente esunnen interingular y ta keda 
den maa di Gobierno Central pa dicidi si ta aumenté sf of no, 
manera a sosode um biaha caba cu Territorio Ensulacr di Cozsow 

ra dd aunenta su tarifanan y Gobierno Central a vernietig 
cle Ï si nos kier dicidi si nos ta bay en berdad sana e situa= 

ion na Telefoondienst, mester aumenta e tarifanan, pero nos ta 
bolbe keda dependiente di Gobierno Central den esaki. Esaki ta 
pa Loke concerni e pregunta di e tarifanan di Telefoondienst, en= 
cuonto e financiamento mes te ainda mi no poer bisa exactamente 
con esaki lo bay, pasobra tabata tin conversaecion en bezdad cu 
tres diferente fizxzma, pero ainda e ofertanan no a wordu ricibí 
di e respectivo firmanan aki. 
Sefior Frank Croes a haci un pregunta encuanto un rapport cu a 
wordu trahá en extenso di campafia pa limpiesa di Aruba, Ta asina 
cu Bestuurscollege a saca un persona for di Reinigingsdienst na 
DOW y a duné ua terabao especifico, esta pa e traha un plan di 
canpefia, Ta asina eu e persona aki tin un rango basta halto y 
eu nos a kere cu e tabata capaz pa heei tal proyecto posibel y 
a bin resulta cua bin un rapport. A bini un rapport pa nos haci 
henter Aruba limpi pa un suma di f, 75,000,-=, Na proné bista, 
bo tende e suma aki, bo sa eu e cos aki ta imposibel, bo no por 
haei un campafa di linpiesa total di Aruba cu un summa di 
Le 75,000y=e, Pero en todo caso e rapport aki ta den estudio na 
Deportamento di Obras Publicas y na Financiën, y nan lo duna un 
conseho aríba e rapport aki y ora nos haya e consehonan, nos: lo 
dicidi kiko te haci of ta bolbe bisa e persàna aki hacù tal tal 
estudio mas cu no a wordu haef ainda, pero esey depende comple= 
tenente eriba e conseho. } 
Durante e primera buelta, pa parti di oposicion a trece padilan= 
ti cu mester tene euenta cu recreacion publico,prineipalneute 
banda di e beachnan, Hasta tabata tin cu a mira cierto movicione= 



nen aki tebatea rgelceioná eu e proyecto di Laguna Developments, 

na unda eu tin pensá pa pone cierto focilidadnen pa noord di 

Holiday Inn, pa e publico cu ta haci uso di e beach,Kier meen 

eu ningun momento e beach ta. bay bira perticuler, poro e va 

keda coupletemente publico ye ta algo di aplaudi un idea asi= 

na, pa notibo eu si bo ta bay lame toeh bo tin ur caminda, bo 

tin un toilet, bo tin un lugar cu ho por bafia of si bo tin gana 

âi cone algo, bo por come algo. É idea en berdad tabata un bon 

idea y mi ta kere cu e lo haya bon acogida cerca e pueblo, Pezo 

mirando e desaroyo turzistico di e centidad di hotelran cu ta 

bin, en bezâad mester tene mag cuenta cu recreacion publico y 

ta asina eu e ultimo dianen di fiesta hopi hende a bay campa 

kanto di lema, hopi hende a hací uso di e tereno cu a wordu 

reservá pa Playboy Hotel, Eagle Beach mes parce a cuminsa pet= 

de su atraceion y ta comprendible como Eagle Beach ultimo ten= 

po a haya un perdida di strand, di beach, rasha grandi, pa no 

Livo di lomanan bruto,e beach, y fuera di esey, e a bira peligro- 

so. En bista di esaki Bestuurscollege a manda busca un experto 

ariba e tereno di corriente y moviciornan di lama, y fin di e 

luna aki, esta e siman aki, e lo bin Aruba y lo haei un estudio 

ariba e posibilidadnan pa proteecion di e beach, esta pa nos por 

protehé, cu e lo no sigui come y kosta nos kier bay mas Lleuw 

eu nos por haci e beach was hancho, unda por hacié, uada mas 

hende por haci e uso di e beach y tambe menos peligroso pa uu=- 

cha, esta eu pa e no bay di biaha den profundidad, pero e baha 

grodualmente, Esaki ba un estudio cu a wordu pidí y ni va spera 

cu e experto aki lo yega Axzuba e sluar aki y cu WUY pronto LOO 

lo por heya un conseho âi âjé, kiko mester wordu haeí. 

Hopi di e miembronan di oposieion a menectona asunto di desenpleo 

cu ta reina actualmente na Aruba, Den ua zepport ai e Deperta= 

mento Econouieo nos a lesa eu e piekperiode di desempleo tabata 

na 1975, den e lunonan di mei cu juni, of mihof bisá proné cu 

segunda nitor jun parti di e segunda mitar di afia, na unda 

17% Ai e beroepsbevolking sobatba werkeloog, Actualmente calcu= 

laeionnon ta wordu hect cue lo ta entze 6 y 8, esaki ta pa 

duna un rmuestra ariba e-desenpleo cu tin na Aruba, peco exacte 

mente cuanto e ta, nos no por bisa en biste di e deficiencia 

cu Arbeidszaken tin cu no por duna cifranan exactoe, pero LOS 

ta spera cu reorgonisacion di e departamento aki lo tuna, Lugar 

muy pronto y asina nos por sin un bista ariba empleacion y des= 

empleo y tambe ki parti di e beroepsbevolking, pasobza bo por 

haya cu den eonstruceion bo tin full employment, pero ariba te- 

reno mecanico bo tin desempleo, Kier meen CU bo por balanza bo 

proyeectonan y bo por planea nihor. ge 6 

Sefior Presidente, mi ta kere cu mi a duna UA explicacion & 

e pumtonen eki, si tabata tin algun pregunta cu ai a ubica 

Ai conteste, lo mi ta dispuesto pa eontesta nan, Y mi ta kere 

Ot VS ARL Tacees 

DE VEER J.R. FRANK: Loke wi a haci den prinera ronde, un pre= 

gunta debf na ki problemanan hospital nobo no a habrei ainda y 

kiko tabata precisanente e problamanan cu & SULSL entre Bestuurs= 

college y Hegentenraad. 

DE VOORZIDTERL: Sefor Rudy Frank, nos ta den un problena chikito 

ewor cki, pasobra bo te haciendo bo vraagpuntnan, pero nos bin 

ainde un Diputado eu no a eontesta, Diputado heo. Awor ni Sa 

eu si tin hende cu a haci pregunta na Diputado Leo, por haci 

man awor akí tombe den e veraagpuntnan, pasobra mi tin gana Cà 

riba 
fa 
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continua e wounion, si no mi ta haya mi forza di schors e teu- 
nion te ora e Diputado Leo bin baek. Dus ni sa cu bin hopi pre= 
gunta ev a wordu haef, pero esunan cu a haci e preguntanan na 
Diputado Leo, por haci nan ainda awor den e vraagpunt, ya nos 
no tin nadosdi schors e reunion, ya nos ta dal bay, e ora e 
waarnemer contesta, Dus esey ni kier aclaree, esey anto e oza 
mi ta pasa palabra na Sefior Rudy Frank pa e haci su vraagpunt= 
nan y si tin mas hende eu tin vraagpunten concern{ na e Diputa= 
do Leo, su suplente e ora por contesta nan tambe den e vLaOg= 
punten, e ora nos mester bolbe schors e reunion, e reunion ta 
bolbe dura hopi, - 

DE HEER J.R, PRANK:s Sefior Presidente, ui ta spere si pa haya un 
contesta satisfactorio, aunke eu Diputado Leo no ta presente 
akinan, Den primer buelta mi a comenta algo ariba e apertura di 
hospital nobo, eu ta, mi ta masha asombrá, cu te ainda e hospi- 
tal nobo no por a wordu habrí debidamente y tombe mi a haci e 
pregunta ta kiko ta e probi&manan cu a surgi entre Regentenraacd 
y Bestuurscollege, como cu den pasado tabata tin un concept, 
areglo, entre Bestuurscollege y e Stichting San Pedro Hospitaal. 
Graag lo mi kier a haya un contesta riba e dos preguntanan aki. 

DE VOORZITTER: Tin mas pregunta, vraagpunten? Ya, Sefior Noguera. 

De HEEN J, NOGUWRAs Sefior Presiäente, durante e promé buelta mi 
e haei varios pregunta na e Departomento di Brandweer, cual ta 
concerni na Diputado heo, Mi kier a zipiti nan, Mi kier a puntia 
sì Bestuurscollege tin un experto di Brandweer pa conseha nen? 
Mi ta puntra si ta intencion di Bestuurscollege pa manda. mas , 
hende bay studia pa Brandweer Officier? Cuanto empleado tin ac= 
tualmente na Brandweer? Si Brandweer di Bilandgebied tin bon 
eontacto cu Brandweer di Lago? Si nan ta traha hunto of sá tin 
training, si tin programa di training conbiná? Si Bestuurscolle- 
ge ta pensa pa den e eutrenmmentonan aki pa combina Rode Kruis 
tanbe? Si tin controlnan di aparatonan di paga candela na e 
edifieionan grandi? Kiko Bestuurscollege ta penga cu den con 
steuceion di e edifiecionnan grandi, pa introäueci sistenmanan 
contra, sistemanan di seguridad contra candela, manera smoke 
detectors, automatic sprinklers? 
Esey ta tur Befior Presidente, 

DE VOORZITTER: Ya, Seftor Laclé. 

DE HELP CG, LACLWe Sefior Presidente, mi ta cuminsa duda na e 
serledad di e gobernacion, pasobra mi ta tende ‚ecc 

DE VOORZITTER: Vraagpunten, Sefor Laclé? 

Di HEER CG, MAGDis Setor Presidente, continuamente bo ta haci e 
pregunta y ui ta verwacht naturzalmente eu lo tín un continua= 
cion, Preguntanan cu mi a lansa ta lo siguiente,. 
Mi a puntra na e Diputado conecern{ tocante un sociale werkster 
iploná den dienst di FAVI, tocante su aanstelling y su salario, dl 

e tin dos luna sin haya salario. 
ct 

te incapacitá. 
Teribe e balanza, e weegschaal, cu tin na markthallen, ecu dos 
biaha e a wordu fiyá, e a wordu kibrá, dos biaha reperá, awor 
di tercer biaha e ta defecto por conpleto y tin hopi malconten= 
to tocante di e pueblo cu ta usa e weegschaal. 
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Ui kier schi tambe tocante e assistent=voterinario di 32 afia 
di servicio eu lo wordu secÁ for di e dienstwoning. 11 
Mi ae puntra tambe euento prestano tin duná aa visserij, voor= 
schot desde 1 di juni dl 1975, golemente visserij. Mi a puntra 
tambe ki experiencia Bestuurscollege tin cue aflossing? Mi a 
puntra cuanto plezier jechten tin, indoor motors, dus botonan 
eu motor paden, outdôor motors, y botonan fuera di abordo, ga= 
soline of diesel? Cuanto profesional nos tin aki na Aruba, bee 
roepsvissers? 
Mi ta speza di haya un contesta ariba esey, maske cu mi no ta 
mucho di acuerdo cu e gang van zaken, Sefior Presidente, 

DE VOORZITTER: Tin mas vraagpunten? 

DE HEER F‚li, CROESs Scfior Presidente, mi a haci varios pregun= 
ta ariba cual contestacion no a ser duná,. Entre otro mi a pun= 
tra cuanto empleadonen tin nomubrá y ta treahando actualmente 
sin haya sueldo of salatdo? 
Eneuanto di e ziektokosten regeling cu desde juli e peticion= 
nan eu ta tegemoetkomend di anbtenaren, azcbeiders te ainde ta 
stapel op, con hopi nan ta y pakiko cu despues di a test krach= 
ten pa por traha eynan, nan no a ser poní na trabao pa por caba 
e atraso aki? 
Mi a puntra, Sefor Presidente, eneuanto di ecasonan dilanti di 
Juez, cuanto tín ainda pendiente y cuanto caso tabata tin total 
desde juli 1975 pa awor? 
Tambe, Sefior Presidente, si en berdad tin planea pa nonbra 
„itt LRL Cu = © le Geike Gek LN Ke sik e 

Taube nos a pidíi, Seftor Presidente, relato en extenso toeante 
di conversocionnan na Boston. Un otro pregunta tabata ta, Sefior 
Presidente, cu sí diputado concerní por pone nos na altura si | 
tempo cu su partido tabata den Gobierno Central a ser entbamáÁ 
cu Hotel Association eneuanto eentralisacion di turismo? Tanbe 
eneuento di un beleggirngskantoor cu a inverti placa den Aruven, 
àìi eual. beleggingskantoor e waarnemend Gezaghebher ta mêde « 
eigenaar? 
n otro, Setior Presidente, tabata encuanto sí ta en berdad € 

runornan cu e Bestuurscollege actual aki a trece aki den vere 
ordening pa duna gedeputeerden cu ta Raadsleden, ete,, full 
time job pa Raadsleden y pensioen pa tur Raadsleden okiden | 
basá ariba declaracion ai un minister akinen den Staten y deoi= 
ston di Pavbijeraad aL Han partido 
Te akinan, Seftor Presidente, 

DE VOORZITTER: Tin mas vraagpunten? Si no tin mas vraagpunten, 

mi ta schors e reunion te 1for di verdia, 

EEN EE EN EE a En B B ED Vp B Vl EG OE Et ER DE en OE EN EE PD EED ES A SE B VED ed B nn rn rn rn En Gan an Ean nn nn en mn nn en 

DE VOORZITTER: De vergadering wordt hervat. Ík geef het woord 

aan Gedeputeerde Boekhoudt, 

DE HEER C,B, BOEKKOUDT, GEDEPUIEERDEs Sefior Presidente, befior 

| Rudy Frank o Wei e pregunta ki dia hospital nobo lo’ habri. 

Akinan mi kier bisa Sefior Rudy Frank cù e intencion ta, e 

streefdatun ta, medio juri 1976, B diferente razonnan cu ta 

weaatando cu e asuntonan aki, entre otro, ta afwerking na algun 

parti teenrico, eu a stroba e asunto cu e noa habri te oinda. 

in algun cos cu mester wordu instala den cushina ainda y tambe 
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den e sala di operacions e eindlevering ta tuma lugar dia 29 di 
april, esta un par di dia mas. 
Sefior Clive Laclé a haci e pregunta toeante di aanstelling di 
un maatschappelijk werkster pa e stichting di FAVI, Akinan mi 
kier bigele cu en berdad tabata tin un caso, unda eu ua mucha 
muher diplomá, studiá na Merca, a bini hunto e bestuur di e 
stichting, Bestuur di FAVI a acezca e Diputado Leo pa e mucha 
aki por wordu empleá, nan tin gran necesidad di un persona asie 
na. Anto Diputado Leo den esaki a acerca nan na fin di Janvart, 
Diputado Leo en berdad a bay di acuerdo eu nan eu e mucha uuher 
por cuninsa traha na februari, e a bay di acuerdo cu nan y a du= 
za nan Has o menos un modelinge toesteimming cu esaki lo sosode, 
pero e mester a trece esaki den Bestuurscollege, po reglé con= 
huntanente, pero esaki tabata un di e razon tambe cu Sefior Pre= 
sidente mes a manda e stuk akinan pa conseho, como cu e mucha 
muher a wordu empleÁ pronué eu e decision a cay den Bestuurscol= 
lege coupleto, pero ariba e mondelinge toestemming Ai Diputado 
Leo e stichting a dicidi ai twza e mucha muher aki den dienst, 
Dia 15 di april di 1976 Bestuurscollege a bekrachtig ;e decision= 
nan aki eu Sefior Leo a tuna y e mucha muher a cwainsa traha den 
Gobierno for di cwuinsmmento, dia cu e a drenta den dienst di e 
stichting, Su pago, su salario atrasá lo wordu pagá fin di e 
luna aki, 
Befior Clive Laclé taube a puntra tocante di e voorschot pa asun= 
to di visserij, Te awor aki, segun informacion cu mi a!haya di 
Departanento di Financiën, ta un só a wordu duná na zazon di 
2 mil florin, E pregunta cue a haci especificamente cuanto 
plezier yacht tin indoors y outdoors, mi no por a Logra acumula 
e cifranan ey, Mi a laga e departamento check pa mi, pero te na 
e momento akinan mi no a haya contesta di e departamento. Y tam= 
be tabata e pregunta cuanto beroepsvisser tin na Aruba, 
Sefior Frank Croes a papia tocante e President-Direkteùr di Lru=- 
ven, tambe e a menciona ariba e asunto di si ta nombra un, si 
tin intencion di nombra un directiva pa cada hotel. Esey no ta 
e caso, Fingun momento Bestuurscollege ta pensa di nombra un 
direkteur permanente pa cada hotel pa Avruven den e sentido cu 
e ta penga, 
befior Frank Croes taube a puntra tocante di e relato di Boston, 
Akinan ui kier a bisé cu e Diputado Oduber en persona a haci 
bishita na Boston, unda cu nos a entrevista e Presidente di 
Sheraton Íaternational, Sefior Janes, tombe e Sefiores ehecutivo= 
nan y tambe e conseho juridiconan, nos a conbersa cu nan pa 
haya un bista, un comprendenónto for âi nan con e gituacion ta, 
kiko ta e intencion di Boston, esta dá Sheraton International, 
pa bendemento di e aandeelnan aki y nan a mustra nos claramente 
cu esaki ta un poliey nobo üi Sheraton Inteznationael, na unde 
eu nan ta bende, pasa tur nan aandeelnen over di nan empresa y 
nen ta bay solmmente den management contract y franchise agree 
ment, Esaki ta e noedernaatscheppij éi nan mes a tuma e decisim 
akinan y conhuntenente nan ta aplicando e ley aki den tur parti 
di mundo y esaki tabe ta aplicable pa Aruba, Nan a nustra nos 
cu e pergonanan cu ta interesa di tuma e shares, e aandeelnan, | 
Howard y Thompson, nen vin full confianza den e dos personanan 
aki, nan a menciona cu ta dos persona cu nan a traha di cerca 
eu non, un di nan especialmente ta hende cu a opera hotel pa 
Sheraton International y pa tal motibo nan tin completamente 
confianza den e dos pergonanan aki cu ta interesa den bini 
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opera e hotel eki na Aruba. Y non a duna nos taube e garantia 

yY a bisa nos pakiko e razonnan ta cu nan kier sali for di e 

shavenon oki. Nan a mustra nos e confianza grandi cu nan tin 

den e dos personanan aki, nan a duna nos un carta tambe pa nos 

trece pa Gobierno pa mustra claramente nan interes, kiko ta 

nen intencion y pakiko nan to pura tuma tal decisionnan asina. 

E eonfianza cu non tin den e dos pezgonanon aki ta primordial 

pa nan, pasobra nan kier mantene e nivel di e hotel den e fomuaa 

cu e mester ta, e mester ta un hotel luhoso of first class Den 

e sentido cu nan conoce e hendenan ey cu nan por haci escki; 

e hendenon ta dispuesto pa inverti mas placa ariba e hotelran 

aki y nan te corpletanente di acuerdo pa bay entana cu e Cos 

personanan aki, 
Setftor Frank Croes a papia taube tocante di un beleggingsnaat= 

schoppij eu a inverti pleca den Aruven, di eual waarnemend 

Gezaghebber ta nede=eigenoor, Den esaki mi tin cu contesta cu 

absolutanente no ta e caso, ai a Arenta den contacto cu e 

waarnemend Gezaghebber pergonadnente y e a bisa mi eu esey no 

ta e Ca50. 
Moconte Setor Juan Yoguera su pregunta relaciona CU asunto 

di pagamento di candela eu e Brandweer, segun ni e a puntza 

si e Bestuurscollege ta studiando e causa di e candelanan cu 

ta tumando luger eu frecuencia na Aruba y ni kier bisa cu de= 

finibivenente cu sf ta imtbeneion pe sigui studia e casonan 

akinan, Han ta haya eú awor einen, por eheapel, tin dos cla= 

sificacion: prineranent aadelonan di na casnan y cendelanan 

di cunucu, Esnan dl cas nan ta conteibuye wus tanto na € DOEL 

geneia di e dofonan mes, unda cu nan ta laga stoofnan habri, 

weyanan los y short eircuitnan ta burma Luger y pa tal motibo 

bo ta hava ew tin hopi candela noa e casnan, Tobe relaciona 

eu esunnon di evnucu, nan a haya sa cu esaki casi semper ta 

causá door eu e hendenan mes, e muchanan baldadi ta kima @ 

lugarnan eki y esaki nan ta den un posiecion cu nan no por tuna 

mucho vedida cetualmente, pa via cu henter e brandweezapporaat 
ears TEER ad f Police 

vAn 
7 te 

basta onderbezet y nan no tin oportunidad pa nen mes ta atende 

eu egunto di pagamento di candela y nan Hes tin eu investige 

pa mira cual ta e muchanan, kende ta e hendenon cu por a'/tunc 

e cursonan ey. Pero owor nos ta bezig reorgenisando e depar= 

tazento aki y eu pronto e por bini den un mihor situacion, cu 

non por controle esakinan mas y averigua mas leuw cu ta posi= 

bel. E a wenciona, puntra, si tin experto ta yula e Brandweer, 

Akinan mi kier bisa cu sí, tin dos experto hulendes awor aki 

nan cu te duna eonseho y ta traha conhuntamente cu personal 

di Brandweer y tombe nos tin en arubiano sgpecialisá den e ramo 

aki. Cuamto empleado tin actualmente? Manera mi. a bisa eabas, 

nemter e aperzato di Beandweer ta den man di polig y hemver e 

Cuerpo Polieial ta trana cu € Beendweer akinan, Eos tin tambe 

eadenes 35 hende ta traha na Brandweer awor ei, especialiente 

na aereopuerto, 355 ta terahondo aa aereopuerto, di cual 4 ta 

den administration, Akinan mi kier a bisa st cu di ata 1971, 

um experto, Lopes-Pifia di IeGeÂed. (International Civil Avia= 

tion Orgenisatior) a haci un rapport y a recomenda pa pone 

un cierto cantidad äí hende aa e cereopuerto akinan y ta te 

ewor muse e Bestuurscolloge aki a percura pa eBEI, cu nos à 

ewainsa eu e 35 hendenan aki cu ta pone e aparato add den. 

funeion adecuadanente. 
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E a puntra ademas cu sí tin bon contacto cu Lago. Seguramente tín masha bon 
contacto cu Lago, especialmente awor aki cu e Bestuurscollege akí tin masha 
bon contacto cu Lago rejaciona cu e pagamento dí candelanan aki. Y esaki 
tambe ta relaciona cu e pregunta, e pregunta cu ta traín conhuntamente cu 
Lago. Wi kier bisa cu esaki ta sosode cu frecuencia y eynan nos a continua 
cu'intenecion pa sigui train conhunte mente cu Lago, por ehempel, mi kier bisa 
pa e luna akí mes, dia 3, 4, y 5 di mei, por ehempel, dia 10, 11, 12, 17, 18, 
y 19 di mei tin trainmento en combinacion cu Lago intensivo, conhuntamente 
cu e Brandweer di Gobierno y esunnan dí Lago. Tambe e kader di Lago y e exper- 
tonan di Gobierno ta trahando conhuntamente pa mire con mas nan por yega na 
mihor cooperacion y Lago ta dunando masha hopi cooperacion den e caso aki y 
ta mustra willing pa duna tur apoyo necesario. 
Si ta bin trainmento combiná cu Rode Kruis. Esey seguramente ta e intencion, 
pero actualmente e no ta wordu hací eínda, pero deu e reorganisacion cu ta 
tumando lugar, e preparacionnan cu ta wordu hací, esaki ta partí di e plani- 
ficacion, 
Si tin control aríba e aparatonan cu ta paga candela na e edificionan grandi? 
Mi kier bisa cu sí esaki ta sosode; e no ta den un etapa avanzâ manera, por 
ehempel, na Lago nan sa haci cu nan fire equipmentnan, pero aki tambe nan ta 
haci nan mihor intento posibel, nan ta tene control di tur e fire fighting 
facilities na e edifícionan grandi y esakinan lo continua y mas e organisa- 
ecion devêlop, mas mihor lo nan continua cue tarea aki. Mi kier a bisa cu 
akinan tambe, por ehempel, mi ta duna un ehempel di con nan ta coopera cu 
otro instancianan, awor akí ta bay bin e Miss Teenage Contest, e fire depart- 
mept ta envolvi cu e asunto akinan, nan ta coopera cu e organisacion pa wak 
e tanto stoelnan cu tín cu wordu poní y con, den ki forma nan mester wordu 
poní, cuanto hende por drenta den e sala y cuanhto porta di salida mester tin 
y tur e cosnan aki ta traha conhuntamente cu e organisacion aki, pa yuda 
stimula, tambe controla y preveni e candela. 
Tocante dí e smoke detectors y automatic sprinklers, mi kier a bisa cu actual- 
mente Bestuurscollege y departamento di pagamento di candela, e fire depart- 
ment aki, nan ta trahando aríba e verordeningnan necesario pa aplica esaki, 
na unde cu tin mester ora, especialmente mi kier referí, por ehempel, ariba 
Hyatt Hotel, unda cu.nan ta eplica e verordening te na su finesse, pa mira cu 
e hotel ta wordu protegí adecuadamente, cu materialnan adecuadamente y aki 
mí ta bisa cu ta un di e hotelnan cu ta cumpli cu‘ tur su requísitonan di e 
verordeningnan, e verordeningnan existente, hasta e ta surpasa e exigencianan 
di tal leynan cu nos ta apiica aki. Y hopi di e verordeningnan aki ta anti- 
cuado y esaki nan mester worde revisa, e departamento ta trahando ariba esaki 
pa revisa nan y pone nan mas moderno cu ta posibel. Di januari pa awor tabata 
tin mas o menos 521 candela, aïa pasá tabata tin al rédedor di 309, 
Masha danki, Senor Presidente. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Diputado Gomez. 

DE HEER M.D. GOMEZ, GEDEPUTEERDE: Setor Presidente, Sefäor Frank Croes a lansa 
RT si ta berdad of si L Bestuurscollege ta na altura di e hecho cu du- 
rante gobernacion di poco luna pasá eynen e minister concerníi tabata tin 
reunion cu Aruba Hotel Association tocente e centralisacion di turismo. Ami 
tin cu bisa cu Bestuurscollege no ta na aitura di esaki. ST mi sabi cu e 
ministro anterior tabata tin un conbersacion cu Arubá Hotel Association, 
pero esey tabata trata tocante di enseyanza,. E ministro ta acercando Aruba 
Hotel Association pa weita kí programa por wordu organisÂ conhuntemente pa 
entrena e personal pa traha cu e hotelnan. Pa tocante centralisacion dí tu- 
rismo sí, esey mi no ta al corriente y mi ta duda tambe cu tal combersacion- 
nan por a tuma luger,. 

Masha danki, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Diputado Oduber. 
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DE HEER N,O, ODUBER; GEDEPUTEERDE: Sefor Presidente, mi kier contesta e pre 

gunta di Seïor Frank’ Croes, cuanto caso tin, caso huridico, nos tin contra 

Gobierno v cuanto dí nan a ser perdí, Ta‘aáina cu tin e caso cu nos a hereda 

di e Bestuurscollege anterior y e hospital, cual caso a wordu perdí den 

eerste aanleg, Bestuurscollege a bay den hoger beroep y eynan tambe e partido 

contrario a haya razon y awor nos a pidi conseho na un kantoor di abogadenan 

na Den Haag, cu sí ta existi e posibilidad pa bay den Cassatie, Otro caso 

cu tabata tin ta e caso, cuestion di e vloer di e hospital, cual caso 

Bestuurscollege a haya razon den un kort geding. Casonan cu ta trata aub te 

naar: tin caso di un ambtenaar na Algemene en Juridische Zaken cual caso @ 

ambtenaar a haya razon den eerste aanleg y Bestuurscollege a bay den hoger 

beroep, te ainda no tin uitspraak. Otro caso ta e câs0 di Hefe di Oficina di 

Turismo, den kort geding e persona à haya razon y e a desisti di entama un 

caso contra di Bestuurscoiiege. E caso ey nos por considerê como terminâ. 

mambe tin e caso di e Hefe di Maatschappelijk Zorg, cual den kort geding e 

a haya razon, pero eriba e beodemgeschil mes e caso mester cumínsa su caminda 

normal, kier meen e casco ey ainda ta andando. Ariba un ambtenaar trahando na 

Maatschappelijk: Zorg tambe den kort geding e a haya frazon, pero ariba e 

bodemgeschil mes, no tín uitspraak di Rechter, e caso mester camina su camin- 

danan normal. Tambe tin un caso andando di e deurwaardernan, pero esey ainda 

no a presenta di nen. 

Tambe Sefor Frank Croes a hací mencíon cu peticionnan pa haya e 90% di ziekte- 

kosten ta tardando hopi; tiû hendenan cu ea menciona cu for di juli afia 

pasâ e a píidi y ainda no a haya nan. Mi no ta na altura di e casco cu tin hen- 

de cu ta warda asina hopi, pero si ta el caso, Bestuurscollege lo haci tur 

su posibel pa trata e asuntonan di iektekosten mas lihé cu ta posibel, | 

arke Sefor- Presiden
ten 

bt . tn 9 [5 Es 

Î 

DE VOORZITTER: Asína nos a yegä nä final, Sefor Rudy Frank. 

DE HEER J.R. FRANK: Sefior Presidente, mi a haci dos pregunta y mí a haya un 

contesta só. Mi a puntra kíko tabata precisamente 2 problemanancua surgi 

entre e Regentenraad y Bestuurscollege, siendo cu Bestuurscollege bieuw a fir- | 

ma un concept=overeenkomst cu e Stichting Ziekenhuisverpleging akí na Aruba. 

E diputado no a conteste kiko ta e probiemanan cu a surgi, cu Ein. 

DE BEER C.B. BOEKHOUDT, GEDEPUTEERDE: Dia 12 dí november 1975 tabata tin un 

reunion di Regentenraad den hospitai cu Bestuurscotiege y eyden uu di e asun- 

tonan cu a biní ter sprake ta e cantidad dí zepresentacion cu Gobierno tin 

den e stichting aki, cu mester wordu reorganiza, anto akinan Bestuurscoliege 

ta di opinion cu e mester haya un mayoria di representacion den e bestuur dí 

e Regentenraad aki y esey tabata ta e punta di conflicto, unda cu e Díiputado 

Daniel Leo a para duro ariba e posicion ey y den cierto sentido ora cu ta 

negosha e caso akinan cierto, den cierto sentido palabrandn duro a cay y & 

bini un sorto di ecorflicto, un impasse, den e tratamentonan di e asunto aki, 

pero esey entre tanto â wordu resolví dia 31 di maart ultimo ey. Nos a bolbe 

tene un reunion di miembronan dá Bestuurscollege cu Regentenraad;, unda cu nos 

a trata di alivia e situacion poco y esvpecialmente en bista di e necesidad 

pa habri e hospital ey na tempo, pa no sigui permiti cu e hendenan por cumin= 

za drenta den e lugarnan aya y haci daïo na e hospitai, siendo cu e hespital 

ta cla pa habri. Nos a trata di yega na un comprendenmento cu @ Regentenraad 

y esakí a sosode día 2) di maart pasÂ, tur e matcomprendementonan Cú tabata 

tin, e poco conflictonan cu mas bien tabata a base di e personal a wordu 

resolví, Nan a keda mashe bon den comprendemento, Departamento di DECO a ke- 

da esun pa coordian e asuntonan, pâ € weita pa vega na cierto comprendimento- 

nan, Entre ctro tabata tin tambe, cu parti di e conflicto tabata cu un mien 

bro no por ta secretario, cu ta lid y cu ta miembro dí e stichting, miembro 

di Regentenraad y cu tin diferente taree den e hospital cu ta directamente 

of indirectemente asocië cu e situacion di e hospital, pero esaki mientras 

tanto, mi ta bisa cu e conflicto personei a wordu resoïiví, Departamento dí 
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DECO ta bezig hunto cue Regentenraad pa suavisa tur e problemanan cu por tin existente, pa asina, manera ta gescheduled, e hospital por wordu:habrí. 
DE VOORZITTER: Nos ta pasa pa tweede: ronde. Palabra ta pa Seûor Trinidad, 
DE HEER C.P. TRINIDAD: Seûor Presidente, permiti mi den tweede ronde pa na 
promê lugar, na nomber di nos fraccion, extende un palabra di felicitacion na 
Bo Persona, Presidente di nos Eilandsraad, cu e alto condecoracion cu Bo a 
ricibí algun dia pasâ. Nos ta contento di mira un funcionario halto di nos 
isla haya reccnocimiento y bien merecí di un pais vecina, Un vez mas masha 
pabien cu Bo condecoracion, 
Pa loke ta toca e reunion mes, Sefior Presidente, a transcuri mas o menos dos 
siman, despues cu nos a principia e reunion aki y nos tin tur comprendenento 
pa Bo beleid di a schors e reunion pa e dianan di fiesta cu tabata biní y nos 
ta compfrende cu Bestuurscollege a pídi Bo pa despues di esey atrobe aplasa e 
reunion pa acontecimientonan cu a tuma lugar y probablemente tambe pa e difi- 
cuitadnan :cu Bestuurscoïlege tabata tin pa por contesta e preguhtanan hací. 
Prueba ta awe mainta nos por a nota cu un cantidad di pregunta no a ser con- 
testä, di manera cu casí bo por bisa a bini un ronde completo atrobe solamente 
di vraagpunten, cosnan cu Bestuurscollege Óf no a tuma nota di djë 6£ no por 
a contesta debidamente. Pero, Sefor Presidente, a pesar cu ta dos siman pasâá 
cu e reunion a principia, nos no ta laga esey kibra e curso di e reunion; 
cu mesun entusiasmo nos ta bolbe awe y nos ta pidi Bestuurscollege duna cuenta 
di nan maneho y nos lo trece nos puntonan dí bista padilantí pa cu casonan cu 
nos ta considerä casonan husto. Si Bo ta corda, Sefor Presidente, den e prin=- 
eipio di e reunion mi a bisa cu aunke ta un reunion pa pidí Bestuurscollege 
duna cuenta riba su maneho en general, personalmente mi a limita mi mes na un 
topico den enseyanza, cu nos a considera den e momento ey y te ainda ta consíi- 
dera sumamente importante, interesante. Importante, pasobra nos ta convencí 
cu e MAO cu nos a trece aki den Raad pa papia ariba djê, ta masha masha impor- 
tante, no awor, pero tabata hopi dia interesante, pasobra nos a scucha Seäor 
Betico Croes y nos a scucha Díputado di Enseyanza, Seïor Delwyn Gomez. Mi ta 
lamenta masha, Sefior Presidente, cu Sefior Betico Croes cu pa un of otro motilo 
no ta presente ewe of e@e no por ta presente awe, pero esey lo no stroba nos di 
reacciona ariba iocuainan e a trece padilaenti y caminda ta necesario reaccio- 
na fuertemente aribe loke Sefor Betico Croes a trece padilanti. Pasobra, ma- 
nera mi a bisa, nos a nota e dos contestacionnan cu nos a haya di e diputado 
y di Sefor Betico Croes y no tin un linea comun den nan y den mi discurso lo 
mi trata di trece esey clarafente padilanti, Sefior Presidente. Sefor Betico 
Croes no ta aki, mi ta lamenta, pasobra den su discurso e a bisa cosnan cu 
Suavemente bisä a desacredita personanan bon conocf den nos comunidad of a lo 
menos un persona y lo mi tabata kier a bini awe, pero lo mi tabata kier pa @ 
ta aki pa e tende ccn nos ta analisa loke cue a bisa, con nos ta desenmascara 
e defensa pober cu e a trece: padilanti pa eu e maneho di su vartido riba e 
topico cu mi a presenta, Lo mi bay den detayes , Sefior Presidente, riba e 
discurso di Seûor Betico Croes, caminda e a bisa cue reunion aki e a spera 
di tende betogen caminda nos lo repasa departamento pa departamento. Berdad 
ta, Sefiot Presidente, cu nos a pidi “beleid van het Bestuurscollege in het 
algemeen", pero mi a trece claramente padilanti kíko tabata nos intencion cu 
e punto di agenda aki y pakike berdaderamente nos a bini. Berdad ta cu mi a 
nota ora cu Sefior Betico Croes a tende mi persona papia y ora cu Seior Betico 
Croes a tende Sefior Rudy Frank papia, cu e a kere cu nos a limita nos mes 
masha hopi, e a hala un rosea grandí, pasobra e a kere cu e mal maneho di ui- 
kimo temponan di Bestuurscollege, nos lo no trece na claridad, pero despues di 
esey otro miembronan dí fraccion a mustrê cu ec gay a canta mucho tempran y 
nos a trece hopi cos padilantí cu e Bestuurscollege aki no por duna cuenta 
satisfactoriamente p'é. Sefor Presidente, e repasamento di departamento pa 
departamento ta bini, nos a tende Diputado Boekhoudt bisa cu probablemente 
fin di mei Bestuurscollege por fin lo presenta e begroting 1976 y den trata- 
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mento di begroting 1976 nos lo, no solamente repasa departamento pa departa= 

mento, pero nos lo drenta den tur skina di tur departamento, Seîor Presidente, 

pasobra e momento ey nos lo haya oportunidad pa trece padilanti kiko ta e 

berdadere mancho di e Bestuurscollege akí, 

Sefior Betico Croes a trece padilantí tambe cu e ta contento cu nos a yama € 

reunion, paschra esey ta demostra cu Bestuurscollege tin beleid pa ser criti-= 

ca. No ta berdad, Seïor Presidente, ningun momento nos â pretende cu e Bestuurs= 

college aki ne tin beleid, loke si nos a pretende ta cu e Bestuurscollege 

aki su beleid ta, suavemente bisá, un beleid cu ta laga hopi desea y si 

bo kier papia e berdad cla manera e ta, bo ta bisa e beleid di Bestuurscollege 

aki ta sumamente malo, un’ beleid pober, un beleid mancaron, un beleid cu 

no ta cuadra cu locual Áruba di awendia ta merece. 

Tambe e lider Ji fraccion di MEP a trece padilanti cu nan no a biná prepara 

pa trata onderwijs. Seîor Presidente, mi ta comprende pues, ya cu nan no â 

bin preparä, pakíko su defensa di e tâpico cu ncs a trece padilantí tebata 

asina pober, pasobra e no a bin prevara, pero nos a tende varios biaha cu 

e partido aki tin asina tanto hobennan capacitä, cu e Bestuurscoilege aki ta 

geba, cuento biaha nan ta bini cu nan ne tín mester di ningun adviseur y toch 

nan ta sciema ewor, bisa cu nan no tea prepara, ur Bestuurscollege asina apto 

y asina capabel mester ta prepara pa tur evenemento y pa tur acontecimiento, 

nan mester por enfrenta cualkier topíco. Ademas di esey nos a biní pa pidi 

Bestuurscollege duna cuenta, mi tabata mucho mas interesá pa tende e diputado 

concerní ariba e topico aki, cu di terde e defensa pober cu e iider dí frac- 

cion di MEP a trece padilanti ariba e punto aki. 

Sefior Croes a haci parecer tambe como fuera cu ta un entrevista cu tabata 

tin den corant a pone cu nos a pidi e reunion aki, mientras mi a bisa clara- 

mente CU nipt Sviste A or spit Len F | 

yana e reunion aki, especificamente cu @ topico aki, ta un decleracion cu 

MEP a duna caminda e asunto di MAO ta ser trecí padilanti y camínda cu HEP 

a expresa su mes pa cu e MAO y pa cu bHinimento di MAO y pa cu e persona cu lo 

mester bey dirigi e asunto aki, Esey a pone nos yama e reunion, Seùor Presi- 

dente, no e entrevista cu tabata tin den corant. Y mas ieuw den mi discurso 

lo wi bay mes detayadamente sribe e asunto aki, pasobra Sefor Croes a purba 

insinua cu nos a biní aki sclamente va defende caso dí un persona, mientras 

esey ta completawente algo cu no ta cuadra cu loke ta berdad, Nos no a bin 

defende ningun persona. Nos a biíní aki pa mws defende enseyauza y nos a biní 

akí pa nos defende sí algo cu tanto no8 como MEF, ta kere den djë, cu mester 

duna yiunáú ditera capabel e honor y e lugar cu nan merece den nos comuni= 

dad, esey nos a bini p'é y nada relacion& cu un cierto persona, Y ne ta nos 

s6 ta pensa asina, pasobra Eilandsraad a haya un telegramdí sindicatonan di 

maestronan di school ariba e topico akí, caminda cu nan ta expresa nan preo- 

cupacion pa cu e maneho di Bestuurscollege den e caso aki y camínda nan ta 

duna completo sostên na un persone capacitä cu por encabesa un school of un 

curso dí MAO y nos ta coupletamente dí acuerdo y nos tambe ta sostene e per= 

sona aki, no pasobra e ta un persona di nos, pero pasobra e ta un persona 

capaz y segun nos e ta @ uníco arubiano na e momento aki cu tin e papeïinan 

necesario pa por haci e trabao necesario cu nos comunidad mester, cu nos 

comercio mester, dí hendenan bon preparä. 

SeHor Croes a trece padilanti y ta bon cu Bo a hala su atencion, Seùor Pre- 

sidente, sino e lo a lesa diferente notulen, pero e a limíta su mes na algun. 

Dia 11 di september na aùa 1970, tempo cue a pidi e Diputado Alders splica- 

cion con leuw e asunto di HAC tabata y Diputado Alders a contesté cu e afa 

ey nan no por a cuminsa. E Bestuurscollege di PPA di e tempo ey no por & 

cuminsa cunê‚ pasobra nan tabata deliberando ainda, Y ta berdad, Setior Pre- 

sidente, pesobra e tempo ey ainda tabata wordu papië entre Departamento di 

Enseyanza di Gobierno Central, entre divectiva di schoolnan, entre reptesen- 

tantenan di comercic y iestancianan dí departamento di Gobierno Insular, ein- 

da tabeta wordu papiá ariba e necesidad yv con pa principia un school di MAO 
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y nan a yega e tempo ey solamente asina leuw ta con mester bay forma un direc- 
tiva pa e school ey. Kier meen cu e momento ey no tabata asina leuw cu por a 
principia. Y na tratamento di begroting di afia 1971 cu Sefior Croes a bolbe 
puntra y pleita pa MAO, e tempo ey ainda e asunto no a yega asina leuw cu 
por a duna datonan ecompleto of indica ki dia lo cuminsa cunê. Nos por trece 
padilanti, Sefior Presidente, cu e tempo ey a wordu splicâ tambe, despues di 
hopí papiamento, ta pakiko Bestuurscollege tawanta cu e asunto, Nos sa y nos 
a tende di Seïor Croes y e diputado tambe a trece padilanti cu den e programa 
di Movimiento Electoral di Puebla e programa di aïa 1973 y e programa di aûa 
1975, MEP a bisa cu nan kier bini cu MAO. Nos ta masha contento dá por a ten= 
de esey for di e boca di lider di fraccion, pasobra berdaderamente e ta den 
nan programa, pero nos a nota awor, awor cu no tin nada mas ta stroba pa biní 
eunê, awor cu tin hende pa guia e school, awor cu tin un cantidad grandi di 
alumnonan interesa, awor cu e necesidad a crece bira mas grandi, a pesar cu e 
ta den e programa di MEP, ainda mester studía e asunto, Ur partido cu a pone 
algo den nan programa y ta awor numa mi ta tende cu nan mester Bay studia e 
asunto, bay evalua sí e mester biní berdaderamente y ta con e mester bini. 
Awor cu tur cog8 ta cla, nos a tende pregunta di un persona cu ta den oposicion, 
Ai e papelnan necesario pa por tuma e guia, nan ta puntra sí e ta berdadera- 
mente bevoegd, si e ta completamente bevoegd, Sefior Presidente, motibo cu 
tempo PPA tabata den Gobierno a tarda, ta pasobra e tempo ey tur e personanan 
concerni, tur hende cu tabata teuni hunto y papía ariba e asunto aki, a vega 
ciertc momento na e conclusion cu ta mihor pa warda te ora cu tín un ytu di 
tera, cu ta un persona locai, cu ta completamente capacitâ y prevpara pa haci e 
trabao aki, pa e momente ey cuminsa cunê,‚ pasobra sí mester a cuminsa e momen- 
to ey cuné, lo mester a laga un hende bini di afé y experiencia den enseyanza, 
ta cu sí un persona bini di afó e mester aclimatisa promé, e mester custuma 
na Aruba, despues cu e custuma na Aruba e ta traha y ta yega un cierto momento 
cu su contract ta caba of e ta liber pa bay, e ora ey e no tin continuidad den 
henter e asunto aki, for di tempo ey tambe bista di tur e instancianan concer- 
ní a cay aríba un persona cu tabata hopi leuw caba cu su estudio den e ramo 
aki, E tabata tin su SPD-diploma y ora cu e decision den instancianan concer- 
ní a cay pa warda un rato te na e momento cu e persona akí cu nan a considera 
for di e tempo ey caba y for di e tempo ey caba su nomber e cuminsa hunga un 
rol den henter e asunto di MAO, Warda ora e bini cia cu su MH, 0, rBoekhouden, 

a y e no tabata completamente cualificâ pa guia un school y si e bay hacië 
ch, no solamente e no ta completamente cualificá, pero ta strobê tambe di 
gui studia y haal su M,0,-Boekhouden, e diploma necesario pa bo por dune 

guia na un school asina. Y Bestuurscollege di ea tempo ey a tuma e decision 
ey over, nan a dicidi di warda poco. 
Den discurso di Sefior Croes, e a trece padilanti cu MEP ta consciente di e 
necesidad di un MAO-school, of en todo caso un preparacion di nos hobennan 
den e ramo aki, Pero kiko nos ta nota, mientras tanto cu e palabranan ey ta 
brota, nos sa cu tras di cortina tin bulamento di pipa. Nos per a tende den 
reunion cuanto, locual cu mi ta cualifica como "flauw excuus", a ser buscâ 
pa tara Loke berdaderamente ta solamente capricho politica y mi a bisa den 
gromê ronde mi ta considera cu esaki ta algo di mala fé, cu ta stroba buena 
marcha dí institucion aki na Aruba, Nos ta haya cu e maneho di e partido 
den esaki of den todo caso den e lider die partido, manera cu e a expresa 
den sy declaracion, cu ta solamente strobacion e ta trece. Scüor Croes, mane= 
ra cu ta su custumber, a trata di hunga e wega back y remarca tempo cu mi 
persona tabata diputados berdad ta cu mi tabata diputado y no dos afia y mey, 
manera cu e a bisa, pero solemente un aîa y mey y Sefor Croes a bisa cu mia 
adaiti cu mi a fracasa di por trece MAO ne Aruba. Awvor, Sefior Presidente, mi 
ne tin mester di conta Bo, pascbra Bo tin suficiente experiencia den e Raad 
aki y cu nos tur ta comprende cu ecaki ta e sistema caminda Sefior Croes ta 
prescribi, caminda Sefor Croes ta busca moda di pone palabra den boca di hende 



8 — 66 

y si bo haci e descuido dí no contradicië, tur hende ta kere cu berdadera- 

mente ta asina, pero ningun momento mi a admití nada di a fracasa. lú ta 

admiti cu MAC no a bini durante tempo cu mi tabata diputado, pero mi por 

trece padilanti (y lo mi trece padilanti) kiko sí, durante e tempo cu mi 

tabata díputado, a wordu hací pa prepara e asunto aki, pesonaen cu a wordu 

tumâ cu por a resulta un exito, awe cu ca HEP ta den Gobierno nos ta mira 

blokeÂ te na e momento aki ainda. Sefor Presidente, durante e tempo cu mi 

tabata diputade asunto di MAO, nos tebeta completamente na alture di djé y 

ta pesey mi por a duna un explicacion cortico, por hacië kepi mas en extenso 

pa trece claramente na cla ta kiko ta e necesidad, kiko ta balor dí persona- 

nan preparä den e ramo aki y e tempo ey cu nos à mira cu no ta bini cla, 

nos Bestuurscoliege a dicidi di hací toch un principio. Nos a bay asina 

ieuw cu nos a instala curso camínda e muchanan cu tabata biní na remarca y 

tambe empleadonan di Gobierno por a sigui un curso pa Praktijkdiploma 

Boekhouden, y cu nos a ínstala e curso ey no ta di e importante ey,‚ impor- 

tante ta e motibonan pakíko nos a bíní cu e curso y e motibonan ey ta hunga 

un rol einda, Sefor Presidente, pasobra den e carta cu à sali pa parti di 

Gobierno pa tur e hefenan di departamento, pa busca personanan interesa den 

nan departamento pa sigui e curso aki, ta wordu bisâ lo siguiente, Sefior 

Presidente: “Hierbij deel ík U mede, dat wij, gezien het tekort aan geschoold 

administratief personeel en de minimale resultaten var de avondcursussen,” 

des asunto cu ta di suma ímportancia, pasobra nos tur sa Cu tin un gran 

escasez dí personanan adecuado, personanan prepará den e ramo administrativo. 

For di e tempo ey caba, tabata na afia 1974, oktober 1974, nos a nota e esca- 

sez ey, te einda Gobierno Insular ta nota e escasez ey. Y nos tabata na al- 

tura cu e cursonan cu tin anochi tabata trece un resultado minimal, Seüor 

í Tk + 6 d iho @ 

a pone cu nos a dicidi di cumínsa cu un curso pa yega na un cierto prepara- 

cíon, maske ta pa haci e comienzo, nos no por âà cuminsa cu MAO, pero nos & 

dicidi dí cuminsa cu locual na e momento ey sí tabata realisable, nos a dici- 

di dí cuminsa cue principio Praktijkdiploma Boekhouden y atrobe nes te mira 

ken a aparece den e picture, Sefior Presidente. E mesun persona cu nos ta pâ- 

ia di djë, ta & Gobierno Insular a invite e tempo ey Da tuma encargo di e 

curso aki pa prepara muchanan interesa y tambe empieadonan di Gobierno pa 

por haya nan Praktijkdiploma Boekhouden. Seïor Croes ta papia ariba exito of 

fraceso di e curso aki, esey tambe lo mi biní exteneo ariba âjë. Sefnr Gomez 

tambe a papie den un sentido mucho mas relativá y mucho mas comprensivo sin 

desacredita ningun persone aríba e asunto aki, E curso ev nos a instala y mas 

aki rato lo mi papia ariba e resultado, pasobra manera cu mi a bisa Seüor 

Croes, mi no kier a pinta e curso eki como un fracaso y di e manera ey tira 

un mancha ríba e persona cu ta hunga un rol den henter e asunto aki. 

Awe Sefior Croes a bisa nos cu ta for di aa 1970 e a cuminsa cu e asunto aki 

y awe na aöa 1976 e ta lansa e preguntâ, puntra si MAQ berdaderamente ta e 

solucion. Despues cu for dí afia 1970 e asunto aki te encaminando, awor cu nada 

ta strobs pa e bini cia, tur loke mester tin pa e biníi cla t'ey, nos tin nan, 

tin muchanan interesa, hende prepará, awor nos ta tende cu MEP ta puntra su 

mes sí MAO ta e solucion. Sefior Presidente, esaki nos ta considera sciaemente 

como un motíbe nobo pa stroba locuai tebata realisando su mes caba, tocual 

tabata casi cla. Nos ta considera,mientras cu e asunto aki ta den prograna 

dí MEP, nos ta mira cu Sefior Groes ta us un cavricho politico y e ta busca 

un mode di salba su curpa cu argumentonan fofo, puntrando si MAO berdadera- 

mente ta e soluciuu, locual no ta cuadra cu loke e diputado a bisa nos awe 

mainta, diputado a bisa nos despues cu nan à acumula hopi informacion y cu 

Bestuurscollege sa bon bon kiko nen ta haciendo. 

Wambe Secr Croes a bisa cu‚ mi ta bolbe trecé padilanti, cu e reunion aki 

a ser yamä, no pa defende enseyanze, pero solamente pa defende un persona. 

Manera mi a bisa, Sefor Presidente, nos à bini pa defende enseyanza, nos a 

biní pe defende interes di mas cu 109 candidato di MAVO cu ta caba di studia 
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e afia aki, interesá pa sigui e curso ey, di cual nan mester selecta e míhor- 
nan cu por siguiêle, e interes ey nos a bin defende pa percura cu tin menos 
mucha cu a caba MAVO ta cana ariba caya por nada, sin por haya un trabao, 
mientras Gobierno Insular por instaia un institucion caminda nan por haya un 
pfreparacion adecuado y no solamente preparacion adecuado, pero den un ramo cu 
nos tin gran necesidad dí djë, Sefor Presidente. Esey nos a bín defende, nos 
a bin defende e necesidad cu nos ta sinti den comercio. Sefor Presidente, Bo 
ta-hopi temo gobernante, Bo mes sa cu asina tin un persona den Gobierno ta 
traha preparâ den e ramo akí, comercion ta hala nan afó, nan ta haya oferta- 
nan mucho mas favorable, como cu comercio por paga nan mas cu Gobierno por 
paga nan y nan ta ranca tur e bon hendenan aki prevará for di Gobierno, 
Beïior Presidente, nos no a bin pa defende un persona, pero loke nos no par 
yuda sí, ta cu den nos bista e ta e unico persona di Aruba cu tin e diploma- 
nan necesarioc, Nos a biníi pa defende un caso, pasobra, manera cu mi a trece 
padilanti, e persona aki su nomber ta hunga un. tol hopi tempo caba den henter 
e asunto, anto awor aki ta completamente cla, aparentemente awor sî e no ta 
sirbí mas, awvr ta busca modo di desacredita cu resultado di un curso, camin= 
da claramente mí por mustra aki rato, cu Sefor Croes no sa di kiko e ta papia, 
e no sa dí kiko e ta papia, e ta trece un duda grandi pa mi, pa nos fraccion, 
sí un consehero di Bestuurscollege, caminda tin hopi material cu.e por a acu- 
muia pa bo yega na un conclusion drechi, anto ariba argumentonan poco of si 
nada, sin base, e ta trece esaki y haci e conclusionnan, Sí ta asina aki e 
persona aki ta conseha Bestuurscollege den tur caso, anto mi ta absolve Be- 
stuurscollege di joke nos ta acusê y nos ta bisa cu ta pa motibo di cierto 
consehonan asina aki e gobernacion ta bay asina malo. Y mi ta spera cu e con- 
sehero aki di Bestuurscollege no conseha Bestuurscollege den tur sentido y 
riba tur tereno, manera supuestamente e kier conseha Bestuurscollege den e 
caso aki, pasobra e ta completamente robez, Sefor Presidente. Akí rato lo mi 
mustra Bo exactamente loke mi kier meen, 
Sefior Presidente, den e discurso nos por a nota algo remarcable tambe., Nos 
tur a tende dí e dicho na ingles cu ta bisa, ora un hende haci cierto kiboca- 
eionnan of ora e scirbí aîgo robez, nan ta bísa ta un ‘slip of the pen”. Mi 
ta kere cu den su discurso, Sefior Croes, cu iamentablemente no ta aki presente 
awe, pero despues di e “knuppel cue a tira den e “hoenderhok’', mi ta sinti 
mi obiiga di toch sigui en extenso aríba loke e a bisa, e a haci un “slip of 
the mind", pasobra e a bisa con bon amigo di djê, e persona cu sín menta nom- 

ber nos ta comenta ariba djë, con bon amigo nan ta, cu nan a studia hunto;, 
pero lamentablemente e a desvia voliticamente. Ami ta considera esey un 

“slip of the mind", y e ta duna bo un indicacion ta kiko ta pasando reaïmente. 
Esey ta loke te pone mi papia di capricho politico,. Kiko tes desvia politica- 

mente? Si un persona tin su opinion político, sí un persona kier drenta poli- 
tica of e wordu vidi pa subí un lista politico, e ta completamente liber pa 
bay ariba cualkier partido cu e kier, mi no ta comprende pakíko Sefior Croes 

ta bisa cu e a desvia politicamente, a pesar cu e ta bo amigo of ta pasobra 
e ta amigo di Setior Croes e mester siguí opinion dí Sefior Croes, pakiko e 

no por tin un opinion cu por ta contrario, pakiko no por join un otro partido, 
perc Seïor Croes kier meen cu e a desvia completamente y mi tin mwiedo cu esey 

awe ta e strafmaatregel cu e persona aki mester haya cu segun e bista di 

Seior Croes e no por bini na remarca pa algo cu‚ segun nos, e tin cierto de- 

recho ariba djê, pasobra manera mi a bisa, semper e a hunga un rol for di 

principio dí e asuntonan di MAO. Si un amigo bini cerca bo y e pidí bo hacië 

un favor, Sefior Presidente, mi ta comprende cu politicamente e por wordu nen- 
ga un favor, pero ora cu un amigo merece, ora e ta e unico arubiano cu ta 

diplomá, anto nos no ta comprende pakiko aínda capricho politico mester hiba 

hende asina leuw, cu un bon amigo bo ta trece estorbo den su camínda, bo ta 

stroba Bestuurscollege, bo ta stroba e diputado riba un caminda cu e a cumin- 
sa cana ariba djê, pasobra den bo bista no tin pordon pa e amigo aki cu a 
desvia politicamente, Y no solamenta esey, Sefior Presidente, a wordu trecí 
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padilanti cu e curso cu mi a menciona ewor ey,‚ PEäktijkdiploma Boekhouden, 

cu Gobierno Insular di e tempo ey a trece pa por alivia, locuai por a wordu 

trecí na e momento ey‚ Sefior Croes a trece resultado di e cos ey padilanti 

ye a bisa cu ta un solo persona a slaag: di € candidato ta un solo pêrsona 

a slaag, Y e a trece padilanti tambe cu personanan di enseyanza no ta esun- 

nan di mas adecuado pa dune un clase di opieiding asínn, manera cu e a trece 

padilantí, ta parce manera cu ta un crimen, manera cu e a trece padilantí, 

cu di 8 ta un sö a slaag, ta parce un fracaso total, mientras nada ta menos 

berdad, Seöor Presidente. Lo mi bay splica completamente cu èífranan, cu 8 

persona cu un só a slaag, ta un exito grandisimo den e asunto aki, un exito, 

casi bo por bisa desconoci, loke Seïor Croes kier a trece padilantí corno 

un fracaso, ta un exito, Sefior Presidente, y Sefior Croes no tabata tin nada 

pa basa su mes ariba djë, ami sí tin cifras cu mi ta basa mi mes ariba dië 

y mustra claramente cu e tabata exitoso y ne un fracaso, pasobra kiko ta 

haci parecer ora cu bo para bisa, Gobierno mester tín un curso, e a bisa 

acerca un curso subsidâ door dá Gobie rao, locual ta completamente no berdad, 

un curso subsidië, anto dí 8 persona ta un só ta slaag, Laga nos cohe e parti 

di subsidio, tempo cu nos a instala e curso, nos a pidi e persone envolví 

pa duna e cursonan aki den su oranan liber y ora hd duza un eurso den bo 

orsnan liber,nan ta pega bo adicional p'e, pero e persona mes a nenga, Sefior 

Presidente. E a bisas mi no kier duné den mi oranan liber, laga mi duna e 

curso den mi oranan dí school bao e curso den mi rooster, e ora beso ta paga 

mi gewoon mi salario, mi ta duna e curso ey como parti di mi tfabao. Esey 

tuma lugar, loke soïamente nos a hací, nos a bisa cu e alumnonan cue ta 

duna, te muchanan cu a caba MAVO 'y den enseyanza ora cu bo a cabe HAVO bo ta 

bay un institucion mas halto, bo ta haya ies ariba un nivel mas halto cu 

LAS - a d 

a wordu pagä an e nivel eu ecoetonan minimal pa Gobierno, Setior Croes ta 

haci pezecer como ta placa dí Gobierno a ser malgasté cu ua resuitado pober 

di uno 56, Nada dá subsidio, tabata algo completamente normal y e persona mes 

a pidí pa hacië den su ora di schocl. Sí e tabata kier a gana @ placa io 

e a hacië bee su ora liber, lo e a haya su salaric plus:loke Gohierno meste 

a paguê mas acerca, 

Laga nas hind db ek awor, Sefior Presidente, riba e asunto caminda ta wordu 

bisá cu ta uro sö a slaag. Sefor Presidente, e curso di cual nos ta papiando 

ta vn cursu cu a dura di okteber 1974 te na december 1975, Hopi di loke mi 

ta trece padilanti awor akí ta refleha akí rato, pa nos mira ta kiko ta e 

bemilass lus cu nos mester mira heater e asuntc aden, E curso a dura di 

oktober 1974 te december 1975, algo was cu un afa, pero nos tin cu kita afö 

tur e vakantienan di school durante e aûa ey, tur vakantie di school a cay 

afó,pasobra durante vakantie curso ne a wordu dunê., Ademas durante e periode 

cu ke a mencíona e persona aki a bey Hulanda pa casi tres luna, duego lo mi 

bini tambe ariba e aspecto di baymentr di Hulanda akí pa mí contradeci loke 

Diputado Laciê a bisa awe mainta, Gu saca tur vakantie di school af y tres 

luna na Hulanda, nos por bisa cu e curso a dura menos cu un aa, Importante 

le e resulta eki rato, Sefior Presidente, E curso a dura menos cu un afia y 

e 8 perscnanan cu a bay pasa e examen y miembronan di e Raad aki cu a siguí 

e cursonan sa di kiko mi ta papia, di ocho personanan cu a bay paga examen, 

uno só a slaag. Y Sefor Croes ta trece padilenti cu esaki ta masha paco 

comparä cu e hopinan cu a slaag durante e evondceursusnan, asina @e a 

parecer, uro sô a slaag den e cursc akí cu a dura menos cu un ata y hopi a 

slaag durante e otro cursonan. Esaki ta algo of di nos seber e no t 

argumento, e no sa di Loke e ta papia of sí e tabata tin saber di dj, maia 

£é, pasobra lage nos mira kiko ta e hepínen eu a slaag durante e otro cursonan. 

Mi tin resuitado di e cursonan y laga nos no hacië largo, Sefior Presidente, 

laga nos cohe e uitimo afianan. December 1973: Sefior Croes a bisa cu e curso 

cu Gobierno a vone di e persona aki, mas o menes no ta sirbi, pesobra ocho 

a bay, un só a slaag. Laga nos mira kiko e curso Praktijkdiploma Boekhouden 
Ci 
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ta houdt ín, December 1973, cursonan cu ta wordu duná anochi, Sefor Croes ta 
bisa hopi a slaag; 9 persona a bay op na december 1973, O a slaag, ni un a 
slaag, O poreiento, Januari 1974: dagexamen y avondexamen, 11 persona a tuma 
parti den e examen, níngun no a slaag, O porciento, Sefor Presidente. Na juni 
1974: 20 persona a pasa examen y di e hopinan cu Sefor Croes a bisa cu a 
slaag, e binfinan aki, O a slaag, O porciento, Seïor Presidente. Na juni 1974, 
16 persona a pasa examen, uno a slaag, akinan caba nos ta mira cu si di 8; uno 
slaag, ta mucho mas exítoso cu sí di 16, uno slaag. December 1974, 22 persona 
a pasa examen, esaki tambe ta trece un refleho, esaki ta clarifica hopi. Na 
juni 1974, 16 persona a pasa examen, l a slaag, pero esun cu a slaag ta di 
dos biaha. Binti dos persona a pasa examen na afa 1974 december, dos a slaag, 
di e dosnan cu a slaag, laga nosmira e exito di e curso, no pa desacredita 
e cursonan, pero pa nos analisa e resultadonan, 22 persona a pasa examen, 2 a 
slaag y e dosnan cu a slaag, unc tebata pa di cinco bisha cu e a pasa examen, 
e otro tabata di seís biaha cu e a pasa examen, e dosnan ey a slaag. Bintíi un 
persona a pasa examen na 1975 januari, uno só aslaag, esun persona cu a slaag 
a pasa examen pa dí dos biaha. Na juni, 26 persona a pasa examen, uno sô a 
slaag, esun persona aki a pasê pa di promê biaha. Na juni 1975, 14 persona a 
pasa examen y 2 sô a siaag. E dosnan cu a slaag, tur dos a pasa examen pa di 
cuatro biaha. December di 1975, 36 persona a pasa examen, 2 só a slaag, un di 
nan tabata pa di dos biaha cu e a pasa examen, un dá nan tabata pa di seís 
biaha cu e a pasa examen. Januarí 1976, 23 persona a pasa examen, 3 a slaag, 
dos dí nan tabata pa di cuatro biaha y un di nan tabata pa di shete biaha y 
mesun afia ey e curso cu Sefor Croes kier meen tambe a pasa examen 8 persona, 
Ì só a slaag. Sefior Presidente, mi kier presenta esaki pa dos motibo, pa mus=- 
tra cu loke Sefior Croes kier a pinta como un fracaso, en berdad ta un exito 
y pa mustra pakiko ta necesario pa nos bini cu MAO, pasobra, Sefor Presidente, 
Bo mes ta mira con durante curso di anochi cuantc persona ta haci esfuerzo 
y con minimal, manera cu nos a pone den e carta e tempo ey, e resultadonan 
ta. Nos ta convencí cu durante un curso, caminda e muchanan cu caba school 
na un nivel di MAVO por bay un dagschool, anto e resultadonan lo ta hopi mas 
exitoso. Pues, Sefior Presidente, asina nos ta mira con sí fondo y sin datos 
kier a wordu hací manera cu e persona aká no ta sirbi, pasobra ocho persona 
a pasa examen, uno sô a slaag. E berdad ta completamente otro, Sefior Presiden- 
te comparä cu loee Sefior Croes mes kier a conmpara cu e avondcursusnan, cu nan 
resultado no por ta mihor, pasobra e curso ta asina pisä cu personanan cu ta 
traha henter día no por haya exito, despues di cuatro, cinco, scis biaha, tin 
biaha nan ta pasa examen cu exíto. Y pa coÎmo, Seûor Presidente, esun persona 
cu a slaag pa e curso cu Sefor Croes a bisa, a slaeg cu mihor punta, pa un 
parti di e vaknan,cu ta boekhouden, e a slaag cu mihor punta cu tur, mi no ta 
ecmprende con Sefior Croes por trece cos den e luz cu ta desacredita e persona 
cu den circuionan di enseyanza tin un bom nomber, como un bon meneer dí school, 
tia un opleiding den su ramo, Pero, Sefor Presidente, manera mi a bisa, e 
cifranan aki al mismo tiempo a desenmascara lceke Sefior Croes kier a laga par- 
ce un fracaso y trece cu en berdad ta un exito e ta, ta mustra nos claramente 
cu mester bin un dagopleiding pa HAQ, esey ta e necesidad cu tin, pasobra no 
tin resuitado durante cursonan di anochí, muchanan cu caba schooi di MAVO-4, 
nan mester por sigui mesora durante un curso dén dia, caminda nan por corona 
nan estudío cu exito den un ramo cu nos tin gran mester di djë aki na Aruba. 
Tambe Sefior Croes a trece padilanti cu segun su opinion personanan di ense- 
yanza no ta suficiente apto of no ta esunnan mas adecuado, manera e a bisa, 
pa duna e opieiding ey, nada ta menos berdad, Sefior Presidente, pero mi ta 
kere cu Sefior Croes tabata un poco bruhä, e a tende di Praktijkdiploma Boek- 
houden, e kier meen hende di praktijk cu ta traha den bedrijf lo ta mihor pa 
duna e curso, si e yama praktijkdiploma, e hende di praktijk ta mihor. Ma no 
ta berdad, Seïor Presidente, hendenan for di nan praktijk por duna e curso, 
pero un persona cu ta maestro cabe, cu sa con pa draag over e kennis y sa con 
pa instruf hende, mí no ta mira kíko ta strobê di por duna un curso a lo 



3 — 70 

menos mes bon cu e otronan, 
Sefor Croes a trece padíilantí tambe cu e ta dí opinion cu mester di un 
solucion: nos tin e solucion p'é, Seîor Presidente,Y despues cu mi a tende 

e diputado, nos ta bin cu nos mocion, esey ta e solución cu Ssfior Croes ta 

busca, pasobra nos ta havêé masha Esbranend. caminda yíu di tera ta especia- 

lisa su mes, anto na momento cu sí tín hopi ey, un otro a ser escohí, bo no 

tin nada di bisa, pues sí abo ta e unico yiu di tera, anto nan bay pass bo, 

e ta trahe frustrerend. E ta asina cu tur hende lo kier heya e reconocimento 

cu nan merece. Sefior Presidente, mas leuw io mi mustra cu hopi hende, manera 

Seïor Gomez a bisa awe mainta, tin hende ta cana rond cu diploma, pero nan 

no kier traha e trabao akí, nan kier keda den bedrijfsleven, nan ta gana 
mucho mas place, Awor sí un hende tin e idealismo di kier yuda su lugar y e 

no te bay den bedrijfsleven, e kier duna curso den su ramo di trabao y instrui 

hende, anto ta wordu poní strobacion den caminda, Seîior Croes a bisa cu mes- 

ter bini un solucion, pero nos no sa con. Esey ta indica pa nos, Setior Presi- 

dente, cu e afa aki aínda lo no cuminsa un curso di MAO, nos ta conscha Be- 

stuurscollege y Sefor Croes cuminsa, ento studia despues. Algo cu den progra= 

ma di MEP for di aûa 1973 pa afia 1975 mester ser debidamente studië, no awor 

na e momento aki, algo cu ta andando for dí afia 1970, den departamentonan dí 

Gobierno, nan mester ta bon na altura di djë, no tin nada mas di studia. Dípu- 

tado a confírma mi palabra cu nan tin hopi informacion ariba henter e asunto 

aki. Ami ta biss cu e akte H.O.-boekhouden ey y siendo maestro dí school ta 

un combinacion ideal pa por leid hende op. 

Otro caminda cu mi mester acusa Sefor Croes di mala fé, ta caminda e a habri 

un porta hancho pa nos,caminda mi a bin comprende ta kiko realwente a pasa, 

ta na momento cu Sefior Croes a trata di acusa ADE cu nos a yege di bin cu 

fë pasobra akí mi tin sigur cu Seûor Croes sa mihor. No tabata tin dede di 

un studieopdracht pa un persona y awor nos ta comprende con e asunto a bay. 

Loke cu a pasa, Sefor Presidente, y pa colmo, pa colmo, fuera di loke Sefior 

Croes a bisa den su eerste ronde, awe mi ta tende Diíputado Laclé ta bisa den 

su contestacion cu mester a haci cierto promesa na persona pa nan biní ariba 

lista y despues no por a cumplí cu e pronesa. E sorto di insinuacionnan aki, 

Sefor Presidente, ta cos cu nos no ta aprecia y ami Jo kier duna un splicacion 

pa tur hende sa ta kiko exactauente a pasa y pa mustra con mesquino e Bestuurs- 

college, of mas bien su advisor, su consehero general ta den eierto aeuntor 

nan. 
Seäor Presidente, manera cu mi a trece padilanti awor ey,‚ 16 di oktober 1974, 

Bestuursccllege di e tempo ey a mands un carta y nos a institui un curso pa 

Praktijkdiploma Boekhouden yv nos a scohe pa duna guia na e curso ey e mesun 

persona cu mi ta papiando ariba djë. E mester a duna guia como cursusleider 

na un dagopleiding Praktijkdiploma Boekhouden, Nos tabata sa cu e persona aki 

no tabata completamente cla cu su estudio, pero mitando e necesidad nos a 

bisa, haci esaki pa nos pasobra den un afa, un afia y mey, 10, 15 hende por 

wordu preparê pa por haya nan Praktijkdiploma Boekhouden durante un curso, 

mientras nos sa con pober e resultadonen dí curso anochíi ta, Y e curso a 

cuninsa y nos a mira e resultado Sefior Presidente, cu e ta exitoso y tambe e 

personanan akí por a wordu trecí asina leuw cu. nan por sigui pa MBA. Kiko a 

sali na cië den e curso aki? A sali ne cla cu e curso aki cu empleadonan di 

Gobierno a haya den ora dí trabac pa bay studia, nos a note cu tur elemento 

di un curso anochí a bini aden tambe, no tabata tín un diferencie grandi, 

pasobra diferente cos cu ta stroba hende di studia anochi, tabata stroba 

e personenan cu tabata studia den ora dí trabao tambe, E coubínacion di 

studia y traha ta algo duro, sí ta anochi of den día, e ta algo duro, mi 

ta corda cu e personanan ey mester a bini back despues di e curso, bin traha 

back, mi kier sa cu algum wester a haal in nan tempo, si nan tabata tin 

trabao cu ta pone cu mester hací esey., Den cursonan anochi ta masha remar- 

ceble cu un grupo grandí ta cuminsa, despues hopí ta cay afó6, durante di e 
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cursus aki a wordu notá e mesun cos, curso ta cunínsa y hopi ta cay afê. Nan tin cu traha y studia duro, nan ta cay afó y ora bo cuminsa cu un grupo di 
30, manera den nos caso, ta keda 8 só y dos of tres ta slaag. Y den cursonan 
anochi ta keda un poco mas, pero e resultado ta mesun cos, Akinan e gran nece- sidad di un dagopleiding ta wordu trecí padilanti, mester tin un caminda cu mescos cu muchanan ta bay school tur dia, nan ta bay e curso tur dia y sin strobacion dí trabao, nan por studia e asunto aki. 
E persona cu nos a pidi pa encafga cu e asunto akí, Seïùor Presidente, e a slaag na maart di aäa 1975 pa su schriftelijk examen, e a slaag pa su schrifte- lijk examen y na juni, na september 1575, e mester pasa mondeling examen, pero pa e diploma akí bo por pasa examen solamente na Hulanda, Awor ta bini e caso di studieopdracht cu Seïor Croes ta bisa cu nos a bini cu un mocion cu Eilands- raad ta duna studieopdracht. Laga nos mira kiko e studieopdracht ta encera. E persona akí cu a studia durante diferente aäa sin ayudo di ningun hende, riba su mes forza, trahando pa e yega asina leuw cu e a slaag pa su schriftelijk, e mester bay Hulanda bay pasa examen pa su mondeling, Na Hulanda tur e perso- nanan cu ta pasa e examen ey ta mondeling, nan ta haya oportunidad pa tuma les, nan no tin mester di studia aríba nan mes, anto e ora ey den Bestuurscollege nos a dicidí eu nos kier duna e persona aki e oportunidad pa e bay Hulanda durante 3 luna, tuma les tambe, mescos cu e candidatonan na Hulanda y pasa ec examen mondeling cu mucho mas exito cu si e keda Aruba y studia ariba su mes sin contacto cu ningun hende cu ta duna les, pasobra e ta un materia hopi pisä. Loke mester a wordu pagá ta e viahe pa Hulanda y e gastonan relacioná cu e estudio, pasashi pa Hulanda y e gastonan relacioné cu e estudio, Tabata tin, Sefor Presidente, conseho favorable di tres departameno di Gobierno y tur e@ tres conschonan aki tabata basá aríba e hecho cu aki nos por laga un yiu di 
tera, un arubíano, gradua den un ramo cu nos tin gran necesidad di djê pa cu 
e MAO-school, nan tur a hayele Scäor Presidente, redelijk y verantwoerd pa yuda un hende cu ariba su mes ta yega asina leuw, pa pushê over di e linea di exito, Esey tabata henter e studieopdracht cu nos a prepara, Mi no sa si Bo 
por corda, tur diputado a firmele. Sefior Presidente kier a studiele, prsobra Seïior Presidente a caba di biní back y e ora ey e a bin cay den man di e Be- 
stuurscollege aki. E persona ta bay, e no a keda warda ariba e Bestuurscollege aki, e a bay y te awe e no a tende resultado di loke e Bestuurscollege di nos @ prepara cu gastonan minimo, ta solamente pa sigura e exito pasobra nos 
tabata sa cu nos mester di un hende pa por cuminsa cu MAO, e a slaag, Sefor 
Presidente. Dos biaha nosa traté den Eilandsread na cuminsamento di e zitting aki y un biaha nos a bin cu un motie ariba djë, pasobra nos tabata haya cu e 
tabata bay mucho leuw. Ua cos cu tabata kant en tlaar, tur conseho tabata fa- 
vorable, nan por a tuma un decision facil ariba djë, ora cu e a tarda, nos 
a bin cu un mocion, anto e ora ey tabata tín un schorsing di e mocion y nos a 
para papia, mi ta corda Seîfor Presidente, Sefior Betico Croes, Abo mes, Senor 
Presidente, Diputado Delwyn Gomez, ora cu nos a splica de que se trata, Seùor 
Betico Croes a bisa, si e ta comprende, e ta compreùüde tur e asunto y cu con- 
fianze den su buena fé, mirando cu e a comprende y cu no tín ningun dificultad 
nos a laga e motie cay‚ pasobra nc tabata tin ningun difieultad, un decision 
sé nan mester a tuma. Hos a laga e motie cay‚ pero nunca decision no a wordu 
tumê, Sefor Presidente. Y awor cu mi ta tende kiko ta wordu bisä di e persona 
akí, awor eu mi ta tende cu un persona, cu e ta politico no por bini na remar- 
ca, awor cu Seîor Croes ta bisa cu nos ta bin den Eilandsraad cu moecion pa 
studieopdracht, awor mi ta conprende ta na unda e astorbo tabata ta, awor mi 
ta combrende pakiko te awe e persona ne a tende e resuitado, e a bay Hulanda, 
e a slaag sí. E diputado den e Bestuurscollege aki a manda un telegram felici- 
t&, Pero e decision cu Sefior Croes a bisa cu ta facil pa tuma, pone nos trek 
e moeion teur, pasobra mi di aki nan a comprende, buemfë, no tin ningun difi- 
cultad, e ta costa algo minimo, te ainda e no a wordu tumâ. Escy ta mala £é, 
Sefor Presidente. Y awor mi sä sigur cu ta mala fê e tabata ta. 
Y mí kier haci e diputado e pregunta awor, con a para cu e decision ey? Pasobma 
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nos a laga e mocion cay bao di comprendemento cu pronto un decision favorable 

lo cay. Nos kier sa con a para cu e decision ey si, siea cay; si e ta bon 

of malo, si e ta hayé of e no ta hayé, Entre tanto e a bay si y e a caba y su 

gastonan a wordu pagâ via un otro areglo cu nos à traha pa tur hende cu stu- 

dia of mester bay afó of pasa nan examen cu eigenlijk no ta necesarjo mas, 

pero toch mí kier se e buena £& di e Bestuurscollege y di e conschero di 

Bestuurscollege. 

Manera mi a bisa, e persona a bay eea slaag dia 3 dí oktober, Setior Delwyn 

Gomes a manda felicité. Ami, no solamente lo & felicité, lo mi a bay na avion 

ora cu e a bin back, Seüor Presidente, y di eynan caba lo mí a cuminsa pone 

traha riba locual hopi tempo tabata warda pa biní, pasobra no tabata tin un 

persona cualificâ. Sefor Gomez a duna cierto momento di conoce cu awor sí 

MAO ta bay start, e diputado den e Bestuurscollege aki, completamente di buena 

£é, kier a encemina e caminda cu tabata e caminda logico, e camínda natural 

cu nos por yega na un Curso di MAO, A bay mas aleuw, un persona cu ta incom=- 

prendible, mí nc por kere cu e a actua ariba su mes, mester ta cu consent i= 

miento di a“ lo menos e diputado, a cuminsa encamina e caminda., È a bay cerïcâ 

e persona concerní, e a bay cerca @ directiva di school, cu tabata envolví 

hopi tempe caba ariba e asunto aki, y nan a pidi pa e persona maak su mes vrij 

na cierto oranan ái su school, pa e cuminsa traha ariba e asunto aki. Pa e 

haci e trabaonan preparatorio, pa por cuminsa cu MAO y e persona a bay na 

nomber di e diputado, ànto ora e@ directiva dí school, cu tin hopi experiencia 

cu hopi gobernacion, a bisa,wel lo ta bon va nos haya esakí preto ariba blan- 

co y e a manda pidiele, e & wanda pidi tur loke a wordu papië por escrito, 

te awe nan ne a tende nada, Nos sá sí cu Bestuurscollege a wordu presenta @ 

caso aki y cu a wordu recomendá pa nen tuma un decision favorable ariba djê. 

COOL £ 7 ed Ld tonan-— aki aa Ì sona liber un parti 

di su tarea ua school pa e traha aríba esaki, door di contact su director 

dí school cu ta cabezante di un MAVO-school, door di contacto cu @ directiva 

di schocl, nan a euminsa mire cuante muchanan tín eu ta interesa pa sigui un 

curso asina, Menera wi a bisa un biaha pasâ caba, faltando un school pa duna 

su resultado, ya caba tabata tin 96, mi ta kere cu sie resuitado di e school 

ey drenta ta mas cu 100 mucha ta interesa pa siguí un curso na un MAO-school. 

Tabata e tempo ey 16 dí januari, a bira 16 di februari ora cu e dicectiva no 

a tende nada, nan a manda puntra Rastuurscollege, a bira 15 di maart, a bira 

15 dí april, te ainda nan no & haya contesta. Nos sí a haya contesta, Seùor 

Presidente, nos a lesa e conteste den un declaracion cu MEP a dune cu un po- 

litico no por bira cabezante di un school asina. Esey pa nos ta e contesta 

cu MEP a duna, Pero e' directiva di schoclnen, e persona, nunca a heya un 

contesta, Seftor Presidente. É politica mesquinc aki. Mientras cu nos a trece 

padilanti, nos a yege di nombra ua politico activo di MEP hefe di un empresa 

mas grandá cu Aruba tin, pero @ Bestuurscollege aki no conoce @ grandesa 

prlitico ey. 

Sefor Presidente, esey ta encuanto € studieopdracht, cu en berded no tabata 

un studieopdracht, pa solaemente yuda un persona cu ariba su mes a yega ieuw 

pa sigura exito y toch e & sigura e exito ey. Ânto awor nos ta bin tende 

Sefor Croes ta bisa cu PPA no por kere cu nan por bin dicta beleid di e be- 

stuurscoliege aki. PPA no por kere Ei gicta beleid, Seïtor Croes sa di kiko 

e ta papie, pesobra e ta gusta dicta, PPA no kier dicta beleid dá ningun 

Bestuurscoïiege, Mi ta corda sí, tempo cu Sefor Croes tabata den oposicion 

con e tabata gaba cu ta nan ta goberna, ta oposicion ta goeerna, esey ta 

peor cu dicta, esey ta kita cos for di man di Gobierno y heci. Nos no kier 

dicta beleid, Seïor Presidente, nos & conprende e asunto, pasobra den opo= 

gicion nos tambe tin nos voelhorens y nos ta nota tur asunto, nos sá ken ta 

di buena f& y ken ta di mala fê y nos a bini pa nos coregi e consehero di 

Bestuurscollege. Nos ta sostené e beleid cu e diputado ey a híba tur e tempo 

ey y nos kier pa e sigui hiba e beieid cu e tabata hiba, pasobra cu si e no 

a wordu strobá, anto awe lo nos no tabata aki den pa tene un reunion. Pero 
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ros sä tur e pasonan cu Bestuurscollege cu e díiputado a tuma y nos kier pa e 

pasonan ey sigui ser tumá, pasobra eseynan ta hiba nos caminda nos kier ta, 

cu e afa aki ainda, aunke dianan ta birando corto, por cumínsa, no tin mester 

di un school. E strobacion cu Sefor Croes ta trece, cu mester traha un school- 
gebouw grandi, anto despues dí tempo martt ta verzadigd, no tín mester di hen- 

de, nö, un curso bo ta trece. Mos por a tende dí e gastonan dí 74 mil florin. 

aga nos pisa nan, 74 mil florin contra 30 of 35 mucha cu por tin Praktijkdí- 

ploma Boekhouden, MBA, cu por sigui pa SPD, nos lo kier mira sí e gastonan 

ey no ta bale la pena;, Sefior Presidente, Mos kier míra sí no ta bale la pena 

pa yuda un 30 of 35 mucha di no cana aríba caya sin trabao y al mismo tiempo 

‚duna conocimiento na un yiu di tera cu merece, Y esey tamhe nos kier yuda e 

Bestuurscollege aki haci, pascbra nan a primintí pueblo y maske cu no ta den 
nan programa, tur dia e ta brota for di nan boca, cu nan kier duna arubiano- 

nan reconocimiento, Akí tín camíinda pa nan demostra cu eseynan no ta solamente 
palabranan cu nan ta tuma den boca ora cu ta combíni nan, perc ta sintimento 

cu berdaderamente nan ta carga na nan pecho: Duna arubiano reconocimiento ora 

cu e merece y ora cu tín e oportunidad pa hacië. 
Yos por a tende di Seïor Croes tambe mas argumento fofo, e diputado tambe a 

touch e parti ey, aunke den completamente un otro sentido, cu mi ta aprecia 
mucho mas, Aperentemente awor cu e persona a haya su diploma, e diploma cu 

tabata warda pa un hende haya pa por guia e school, awor e papelnan no ta sir- 

bi, pasobra e no ta volledig bevoegd, E persona no ta volledig bevoegd. Senor 

Presidente, "Akte van Bekwaamheid tot het geven van Middeibaar Onderwijs in 

het Boekhouden", despues ta sigui: "de commissie waarvan de leden zijn benoemd 

krachtens eerste lid van het artikel, tal y tal, in het jaar 1975, beläst met 
het afnemen van examen tot verkrijging van de Akte van Bekwaamheid tot het 

geven van Middelbaar Onderwijs in het Boekhouden, verklaart dat: ta bini nom- 

ber di e Dakeons, geboren, tal y tal fecha, te Aruba,” na Aruba e a nace, 
“met gunstige gevolg heeft afgelegd het examen tot verkrijging van het Akte 

van Bekwaamheid tot het geven van Middelbaar Onderwijs bedoeld in artikel 
tal y tal,” anto e ta bisa: “Deze Akte van Bekwaamheid tot het geven van Mid- 
delbaar Onderwijs in het Boekhouden." E diploma ta papia pa su mes, Sefior 

Presidente, e persona aki ta cualificë pa duna les. Awor ta asina cu na Hulan- 

da tempo cu nan a yega di pone acerca cu un persona cu haal un dipiouma asina 

mester haal akte Q erbij. Na Hulanda mes nen ta poco malcontento cu esakí, 

egobra Pe un cierto categoria e neo mester ta conta, esaki ta ora cu un hende 

u nunca di su bisa, despues cu e a bira grandi, a drenta un school y duna 

les y haal un diploma asina, pa e duna les e mester dune prueba via un akte 

Q 8i algun luna cu e por duna les. E akte Q ta bisa: “Nadat de kandidaat ge- 

eagd is voor de Akte „Boekhouden en M.O.,-Handeiswetenschappen, kan examen 

doen ín onderwijsleer.” Kiko e examen onderwijsleer ta houdt in? E te consisti 

di dos parti: een algemeen pedagogisch=psychologisch en schoolpedagogisch ge 

deelte. Sefor Presidente, sí e persona aki cu su hoofdakte no a haya suficien- 

te pedagogie yv siecologia y schoolpedageogische gedeelte, mi no ta kere, e tin 

aftas Largo te dune les. Een didactisch gedeelte, caminda bo ta hasa bo mes 

ariba e metodonan cu bo ta usa, e persona aki a staag pa dos LO-akte, caminda 

e mester demostra cu e por usa un methode y scche den e methodenan cua ta 

mihof y usa, 
Y menere Secr Gomes mes 

en 

ar } aken awe maintae, cu un persona cu un experiencia 

asina grandi den dunamento di les, e tabata cabezante di schoot, sie mes- 

ter haal un akte Q eaínda, RENEE cu nos ta críta cu nos kier antilianísa, 

cu nos kier bira independieute, anto awor nos ta erijp naar un akte Q di Hu- 

landa, mientras cu nos sa cu e persona ta adecuado pa hacië. No ta pasobra 

Seïior Croes a bisá di mala £ê cu un so di ocho, Un di ocho, kier meen cu e@e ta 

bon prueba. Nos por dicidi, Seüor Presidente, sí tin mester di akte Q, si of 

nov. Mas argumento fofo cu 2 ser usá, Sefior Presidente, cu e expertonan ta 

diando ta kiko.ta mihor., Despues dí afa 1970 te awor akí expertonan ta 

studiando kiko ta mihor, ami lo bisa ban cuminsa, laga e expertonen sigui 
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studia, Bestuurscollege ta sudiando kiko ta mihor, pero e diputadonan a en- 

camina cierto caminda caba, anto Sefior Croes ta bín bisa mi cu Bestuurscollege 

ta studiando kiko ta mihor. Díiputadonan a haya informacion, te cu e a duna 

opdracht caba pa haci tal y tal, un no tin nada di studia ey mas, awor si 

Seftor Croes kier sigui studia, laguê sigui studia, pero laga e curso cumínsa, 

no strobê, Sefior Presidente. Y nos tin prueba cu e diputado a encamina e 

caminda, Seüor Presidente. Mi a conta Bo awor ey, Sefior Presidente, e contac- 

tonan cu e a laga hací pa laga un hende bira vrijgesteld pa por cuminsa, mes- 

cos cu Seùor Croes a haci cu e persona cu su nomber ta hunga un rol, e ta bus- 

ca tur manera di lora pa hacié tambe cu e directiva di e school. Sefior Croes 

ta bisa cu e tabata tin masha respet pa SKOA, nan ta hací bon trabao, e a 

gradici nan publicamente, pero despues e ta bín bisa pakikc e ta haya no de- 

seable, su sistema conocí, un frieuw un cayente, morde supia, ta su sistema. 

Berdad ta cue directiva di school cue ta papia di djê ta un directiva cu ta 

envolví den e asunto aki masha masha tempo, For dí afia 1971 cu e reunionnan 

a cuminsa, e directiva di schoolnan aki tabata envolví den asunto. Dia 18 

di maart di afa 1972, ora cu nan a yega y nan a tranca, instancianan concerní 

a tranca ariba formamento di un bestuur, pasobra for di e temponan ey caba 

nan a yega na e conclusion cu un schoolbestuur pa un MAO mester wordu formá 

door di schoolbestuurnan existente cu lo duna hende, Gobierno y comercio. Un 

tin nada di e schoolbestuur aki keda schoolbestuur. Nos sa caba con e direc- 

tiva di un school asina mester. funciona, comercio, Gobierno y otro schoolbe- 

stuurnan, tur , o no tur, SKOA of SMOA, no ta importa, esey mester bira school- 
bestuur, un no tin cuenta di cual ta mihor, SKOA of SMOA, Nos sa con e direc- 

tiva mester wordu formá, pero pa no trece tardanza, anto e directiva di 

school aki a bisa, laga nos cuminsa, nos kier cumíinsa cunê durante un periode 

di tres aüa pa set e up‚ pa pone e asunto anda, anto despues ta biní un 
ui ad Hi 2 Hi | 

di Gobierno, di comercio y dí schoolbestuurnan, Pero nan a expresa e deseo di 

kier cuminsa, pasobra nan tin e habilidad di e capacidad di por pone algo asi- 

na anda. Bestuurscollege na afia 1972 a duna e directiva aki opdracht na prin- 

cipe pa cuminsa numa wardando goedkeuring di Eilandsraad of teniendo cuenta 

cu Eilandsraad mester keur e goed, E tempo ey ningun hende no a bisa cu nos 

tin cu wak ta cual ta mihor, cual tin mas experiencia cu middelbaar onderwijs; 

sí of no, nan a bisa dal bay. Tur reunionnan ta sigui y e schoolbestuur aki 

tabata hunga un rol den djêé, Ta na e president dí e schoolbestuur aki, e dipu- 

tado a bisa awor nos por dal bay, cla. E schoolbestuur aki Bestuurscollege a 

acerca pa maak e mucha homber aki vrij, anto awor Sefior Croes ta bin bisa: 

nos no sa cual schoolbestuur ta mihor, Bruha tera, bruha linea di loke e 

diputado ta haciendo pa yega por fin na un exito. Manera mi a bisa, nos tur 

sa con e schoolbestuur mester wordu formä, tín un schoolbestuur cu ta cla pa 

dal bay, pa por cumínsa e afia aki ainda. Mientras cu tin cantidad di mucha cu 

nan no sa kiko nan haci despues di MAVO y Seüor Croes ta bisa cu nos tin cu 

bay studia cual schoolbestuur ta mas adecuado, ni un di dos cue a mencionä, 

pero tin un cu por y kier cuminsê, anto despues formê manera e mester ta. Tin 

un acuerdo caba con e schooibestuur mester kin. 

Sefior Croes a trece pedilanti cu ta responsabilidad di Gobierno pa mira si 

e MAO mester bini. Por ta responsabilidad di Gobierno pa mira cu e mester 

bini, pero tur hende a mira caba, aparentemente Sefior Croes cu e Gobierno aki 

só no ta mirê, lagando afó e diputado cu mí a trece caba cual pasonan, con 

leuw e tebata ta pa realisa e asunto aki. Y porfin un di e argumentonan mas 

fofo ta cu un politico activo no por wordu encarga cu leiding di um tal school, 

Sefor Croes a papia tambe, Seüor Presidente, y aki tambe bo no ta mira @ 

mala Éé, e no ta lig duim en dik boven op, pero na un manera masha sluw, 

masha listig, e ta trece padilantí asunto dí Sefor Trinidad, Sehorita 

Barefio, Sefor Rudy Frank, como fnera cu ora nos ta reuni aki den Eilands- 

raad, school y muchanan ta sufrí dafo, Seïor Presidente, hopi biaha Sehor 

Croes a trece padilanti, e a suplice pa tene reunionnan, no pa nos cu ta 
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maestro só, pero pa e ambtenaren tambe, pafó di ora di school y semper ami a 
sostene e idea ey. Nos ta prefera e reunionnan wotdu tení fuera di ora di tra- 
bao, Y lo mi ta contento kí ora cu un reunion wordu tení fuera di ora di tra- 
bao, pero semper nos ta bisa atras cu e maneho di esaki ta den Bo man, Sefior 
Presidente, y Bo tín mas cosnan di tene cuenta cunê, Ami ta kere cu lo no ta 
pa malo, pero Bo sa pakiko Bo ta pone e reunionnan cierto momento y manera 
cu nos ta sostené, Pero Seûor Croes no mester haci manera, ora cu nos ta reu- 
ni akiden, mientras e ta bisa di djë si, e si ta cubri cu tempo e tabata t'ey 
e a percura pa níngun mucha no sufri dafo, pa níingun mucha no keda sin slaag, 
of nan por bisa e mucha a keda sin slaag, pasohra tabata tin reunion, Nos tambe 
por, Seüor Presidente. Awe cu mi ta reuni aki, e muchanan ta na cas. Seùor 
Presidente, pero ora tín reunion diarazon, diahuvebs, e muchanan ta na school, 
Sefior Presidente, e no mester haci manera ta ki ora cu nos ta aki den mucha- 
nan mester bay cas, Mi nosa con Sefior Frank ta na school, ui no sa ki tarea 
e tin, mí no sa cue ta duna les tur ora bay. Pero aki atrobe nos ta mira cu 
sistema di mentira, scheve voorstelling van zaken, bisa sí loke ta berdad, 
pero pone den un tal luz y birê di tal manera cue ta luci otro cu e ta, pero 
atrobe mi ta expresa publicamente, Sefior Presidente, cu conviniente pa nos tur 
io te si e reunionnan a wordu tent fuera di ora di trabao, cu tur respet pa 
argumentonan cu Bo por tin pa tenê toch den dia. : Aber 
Si Sefior Croes ta hay cu no solamente pa e persona cu supuestamente a desvia 
politicamente, sí toch e ta haya menos recomendabie pa un politico ta encargä: 
cu un school, anto e mester laga e discusion ey den man di e persona, pa bisa 
wel e encargonan aki mi no por carganan hunto. E mester laga e responsabili- 
dad di e persona ey papie na promê.: lugar, pa bisa má no por combina e dos 
cosnan aki, un ta stroba otro, mi no por hací tur dos hunto, anto laga e per- 
sona dicidí si e ta tuma e encargo of si e ta retira di politica, Pero no 
dicidi pa e persona, bisa: pasobra bo ta den politica, bo no por cubríi e encar- 
go aki. 
Completamente otro, Sefior Presidente, mi por a scucha awe mainta e Diputado di 
Enseyanza papia encuanto e materia aki y conociendo e diputado y mirando con 
e a desplega su mes ultiuo lunanan y te ainda ningun hende por kita e impre- 
sion di nos cu den tur e diputadonan eu tin aki e ta e mihor diputado cu tin, 
e a ceba di duna un prueba palpable siman pasä , weekend pasá, y con ta traha 
sin ta meskía den mente, pasobra ora bo yege como gobernante, bo tin cu sinti 
bo un poco ariba politica, bo no mester haci distincion mas, den campafia bo ta 
corre busca wtador, den campafia partidonan ta propaga nan programa y loke nan 
ta haya ta bon, loke nan ta haya ta malo, pero ora un partido yega na mando, 
nan mester goberna va henter Aruba sin distincion politica y sobre todo sin 
ser meskino den asuntonan politico. Hi ta comprende cu e diputado, mirando cu 
e proyecto aki di MAO ta den programa di MEP, e a dal bay, Seîor Presidente, 
Mi ta kere cu ta esey tambe, pasobra e a mira realisacion di e MAO, ta pesey 
e a wanda un telegram dia e persona a slaag na Hulanda, rpasobra e tambe a mira 
cu MAO a bin hopi pasonan mas cerca. Pesey e a laga encamina e caminda cue 
a cuminsa canaariba djë , haci contactonan, te na e momento cu nos a bin 
desa den corant cu tal y tal no por, declaracion di MEP firmá pa Betico Croes, 
Y e diputado a bisa nos cu introduciendo MAO, nos por alivia e necesidad. E 
ne ta den cuenta di bay studia manera Seïor Betico Croes of laga expertonan 
bay weita kiko ta mihor of cual directiva ta mihor, nó MAO mester bini, no 
tin mester di un school, un curso mes ta bon, basta se cuminsa. Completamente 
di aecuerdo cunê. promé aäa, manera ea bisa, gastonan 74 wil floring, cuminsa 
cunê, Sefior Presidente. Tin mas cu 100 atumno pa escohe un kias di djê, camin- 
da bo por escohe esunnan mas mihor pa yega au mas exito,. Y ora Sefor Delwyn 
Gomez puntra su mes pakiko no a cuminsa ainda, anto aai por duna un explica- 
eion con nos fraccion ta mira pakiko e no a cuminsa ainda, pero mi ta kere cu 
tur hende cu tin un bon entendimento sa entre tanto ta pakiko e no a cuminsa 
ainda, A pesar di tur e informacionnan cu Bestuurscollege, sigur sigur e dipu- 
tado a acumula caba, no tin nada mas di studia,awor mester actua. 
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Sefor Gomez a trece padilanti cu tin diferente persona disponíbel, Lo mi kier 

puntrê si tin mas arubiano disponibel cu e diploma aki. E contesta mi kier 

haya di e diputado, si tin mas arubiano cu tiu e diploma M,O.=boekhouden 

disponibel, Mi ta completamente eens cu e diputado ora e bisa cu a pesar cu 

e persona aki no tin e akte Q, mí ta kere e no a pensa mes ariba e akte 0, 

mirando su carera den enseyanza, ta convencí cu e no tin mester di djë. E 

hecho cu e ta onderwijzer bien conoef, nos tin un Departamento dí Enseyanza 

caminda nan por puntra su record, anto nos por huzge e ora ey, Bestuurscollege 

por huzga e ora ey si e ta un, persona cu por duna les, sí of no. Of Bestuurs 

coltege por biní cerca nos, anto nos ta splica Bestuurscoilege cu ora ocho 

bay op y un slaag ta un exito grandi, no un fracaso, manera Sefor Croes kier 

a laga luci. Mi ta contento, Seïor Presidente, cu e diputado a coregí su 

lider den fraccion, pasobra despues di tanto insinuacion cu 2e pone un luz des- 

favorabel ariba e persona ey‚ mi por a tende palabranan awe mainta cu a sona 

favorabel pa e persona concerni for boca di e diputado ye diputeado a expresa 

su mes mas cu favorabel y mi ta contento cu di e manera ey toch, aunke Sefior 

Croes no ta aki pa coregí su mes ora cu nos duné cifranan ariba cuai nos ta 

basa nos mes. No emocion y argumento fofo manera e ta basa su mes ariba dië, 

pa e por a coregi su mes, pero e diputado a trece un otro luz. Mi ta kere 

esey ta na satisfaccion di nos fraccion y tambe di e persona, Tambe e diputa- 

do a hací un intento, Sefor Presidente, aunke cu e cifranan cu mi tin den mi 

man, mi por bay mucho mas den detaye cunê. pa splica cu no ta manera Sefior 

Croes a bisa, cu e curso tabata un fracaso, E a relativa esey e ea relativa 

tambe e resultado. Y ami ta bisa e resultado tabata un exito, Sahor Presidente, 

nos ta completamente na altura y nos ta completamente dí acuerdo manera cu © 

Díiputado dí Enseyanza, pa e corto tempo cue t'ey, pa e pasonan cu ea tuma 

Croes, nos lo presenta na finai di tweede ronde, despues di tende Bestuurs- 

college, nos tin un moeion cu nos ta presenta caminda nos ta aproba y sostene 

e maneho di e diputado pa cu MAO y pidi Bestuurscollege pa sigui den e camin- 

da cu nan a cumiasa cana y si nan bay di acuerdo cu e mocion aki cu poco 

esfuerzo, mi ta kere, manera cu e diputado a pintele, curso pa e promê afia 

por cuminsa na finaì di e aüa escolar aki, Mi ta spera, manera mi a bisa, cu 

miembronan di Eilandsraad lo garra e oportunidad aki pa trece um’cutso cu nos 

tabata tin mester hopi tempo, pero pa cierto motíbonan nos no por â instituis; 

awor cu no tin nada mas ta stroba, solamente flauw excuus, nos kier pa e 

miembronen di Eilandsraad duna aporte na esaki, yuda un grupo di mucha cu por 

termina un estudio cu ta di gran necesidad na Aruba, mirando cuanto hende den 

e ramo aki ta sali bay comercio, mientras Gobierno no tín, pa tanto Gobierno 

y comercíiv pvr vula ora cu e alumnonen aki cabe nan estudic, Manera mí a hisa 

awor ey‚ un gran oportunidad pa demostra cu hechonan cu duna balor di recono- 

cimiente ne nos mes hendenan ta sentimiento cu nos ta carga y no palabranen 

cu nos ta usa solamente ora ta combini nos. 

Te asina leuw den tweede ronde, 

DE HEER J.R. FRANK: Sefior Presidente, promêé cu mi cuminsa, mi tambe kiet a 

encera mi mes na e palabranan di felicitacíon na Bo Persona, como cu Bo a 

haya un alto decoracion dí e Gobierno Veneziano, pa cual nos tur por ta 

Oorguyoso . 
Sefor Presidente, tambe mi kier a gradici e diputadonan cu a contesta e pre- 

guntanan. No cu nos a keda satisfecs cu e contestanan, como cu ainda tin hopi 

asunto cu no a keda cla y tambe cu un biaha mas mi kier a pone eufasis ariba 

nan. 
Nos por a haya primeramente dí Diputado Delwyn Gomez, perdon di Diputado 

Boekhoudt, un relato kiko ta pasando den su departamentonan y nos por à haya 

en breve un bista ariba algun proyecto cu ta den construccion of cu tin e 

atencion di Bestuurscollege den e momento aki. Sefor Presidente, loke a 
Ze. 

sorpresa mi sî, ta ora cumi a tende cu den un afia di tempo, nos ambtenaren- 
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bestand por a subí di 1743 pa 1895, incluyendo naturalmente e arbeidernan y 
werklieden, cu tambe ta den servicio di Gobierno. Kier meen un aumento di 152 
persona. Solamente sí nos kita aki nan 24 persona, su segun Díputado Boekhcudt 
tabata ta pa onderwijs, nos ta ripara cu ciento y pico persona tumá den ser- 
vicio dí Gobierno, esaki lo bíra naturalmente un peso grandí un biaha mas riba 
e presupuesto di e teritorio di Aruba. Especialmente, Sefior Presidente, no 
cu mí. ta contra di ningun soeto di nombracion den Gobierno, caminda mester 
naturaimente esaki io wordu hací,pero toch nos ta kere cu den un periode asina 
cortico di 10 luna, un peso asina grandi, cu esaki a to largo por ta perhudi- 
cable pa yega na un presupuesto cu por sana e situacíon financiero di Aruba. 
Ta pesey, Setior Presidente, esaki ta un hedens di un mel personeelsbeleid y 
un mai beleid di e Gobierno actual. En 
Nos por a tende, Sefior Presidente, di Diputado Boekhoudt cu e proyecto dí 
Maris Stella awor aki ta wardando ariba e contesta di Dr. Gijberts y ta pa e 
motibo aki Gobierno di Hulanda no a tuma ningen sorto di decision ariba e 
proyecto aki. Mi ta corda cu algun afia pasâ a bin Aruba Dr. Gijsberts y a 
entrega na Bestuurscoilege un dossier completo ariba e bejaardenzorg cu mester 
biní na Antiyas y di Aruba, en particular, Hasta su peticion, ora e a recomen- 
da esaki, Bestuurscollege por a cumínsa un 50 kamber na Maris Stella, e lu- 
gar aki a wordu verbouwd, restaura, y hasta Dr, Gijsberts tabata di opinion 
cu e edificio aki por bini un bovenverdieping ‚ pe asina heei e total di kan- 
ber na 125 kamber pa pareha y pe ancianonaen cu ta single. Ta pesey, Sefior Pre- 
sid ante, mi ta duda cu sí Gobierno Hulandes ainda por ta wardadno ariba con- 
testa di Dr, Gijsberts, pasobra e proyecto aki, e dossier aki a wordu entre- 
ga door dí e persona aki algun afa pasâ y ta ariba esaki Bestuurscoilege 
anterior por a traha y yega na construccion cf restauracion di un cas cu nos 
por yama un bejaardenzorg cu por competi den hopí cas di anciano den e region 
aki, Graag mi kier a haya sa di Bestuurscoiiege ariba ki contesta Gobierno 
Hulandes ta wardando ainda di e persona Dr. Gijsberts? 
Tambe nos por a tende di Diputado Boekhoudt encuanto e Hotel Playboy cu Be- 
stuurscollege no a duna opcíon ariba e terenc aki, pero sinplemente e tereno 
a wordu danste asDen mi concepto no tin diferencia of uw diferencia masha 
chikite entre reservacion y opcion. Una vez cu bo duna reservacion na un pida 
tereno pa traha hotel, mi ta kere cu tur aanspraak cu e compania aki por tin 
ta igual, sea cu e tabata opcion of regervacion. Y ta pesey promé cu mayan nos 
haya nos den problenmanan grandí cu no por wordu resolvf, mi ta kere cu na e 
momento aki Bestuurscollege tin cu tuma tur paso, sí en caso ya nan a bay di 
acuerdo cu e construccion di se hotel aki, pa tuma tur pasc, manera Sefor 
Regcie Henriquez a comenta akiden, pa sina no cambia e mentalidad of e moral 
of pa drecha of pa haci un Acuba den cual hopi vicionar mas por bini den futu- 
LO. 
Sefior Presidente, mí kier a haya sa tambe di e diputado concerní encuanto e 
condominio, un hotel Laguna Beach, si Bestuurscollege ya a pensa ariba e ver= 
hoging di erfpachtscanon di e lugarnan aki, pasobra si nos mantene e erfpachts- 
canon di custumber, akinan ta Bestuurscollege, Gobierno di Aruba ta sali per- 
dí, couo cu e personanan aki ta traha e casnan aki, e condominionan aki, 
despues ta haci ganashinan graadi na custía di e pueblo, como cu nan lo paga 
un erfpachtscanon masha abao y despues nan ta bay haci negoshi macha grandi 
cu e pida tereno aki dí Aruba. Mi ta kere cu a yeza tempo pa nos hisa e erf- 
‘pachtecanon den e sorto di condoninionan aki, mi ta kere cu a lo menos un 
1990% den e sitionan aki pa sina saca algeo, asina cu Gobierno di Aruba tambe, 
esta pueblo di Aruba tarbe por cosecha di e speculacion cu e personanan aki 
ta bin haci na Aruba, 
Sefior Presidente, tambe mi kier a haya sa di e diputado cu ta encarga cu Wet- 
geving en Constitutie, mi kier sa Diputado Nel Oduber, con leuw e departamen- 
to aki a yega y si ya a cumpli cu e toezegging cu noe por a haya di Raad cu e 
departamento aki, esaki te ún afia pasâ, pronto lo cuminsa cu e revision di 
ieynan anticuâ, Mi kier a haya sa cual leynan ya a wordu revisa y cu por wordu 
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entregä pronto na Huishoudelijke Vergadering, pa asina Raad buig su mes ariba 

e materianan aki: 

Sefior Presidente, Sefor Delwyn Gomez a bay den extenso riba e proyecto MAO, 

Middelbaar Administratief Onderwijs. Tambe e a duna seguranza cu Bestuurscolle- 

ge lo por cuminsa cu e@ promêé leerjaar di e school aki, Esaki mi ta masha agra- 

decido na e diputado, como cu e tabata un splicacien y un toezegging hopi 

diferente di locual a wordu presentä aki den dos siman pasä, of un. siman pasä, 

door di e lider di fraccion, caminda e a bisa cu lo no ti posibel of cu e 

siguranza cu e MAO aki lo cumínsa na Aruba lo ta hopí dudose, âwe nos pof 

a tende dí e@ diputado concerní e ta pará 109% tras di e school aki, Solamen= 

te mi kier a comenta un rato asina riba e tan vamado P,G,, Pedagogisch Gatuig- 

schrift, 

Ta asina, pa un M,O,-akte na Hulanda, e examenconmissie ta exigi tambe un 

examinacion den pedagogie, sociologia, methodiek, didaktiek. Tin pers 

si mi no ta equibocá, por ehempel, Sefior Nel Oduber, kende tin e M,O,-Staats= 

inrichting, a la vez e akte Q, naturaimente e persona akí mester a hiba, Lega 

mi bisa, un opleiding di basta luna pa e por a yega né akte Q,' como cu e per- 

sona aki no tín experiencia den onderwijs. Hormalmente ta cu ora un persona 

sali for di onderwijs y no lubida cu promê cu bo yega ná bo hoofdakte ya bo 

a haya 5 a 6 afia dí pedagogiek, be a haya 5 a 6 afia dí sicologia y despues 

bo a heya tanto afie di methodiek y didactiek, cu normalmente ora bin tal 

examen, nen ta wak bo den bo care, nan ta puntra bo cuanto afa di experien- 

cia bo tin den onderwijs, ho ta bísa nan tal y tal, nan ta bisa bo, wel nan 

por haci bo ua pregunta solamente, bo ta cla, bay numa, pasobra neturalmente 

cu ta dificil pa un persona tin tanto aëa di experiencia boibe wordu sumi= 

nistra na un examen extenso con ta mancha of con ta duna les encuanto e mate” 

aki Hormatmentept in-experienci nderwijs, esaki ta 

bira algo onofficieel, e ta un formalidad , mas bíen ora ta asunto di exami- 

nacion dí pedagogia, didactiek y methodiek. Pero conocíendo e persona aki cu 

tin tanto aâäa dí experiencia den onderwijs; p'e lo ta kakiäa ora cu e bay 

Ailanti di e examencommissie y hací su examen pa € P.G, Sefor Presidente, 

y ta pesey mi ta haci un suplica na e diputado cu a handel e asunto aki, te 

na e momento aki washa bon mes, pa esaki mi elogio, cu e dal bay, pensa ariba 

e futuro di enseyanza aki na Aruba y pensa riba locuaì Aruba merece den 

ramo di boekhouding, etc. Y cu esaki e por conta ariba mi respaldo den Raad, 

si yega e momentu pa vote piaca pa cumínea cu e eerste leerjaar di e school 

aki. 

Algo cu a laga mí masha strafio yv mashe aorpresá, asombrä, tabata e defensa 

cu e diputado cu tín encargo di Tijdelijke Arbeids Voorziening, hasta e nom 

ber a bîra nechi, Sefor Presidente, entes @ tabata yama Werkverschaffinf . 

Pero mi ta kere cu e trahadornan di Werkverschaffing lo a prefera si nan por 

a keda cu e number di Werkverschaffing y haya nan indexering, en vez di bind 

cu un nomber asina nechi, Tijdelijke Arbeids Voorziening, sin indexering. 

Wfhat's ín a name, manera nan ta bisa na ingles. Pero den e caso aki, tin 

erencia grandi, pasoora e tempo aya cu & tabata yama simplemente Werk- 

\affiag, un palebra hulandes, kier meen dunamento di trabac, se persona- 

nan aki e conta riba henter e respeldo di Bestuurscoliese cu a trata nan nä 

e mesun manera cu e werklieden, arbeiders y ambtenaarnan & wordu tratä desde 

cu a bin na vigor e asunto di indexering na juli 1272, Hecho ta cu na 1973 

Bestuurscollese a dicidi di duna e personanan aki ahustacio salario mes= 

cos cu tur ambtenaar, arbeiders y werklieden den e servicio bierno Insu- 

lar di Aruba tabata heva, Despues cu Bestuurscoliege anterior a yega na um 

acuerdo cu e Gouvernements Arbeiders Bond, GABÁ, cu pa nan lo ta un poco mas 

beneficioso pa van haya un indexering cada tres luna,menera cu tabata custum- 

ber na Gersow, Bestuurscollege a bolbe trata e personanan di Werkverschaffing 

na e meeun manera cu e a tratäa e@ werkiieden yv erbeiders der servicio di 

Gobierno Insutar di Aruba. Y- mas tristo ta, Sefior Presidente, cu na 197á, ora 

cu Raad aki den su totalidad a mara @ sueldo di esnan cu tabata traha na 

aa 5 pe E, te 
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Werkverschaffing, na e minimumloonnan den e sectornan privá, Hasta mi ta corda 
con na un manera elocuente esaká a wordu defendê, no solamente door dí lider 
di fraceion, Sefior Betico Sroes, pero tambe door di ex-piembro di Raad, Sefior 
Apolonio Werleman. Bestuurscollege a tuma over e mocion aki y poco tempo des- 

pues na Financiën y na Personeelszaken nos a yega na un concepto con e sueldo= 

nan un biaha mas lo wordu ahustâ na e minimumloonnan den e sectornan privâ 
den nos comunidad, Y Bestuurscollege anterior no a kita e indexering for di 

e personanan aki, vero a sigui duna e personanen aki iocual nan tabata haya 

segun e derecho cu nan a haya door di decreto gubernamentai cu nan lo wordu 

trataë na e mesun manera Gobierno Insular di Áruba a trata ambtenaarnan, 

werklieden y losse arbeiders den servicio di Gobierno Insular dí Aruba, Senor 

Presidente, pero kiko « pasa? E Gobierno akí a sinta, un mocion di nan, nan a 

pone un banda, e personanan aki lo ne haya ningun sorto di indexering mas, 
rasobra awot ta wordu bisä cu tin algo den Huishoudelijke Vergadering cu mes- 
ter wordu tratá ainda, pasobra tin combergacion cu Gobierno Central ariba e 
asunto aki, Sefior Presidente, ta straïe mí cu un momento be no kier mira nin= 
gun sorto di autorizacion di Gobierno Central y awor aki cuta trata di ahus- 
tacion di salario y sueldo di esnan cu ta gena menos:den nos comunidad, awor 
aki ta bin cu excuus cu Gobierno Central mester wordu tumá contact cu nan, pa 

asina yega na un seeseco 

DE BEER N,O, ODUBER, GEDEPUTEERDE: Punto di orden. Ningun momento Bestuurscol= 
lege a deciara cu e asunto aki ta depende di Gobierno Central. Mi contesta 
tabata ta cu e asunto aki ta na Huishoudelijke Vergadering. Si Raad manda un 
asunto Huishoudelijke Vergedering, mi no ta mira e necesidad pa bolhe tratê 
en extenso den un reunion publico, asina ta pakíko ta mandê un Euishoudelijke 
Vergadering anto. Esey mí a contesta, ningun momento mi « bisa nos ta depende 
di Gobierno Central pa indexering. E asunto ta den estudio y despues di e 
estudio nos ta wak kiko Bestuurscollege lo bay tuma com paso. 
Danki, 

DE HEER J.R. FRANK: Setor Presidente, ta berdad cu Seüor Diputade Oduber awe 
no a menciona nomber di Centrale Regering, pero sí den un reunion anterior, 
ora cu oposicion tabata tin aribe su agenda e punto indexering Werkverschaf- 
fing, cu esaki a wordu wandâ e tempo ey pa Huishoudelijke Vergadering pa 
asunto, como cu tabata tin contacto cu Land, cu Gobierno Central, aríba e asum- 

to di indexering. Sí mi ta gaïia, mi ta spera cu nan ror dray e tape back awor 
aki di algun luna pasâ y nos scucha precísamente locuat a wordu' bisá door di 

Bestuurscollege y si mi no ta equibocâ tambe door di Sefior Ralph Richardson, 
kende a actua e die ey como fractieleider, Mí ta papiando berdad, Seïor Pre- 
sidente, Si no ta asina, Seffor Ralph Richardson por contesta mi, si e tin un 
vuelta mas oró, Pero en todo caso e personanan cu ta trahando na Werkverschaf- 
fing na e momento aki, tin un atraso di 5 indexering. Awor e uitimo no a wor= 

du pazÂ na ambtenaarnan y arbéidernan ainda. Pero sî nos sa cu tin 4 indexerirg 
eu ne a wordu pagâ nà esnan cu ta traha na Werkverschaffing, siendo cu esaki 

sí a wordu pagá na tur ambtenaren y na tur arbeiders y werklieden den servi- 
cio dí Gobierno. Ta trata di indexering di 1 januari 1975, 1 april 1975, @ 
tempo ey e no por a wordu pegâ na e momento ey, pasobra tebata tin delibera- 

cíon, vernietiging di e decision Ai Bestuurscollege e temvo ey, ora cu Lands- 

regering kier a trece na vigor e tan conoeïdo sistema 5-0, cu a bay despues 
cu un bonus, etc. E bonus aki tampoco a wordu pagá na e trahadornan di Werk- 

verschaffing. Nan tin atras indexering di Î januari 1975, di 1 epril 1975, 
di Ì september 1975 y di 1 juli 1975, Cuatro indexering cu ainda no a wordu 
veg na e personanan aki y mi ta kere cu si costo Cí bida subi pa ambtenaar- 

nan, arbeiders y e demas restonen den nos comunidad, pa nan tambe costo dá 
bisa a subi durante di afia 1975, Y ta pesey mi tin un mocion di entrega des- 
vues di tweede ronde ariba e asunto aki di indexering. 

âiputade ey a menciona e sueidonan cu nos tin awor aki na Werkverschaffi 
cuminsando cu 1,82 — 2,27 — 2,42 — 2,58 — 2,69 — 3,02 = 3,65 — 3,40 - 3,66 

en 
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4,24, Esakinan tabata e sueldonan cu Bestuurscoilege anterior a pas aan 

durante 1974. Kier meen cu e sueldonan akí no ta sueldonan cu e Bestuurs- 

coliege akí a duna e trahadotrnan di Werkverschaffing, pero mas bien e Be- 

stuurscollege bieuw kende a percura pa e personanan aki, e tempo ey, a haya 

loke nan tabata tin derecho ariba djë. Sefior Presidente, si Bo tende un 

biaha mas cu Bestuurscollege tín intencion dí biní mas pronto cu ta posibel 

cu un Éuishoudelijke Vergadering pa treta e asunto aki, anto Bo ta wordu 

mandá di Pontius pa Pilatus, pasobra e asunto aki a wordu prometí. algun 

luna pasä cu pronto lo e bini den Huishoudelijke Vergadering. Te awor aki 

ningun sorto dí Huishoudelijke Vergadering no a wordu yamá, solamente taba- 

ta tin dos Huishoudelijke Vergadering cu a trata asuntonan diferente, pero 

no tabata e asuntonan aki de indexering di Werkverschaffing. Y ta pesey;, 

como cu Bestuurscollege te na e momento akí no a duna ningun sorto di 

apresura na e problema di e trahadornan di Tijdelijke Arbeids Voorziening, 

un nomber nechi, pero mí ta kere cu e trahadornan lo prefera dí e keda cu e 

predicado Werkverschaffing, cu lo a bay conhuntamente cu un indexering 

manera tabata custumber den pasado. 

Sefior Presidente, mi kier a haci un pregunta tambe na Bestuurscollege, y 

esaki ta relacioná cu e viahe cu a wordu hací pa asina por ta presente na 

e apertura dá Nochi dí Aruba na Caracas. Nos sabi cu hopi trabao, un trabao 

trewendo a wordu hacî den e asunto aki, pa cual ta bay elogio na e diputado 

concerní, pero toch mí ta kere cu Bestuurscollege no mester a bay cu un de- 

legacion di e grandi akí. Pasobra tabata asina cu den weekend tabata tin 

solamente 1 diputado y Gezaghebber aki, no tabata tín quorum, Y tambe promê 

cu e otro diputado a viaha, tabata tin solamente Gezapghebber eki na Aruba 

y 2 diputado. Kier meen cu si a pasa algo grave aki na Aruba, lo no tabata 

tin ningun sorto di quorum pa tuma decision, Y Aruba por tebata na e momento 

ey den un gran peliguer. Mi ta contento cu nada no a pasa, pero mi. ta consenà 

Bestuurscoîlege si pa un otro biaha nan viaha, pa laga a to menos un quorum 

aki na Arube, pa ora cu tin decísionnan grandi pa tuma, cu por tin un Bestuurs- | 

college cu por actua un vez sin vacila, sin pur yega na un decision, pasobra | 

no tin quorum pa tume decision, Den pasado, na aûa 1970, esaki a wordu atacá 

masha, pasobr= e tempo ey tambe a pasa cu no tabata tín un quorum aki na 

Aruba, mi ta kere cu e Bestuurscollege aki no mester cay den repeticion di 

errornan grandi cu por ta perhudiceble pa e isla di Aruba. 

Sefior Presidente, mi ta contento cu den e asunto di hospital a biui un areglo 

cu a la fin e hospital nobo tan luhoso por habri su portanan va su comunidad, 

ta dí lamenta sí cu cosnan mester a bay asina leuw, cu tabata tin palabranan 

personal den seno dí Bestuurscollege cu e Regentenraad;, descualificando asina 

personeanan cu pa hopi afianan largo a traha na bienestar di e cuido medico 

aki na Aruba, Mi ta kere cu den e asuato dí cuído medico, laga nos pone tur | 

sorto di politica un banda, pasobra un vez cu hinca politica den asunto di 

cuido medico, esaki lo no ta na bienestar di e Voiksgezondheid, e Salubridad 

Publico, akí na Aruba, Pero mi ta contento cu a yega na un compromis, cu | 

asina e Regentenraad y Stichting Ziekenverpleging aki na Aruba, por tuma e | 

encargo di e hospital aki y asina traha na bienestar di e cuído medico aki na 

Aruba. 

Te asina leuw den tweede ronde, Seöor Presidente, lo mí entrega un moeion 

despues di tweede vonde, 

DE HEER F‚H. CROES: Sefior Presidente, mi kier cuminsa e segunda tanda felici- 

tando e Diputado Gomez pa e tan exíitoso “Nochi Arubiano' na Caracas, Aunke 

cu mescos cu mi colega di oposicion, Sefor Frank, a trece padilanti, mi a 

haya sumanente penoso cu nan mester a híba un delegacion di tal magnitud y 

aderas tambe ro a cuwpli cu promesanan manera a ser dunâ na miembronan di 

Prensa. Tambe, muy en particular, e Prome Mandatario di Aruba no por tabata 

presente aa tal ocasion,. En todo caso e@ culpa.no por ser tirá aríba e diputa= 

do aki, cu a desplega un terea sumamente fructifero y tambe di tai Índole cu 
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ta di aplaudí, pero mas bien mi ta kere, lastimamente, na deseonan di e parti- 

do na cual e ta pertenece, 

Sefior Presidente, bayendo pa segunda tanda, mi kier a bisa lo siguiente, sí 

bo no sabi con tira stichi, míhor bo no hunga cunê‚, pasobra bo por dal un 

piedra den bo mes cara. Of sí bo tin un arma cu ta den mal estado of cu bo 

no sa con cuidê, e tiro por saií pa culata. Y esey nos por a nota ora cu 

Díputado Boekhoudt a trece padilanti cu e Bestuurscollege actual ta haci tur 

empeäo, tur esfuerzo pa stimula industrianan chikito aki na Aruba, Ademas e 

a agrega cu hasta tin frabricanan chikito cu kier bin Aruba, entmwotro, uno 

pa clabo. Y aki, Sefior Presidente, ta caminda cu mi a referí na e dos refran- 

nan ey‚ como cu pa encuentco e asunto di e febrica di ctabo, si nos ta bon 

informê tin un fabrica caba cu pa basta tempo, hasta buscando tur informacion, 

tur detayenan, tur requisitonan for di den exterior, e tin su maquinanan aki 

ceba, cla pa cuminsa traha, cu optie aríba tereno aki na Boulevard y awor apa- 

rentemente Bestuurscollege a dicidi di kité for di djë pa pasê pa un fabrica 

eu nan ta spera cu kizas lo por bin Aruba pa traha, entre otro, clabo. Tal 

sorto di actitud mí ta haya masha funesto y masha contrario na locual e pro- 

pio Bestuurscollege ta trece padilantí, cu nan kier stimula fabricanan, indus- 

trianan chikito aki na Aruba, Hasta nos sa cu den e caso aki, a pesar cu e 

persona aki, eu tin e fabrica, cu hasta e a trece padilanti cu e ta willing 

pe anexê, hacië tambe un vasamblage di mueblenan. Y ata awor nan ta kité for 

di djë y pasé pa algo cu kizas por bay tuwa lugar, siendo cu e persona aki tin 

tur e lugar, tur e requisitonan cumplí cunê pa e por eherce tal fabrica. 

DE HEER N.O. ODUBER, GEDEPUTEERDE: Sefior Presidente, punto di orden. Un pre- 

gunta wordu hací asina den general, Bestuurscollege lo no por contesta un pte- 

ounta? Pasobra segun mi ioke Sefor Frank Croes ta trece padilanti ta incorrec- 

to y e mester menciona cual caso, sino Bestuurscoliege no por contesta. Ë ta 

papia en general, mí no ta na altura di kitamento di tereno di un optie, duna 

otro hende é, asina mi no por contesta e@e pregunta ey. 

DE HEER F‚H. CROES: Encuanto di e remarca aki dí Díputade Oduber, mi mester 

isa cu ta straïa mi cu lo por tin mas caso similar, pasohra cu mi a menciona 

cu ta un fabríica cu tin tur aparatonan caba pa traha foam y tambe pa asambia 

mueblenan y na Boulevard. Y awor nan ta kité for di dié, pa purba duna un 

fabrica cu kizas por establece akinan, Mi kier contesta en detaye ariba e@ 

asunto aki, Seüor Presidente, con por ta posibel cu si tin cumpií eu tur He 

Pe y ademas mírando cu e propio Bestuurscollege ta papia di stimuia 

dustrianan chikíto aki na Aruba, tal cosnan por sosode? Si ní sikiera e 

ate ld aki por a haya carta encuanto di e asunto aki, 

Sefor Presidente, tambe nos por a tende di e mesun díputado encuanto di cifra- 

nen di begroting, cu mester ser entregá, cu no por duna cifras ainda, como 

cu ta awor e a bay drukkerij. Seîor Presidente, awor mi kier sabi con por ta 

posibel pa manda aigo bay druk y pa colmo e begroting di afia 1976, y awor e 

diputado ta pretende di no por duna cifras, pasobra ta awor numa e asunto aki 

a bay drukkerij. 

DE HEER C.‚B. BOEKHOUDT, GEDEPUTEERDE: Persoonlijk feit, Sefior Presidente. 

Sefor Frank Croes na e momento akinan ta troce e berdad, Sefior Presidente, y 

e ta bisa cos cu mi no a bisa, Wingun momento mí a bisa cu mi no por duna 

cifras, pa mctibo cu nan a bay drukkerij, mi no a bisa esey, esey ta mentira 

di primera clase, 

DE HEER F‚H, CROES: Wel, Sefior Presidente, en todo caso;, mi no ta comprende 

anto Sefor bele. pasobra e no a duna ningun cifra tampoco. Kier meen cu 

ta berdad cu e no por duna rb si no e a duna nan na Eilandsraad,pa pueblo 

tambe por tende, Sefor Presidente, hasta a ser bis cu e suma cu mi a mencio= 

na di deficit, lo ta sacâ for di aise; Pero simplemente a ser kedá te eynan 

y ningun contra-aresto no a tuma lugar, cu esaki en berdad ta sacá for di aí- 

2. Y como cu e no por a ser contravarestä cu cifras, e impresion ta keda 
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pa mi y ta keda mí conviccíon cu e suma aki lo mester por ta corecto. Sí no 

e diputado concerní por a contra=aresta e suma aki, mustrando cifranan, cu 

manera cu e mes ta caba di bisa,protestando contra mí palabranan, cu @ tin 

cifranen na man. Pa tal motibo mí no ta comprende pakiko e miedo y e duda pa 

trece padilanti e berdad. 

Tambe nos por a tende e cuestion, caminda cu ASU por haya 75.009 pa kwartaal. 

Mi kier a puntra, Sefor Presidente, cu como cu nos ta vegando caba na meymey 

di afa, cu si esaki no mester ta 2 kwartaal pa ci pronê, y ademas di esey;, 

oterga mas cu e suma cu a ser mencicna pa kwartaal, y ademas di esey si nan 

por tíinë ceba ariba begroting, pa e suma cu a ser pidí y eu ta necesario pa 

e ramo aki, pa deporte en general. 

Tambe algo cu sumamente g straa mí persona, ta caminda cu ta ser trecí padi- 

lantíi cu en berdad tin un petiecion di empleadonen pa mantene Eoofd van Dienst 

di DECO y tambe cu esaki a ser entregá y pasá den Bestuurscollege y ta bayen- 

do pa departamentonan di conseho concerní. Sehor Presidente, un asunto manera 

esaki ca strafa mi masha hopi cu Bestuurscoilege mester mandê pa adviezen; 

ol siendo cu mi ta kere conoctendo e persona aki y principaimente C 

college conociendo trabac di e persona aki, mi no ta weita pakíko maudé pa 

níingun sorto di conseho, nan mes por tuma decision. Ariba esey mi kier a 

puntra ta con hopi e peticion akí lo ser tuuê den estudio? Si ta bin ua deci- 

sion rapido, si of no? 

Tambe di e mesun diputado nos por a tende, Seïor Presidente, caminda cu ea 

deciara cu en berdad e President-Direkteur di Aruven a tuma retiro pa cu fin 

di e luna aki, relaciona cu motibonan personal, Y tambe caminda cu a ser 

his cu Bestuurscoliege ta bay nombra otro director di Aruven ua su lugar. 

Relacionä cu esey mi kier a puntre con por ta posíbel cu e partido den Gobier- 

no actual ta cambia nan actitud asina iihé, díá anochíi pa di dia, como cu ta 

poco tempo pasê ey,‚ ta nan mes a bin cu un moeion pa no nembra ningun direc- 

tor na Aruven. Y awor nan mes ta trece padilanti cu casi, manera cu e a ser 

bisâ, mi por kere cu ya e ta completamente regìiá pa bay nombra otro director. 

Sefior Presidente, y via di locual cu mí a caba di menciona, mi ta yega ariba 

e asunto di “Pleyboy’’. Manera mi a puntra, Sefior Presidente, den promê tanda, 

cu sí ta berdad tabata tin optie cabe eriba tal tereno? Y kiko ta e motibo- 

nan cu nan a pasë awor pa Playboy? Y awor nos por tende cu e tereno a Set 

solamente reservä. Nan no a haya opcion afnda, como cu mester mas informacion 

y entrega dí plannan na Bestuurscollege, pa Bestuurscollege por dicidí cu 

nan ta duna optie, En todo caso ta keda un asunto straïo, como cu mi a trece 

padilanti caba den promê tanda cu ta e wesun vartido cu semper a pretende cu 

nos mester dí mas heachnan pa nos mes hendenan jocal, ete,, awor aki nan ta 

cohe un di e beachnan di mas bunita cu tini, reservele pa Playboy te ora cu 

e entrega su rapportnan, etc. 

Mas ainda ora cu den proné tanda ri por a tende mí colega di Raad, Sefor 

Regeie Henriquez, trece padilanti hopi puntonan encuanto di un tal ehecucion 

äi e proyecto akí na tal beach, Caminda cu a ser trecí padilanti cue peli- 

guernan jo ta grandíi pa nos comunidad, Y pa tal motibo mi pregunta den promêé 

tanda tabata, con bin ta net Playboy? Y awor di e mesun fraccion nos por a 

tende, peliguernen grandi mencionê. Lo nos kier ser full y detayä informá con 
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Jt CUW @ äsunto aki ta e berdad, pasobra mirando cu ta for di e partido aki e 
Eat situacjion aki a ser cre, mi te kere eu maaeter tin mas informacion. Y pa 
tal motibo, Sefor Presidente, Si ta berdad tur loeual Seïor Henriquez a trece 
padilanti, nee mastar ta rampletamente di acuerdo cu Seäor Lenriguez,. Sí ta 
berdad tur locual a ser trecf padilanti. Pero pa nos por huzga, nos mester 
haya sabí mas en detayes, kiko ta e peliguernan y kiko ta e razonamiento cu 
Seïior Henriquez a trece padilantí en contra di e proyecto aki? Pasobra nos tam= 
be por a lesa algun articulo cu a ser publicä di e empresa aki, den algun díe 
revistanan manual di mas conoef eu tin rond mundo, caminda cu e situacion fi- 
nanciero ta ser mustrâ no den un luz asina satisfactorio. Y awor aki cu nos 
ta tende un propio miembro di e fraccion di MEP ta trece e puntonan aki padi-= 
lanti, ta nos deber pa cu nos comunidad, pa cu e pueblo erubano, pa di ser 
debidamente informf kíko tin berdad aki tras. Y pa tal mwotibo mi kier a supli- 
ca e miembro di e fraccion ey, vor favor, bin cu mas detayes, ora su turno vega, 
encuanto di e peliguernan di e empresa aki. Hasta, Sehor Presidente, si ta 
berdad, manera cu mi a bisa, si ta berdad tur locual a ser trecí padilantíi pa 
e miembro di fraccion akí, hasta mi por bisa cu nos ta full di acuerdo y hasta 
mi kier:supliké e ora, si ta berdad, pa bienestar di dos comunidad p'e bin cu 
un mocion, al respecto, ceminda cu nos mester sali rna vanguardia di nos pueblo 
arubano y e comunidad den su totalidad. Pa tal motibo, Sefior Presidente, nos 
ta exigi informacionnan detayâ ariba locuai e miembro aki a trece padilanti 
pa cu e peliguernan pa nos hubentud, etc. Pesey nos ta spera cu Sefior Henriquez 
haci uso di e oportunidad y trece informacionnan cu e tini padilanti en deta= 
yes. Y si ta posibel pa e bini cu un mocion tambe, si tur su declaracionnan ta 
basä ariba berdad, y esey e ora si ta basâ ariba berdad, nos mester en totali- 
dad apova tal mocion,. 
Un otro topico cu mí a trece pedilanti den promê tanda, tabata e asunto di un 
beiegsingsmaatschappij, cu erronesmente mi ta admiti, mi a bisa cu a inverti 
den Aruven. Tabata un error chikito di mi, pasobra e nomber ta casí mescos, 
pero ta trata dí inversion den un casino aki na Aruba. Y toch indirectamente 
tambe ta bolbe raca Aruven. Pa tal motibe mi kier bolbe ripiti e mes pregunta, 
si ta berdad, cu e tal beleggingsmeetschappij ey por tin inversion den tal 
casino? 
iputade Oduber den contestacionnan a bini encuanto di e coordiandor, Hefe di 

Deporte Insular, caminda cu e a bisa cu 1/4 parti ta bay pa Land, y 3/4 parti 
dá salario ta na cuenta di Eilandgebied Aruba, Pa tal motibo mi kier a pountra 
e ora relacioná cu esaki, ta ki tempo e persona aki a cumíinsa traha? Y con e 
convenio ta anto entre Lend cu Eiland, como cu Land ta pagendo e 1/4 parti di 
su salario? Si e persona aki durante henter e periodo cue a ser trecí akinan, 
sí e ta keda completamente pa Territorio Insular di Aruba? Of por ta cu tin 
convenionan cu e mester círculz, rouleer, ariba otro islanan tambe? Nos kier 
sa con e asunto aki ta precies, 
Sefior Presidente, topico cu a straöe mi masha hopí,ta ora mi mester a tende 
cifranan di desempieo akí na Aruba. Nos por a tende cu na fin dí afia 1975 
tabata tin sclamente 356 yv awor tin sclamente 62. Sefior Presidente, ki falta 
di seriedad, Nos tur sabi cu e cifranan eki ta barbaramente abao. Como cu un 
rato despues cu e Diputado Oduber ta bisa e cifranar aki, nos por a tende su 
colega a paria di + 84 di desemplee. Y sí nos tura cu solamente tin 15,009 
obrero actualmente, eynan caba va ta yega 1.200. Un diputade ta papiando di 
6Z,otro ta papiando di 1,200, Pero mi ta kere cu hamas a ser tumä contacto cu 
sindicatonan pa check cuanto tin en realidad. Como cu nen via di nan miembro- 
nan inscribí, nan ta mucho mas na altura di e grandeza di e desenmplec aki na 
Aruba, Awor nos por tende di Bestuurscollege cu campaîfia pa registracion di 
hendenan sin empleo ta bay ser efectuâ. Gracias a Dios cu mi a menciona den 
dá promé tenda cu le ta mihor pa bin cu un eomision consistiendo di sindicalis- 
mo, Gamare di Comercio, y tambe di Raad, pa por studie e problema aki, Hasta 
eyden, Sefor Presidente, mi a menciona cu mi no ta pensa mes na bin cu tal pro- 
posicion, pasobra cu mi sabi adelantá cu e partido aki den su gobernacion, ta 

I6) 
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sotameite tin one man, one show, Y awor cu mi a trece e punto aki padilanti, 

nan a corre pensa un otro punto pa nan por salí y nan a dicidi cu awor nan ta 

bay forma campaîa pa registracion. Pero mi ta kere cu tal camoaïia, sin coope- 

racion di Camara di Comercio, sindicatonan concerní, mí ta kere cu e campaîia 

aki tambe lo no tin resultado positivo, E asunto ta mucho mas delicado y serio 

dí loke aparentemente e Bestuurscollege ta duna di conoce. Nos mester ataké 

ariba un forma mas conwencente y na un manera cu ta cuadra mas cu nos pueblo. 

Ser desemoleâ no ta algo normal, ní tempoco algo facil, E personanan aki cu 

nan famia den necesidad, nan ta desesperando día pa dia con por mantene nan 

yiunen. Pesey e asunto aki ta demasiaáo delicado pa ser hungá cuné di tal 

manera baco un capa di forma campaïa, pero registracion sô no ta nifica nada, 

Esey hasta den dí promê tanda mi a bay mas aluev, caminda cu mi a bisa, pakiko 

e necesidad ta dí tal comision pa studia tambe posibilidadnan pa por combat 

e desempleo aki. Pa nos por yuda na crea mas fuentenan di entrada pa e per- 

sonanan aki tambe por tin un hogar, camínda cu nan ta gana nan pän dignamente 

pa nan yiunan y nan esposa. 

Si Sefior Diputado Laclé nos por a tende cu entrante 1 di mei A.V.D. ta muda 

pa oficina nobo, Y den corant nos a lesa cu esey lo ta situá den Zuidstraat. 

Pero locual cu a strafia nos hopi, ta caminda cu a ser menciona cu e hefe di 

A,V.D. tabata separá di su dienst temporaimente, como cu e &a ser encargâ cu 

inventaríisacion di prijs di crudo, stookolie, etc. Seïor Presidente, nada con- 

tra ken Bestuurscollege kier pone pa inventarisa cierto cosnan en esvecif ico, 

pero sí nos ta heya pa un beleid, pa un maneho concienzudo, mester pone per- 

sonanan cu ta al cabo di e ramo ey. Pakiko no a pidí ningun experto den e ra- 

mo aki pa haci tel tareanan? Principalmente como cu ui ta kere cue ta rela- 

cioná cu‚entre otro, WEB, y segun mí, na WEB tin personanan bastante capacitá 

y pa motíbo di nan trabao diariamente eyden, cu por a haciëé mucho mas efecti= 

Tambe nos por a tende di Seïor Diputade Laciê emevants de & soppos 

pieza general di Aruba, aríba cual segun e diputado ta trece padilantíi, ta 

mustra un total dí f. 75.000,-- pa por haci tal trabao. Ademas a ser agregf 

cu e rapport akí a bay pa conseho na Departamento di Fínanzas, y despues di 

e resultado dí estudio aki, kizas ainda por pidi e persona aki pa sigui su 

tarea di analisacion v planificacion den cíerto partinan dá e rapport. Sefor 

Presidente, bisando of tendiendo e asunto aki asina aki for di Bestuurscolle- 

ge, un hende por bisa, si berdad, por tin algo berdad hustificá eyden. Pero, 

Sehor Presidente, y @e pero ta net esun cu ta primordial, como nos no sabí 

cuanto tempo e estudio aki,promé cu bay duna conseho ta bay tuma lugar, cuan- 

to tempo e ta bay dura? Y kier meen cu tenten cu e ta den estudio, e no ta 

cia, anto e persona aki tin di keda zweef, despues dí entrega su rapport, 

wardando ki dia nan lo por pidië por sí acaso cu tin mester di despues di 

estudío, esey lo bin na cla, cu e tin cu haci otro trabaonan acerca, Mi ta 

kere, Sefior Presidente, pa uu bon beleid, un: bon bestuur, e persona aki mes- 

ter bay back na su encargo, na su trabao, anto despues si resulta cu ainda 

mester di su consehonan, por pidië atrobe un biaha mas pa @ duna su conseho- 

nan. Pero no tene un persona, cu e no Sa unda e te, siendo cu e sa sí cue ta 

nombrâ cierto caminda y awor aki e ta zweef, e no sabi kiko pa haci. Mi ta 

haya esaki, wanera cu nan ta bisa na hulendes, “ín strijd met alle beginselen 

di behoorlijk bestuur’, pasobra una vez cu um, persona caba cu su trabao, en- 

trega su rapport, su tarea pa e momento ey & caba y e ta bay back for di e 

caminda cu nan a pidië voor di ter beschikking stelling. Y despues sí mester 

di eu servicio otra vez, di eu consehonan, por bolbe pidië, pero no mantené 

tanten cue estudio mester tuma lugar, pasobra esey por dura Ì luna, 10 

luna of ÎC aa tambe. 

Tambe nos por a tende cu awor ta bay drecha camínda Piedra Plat-Tarabana, pa 

motibo di construceion dí camindanan Sta. Sruz-Playa y Paradera-Playa, y apar 

rentemente esey mi ta sigur tambe tur e hendenan bibá den tal cercania mester 

di un bon carretera, pa por bini of bay back Paradera, Playa, etc. Pero toch 



8 = 85 

tin algo ilogico cunele, como cu cuanto vez aki den mi mes persona no a pidi 
pa dedíca atencion na e camindanan den mal estado na Santa Cruz. Y awor aki 
nan ta bisa pa construccion dí e caminda Santa Cruz-Playa, Paradera-Playa sí 
mester drecha esun caminda ey. Pero mientras tanto cu nan ta drechando esun di 
Kibaima-Tanki Flip, esey sí no ta corda ariba tur e otro camindanan cu pa mo- 
tibo cu esey ta cerá, e mai camindanan cu tur e hendenan ey mester pasa ariba 
djë, Tambe mester a drecha eseynan promé cu a cuminsa esey, anto of a lo menos 
ientmas tanto cu nan tambe vor a heya bon caminda. Principalmente mí a mustra 
varios vez ariba e caminda cu ta bay pa Macuarima-school, eynan bay full ariba, 
Tin un parti, mi por a constata, cu toch mí paîabranan ta yuda aki den, camín- 
da cu di “Mas por Menos"', bayendo Seroe Tijshi, esey sí nan a corre tira un 
laag di azeta ariba djê, pero esyn cu ta bay pa school, te ainda nada, y esey 
ta esun cu ta mas traficá, Mescos cu mi palabranan a yuda pa e tal caminda, 
mi ta spera cu awor ta di xx vez cu mi ta pidië akiden, cu nan lo tuma medida 
pa e personanan cu ta bibä den e bario eybanda di e school, y tambe pa tur e 
personanan cu ta híba nan yiunan na tal school, Y pa no lubidea un di e caminda- 
nan hopi frecuentá cu ta esun di Warda di Polis dí Santa Cruz pa Matividiri, 
pasando te hasta dilanti di cas dí mayornan di un di e diputadonan. 
Sefior Presidente, tambe un otro topico mi kier a trece padilanti, ta caminda cu 
den varios distritonan nos por encontra falta di presion di awa. Nos sabi cu pa 
Paradera tin un plan bunita pa bay traha un tanki eynan pa yuda e presion, 
pero tin hopi otro mas bario, por ehempel, den Santa Cruz mes, banda di caminda 
grandi, pa esunnan cuno ta ser conecta directamente ariba caminda grandi, e 
caminda bunita cu ta ser trahä, e boulevard Coby Alders di Kibaima pa Tankí 
Flip, cu no mucho leuw for di djé caba tin hopi cas cu mainta ta lanta cunsumi 
corazon, pasobra e ewa no ta basha, mas bien ta drup e ta drup. Y aki si mi te 
bon informä, Seïior Presidente, ta falta di tecnologia, mi por bisa, fayo tec- 
nico, como cu si mi ta bon inform ey rond, en vez di pone tubo di koper, pa 
corxre bay, nan a pone un pida so dí koper, anto e restonan galvanized, mi ta 
kere, en todo caso nan ta verstop y no tín presion at all. Hasta ayera, si mi 
no ta equibocâ, tabata tin varios hende di WEB aríba reclamo di tanto vez, ta 
checkiendo ey bandanen y nan mes a straïa cu e hendenan por a soporta e situa- 
cion aki asina tanto tempo. 
Pasando vista rond ariba nos isla, tambe na orillanan di nos isla, nos por ri-= 
para aki cerca mes, un boto marä pa varíos tempo caba, cu e dofo, g.e.p.d., y 
su hendenan no a tuma medidanan mas cunêé, ainda e ta eyuan ancrä, nos kier a 
puntra e a bin aki como fuente dí atracecion, nos kier a puntra ki piannan 
Bestuurscollege tin cu tal boto? Y cu sí nan mes no por tumê of crea e posibi- 
lidad pa tumê den uso, caminda cu toch e ora un 4, 5 hende por haya trabao, y 
ademas ta un fuente di atraccion pa Aruba, 
Sefior Presidente, den promê tanda mi a bay den extenso ariba peticion di emple- 
adonan cu a ser entregá pa encuanto di nan hefe di dienst, pa e por ser mante- 
ni na trabao, Mi kier a puntra si ta berdad cu tin un besluit di Bestuurscolle- 
ge di dia 21 di april 1976, ceminda cu un empleado relativamente nobo, a ser 
nombrâ waarnemend hoofd di e mesun departamento ey, surpasando uno cu de facto 
tabata waarnemend hoofd caba? Esey mi kier sabí kike ta e motibonan, como cu 
den promê tanda mi a bay den extenso, mustrando con e cosnan aki por causa 
desconcordia den ambtenarij, malcontento, y a la vez esey mes tambe ta beha 
productividad. Y nos no por culpa e empleadonan di Gobierno pa esaki, pero mas 
bien e Bestuurscollege cu ta esun cu mester percura pa coordinacion total di 
Territorio Insular. 
Mescos nos por a tende cu tin un eirculario na DOW, cu no mag traha over=time 
mas, pero toch si tin tal circuiario, toch tín hopí di e Émpleadonen di DOW ta 
puntrando nan mes di con tín cierto personenan sí. cu ta keda cu permiso pa 
traha overtime. Y den casonan cu mi no kier menciona nomber, ni ramo, como cu 
no ta ramonan teenieo, mi no ta menciona ramo, cu hasta mayoria di e empieado- 
nan ta pensa cu esaki no por ta hustifica. Kiko ta e motibo cu toch e excepcion- 
nan ey a ser dunâ? 
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Mescos, kédando na DOW, nos tin eynan ui cuerpodi vigilancia, Masha bon pa un 

empresa, bedrijf, seguramente un cuerpo dí vigilancia ta na su lugar, pero 

Sefior Presidente, mester tuma cuenta tambe cu e tarea y e encargo responsabel 

cu e personanan aki tin pa cu nan trabao. Entre otro, nos por tende keho cu 

nan tin cu cuida henter e complex, pero si algo sosode ta un caminda nan por 

corre y mester corre tur € distancia ey, habrí porta pa por drenta pa yega 

na telefon, Esakinan ta nos deber di trece padilantíi, ora cu nos ta tende 

reclamonan encuanto di nos mes aparato gubernamental cu en realidad mester 

duna ehempel na nos comunidad. Por ehempel, esun cuerpo di vigilancia aki, 

canando rond eynan ta mas tanto, casí tur ceminda cu nan cana ta den pleno 

scuridad. Ni na e entrada grandi banda dí pabao no tín luznan ponf cu anochí, 

ora cu truck por drenta, salí cu ta haciendo servicío anochí den caso di urgen- 

cia, cu nan por weita, cu tin claridad, por wak pa nen ehecuta nan trabao mane- 

ra debe ser, Y ademas dí esey ki bal laga personanan cânä;, siendo cuerpo di 

vigilancía, sín nada pa proteha nan mes, anto den scuridad. Si un hende bula 

eyden, por ataka nan, sorpresa nan, sin cu nan dí leuw caba por nota cu tin 

hendenan ta acercando, Pa tal motíbo mester dedica atencion na e problema 

aki y pone, si ta posibel, mas luz den e complex aki di DOW pa e cuerpo di 

wvigilancia aká por traha optimalmente. 

Seïor Presidente, va cu mi ta papiando di ambtenarij of en todo caso emplea- 

donan gubernamental, mi kier a puntra pa ser informâ exactamente kiko ta e 

tarea di e dos conseheronan “J & J', cu ta poní adicionalmente actualmente na 

Algemene Dienst? Nos kier sabí kiko e duo aki, “J & J', nan tarea ta precisa- 

mente na Algemene Dienst? 

Tambe, Sefior Presidente, nos ta tendiendo reclamo ariba horario di persona 

nan na Algemene Dienst, hasta tin un aparentemente nobo den servicio, poní 

i , zi i i tambe ta conta e 

horario di 7.30 pa 12'or y di t'or pa 4,302 Como cu nos ta tende reclamo cu 

e persona aki di sexo femenino, no ta cumplí cu tal horario y mientras cu e@ 

otronan sî ta ser poní y gewatch pa nan traha e horario aká estrictamente. 

Tin un palabra ta bisa; ley pa un, ley pa tur. Si e reglanan akí di horario 

no ta apiicatie pa e persona aki, mí ta spera cu no tin mas, pero en todo 

caso, sí e regia aki ta aplicable cu e si tin mag di “skiet” for di e horario; 

pakiko no pa e otronan? Of laga mi puntrê net robez, mkíko net pa € sí? 

Tambe, Seüor Presidente, mí a yega di trece padilanti aki den e cuestion di 

personanan of un persona cu a ser nombräâ chauffeur na DOW, pasando persona- 

nan cu ta sperando tal nombracion pa basta tempo caba. Y hasta mi tin den 

mi poder listanan di personanan cu a Ser pidí pa nan bira chauffeur y ta pone 

uno cu na fin di 1975 pa promê vez a aplica y nan ta laga tur e otronan ey 

atras pa corre nombrê, Y net e partido cu semper ta batí ariba nan pecho cu 

nan ta pa lucha arubano, Nos no tin nada contra si e persona akí tabata reai- 

mente merece, pero no costando promocion di personanan cu pa basta tempo caba 

merece tai y ta sperando ariba tal. 

Por ultimo mí kier a puntra, en vista di e partí este of noreste di nos isla; 

caminda cu nos sabi cu @ terenonan ey tä masha sunú., Hasta a ser purbê varios 

vez pa reforestacion, etc.; ni kier a puntra ki sorto dí mata ‘a ser purbá 

eynan? Y cu si nan a purba matanan cu den exterior caba a mustra cu mesha 

tikí awa nan por crece, como cu nos tur sa Cu mata ta yama awa. Úas lihê cu 

nos logra na reforesta e parti sunúü aki di e isla di Aruba, nos por logra 

atrae mas awacero, etc. Pa tal motibo, Sefor Presidente, mi kier a puntra cu 

a ser purbá pa banda dí Bestuurscollege, of purbá mi no ta kere, pero si a 

ser pensá sikiera ariba un tal mata cu tin hopi den tropico aki rond ariba e@ 

islanan den Caribe, cu ta mageya. Y hasta mi kier menciona cu tin personanan; 

comercianatenan, di otro islanan ey,‚ cu 2 menciona ki un mina di oro esey por 

ta pa Aruba sí nos reforesta ev bendanan cu tal mata, como cu di esey por bin 

hbopí industria, cual e mata aki por trece e producto of e grondstof cu ta 

necesario pa esey. Y ademas di esey e ta enverdece tambe nos isla, pa asina 

nos por purba haci e isia aki un isia mes bunite y ademas tambe door di mas 
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awacero, un clima of un brisa, temperatura un tíkí mas abao cu e ta awor aki. 
Pesey mi progunta, kiko a ser hacf caba of pensáâ door dí e Bestuurscollege 
aki encuanto di reforestacion dí nos isla, principalmente pa e parti noreste,. 
Te akinan den segunda tanda, Seüor Prèsidente. Danki, 

DE HEER J. NOGUERA: Sefior Presidente, manera cu nos tur por weita e marshêé cu 
tin na waf chíkito ta den condicion mastia deplorable, E ta asina deplorable 
cu e ta un mahos vista pa e Jomunidad y tambe pa e turistanan cu ta pasa ey- 
banda diariamente. Mi kier a puntra Bestuurscollege si nan por a duna nos un 
splicacion detayadamente tocante di nan plannan pa renovacion di e marshé aki 
y ki tempo e lo wordu hací? 
Tambe e hutnan cu tin na beachnan casi nan no ta existi mas, solamente skele- 
ton tín di nan. Un tempo nan tabata mantene nan constantemente y nan tabata 
masha atractivo, awor aki nan ta mahos vista, pasobra nan ta un djies un poco 
carton poní eynan, Nos por a rípara den Semana Santa hopi hende a haci uso di 
e skeletonnan aki, Pa embelleza nos beach, mi kier a puntra sí Bestuurscollege 
tin plannan pa siguí mantene e hutnan aki y a la vez duna un servicio na e 
publico cu ta usa nan constantemente? 
Sefor Presidente, a pesar cu mí tabata tin un vraagpunt den promê ronde, toch 
un di mi preguntanan no a wordu contestá. Y awor aki lo mi kier a ripiti ee 
pregunta akinan: Si ta intencion di Bestuurscollege manda mas hende bay studia 
pa Brandweerofficier? 
Esaki ta tur, Seüor Presidente. 

DE HEER C., LACLE: Sefor Presidente, den segunda tanda lo a bini diferente pfe- 
gunta relacionä ariba e puntonan cu-mí a pone den primera tanda, den locual 
mi ta papia awor tocante e agricultura. Mi pregunta ta bay mesora pa Bestuurs- 
college , mi ta spera e biaha aki mi lo haya debidamente contestacion, pero 
pa no tende un biaha mas cu ta worde bisâ na nos pa bolbe ripiti e pregunta- 
nan hací, como e díputado concernf no ta presente. Pasobra awor ey mi a bisa, 
si tin un gobernacion di continuacion, e diputado supiente lo mester pone 
atencion, pasobra si nos sigui asina ta perdemento di tempo, 
Sefior Presidente, mi pregunta ta bay ariba e verduranan cu ta wordu importä aki 
na Aruba, Mi kier sabi di Bestuurscollege si tin controle higienicamente ari- 
ba e importacion dí fruta cu cada dia nos por bay na marshé, na e markthalien, 
te hasta na e barconan cu ta bini for di Venezuela, sí tin controle aríba 
nan? Por ehempeif mi sabi cu clasenan dí verdura, por ehempel, tomati, pimen- 
ton, cu ta biní for di Venezuela ta producto di tur e agricultarnan den e 
península Paraguaná, paco mas aleuw na Coro, y esakinan ta wordu bendí ariba 
nos mercado. Tambe mi sabi cu aya tambe nan ta usa hopi insectisida. E momen- 
to cu e productonan aki bín aki na Aruba, especial na waf, nan ta wordu bendf, 
nan ta wordu gecheck, segun cu mi sabi, door di e keurmeester di Veterinaire 
Dienst, y nunca bo no ta tende algo di djëé. Mi sa y ta pesey mi ta puntrca;, 
un cos cu ta pone mi pensa hopi, y pa mi semper tabata e pregunta, ta e temor 
di usamento dí insectísida, e venenonan cu nan ta combati insectonan, ta wordu 
tumá den e productonan. Mi kier sabi di Bestuurscollege, no awor podisë direc- 
to, cuanto percentahe di e residu di perathion of malathion e frutanan aki ta 
trece? Ta asina ta, pasohra nan ta spuit nan aya, y cada hende ta liber pa 
spuit cuanto cu e kier, Y esaki ta bíini door di e barconan di afó venezolano, 
y ni por bisa e productonan di Santo Domingo. Pueblo di Aruba kier sabi kiko 
ta e percentahe cu tin, si e ta wordu gekeur, manera mi a bisa, door di e 
keurmeesternan di abattoir? Esey ta un pregunta, Pa via cu ora mi mira e P.B, 
1917, ne. 58, unda eu nos ta mira cu nan a draag e keur di frutanan pa Depar- 
tamento di Veterinaire Dienst, despensa mi, e a wordu opgedragen na Gezond=- 
heidsdienst, y den tal manera bo ta mira cu e keurmeesternan di abattoir ta 
keur 2 frutanan ey, Mí tin masha elogio pa e keurmeesternan di Veterinaire 
Dienst, pero e keurmeesternan aki a haya un speciale opleiding ín keuring van 
vlees, Pasobra na hygiënische dienst nos tin keurmeester tambe na Hulanda 
diplomá, cu ta experto ariba nan tereno, nan a traha na Hulanda y nan a haya 
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nan opleiding den Warenwet, nos no tiné aki,Por ehempel, e personanan aki; 

e keurmeesternan aki di Gezondheidsdienst, no ta:keur e frutanan aki di Vene- 

zuela. Wel sí, nan ta keur e frutanan cu ta bín cu barco grandi, Éruta mescos 

di afó, nan ta wordu gekeur. En côneccion cue ley aki mi kier a haci Bestuurs- 

college un pregunta y contesta mi con e cos aki ta. No tin un iey specifiek 

ariba e keurmento dí fruta, ní verdura? E ta un biaha Veterinaire Dienst, un 

otro biaha Gezondheidsdienst. Ademas mí pregunta ta, sí keurmeesternan di 

Veterinaire Dienst ta hací nan trabao, wanda e productonan aki laboratorio 

pa nan haya sabí, por ehempel, un di nan e resedu di e parathion of malathion, 

etc.? Esey mi kier haya sabi di Bestuurscollege. 

Seüor Presidente, mi ta kere un keurmeester cu a sia su trabao, mester sigui 

haci eu trabao. Keurmeester di vlees, mester haci su trabao, y den e luz aki 

mi ta desea pa Bestuurscollege pone un poco mas atencion ariba e keurmentonag 

di frutanan, esta e frutanan importá. 

Tocante e frutanan local, cu nos tin di e chinesnan y di Agroco, mi no sa 

cú Bestuurscollege tambe sa ta ká producto nos ta haya na mercado. Pasobra in- 

gectisida bo ta cumprele free, na unda cu bo kier, tin Aldrin, D.D.T., tin 

Chloridane. Tur eseynan bo por cumpra y bo mes por experimenta den bo jardin. 

E hendenan ey tambe ta mira cu asina tin insectonan drenta nan tuin, nan 

jardin, con cu bo kier yamele, nan ta cuminsa basha e insecticida ariba e 

mata, Mi no ta bisa cu e hendenan aki no ta deskundig, no, nan ta hací nan 

trabao y e producto akí te wordu bendí cu e pueblo ariba mercado, Pero mi 

kier sabi e percentahe di e residu cu ta keda den e verdura? Esey, Seùor 

Presidente, mi no ta kere cu tin control aki na Aruba ariba esey. Pasobra 

si bo mira e productonan ey, nan ta wordu bendí, cumprâ door di e pueblo 

y wordu tumá paden. 
—______Manera Seïor Presidente sahi, delaster temponan aki, nan a bin haya sa cu hor | 

pi insecticida, por ehempel, e chloridane mes, ta un di e productonan cu ta | 

duna masha hopi kanker, e ta kankerverwekkend. Den e sentido aki nos mester 

preveni. Pasobra no tín controle di Gobierno aríiba e tuinderijen, nan mes 

ta spuit nan mes producto. Y kí garantia e pueblo tin pa e producto? E 

producto ta masha bunita, awendia ciencia a bay asina hopi leuw, cu bo por 

pone insecticida den un producto, den uu verdura, bo ta hacië asina bunita, 

pero e no ta natural mas. Esey ta un pregunta tambe pa Bestuurscollege, sí 

tin controle ariba e toepassing di insecticide? 

Sefor Presidente, tocante e markthallen cu nos tin pabao. Nos sabi cu ey ta 

e lugar cu e pueblo ta cumpra fruta diariamente. Tambe nos sabí cu e situa- 

cíon hygienico di e markthal ey ta laga dí desea, por ehempei, e frutanan ta 

wordu poní pa exposicion, e hendenan ta mirê y nan ta cumpré, pero gerantia 

di kygienico bo no tin, ta autvnan ta pasa continuamente ey banda, y nos no 

sabí cuanto man ta cay ariba un fruta, al fín y ai cabo e cumprador mes mes 

ter mira kiko e ta haci cu e fruta ora cu e yega su cas. Pero den e sentido 

ey, mi ta kere cu nos mester pone hopi mas atencion ariba e bendemento di 

frutanen actual na e markthallen, 
E sítuacion di e markthallen mes, nos mira, esta e edificio, e ta bay atras. 

Tambe mi ta pidi onderhoud. Mi kier sabi di Bestuurscollege si algo ta wordu 

hací den e onderhoud dí e markthallen, pasobra si e sigui asina, aki poco 

tempo verf y beton ta basha bin aden, ya caba nos ta mira e heronan, e forma- 

nan bieuw di beton ta sali y e por ta un peliguer tambe, tarde of tempran 

parti di nan por cay aden. @ no ta un bunita vista en tode caso, manera cu 

nos ta yama, pa nos turistanan, @ promé impresion e no ta un vista hygieni- 

co den e sentido ey. 

Tocante di insecticide, mi ta kere, esaki ta mas parti un recomendacion pa 

Bestuurscollege y e díiputade concernf, orienta su mes pa mira kiko nos por 

haci. Mayan of otro mayan, cu centrole di bendemento di esey, Pasobra actual- 

mente e ta liber. Tur hende por usele y e ta un cos peligroso, Na otro tera 

nos sabi cu promê cu nan yega asina leuw, nan ta usa insecticide, e casonan 

di morto ta cay,‚ Gobierno ta tuma medidanan. Pero nos, laga nos hací esey; 
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nos bestudeer e cosnan aki promé y bin cu recomendaciones, 
Na e mesun mercadonan, nos ta haya cu barconan ta bini cu pisca, especialmente 

e temponan aki, for dí Venezuela, ta for dí Coro nan ta trece nan Aruba, e 

conocido pargo, piscanan fresco nos no conoce mas, aki ne Aruba, ta solamente 

partinan cu hendenan ta pisca, beroepsvissernan na Savaneta y na Noord, bo 

per haya pisca fresco. Pero normalmente de vez en cuando barco ta bin paden, 

cu pisca di ijs, laga nos bisa, Bo ta mira tambe cu e piscanan ey no ta fresco, 

pasobra e conocedó ta bisa esey, y den e casonan ey tambe e keurmeesternan; 

mi a mira nan ta hecí nan trabao, pero hopi biaha mi ta mira cu nan ta keur 
nan af, Pasobra loke cu nan ta trece aki no ta pisca fresco, ta pisca di hopi 
tempo caba y no tin mercado p'e, nan no por bay Caracas, nan no por bay lugar 

grandi, nan ta cumpra nan na un prijs barata y bin bendé aki cu e pueblo, y e 

pueblo ta hayê obiigä pa cumpra loke e haya. Mi pregunta ta esey tambe pa Be- 

stuurscollege, pa pone un poco mas atencion ariba esey. Naturalmente, si nos 
bay pone hopi hopi restriccion ariba cosnan cu no ta dí nos, por ehempel, e 

pisca ta bin dí afó6, fruta ta bin di afó, bo kier bay saca e fino, e fijntjes 
van de zaak, mi kier meen mi ta comprende tambe cu nan ta bisa, awel, nos ta 

bay un otro lugar. Den e luz aki mirá, Bestuurscollege tambe ta pensa cu nos 

mester cumíinsa na nos mes cas, stimula pesqueria y stimula agricultura. Maske 

con nos bay cunele, nos mester sigui aríba djë,. 
Tambe e piscadónan ta pidí y ta desea un lugar cu nen por hísa nan botonan, 
un sleephelling. Esey en berdad ta un necesidad aki na Aruba, Nos conoce ac= 

tualmente na Haven- en Loodsdienst só tin un sleephelling, pero tin caso ta 
pasa cu nan no por subi e sleepheliing, pa via cu ioodsboten di Gobierno, dus 
dienstvaartuigen, te ariba djele y de vez en cuando yachtnan grandi ta drecha, , 

ta un so nan por pone ariba tera, y nan ta pasa hopi trabao pa busca truck 
grandí y e consecuencíianan ta cu nan ta kíibra nan barco y nan tin ora hopi 

gasto. Esey ta un cos cu nos, mi ta kere, mester pone atencion ariba djê. 
Kedando na e markthallen, mí ta bay un tíkí mas aleuw, bendemento di pisca;, 
mester pone mas atencíon ariba con e hendenan ta bende pisca, Coy pisca tira 

ariba tera, unda cu e hendenan ta trapa y lo ta recomendable pa Bestuurscolle- 
ge pensa esey pa hendenan cu bende pisca, bendé cu nan saco, den un schaafijs, 

con cu bo kier yamê, pero mas hygienico manera cue ta actualmente, 
Sefor Presidente, biniendo un tíkí mas ariba, bo ta haya e waf chikito, barco= 
nan ora cu nan ta bay nan ta laga hopi deposito dí gushedad atras, Mi ta com- 

ptende cu Haven- en Loodsdienst su tarea pa traha ariba djele, pa wak pa e 

cosnan no sosode, Pero especialmente como dilantí dí waf chikito, dilanti di 
Trocadero, ta lugarnan unda tur hende ta pasa, de vez en cuando bo ta haya 

den weekendnan tin hopí palo dwars den caminda. De vez en cuando mi mes sa 
baha for di den auto saca e palo, e trapinan pone nan un banda, sea ta mucha- 
nan maldadí ta haciê of ta con, pero e hecho ta asina cu mester tin mas control 
ariba e sushedadnan di waf. 
Sefior Presidente, ariba visserij, manera cu mi a bisa antes, den promé tanda, 

cu lo bini cu un mocion encuanto di e pesca. Tambe ta recomendabel, mirando 

kiko a pasa poco tempe ey, + 9 miya, segun informacionnan, un barco a perde 
y tur hende a perde nan bida., Pesey mi a bisa biaha pasä, mi no ta desea pa e 

cos ey pasa cu ningun sorto di piscadó y ningun hende cu ta aríba lama, sea 
pa nan pan of pa nan plezier, pasobra si un cos pasa asina, nos a mira cu ta 
touwboot a bay afö y barco particulario ta bay duna ayudo. Pesey tambe mí ta 

kere un recomendacíon pa Bestuurscollege, pa pensa aríba si ta stimula peskeria, 
un teddingsboot, nos por yamé, pa cualkier momento dado e sali pa bay yuda e 

personanan cu ta den dificultad, pasobra e loodsboot no ta corre tanto miya 

pa ora, tanto lihê. Sí bo tín vn reddingsboot sí. e ta equipa pa esey. Un red- 
dingsboot por duna yudanza na hendenan cu ta den emergencia pafó pidiendo 

ayudo, por bay mes ora cerca nan, E por duna proteccion, pasohra nos no tin 
wardacosta. Cualkier cos pasa cu nos piscadonan, si nan tin radio na bordo. 
Esey tambe ta un dí e suplicanan pa bestudia e posíbilidadrnan pa bay cu radio 
a bordo of un walkie-talkie, of con cu ta nan tin contact cu loodsen, sea cu 
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loodsnan di Lago of Haven- en Loodsdienst, unda cu bo ta haya 24 ora pa dia 

radio ta habrí pa cualkier cos pasa, por ehempel, e barco aki bay mes ora 

cerca nan, ora cu nan haya nan den problema, pot ehempel un barco strafio yega 

garra nan bay y nan tin un Sorto dá defensa den awa teritorial, 3 miya. Y no 

lubida, un‘ barco asina lo por duna ua surveillance, un toezicht den e@ senti= 

do ey. Mi no ta bisa e mester bin awor, pero eseynan ta di desea sí. Ora cu 

nos ta papia di visserij bo mester defende bo ciudadanonan. Pasobra nos cono= 

ce historia aí nos bay tuma analisacion, un inventaris di, por ehempel, den 

10 afia, 15 afa, cuanto tata dí famia a keda ariba lama? Mi ta kere cu ora 

cu bo ta papia di goberna kier meen wak dilanti, y ora cu bo ta papia di 

gobernacion, stimula peskeria; duné un bon equipment tambe, pasobra un bida 

humano te bal mas hopi, miyones dí placa den e sentido ey. Pascbra un pis- 

cadó ta un hende cu ta duna su bida pa e gana su pan di cada dia pa e comu- 

nidad. 
Sefior Presidente, tocante di e piscinanan cu nos tin akí na Aruba, mi sabi 

di experiencia cu tin un of dos no ta usa awa di Balashí, Waterleiding, 

otronan ta usa awa di lama, pero tín ta usa awa di suela, awa di pos, pa 

yena e piscina y naturalmente e cambiamento dí awa ey ta laga dí desea. Nos 

tur sabi cu tin diferente piscina ta usê y bo ta mira awa berde, awa sushi, 

y e pueblo, cierto hende ta bay aden, maske cu ta di un club, pero bo ta haya 

tambe e hendenan di afó, ora cu nan ta tene zwemwedstrijden, bo ta mira e 

awa sushi. E cos ey ii a maak e mee, Y mi sabi di casonan di hendenan cu a 

Landa den e ava a wordu hospitalisa pa via cu nan a haya asina hopi awa sushi 

paden, no ta bon, mester a wordu tratá na hospital. Mi ta! kere cu den e sen- 

tido ey tambe ta bon pa e@ hygiënische toezicht haci algo ariba esey. 

Seor Presidente, tocante e beachnan, mi a cende di Diputado di DOW, Seüor 

Laclé, cu Bestuurscollege tin hopi atencíon ariba e uitholling di Eagle 

Beach, esey mi sa bon di djeië, e EIS 5 

mester pone atencíon, E pueblo mes por dispone di masha poco uso die playa, 

di beach. Por ehempel, pabao di Haven- en Loodsdienst;, despues cu e lugarnan 

ey a wordu cobâ, bo ta mira cu naturaleza mes a yuda su mes, e ta un bunita 

beach, e santo ta bon, e ta un lugar berdaderamente,especialmente e parti 

di Playa vor bay dedica den nan oranan liber cu nan yiunan bay aya bao. E 

beach ta bon, e ta mas of menos un beach di casi l km,, pero kiko ta pasa 

un tikí mas pariba, bo ta haya hopí, laga nos bisa asina, wrakken, botonan 

bieuw, den awa cu no ta deseabel pa nan t'ey. Mi sa cue ta costa hopi pa 

ranca nan dí ey bao, E heronan bieuw cu tin den awa, pero mi por bisa asina 

den 3 aa di tempo, + l pia di santo blanco, a drecha henter e beach den e 

Lama tambe, Den e sentido ey nos ta papiando dí playanan, di beach, ta un 

recomendacion pa Bestuurscollege laga su hendenan, su expertonan dal un 

check up pa wak kiko por haci pa e hendenan, pa nan sigui disfruta, Esta 

personanan cu no tin e manera pa bay un tiki mas leuw ne Noord, ta bay ey 

cu nan famia pa pasa algun ora placentero, 

Sefior Presidente, mi ta masha contento di tende cu Bestuurscollege ta bini 

cu plannan pa pluimvee, criamento di galifa, especialmente den broilers y ta | 

lamenta pa mí tende tambe cu personanan ta bay ef6 masha masha lihë y despues 

nan ta bin back, bo no ta tende e resultado kiko Bestuurscollege ta pensa. 

Solamente den corant bo ta tende cu lo bira un model, un lugar cu bo por 

bay, laga nos bisa, un farm, unda cu bo por mira con por cria galife broilers, 

por ehempeì, É ta un tema profesional ariba su mes, nos conoce aki na Aruba 

diferente hendenan capaz, broilers. Hendernan, yíu di pueblo, cu sabi y a 

traha den esey y den e materia ey, nan ta experto,. Hendenan tambe cu a haci 

bon negoshí y hendenan tambe cu & perde placa den broilers, Mi ta kere cu 

ta di recomenda pa Bestuurscollege papia cu e hendenan ey,‚ wak e posibili- 

dad y studia e posibilidad pa introduci algo por estilo, Pero e ta un ma 

teria profesional y ta soiamente hendenan cu sabi esey por duna bon conseho 

na Bestuurscollege. Mí ta suplica Bestuurscollege tambe, mi a tende cu a 

wordu hací, door di un diputado, promé cu campaîia, bishita tur e casnan di 
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e hendenan cu ta eria bestia, esta e broileznan, priminti nan 
trabao paki paya, anto ta yega un mowerrto cu nan tin asina tanto 
informacion cu nan ta papia asina eu un kilo di cuminda por WOr=- 
du convert{í den tanto Liber di carni, nan no ta bay bishita nan 
cas mas, Y e cosnan ey,‚ mi ta kere, cu ora bo ta representante 
di pueblo, bo no mester hunga politica cu cierto cosnan asina, : 
Den seriedad mi ta kere ou Bestuurscollege mester haci un apela= 
elon ariba e hendenan cu tin experiencia, pa: papia cu nan; pa 
mira conhuntamente con un plan asina por wordu introduci pa duna 
producto na e pueblo, cu en berdad nos por haya cuminda mas ba= 
rata pa nos evita tanto deviezenvlucht cu ta bay cada afa afó pa 
e cearninan y geliffa, por ehempel. 
Sefior Boekhoudt a duna contestacion y naturalmente mi ta compren= 
de cu e no por bay bisa mi exacto, exacto ta kiko, pero mi tin 
nan bon poní y ne un momento oportuno despues nos Lo bin mas den 
extenso ariba e visserij. Mi ta gradicié tambe pa su esfuerzo. 
Tocante e landbouw mi no ta tende nada mas, mi no ta mira ningun 
sorto di intento pa bestudia pa nos haya mas reservoir di awa 
pa tempo di yobida, pasobra no falta hopi,entre 4 à 5 luna nos 
lo cuminsa cu e temporada ey. E cos ey, segun ami, a fría, esta 
Landbouw, 
Awor e cuenta di veeteelt, mi ta lagué un banda, pasobra mi ta 
kere “hablando se entieùde", y mi ta mira pasonan cu ta wordu 
haef poco poco, tambe mi no por bay bisa un hende cu ora cue tin 
idea y e ta hay haci un cos, bisé cu né, e no ta un experto, Na- 
turalmente cu no, pasohbra e cosnan aki ta bin cay toch den man 
di experto pa conseha bo kiko bo lo haci toecante âi e eriamento 
di bestia, 
Sefior Presidente, mi ta duna un rzecomendacion na e waf di (larata= 
ta, manera cu mi a bisa, nos ta yamé, pabao di Haven= en Loods= 
dienst, pa Bestuurscollege haci un vistazo ey. 
Tocante e contestacion di Sefüor Laclé, Diputado di Openbare Were 
ken, tocante di e duikernan, e a duna mi un contestacion insatis= 
factorio, Pa via cu mi ta supone cu e cosnan aki, e plannan, e 
werkstuknan ey ta den man di expert, pa haci un omlegging di e 
waterafloop,; toeloop pa parti di Bubali, pero mi ta kere toch, 
mi tin temor pa via cu den tempestad grandi, mi sabi cu parti di 
pabao e ta cay 5 meter, e ta un comchi cu ta cay # meter. Awa 
grandi bini e ta bin haci e megun efecto, Y nos lo bolbe ripiti 
atrobe, nos lo bolbe corre Pidi e pueblo yuda nos pa combati e 
damnificadonan, Y mi no ta kere esey,‚ pasobra ora di tempesvaû, 
ora cu awa cay aki na Aruba, e ta bolbe zipiti su mes, Ademas 
nos conoce esey di hopi afia pasá, na 5O y pico, cu tabata tin un 
inundacion tremendo, Ba bolbe ripiti su mes, anto awa no a yobe, 
pasobra e damnan ey ta bay over, y e dam lo sigui. No ta awa di 
Noord so ta yega, pero ta di henter becindario, e ta un comchi y 

e ta cay aden, . 
Tocante e duikernan, mi ta masha bon na altura, pero mi ta kere 
cu Bestuurscollege mester pone atencion pa e limpieza di e lugar 
rond di e duikezrznan, Esey sí mas pronto cu ta posibel, pasobra 
esey ta un di e raxtinan cu a causa e inundacion. ‚ 
Sefior Presidente, tocante e coral, bida coral, manera mi a biga, 
nos lo bin cuné mas aworo y mi a worâu mas informá, mi mes no 
tabata sabi, eu tin companía americano a bin Antiyas, pasa Bo= 
neiro, nan a mira cue luger ta será, despues nan a bay Corsow 
y nan a corre nen y awor nan ta aki, Nan tin contacto cu diferen= 
te hende aki, dos hende gsigur cu mi sabi, unda cu nan kier con= 
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trata nan pa sembuya anochi, pa garra e korvraalvisjes, & caranan, 

pasobra e koraalvisjes, awor nan no por coy nan na Boneiro, nan 

no por cohe na Corsow, Cowsow nan a cohe masha hopi y awor 

nan ta biniendo aki, Nan ta papiando pa sambuya anochi, teambe 

cu ta posibel di e ramo ey pa bo garra e bestianan ey anochi au 

luz. Segun mi ta bon informá di esey, Pesgey ora cu e motie Lo 

bin, mi ta spera comprension di e vepresentantenan cu kier 

meen bon pa Âruba, Ho eu bo ta gena voto cunele, pero cu esCy 

bo ta conserva nos naturaleza pa nos genervacion,. 

Sefior Presidente, mi kier gradici Bo, 

DE HEER TH,J, FIGAROAs Sefior Presidente, den e segundo ronde 

aki, atrobe mi lo ta masha corto. Mi ae haya contesta di Sefor 

Diputado Oäuber, cu e criterio cu nan ta usa pa tuma un hende 

na trabao na Werkverschaffing ta su situacion economico sociale 

Esey ta di aplaudi, pasobra nos tur sabi cu un hende, ora su 

situacion ta precario e kier a haya un trabao, ta bon pa e mes 

y ta bon pa henter e pueblo. 

Ariba e otro pregunta, tin ora un hende cu ta cobra pensioen 

di vehez, por haya trabao na Verkverschaffing, mì a haya @ 

contesta , tambe e megsun cos ora e tin yiunan chikito of ora 

e ta den otro situacionnan financiero precario, Lambe ta masha 

bon, Pero mi sebi di experiencia cu no ta den tur caso e cri= 

terio aki ta wordu usá y cu den boca di pueblo ta bisá cu e 

departamento aki ta wordu usé pa recompensa algun lidernan di 

bario di cierto partido. Pero pa esey mi ta speza cu en Lo 

ro e Bestuurscollege aki lo usa e criterionan ey na tuma 

mento y mantenemento di Hhendenan ne Wer STiaf 5 

Tocante di e wachternan, mí ta aplaudi e idea di e Destuurs= 

college aki cu nan lo percura pa nan haya un klop, cu nan Lo 

mira e posibilidad pa haci nan buitengewoon agent van politie, 

pero a la vez taube mi ta pidi pa ore cu esaki bin cla, no te= 

ne e hendenan aki den e departamento aki, pero pone nan na un 

departamento na unda nan por wordu tumá na trabao permanente, 

pa di asina manera nan pof 502â di tur e beneficionan âi un 

trahador normal. 
Toeante mi pregunta di Praktijkdiplome Boekhouden Antilliaange 

su reconocementò y su recompensa j renumeracion, mi no a heya 

contesta cerca Diputado Gomez, pero mi ta speza cu den segundo 

ronde y como cu mi ta sigur cu eey za den um bon man, Zo mi 

haya un contesta positivo. 

Pocante di mi preguntanan kiko nan ga bay haci cu e terenonan 

pa noord di Holiday Inn, mi ta satisfecho cue conteste di 

Diputado Boekhoùúdt, mi a weita berdad e plannan cu nan ta bin 

ey di Laguna, y mi por bisa cu mi ta altamente satisfecho cu | 

mi a haya e gatantia cu e lugar ey lo keda semper pa & pueblo | 

y eu ningun hende lo stroba e pueblo di haci uso di e beachnan 

aki. 
E plannan aya taube mi te aplaudi,pero esey no ta encera di 

antemano mi te duna mi aprobacion pa @ gastonan di infrastruc= 

tura cue Bestuurscollege ta haci, esey ta golamente ora CU 

nan acerca nos cu e plannan, hos lo por huzga tocante di ese. 

Tocante di e beachnan, mita pidi Diputado di Werkverschaffing 

si ta posibel, pa a lo menos Un biaha pa simen, Laga hendenan 

di Werkverschaffing tene e beachnan ey limpi y Pone container= 

nan pa hendenan cu ta bay haci piecnic por Pone e basura aden 

y asina pa tene @ lugar aki Linpie ‚ ‚ 

Como ecu den mi promé ronde mi a pisa cu lo mi a bin eu un MOCLON, 
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pero como cu e contestanan di Bestuurscollege ta na mi satisfac= 
elon, mi no ta bin eu e mocion, 
Te aki, Sefor Presidente, 

DE HEER C,M, PIETERS: Sefior Presidente, mi kier agvega tambe pa= 
labranan di felicitacion na Bo Persone, hibá manera nos lider di 
fraccion a haciele y tambe na e Diputado di Turismo cu a buta 
Aruba den un publiciöad satisfactorio durante e fin di siman cu 
a termina, haciendo asina cu e esfuerzonan pa e turismo aki bira 
un industria potencial, por haya e satisfaccion di henter e co= 
munidad, Sin embargo, mi ta kere cu lo ta prudente si e Diputado 
lo por a informa nos encuanto di e invitacionnan cu a sali pa e 
pefrsonanan participa por a presencia e FAnochi Arubano" aki na 
Caracas, kende nan tabata, y bao di ki condieion y kiko ta e mo= 
tibonan di e invitacionnan. Mí kier a haci esaki pa e simpel mo= 
tibo,como mi ta kere cu na tur ocasion nos a demostra cue turis= 
mo ser un industria pa nos comunidad tabata tambe esfuerzo y in= 
teres y cooperacion di e fraccionnan den oposicion, y ningun mo= 
mento nunca nos a hiba politica cue asunto aki. A lo contrario 
nos a duna semper nos apoyo y lo keda duna nos apoyo na e dipu=- 
tado ye Bestuurscollege, como eu nos ta sumamente contento y sa= 
tisfecho cu e maneho di e diputado pa cu e turismo manera cu e 
ta hibele, 
Mi ta kere tambe cu lo ta masha prudente pa nos sa pa ki motibo 
nos Promé Mandatario no tabata presente na un ocasion asina aki, 
cu cual ocasion pe nos ta merece presencia di nos Promé Mandata= 
rio, lagando ua banda tur dificultádhan cu nos mes por tin in= 
terno y asina stop di colga nos pafanan sushi na caya ora cu nos 
ta den vispera di preparacion pa un asunto di washa importancia 
pa e isla aki, cu lo ta un forma di un structura di independen= 
eia of con cu bo kier yamele, Lo mi kier tende e motibonan pakie= 
ko esey no a tuma lugar? 
Mas ainda ora cu nos por a nota cu durante di e dianan ey e 
Terreitorio Insular tabata completamente sin gobernacion, cu ta 
un falta di responsabilidad serio y no demostracion di un maneho 
manera semper ta wordu bogá pa e Destuurscollege aki, ’ 
No obstante di e preguntanan aki, no obstante di mi preocupacion 
pa e informacionnan cu nos por a haya pa cu nos Promé Mandatario 
no por tabata ey, nada no täà kita cu e prepearacionnan y e meta 
cu e FNochi Azubano® aki mester tabata tin lo ta na satisfaccion 
di henter nos comunidad, Pexzo aki mi kier trece padilanti simple= 
mente pa nos sia stop di mezcla un eos eu otro, Simplemente pa 
nos stop di pensa cu bienestar di e isla aki ta cuadra cu nega 
tivismo, Nos mester sa di comprende cu un biaha nos por hala e 
cosnan ey un banda y kizas ta e manehonan chikito aki por drecha 
entendimientonen eu por tin Lunas cu ta frustia nos y ta trece 
nos den dificultadnan pa un bon gobernacion,. Nos mester ta fran= 
co y nos mester por comprende cu nos mester tin nos opinion y nos 
mester por huzga de vez en cuando di un manera cu nos ta kere 
cu lo ta na bienestar di un comunidad, j J d 
Awe nos por bisa, y awe nos isla vecino por bisa, cu Wiochi Aru- 
bano® tabata un exito pa e isla chikito aki cu un turismo asina 

grandi, Peroeki na cas nos sa kiko ta e comentarionan encuanto 

di vn simple invitacion cu no a wordu extende na un persona cu 

mas bien, manera cu nos ta mirele, tabata un obligacion ai e 

Bestuurscoliege aki pa su presencia tabata t'ey. Y mi ta keze cu 

aki nos mester compreùde di sa di respeta posicion tin biaha, 

pasobra ta contra di e posicion nos no tin nada, Pasobza si bo 
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tin dificultad cu e persona, esey ta completamente diferente, 

pero e Promé liandataxio, e por ta x persona, y e x persona ey 

ta nos rzepzesentacion, ta nos orguyo y nos mester corda cu In- 

dependencia ta bay hunto cu su difiecultadnen, nos no mester 

busca mas díificultad, Y nos mester aifia couprende cu esaki tam= 

be ta parti di um bon gobeznacion, No obstante mi kier extende 

na e Diputado mi felicitacion y tambe mi va confia cue por 

gigui traha den e direccion ey y su esfuerzonan pa nos comuni= 

dad pa cu turismo tin nos apoyoe 
Nos por a tende awe cu e presupuesto lo wordu entreegá dia 1 di 

mei. Si nos bay un poco den historia nos por recorda cu e pueblo 

aki a wordu informa na varios ocasion, ora cu Movimiento Elec= 

oral di Pueblo tabata den oposicion, cu Partido Patriotico 

Arubano den cooperacion hunto cu AVP, cu tabata forma Bestuurs- 

college e tempo ey, e tabata entrega e presupuesto laat, y cu 

Movimiento Electoral di Pubelo sí lo zorg pa e pregupueso di 

merritorio Insular 4i Aruba lo wordu entregá na tempo, pasobra 

e presupuesto ta e punto principal ariba cual e Gobierno Insu=- 

lar por maneha nos Tezritorio Insular, 

Mi ta kere ou awe e pueblo por a scucha âí e mesun gobernante- 

nan cu e pueblo a escohe, cu 10 luna despues di ta na goberna= 

cion, àinda e presupuesto no por wordu entregé. Y ainda nos 

por a scucha, si mi no ta eduibocá, cu e äiputado ta bisa di 

ta spera di por entreguele na fin di mei, Jos kier a laga a 

spera cay completamente y papia positivo y bisa cue ta wordt. 

entrega na fina di mei, pero ainda lo tuma 2 luna tambe pa 

atendé., v e ora ey ta net 1 afia despues cu nos ta haya e opor= 

tunidad pa atende un presupuesto di CUa DE Ee T 

ho na un partido pa corigi tur e asuatonan aki. Ta bon pa @ 

pueblo ga cu e asuntonan aki toch no ta bay mas manera nan 

tabata wordu pirtá, pero cu nan ta bay totalmente peor den e. 

forme eu e Gobierno anterior tabata goberna nos Lerritorio 

Insuler. Y ainda e pueblo tin hopi mas di spera ora cu e Pion 

gupuesto wordu entrega. Pasobre fuera di e esfuerzonan cu ta 

wordu haci, mi no ta kere cu mucho cos @ pueblo aki por a mira 

durante di esun afia aki di gobeznacion di Hoviuniento Blecvoral 

äi Pueblo, cu tin henter e maneho tovalmente den su man, No 

obstante, nos ta spera di por haya e presupuesto ey, nos Lo 

paga bon atencion: n'é, y nos lo duna vanto na e Bestuurscolle= 

ge y & pueblo di comprende kiko va e foxma di e maneho cu nos 

den oposicion ta opina di jé, 
Mi por a tende Lamhe e diputado informa cu tin plânnan pa AOS 

por hacì compra dá Maria Convent. Pero mi no por a bende Kiko 

lo ta destinacion ora cu nos cumpra e Maria Convent pa cu e@ 

edificio. Custogamente lo mi kier sa kiko Bestuurscollege su 

plannen ta pa desaroye encuanto di e coupra di Maria Convent? 

B âiputado concerní a papia tambe di catering na aereopuer to, 

y poco poco, manera cu NOS aereopuerto ta desaroya, berdadera= 

mente no cabe duda cu lo tin un Lugar pa un catering. Ïú kier 

recomenda Bestuurscollege pa no keda sin hací un bon estudio 

di e materia aki, mi ta kere cu ta bon pa Bestuurscollege ta 

na eltura cu aki banda den e region di nos aki, ta solamente 

na Naiguet{a y na Corsow bo por haci e USO di e catering, cuw@ 

e dos Tugarnan di mas acerca, cu un bon estudio haecí encuanto 

dt egakì, e bon preparacionnan y € bon planeamentonan di e can= 

+idadnan di e cuminda cu por ta rendabel, e Por ta bon cu un 

asuato cu ta cuadra sgumamente bon y satisfactorio den nos tu- 

LisSmoe 
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Un Laformacior deteyadamente « Dinntbado di Telefoondienst a duna encuanto di e departamento, de e bedrijf aki, Loke cumi kier a puntra mas bien ta, cu si e rapport “Prumert! ta wordu trahá ari= ba djé ainda, si e diputado lo kier a drenta ‘tambe den algun in= formacion encuanto di esey, simplemente pa e motibo cu tabata tin un proposicion na Raad, pa reorgenisa Y renoba henter e Tee lefoondienst di e Territorio insular, Y mi ta kere cu esey tam= be lo ta un plan cu lo por haya su informacionnan necesario, pa asina ey nos por mira kiko ta e hecesidadnan di mas importante y kizas nos por yuda den tume e deeisionnan, como eu e servicio di e telefonnan actualmente no ta na satisfaccion di ningun hen= de, y kizas si nos keda patch up esey lo por tá. un asunto mucho mas caro cu loke nos tin actualmente, E informacionnan y e splis cacionnan duná encuanto di e comunicacionnan, wel, eseynan caba mi por comprende cu tin cu ta duna e sefial cu e rapport pa renos vacion kizas di e felefoondienst, por cuadra cu e splicacionnan, pa asina ey un planning por wordu: hact pa e Telefoondienst den su totalidad, manera cu mi tin comprendí e por sali, despues di Poco afia mucho mas caro cu si nos cuminsa preparé for di awor, y ta pesey lo mi tabata kier e informacion of a lo mejor sie diputado lo por duna nos e informacionnan ey, y asina ey caba Raad lo por laga su pensamentonan bay over di esaki y mira ber= daderamente ta kiko lo ta e mihor sistema pa cu nos Telefoon=- dienst, 
Varios di e miembronan a toca e punto di hospital nobo y nos por a tende di e diputado cu e problema di e hospital nobo ta resol- vi. li ta kere cu aki nos ta toca, un punto di suma importancia y esaki tambe ta un punto cu ta toca henter e comunidad y di in= formacionnan y estudionan cu nos ta haciendo, nos ta mira cue hospital y tur e aspectonan rond di djé, pa e comunidad ta Leuw for di ta resolvi, Hos ta kere cu un diferencia di opinion entre Bestuurscollege y e Regentenraad, esey por ta resolví, pero e@ 
preparacionnan pa cu e hospital nobo, mi no ta keze cu nan ta 
resolví y mi por bisa cu nos tin hopi informacion encuanto di e 
preparacionnean di e hospital nobo, eu aiada nos no ta kere cu 
Bestuurscollege mester keda sin tuma mas informacion encuanto di 
esaki, Mi ta kere e asumto di hegentenrzaad mester wordu papiá y 
deliberá profundamente, mi ta kere e contcacto cu mester wordu 
firaá cu Regentenraad, ainda nos a tene un biaha un luishoudelij- 
ke Vergadering di djé. Encuanto di un director pa e hospital, 
mi ta kere si bo mira e hospital como un bed#zijf cu ta wordu ge= 
„run door di un stichting, y di cual e stichting ta nombra un 
director, no ta asina necesario pa e director aki mester ta un 
medico. Y kizas si e no ta un medico, e tin mucho mas chance 
di run como un bedrijf cu ora e ta un medico, : 
Encuanto di e aguntonan di e botica na hospital; encuanto di e 
elinica, encuanto âi e asuntonan di operzacion, encuanto di con= 
tactonan cu hospitalnan den nos region, encuento di un bibliote- 
ca pa e hospital nobo, tin hopi aspecto cu nos mester papia ari= 
ba e hospital aki, pa mayan cu Dios kier ora cu nos muda di San, 
Pedro Hospitaal pa e hospital nobo, e comunidad no hayele cu un 
hospital moderno, pero cu e no por druni aden;, pa motibo di e 
gastonan cu lo surpasa e gastonan cu nos tin actualmente den. 
Dan Pedro Hospitaal, ne ee 
No ta inteneion di nos fraccion ningun momento pa hibàa politica 
eu e asunto di hospital, Ta intencion di nos di busca tur 8 Ane 
fomaacionnan aki y di recomenda Bestuurscollege cu nos ta dis= 
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puesto na hiba deliberacionnan encvanto di e asuntonan aki den 

un Huishoudelijke Vergadering, caminda nos por expresa nos y 

entrecambiá di Tùfomnacion y duna Bestuurscollege tur nos in= 

formacionnan eu nos tin y recomenda pa ora cu e asunto aki por 

bini den un openbare vergadering pa nos banda e por ta un ha= 

merstuk, Pero sí nos ta kere cu den ua Huishoudelijke Verga 

dering nos por bini cu tur e informacionnan cu nos a acumula 

na bienestar di ec comunidad pa asina ey nos por canfia di vin 

un hospital cu por run na e satisfaccion di e comunidad y tam= 

be cu e pueblo por busca han salud na e hospital aki sin e ta 

costa e sumanan barbaro, manera e ta costa actualmente. Nos 

por trece na e momento aki caba hopi eheupel, pero manera cu 

mi a bisa, nos ta recomenda Bestuurscollege y Presidente di 

Huishoudelijke Vergadering pa haciele un agendapunt den Huis= 

houdelijke Vergadering, caminda cu nos lo por papia en extenso 

y asina ey demostra cu no tin absolutamente ningun asunto di 

politica aki, pero st tin asurto cu tanto Bestuurscollege, como 

tur miembro di Raad, tin atencion y ta interesa pa e hospital 

aki por tin su continuacion na bienestar di nos comunidad, Hos 

ta spera cu Bestuurscollege y taabe e miembronan di Raad Lo 

por bay di acuerdo cu nos forma di pensa, 

Setor Presidente, den promé vuelta mi a haci un pregunta cu 

nos tabata kier informacion di e 5 departamentonen nobo cu a 

wordu ereá, cu asima tarmbo urgencia, door di e Bestuurscollege 

aki, pero mi no a haya contesta eriba e pregunta ey. lii no a 

haciele un vraagpunt, como cu mi tabata lamentéá,. Mi a Lamenta, 

sohr Ì 4 n miembro di Zaad puntra kiko & 

para y kiko ta e informacionnan cu e por haya dl € e = 

mentonan nobo cu a wordu ereá cu asina urgencia, cu esey Ho 

mester ta un vraagpunt, Esey mester tabata un contesta directo 

di un Bestuurscollege responsabel., Pero awor aki den di dos 

vuelta, mi ta spera cu € Bestuurscollege lo por duna nos @ in 

formacionnen necesario di e 5 departamentonan cu & woräu Lantá 

cu asgine tanto urgenèta y cu carte blanche. Y toch awor den e 

promé cuelta nan a neglisha di duna informacion ariba e depar= 

tamentonan aki. eu tambe ta demostra falta di interes of falta 

di un bòn maneho, 
® 

Nos por a tende reciér, muy muy reciéóén, cu tin un comision di 

ortografia, Nos kier sa kende ta den e comision aki y ki dia 

e comision aki a wordu formá? Nos kier sa dai e diputado concer= 

nf si esaki tambe tabata un comision cue por a forma proné cu 

e a bay Caracas of si ta un comision CU A wordu formá p'é? 

Sefior Presidente, encuaato di e topico di Middelbaar Adminis= 

tratief Onderwijs, mi no ta kere cu ta necesario pa bay den 

detayes encuanto dd e puxto ey, como cu NOS tur awe por a ten= 

de e diputado concern{í y nos vur Lambe por a tende e lider di 

fraccion di Partido Patriotico Arubano;, Setor Guillermo Trini= 

dad, drenta den e informacionnan eu mi ta sigur cu ta na satis= 

faccion di tur e miembronan aí Raad y tambe di e Bestuurscolle= 

ge, Mas ainda mi ta kere cu e comunidad sa mas mihor awor: kiko 

ta e Departamento di Enseyanza aki, cu nos va asina interesá 

pa wordu introducí. Papiando dá djele ta solamente numa kita 

e informaecionnan necesario cu a wordu duná na e pueblo. Pero 

sin embazgo ta na su lugar Da biga cu no ta tur ora mester 

trata na degsacredita ora cu bo no sa di respeta. Bo critica 

mester por wordu nivbá den tur dos banda y bo mester sa un COS 

cu ta di suma imporvancia den & asuntonen aki di por distingui 
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politica for di profesion di un persona cu ta su pan di cada dig, treciendo e den un deskrediet no ta bon, Especialmente ora cu e persona aki ta un colega di bo y was ainda tambe ora cu e persgo= na aki den e comunidad aki ta ricibi y tin e confiangza y e apre-= Clo pa cu su profession pa e manera cue ta hiba su profesion, y pa e interes cue tin pa eu nos hubentud su educacion, Pa: prepa= ra asina ey hendenan bon, pa mayan eu Dios kier nos por confia cu un kader manera ta deseo di nos tue cu por depende ariba un kader arubiano, ricibi bo educacion den e klas di schoolnan aki den bo mes idioma di un persona cu bo por intercambia mucho mas mihor euné y eu tin eonfianza caba pa afanan largo di personanan cu a ricibi nan merito ariba e tereno aki. llanera nos a bisa, manera nos lider di fraccion a bisa, nos lo bini eu ua paar di moeion y nos ta spera cu e mocionnan aki por tin e confianza J e apoyo âi Raad pa cu e topico aki, Masha danki, 

DE HEER P, BISLIP:Sefior Presidente, den di promé ronde mi a lan=- za algun pregunta na Bestuurscollege, cu mag bien nan tabata con= ecerni departamento di Diputado Laclé y mi mester bisa cu mi ta satisfecho di e contestanan cu mi a haya di su persona, conteg= tanan bon detayá, 
Setior Presidente, mi a tuma nota di algun remarca y pregunta cu a wordu haet y mi kier a trece nan padilanti. 
Tiembro di oposicion a trece padilanti encuanto di e supuesto F, 50,000,== oninbaar di Telefoondienst ye ta puntra kiko ta 
ser hací pa cubrĳri e suma aki. Sefior Presidente, mi a wordu acer= 
eá door di diferente persona cu ta puntra mi ta kiko kier meen 
cu oninbaar, y pa kita mal comprendemento den pueblo, Lo ui kier 
a duna un splicacion amplio pa asina deskita tur e mal compren= demento cu par tin. Manera nos sabi, ora cu bo ta usa e telefon, 
bo ta haya bo cobrenza, si bo no paga na tempo, Ontvanger ta 
manda bo un aviso y si bo no cumpli e ora ey bo ta haya un 
dwangschrift, un dwangbevel, Deurwaarder ta bay e ora ey, y e 
ora e ta haya sa ta pakiko un pergona no a paga, of e a lage 
Aruba sin destino, of e a muri, of e ta na bida ainda, pero e no 
tin moda pa paga, E ora deurwaarder ta duna un verklaring di 
onvermogen, “oninbaar verklaring", maneca nan ta yamele, Pero e 
debe e ora ey ta keda toch den administratie, E ta keda den ade 
ministratie di Ontvanger como oninbaar. Ha Hulanda, sì mi no ta, 
herá, nan ta yamé “afzien van de invordering", E ta un medida di 
administratie di Ontvanger, pues un medida interno, y esun cu ta 
debe mas tanto, nan no ta haya sa si e suma ey ta oninbaar. Mi 
por bisa tambe cu e sistema aki por wordu compaxá cu e begrip. 
Weommercieel dubieuze debiteuren", tambe cu ta keda den adminig= 
tratie, 
Despues ora Ontvanger ta haci entrega di e jaerrekening, anto 
hunto cuné tambe e ta âien in un lista Gi oninbaar verklaringnan 
aki, cu ta pasa via di Rekenkamer proué y despues di haya apro= 
baecion di Raad, den e slot van rekening e ora ey Ontvanger ta Î 
bay over tot afschrijving, e ora sf e debe ta desaparece comple= 
tamente, Hi kier a trece esaki djies pa trece un clarificacion 
pa no tin mal comprendemento, manera mi a bisa anteriommente, 
Sefior Presidente, mi tin un nota akinan di un miembro di oposi= 
eion cu a puntra Bestuurscollege, y e a haya contes ta tambe di 
esaki, di e cantidad di casonan cu tin pendiente dilanti di huez 
Y e miembro aki a remarca tambe cu no a pidi aprobacion di Raad 
pa hiba e casonan aki dilanti di huez,. Aparentemente mi ta kere 
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cu e a lesa articulo 74 di ERNA y door di esey e a deriva su pregunta. Awor 

sí mi no ta mal infomná, of sí mi no ta equibocä, den e casonan cu Eilandgehied 

ta bay dilanti di huez, particular den caso di e ambtensaarnan, Eilandgebied 

tabata gedaagde y no eiser, Asina ta den e caso ey e no tin mester di pidi 

aprobacíon dá Eilandsraad. Pa motibo ta e ambtenaarnan a entama e caso, orâ 

cu bo ta sintí bo mes beknopt den bo rechten, nan ta bisa bo tin di entama 

un caso, y esey ta di acuerdo cu P.B. 1951, no. 134, 

Sefior Presidente, tambe mi a tuma nota akinan di um miembro dí oposicáon cu 

a trece e asunto di e nombrementonan ultimo na Gobierno. E ta bisa cu deci- 

sion ta cay aríba aspecto politico cu ta prevalece, Y eyden e miembro aki 

ta haci mencion di algun persona. Ami tin cu bisa, ta duel mi, pero esaki no 

ta etica parlamentario pa bo menta nomber di un hende, pasobra cu bo sahi cu 

e no ta aki den pa defende su mes. Pa no bisa e palabra pisâ:cu ta algo 

“baho"’ bo ta haciendo e ora ey. 

Tambe, Sefor Presidente, un miembro di oposicion a elabora masha ariba e MAO 

y tur biaha cu @ a bin cuné, e a koppel e na un persona. E a bisa, nos no a 

bin pa defende ua persona, nos a bin pa defende un caso. Pero toch con cu bo 

bay cuné bo ta ripara cu ta un persona @ ta busca di defende, Y e ta trece 

padilanti cu di 8 candidato, 1 a slaag. Y e ta bisa cu esaki ta un exito 

desconoci, un exito grandi. Anto e â haci comparacion e ora ey di tur e re- 

sultado cu tabata tin di e cursonan anochíi, e fracaso total cu nan tabata, 

anto y e ta mustra cu akinan tin un exito grandi, pero e ta defendiendo e 

pa trece e MAO, Awor mi ta kere cu mihor e a bisa cu esakinan ta fracaso 

completo, anto esaki ta un fracaso poco favorable pa bo bisa, awel bo por 

defende e MAO pa e bini. No bisa cu e cos aki ta exito, pasobra ami no ta 

weité un exito., Sacando afó e persona cu ta dunando les, pasobra e ta un 

L____persona-cualifica, eaey mi nota papiando di djë, di e resultado nos B _ _ _ _ _ ‘|| 
papiando di djëé. 

: 

Sefor Presidente, den corantnan di Antiyas a sali ultimamente publica tocan- 

te di sportinstructeur na Corsow. Eyden a sali parâ cu Corsow a manda algun 

persona pa siguí curso pa sportinstructeur na Mexico, esta na e Comité Olim- 

pico, pa 3 luna y cu nan ta bolbe manda mas persona. Y tambe cu e persona 

solamente mester pafa pasashi y un fee dá $ 50,00; Comité Olimpico ta paga 

tur e otro gastonan. Awor mí tin un pregunta pa Bestuurscollege, sí Bestuurs- 

college di Aruba tambe a entama e asunto aki pa Aruba? Ya esaki ta mercado 

pa nos promove deporte. Sí mi no ta herá un persona dí Sportbureau tin e 

direccion di e Comité Olimpico tambe. 

Sefior Presidente, mi kier a trece algo padilanti, keho cu mí a haya di algun 

habitante y mi ta cuminsa cu e spreekwoord cu ta bisa “Voorkomen is beter 

dan genezen”, Ta trata aki, Seäor Presidente, di un steenbrekerij y asphalt=- 

installetie cu tin na Seroe Biento, Nan ta trahando eynan, si mi no tin 

herá, pa haya material pa cawinda pa Kibaima pa Tankí Flip. Awor, Sefior Pre- 

sidente; door di e trabao akínan, esta di e steenbrekerij, ta lanta hopi 

stof. Y esey ta malo pa salud dí hende, Si mi ta entendi di e hendenan aki, 

nan tin idea di manda un bezwaarschrift pa Bestuurscollege den esaki. Te 

hasta, Sefor Presidente, mí tin portret cu nan & manda mi, pa mi weita con e 

situacion ta ayanan. Awor mí kier stel voor nâ Bestuurscollege si no tabata 

posibel di acuerdo cu hinderverordening pa pone nieuwe voorwaarden ariba e 

| impresa aki. Y asina ta alivia e hendenan aki tambe. 

Seüor Presidente, tambe tocante MAO mi tin un pregunta cu tä bisa, Middelbaar 

Administratief Onderwijs y e cursus ta wordu duná den e peil di SPD. Y.e 

pregunta di mí ta sí SPD ta Middelbaar Onderwijs of e ta Hoger Onderwijs; 

esta hoger niveau? 

Tambe, Sefior Presidente, der un paar di reunion pasá, Diputado Leo a trece 

padilantií cu nan ta trahando facilídad pa e piscadornan rond di Aruba, banda 

dí lama, en coneccion cu esey mi a wordu acercâ door dí algum piscador, en 

particular di Priekibos, cu ta bisa cu a hací suplica na Bestuurscollege, 

ká dia nan ta traha e facilidadnan ey pa nan ayanan? Pasobra despues cu nan 
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a temde e primintimento aki, nada no a bin padilanti ayanan. 
Te akínan, Seïor Presidente, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Keliy. 

DE HEER P.P. KELLY: Sefior Presidente, mi ta contento di a tende di Senor Boek 
houdt cu Eilandsontvanger a wordu hacf un convenic na unda cu areglo individual 
por wordu hací cu personanan encuanto e belasting cu lo cay nan pisâ awor cu 
e loonbelasting a drenta na vigor. Mi ta spera si cu tur e acuerdonan of e@ 
areglonan cu Eilandsontvanger haci ta satisfactorio pa e personanan, pa asina 
e no perhudica e personanan y nan famia. 
Mi a tende di banda di oposicion, Sefior Frank Croes, ta menciona cu e caminda- 
nan banda di e caminda mayor cu nan ta drecha awor di Kibaima pa Tanki Flip, 
cu e camíndanan banda di djê mester a wordu drechá promé, cu nan a cuminsa tra- 
ha ariba e caminda principal aki. Pero si mi no ta equibocá ta mas o menos na 
juli eynan a cuminsa of nan a gun e trabao akinan na e contratista. Awor pa mi 
ta un misterio cu Seïor Frank Croes ta puntra esaki, comokiera cu sí tal pre- 
paracionnan mester a wordu hací, ta preparacionnan di e Gobierno anterior, cu 
dí cual e mes ta forma parti di e Gobierno. Y sí ta asina, eigenlijk e critica 
ta mas bien na su campaïeronan cu nan e Bestuurscollege actual. 
Sefior Presidente, mi a tende diferente persona menciona e asunto dí nos beach- 
nan. Por cíerto ta cu den dianan di fiesta di Pasco Grandi nos por a ripara 
cuanto hende a bishita e beachnan, multitud gtradisimo, Nos por a weita e te- 
reno cu probablemente lo wordu duná pa construíi hotel entre Basi Ruti y Hotel 
Americana, Cuanto hende tabata haci uso di e facilidad, nan tabata kampeer ey 
bandanan, Si mayan e lugar ey lo wordu duná pa traha hotel,: nos por bisa cu e 
partí akinan e pueblo io no por usa mas of den un partí masha chikito. E banda 
unda pueblo por haci uso di djë, ta e banda dí Palm Beach Club. Nos por weita 
tambe cuanto hende a haci uso dí e lugar eynan, Y nos tin entendi cu parti dí 
e lugar ey tambe lo wordu reserva pa construccion di hotel. Mientras cu na 
Eagle Beach e beach lo wordu drechá, segun Diíputado Roland Laclé a duna di 
saber, drechâ y ponf di tal forma cu e pueblo lo por haci uso di djê, na unda 
cu e parti peligroso lo wordu kitá mas o menos door di trabaonan tecnico di 
tal forma cue Îama no ta di e bruto ey. 
Relacíona cu e asuntonan aki, tambe tene cuenta cu den e dianan di fiesta ey= 
nan, un díputado tabata haciendo uso dí e sombranan di e parasolnan pabao di 
hotel, na unda cu un bewaker dí e hotel a bin duné orde pa bandona e sitio ey, 
pasobra e ta pertenece na e hotel. Por bien ta cue eiudadano eynan tin razon, 
bewaker dí e hotel tin razon cu ta tereno die hotel, pero humanamente weitá, 
Seïior Presidente, no tin un sombra pa e pueblo sínta bao di djë, Na momento cu 
e diputado no a bay dí biaha, nan a pidi asistencia di polis, Pero ora cu polis 
a bin, e a weita cu ta un diputado, nan a laguê keda haci uso di e lugar. Pero 
mi pregunta ta, cu si den tal caso, cu tabata un persona otro, cu no tabata 
tin un posicion dí un diputado, laga nos bisa un persona di nos pueblo, nos 
diputado tambe ta persona di nos pueblo naturaimente, pero laga nos bisa un 
hende cu no tín un pueste halto asina, ta un persona, un Juan Giel, un Pedro 
Henriquez, un Guillermo Kelly, cu no tin un posicion tan halto, lo e pober 

si no por a keda haci uso di e sombra ey, Seüor Presidente, Esey ta nifica cu 
e Gobierno anterior.a haci mai uso di nos pueblo. E beach cu tabata pertenece 
na nos pueblo, nan no por a trece e facilidadnan suficiente cu e pueblo por 
haci uso di e beachnan, pasobra laga nos no gaa otro, E mihor parti di beach 
cu Áruba tin ta keda entre e Basi Ruti cu Palm Beach Ctub. Y teniendo cuenta 
cu esakinan y manera mi a bisa, cu cierto tereno ta bay of tin cierto inten- 
cion pa wordu destiná pa traha hotel, aunke cu Bestuurscollege tin cierto plan- 
nan pa trece recreacion, nos fraccion lo bin cu un mocion pa encera cierto 
Éacilidadnan pa nos pueblo haci uso di e beachnan na henter Aruba mas mihor cu 
ta posibel, 
Te asina ieuw. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Henriquez, 
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DE HEER R.V. HENRIQUEZ: Sefor Presidente, durante e fin di siman ey cu &â caba;, 

Semana Santa, nos tambe por a fiha trafico aríba Boulevard tabata mas ocupâ 

cu normalmente, Sefior Presidente, ey mi a bin fiha va e bushalte, e busstop; 

cu tin banda POVA y vecindario, otro banda dí caminda tambe, pasobra e ta dos 

lane awor, cu e autonan ey no tin caminda pa haia baha pasahero, Meymey di 

caya nan mester para, Y e cos ey ta un peliguer pa trafico y e ta un peliguer 

pa hende na pia. Sí kíta algun matä dâ druif cu tin actualmente plantâ di 

dos pia, por traha ingang manera tín na caminda grandi, e busnan aki por kita 

for di caminda pa para. Mí ta spera cu Bestuurscollege por tuma situacion, 

ta na e boulevard cu ta bay panoord, banda, ná altura dí POVA, y ora cu 

bin back tambe na e mesun caminda, Cu e matanan di druif ta stroba un auto 

por hala for di caminda pa haya para. E tin cu para na bushalte, e tin un 

halte eynan ponî, y halte caminda e ta poní, e auto no tín moda gi haci, cu 

para eriba camíinda, cu por causa un accidente, 

Mi no ta pretende dí ta experto den trafico, pero tambe e seüa cu tin, e 

dos luznan cu ta sende paga, promé cu bo yega na fin di bouievard, bayendo 

noord, tin dos luz cu ta sende paga como 400 meter promé y tin un media buel- 

ta, un bocht chikito, promé cu bo yega na fin. Kiko ta e posibilidad pa pone 

un luz cor, mas na fin of caminda e T-weg ey, @ trafico por mira cu ta ey- 

nan e peliguer ta, kier meen bo ta haya un seûa promêé, Bo ta haya un peliguer 

y bo haya un seïa despues cu akí peliguer ta. Cu por atende e hendenan, mi 

ta papia especial di e stranheronan, cu no conoce e caminda cu segun mi opi- 

nion e ta poco ieuw for di e bocht mes cu ta 400 km., ho por sigui corre 

duro y di repente bo ta haya bo cu @ T-weg, pa corrigië. 

Tanbe, Sefior Presidente, reclamo dí turismo ta hopi tocante e wegwijzernan. 

Cu te aínda ta falta y ta laga hopi di desea pa e wegwijzer, direccion di 

Lee d Í no tin mester di wegwijzer, pero pa tu- 

rismo e ta hopi importante y e ultimo siman pa e hende strano, e tutisho, 

combersando cu nan, nan ta haya esey un punto negativo den aos trafico cu 

no ta duna nan indicacion unda nan por bay. Hayando un Esso Road Map solamente 

no ta yuda nan. Mi kier pidi Bestuurscollege pa studia e posibilidad pa 

mas pronto ponele,sí tal vez e ta mucho placa, pa hací door di Gobierno, por 

busca un modo kizas pe un Service Club; gubsidieer un Service Club y laga 

nan entamele y asina spaar gasto. 

Ariba e hotelnan cu tín cierto sombranan cu nan ta traha dí cabana, di hala 

dá coco, etc., banda dí lama, Mi kier puntra Bestuurscollege con leuw e te- 

reno di hotel ta yega for di e lama. Sí nan ta usando tereno di Gobierno pa 

nan traha e schaduwbomen, of ta con bo kier yameie, y asina stroba e pueblo 

tambe dí cana ariba e beach of di bini cu nan mesun parasol, na moda di 

papia, y goza nan weekend, 

Por ehempel, na Boca Catalina, mas panoord di Malmok, mí mira cu un cas, 

suponiendo cu ta e doùo, mí no kier acusä directanente, mi no tin prueba, pe- 

ro si e feit ta, cu nan ta pone baranca grandi, cu ningun hende no por canâ 

bay na e beach of al parecer anto, manera Cu € pida beach ey ta privá. Asina 

e ta parece, e pida beach privá ey, nan a pene dos mata di coco tambe, chi- 

kito, piantá, manera cu nan ta yama e cos, ey tras bo no por bay, e ta mustra 

un lugar privâ. Y tambe mi kier pidi e persona di e cas ey, @ hende di e 

pueblo pa bay e beach. É ta keda banda Boca Catalina, mi kier weita pa Bestuurs- 

college tuma medida pa move € blokkinan ey y kita e apariencia cu tin, cu 

manera e pida beach ey ta pertenece na @e Câ8. 

Seïor Presidente, den tweede ronde, mi no a tende mucho cos nobo ariba MAO, 

manera Sefior Bislip a bisa, parce asunto mas personal, cu e interes diá e MAO 

mes, pasobra iider dí PPA a bisa entre otro, si Bestuurscollege & nombra e 

persona, awe nos no tabata tin mester di bín akiden. Kier meen cu nos ta 

akiden awe especialmente pa motibo cu Bestuurscollege no pa e persona, no 

pa e motibo cu Bestuurscollege no a cumínsa cu MAO, Si Bestuurscoïlege a 

nombra e persona ey, sin cuminsa cu MAO, toch lo nos ta akiden awe. 

Sefor Presidente, miembro di fraccion di PFA, Sefior Frank Croes, a haci algun 
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pregunta na mi persona, sí mi tin mas cos di Playboy, etc., trece mocion y mi no sa kiko mas adilanti. Mi ta contento cu e contesta di Seïor Casper Boekhoudt na nos, cu no ta gun nan a gun nan e optie, sino reservering nan a hací y nan mester a haya contestanan back promê cu nan bay, si acaso nan mes bay na duna optie, Pero tocante Playboy, ta puntra si mi mag di tuma decision pa Bestuurs- college? Mi kier declera na e partido contrario, si tin necesarío pa trece, si tin informacion mi ta haya necesario pa trece, mi lo trece informacion, etc. Pero, Seïor Presidente, no tai intencion di trece informacion den Eilands- raad aki y pa ni haya un papagay. 
Masha danki. 

DE VOORZITTER: Mi ta schors e reunion te mayan mainta 9'or, 
TN been 

eht and ann a 

DE VOORZITTER: De vergadering wordt hervat. Promé cu mi duna palabra na Diputado Boekhoudt, mi kier gradici e miembronan cu a dirigi palabranan di felicitacion na mi persona en coneccion cu mi condecoramento, Y awor mi ta pasa palabra pa Diputado Boekhoudt, 
DE HEER C‚B. BOEKROUDT GEDEPUTEERDE: Seäor Presidente, miembro di Parlamento Sefior Rudy Frank a haci e pregunta relaciona cu e proyecto di Maris Stella, E dossier a wordu entregä na Hulanda y esaki mester warda ariba e goedkeuring. En berdad ta e uitbreiding pa 125 kamber, Seùor Gijsberg tin cu revisa e pro- yecto tambe, duna conseho, relaciona cu e verpleegkosten. E total di e pro- yecto akinan tin un investering di £, 2.760,090,-— di cual e eigen inbreng lo ta al rededor di f. 690.000, 
Tocante e asunto di Playboy, relaciona cu tin un diferencia di reservacion y opeion den e casco akinan, segun cu nos a constata cu tin diferencia y opcion, unda cu un opcion nos ta bisa cu nos ta duna e hendenan e oportunidad cu nan tin e previlegio di demanda cumplimento cu contract aríba un dia denter di un termino specifica. E caso di reservacion akinan ta solamente un promesa, Mane- ra un letter of intend, cu muestra di interes cu tin pa e proyecto akinan, E no tin niagun bindend karakter cunele. 
Cu Bestuurscollege mester tuma tur sorto di paso, pa asina e prevenie, nos ta bisa, daûo di moralidad, pa e dafa Aruba su comunidad, mi kier bisa cu segura=- nente ta Bestuurscollege su intencíon pa tene bon cuenta cu esaki, Esaki ta un di e razonnan pakiko den e condicionnan di reservacion, nos a mustra clara= mente nos interes pa Screen, no solamente e persona envolví, pero tambe e@ com- Pania akinan. Si acaso mes cu tin interes pa e bin establece na Aruba akinan, e mester mantene estrictamente na cierto codigonan severo cu lo mester wordu poní, econdicionnan stricto, y controlnan severo, Nos mester mantene e nívelnan existente den nos hotelnan luhoso, nos hotelnan primera clase, e karakter ey mester prevalece, 
Tocante e hisamento di erfpachtscanon relaciona cu Lagun Beach. En general Be- stuurscollege tin e asunto akinan den consideracion, tur caminda unda cu por, nos Ìo revisa e canonnan akinan, tin caminda si cu nos tin cu bisa cu nos hisa y otro caminda cu noe mester baha e canonnan aki. Nos mester considera cu esakinan, tambe en bista di nos intencion pa sigui promove industria dí turismo, sigui promove industrianan chikito, mediano y grandi na Aruba. Tin caminda por ehempel na mundo, nos a menciona, por ehempel, mes na Shannon, irlandia, unda cu cierto parti di e region, tereno ta wordu duná por nada, Basta cu e empresanan aki bin establece na e lugar eynan, unda cu nan ta crea empleo, unda cu nan ta rebiba e economia di e pais. Pesey nos no mester sola= mente druk ariba prijs di e terenonan, hacië dificil pa e empresanan of compa- nienen hotelero bin establece, pero nos mester coopera y yuda mas tanto cu ta posibel pa asina den cierto casonan nos port atrae den cietto industrianan pa Aruba, 

Sefior Frank Croes a bruha den asunto di industria di ciabo cu fabrica di foam. 
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Seguramente e fabrica di foam tambe ta bao dí tratacion y e tin e Bestuurs- 

coltege akí su completo atencion, pascbra pa nos tambe un fabrica chikito 

asina ta di importancia y unda cu nos por yuda nos ta yuda. Un asemblahe 

dí muebies seguramente ta yuda tambe pa crea empleo akí na Aruba. 

Tocante e ASU, manera mi a bisa den primera tanáa, ASU por haya e suma di 

placa disponibel segun presupuesto, e por haya di dos kwartaal, ta depende 

na ASU con e haci e peticion akinan, si e haci e peticion pa 2 kwartaal, 

gustosamente nos ta tuma esaki den consideracion, pero ta ASU mester move y 

actua segun e reglanan stipulá. 

Tocante con leuw Bestuurscollege a yega pa complace ASU cu tut loke ASU a 

píidíi pa 1976, ta prematura pa nos bisa awor akínan, na e momentonan aki. Nos 

mester mira tur loke ta realistico y tene cuenta y studia tur e consecuencia- 

nan, mester laga haci control na unda cu por. 

Sefior Frank Croes den tweede ronde a bolbe ripiti e asunto di e peticion dí 

e trahadornan na DEGO, Manera mi a bisa caba, Bestuurscollege mas pronto cu 

ta posibel lo reacciona ariba e peticion di e trahadornan aki. Nos ta wardan= 

do e tratamento necesarío. 

Tocante e President-Directeur di Aruven? Manera mi a contesta den promé ronde 

caba, Bestuurscollege lo nombra un President-Directeur pa sigui cu e maneho 

di Aruven, Ainda aki Bestuurscollege ta luchando cu cierto mal manehonan di 

e Gobierno anterior, pero nos ta spera Cu esakinan poco poco nos pof resolve 

nan. Seguramente tin bon Directeur ta trahando pa e empresa aki, pero tin 

otro tambe den cierto sentido por contribui mas. Loke cu nos a yega di haci 

no ta protesta of nenga di nombra Directeur y no tâ intencion di nos pa keda 

sin nombra Directeur pa e empresa aki, pero mas bien den un reunion di Raad 

nos fraccion a protesta contra, net promê cu bahamento di e Gobierno di PPA, 

cu nan 
i Directeur cu un salario 

barbaro pa terminonan indefini, Ta contra abusonan asina nos a protesta e teïm- 

po ey. 

Sefior Frank Croes tambe tocante e asunto di Playboy. Mí kier bisa cu en ber- 

dad e Gobierno anterior a vega di duna e tereno akí caba den opcion. No so- 

lamente na un, pero mas cu un personé of firma, Pero mi tín di bisa akinan 

cu e ultimo aki no a cumpii cu tur e requisitonan necesario y pa tal motibo 

nos por confirma cu no tin optie na e momento akí ariba e tereno ey. Manera 

mi a bisa caba den e promê etapa, y como cu Sefior Frank Croes ta bolbe papia 

di dje, tur loke mi pot bisa ta cu Playboy no a ricibi nada, solamente un 

carta di reservacion, cu ta sorto dí un letter of intend, mustra nos intencion 

y interes pa cu un proyecto asina na e tereno ey, Den e carta di e peticicon 

akinan, esta @ reservacion akinan, nos & pidi nan pa nan entrega schetsteke- 

níng, cu e henter e layout di e tereno eegun nan deseo, Nos a pidi nan tambe 

pa revisa e raming cu nan a entrega, pa asina nos haya un mihor impresion cu 

ta cuadra mas cu e asunto di e inversion a base di cantidad di kamber. Y pa 

mantene e nivel di e hotelnan den un nivel luhoso, di primera clase, nos &a 

pidi nan tambe pa entrega nos henter un rentabiliteitsprognose. Den e carta 

tambe nos a pidí nan pa duna nos mas informacion concreto correcto, relaciona 

cu nan posicion financieto y tambe incluí letter of intend, Ora cu Bestuurs= 

college ricibi tur e documentonan akí, nos 1o bay dicidí cu ta duna of no ta 

duna opcion aríba e tereno akinan, Nos tin amplia tempo pa investiga y ave 

rigua locualaan ta encesario pa duna of no duna opeion ariba e tereno aki. 

Seor Frank Croes a bolbe papia atrobe, e & admiti cu e a haci un equiboca- 

cion den promé tanda, e a ripiti e pregunta relaciona cu waarnemend Gezag 

hebber su interes of cumpramento dí aandelen den un firma. Akinan atrobe 

mi tin cu bisa cu mí tin cu contesta @ pregunta akinan: negativo. Aunke cu 

ainda cu e pregunta ta dudoso;, pasobra e no a bísa den cual empresa e ta 

sapia dí djë, pero nos no 4 haya, segun nos, e contestâa mester wordu duná 

negativamente. 

Sefor Frank Croes a papia den segunda etapa relaciona cu nombramento di 

waarnemend di e Hefe di e Departamento di DEGO. Akinan mí kier bisa Lo 



siguiente, cu ta custumber tur afia y segun Sefor Frank Croes tambe ta na altu- ra, cu tur aïa na comienzo di e afia, waarnemendnan ta wordu nombrá y renombrá. Den e caso akinan, bao di bon comprendimiento di e hefe di e departamento aki mes y bao di su mesun conseho conhuntamente nos a nombra un ingeniero cualifi- câ y capaz pa ta waarnewend di e departamento akinan, pa e afa 1976, Tambe nos a dicidi na e mesun momento ey, pa nombra e otro persona en cuestíion como waarnemend tambe di emesunhefe, pero pa e Departamento di Â.B.0, Esey ta e° situacion cu a sosode relaciona cu e nombramento cu e waarnemend di DECO y ABO. Mi kier a agrega si na e momento ekinan, como cu varios biaha a wordu hací referencia ariba e persona aki, mi kier a trece esaki solo pa informacion y Pa corda e hendenan di Raad ariba algo cu a pasa den pasado, Ta trata akínan na aûa 1971, ora cu e persona aki, e ingeniero akinan, nos ta considera cuäalifica y capaz, a aplica pa trabao na Aruba, un arubiano cu a aplica pa trabao na Aruba pa traha na WEB, anto e a wordu ofrecí un salario barabaramente abao, mas abao cu Gobierno a pensa di duna e tempo ey, Ta asina nos ta considera stroba un arubiano di yuda contribui pa su comunidad. Mi kier bisa cu na e tempo ey Gobierno Hulandes a tuma e persona akinan y & duné un empleo den un nivel mucho mas avanzâ y den cuadro di technische bijstand nan a mandé pa Peru, unda cu e a actua ayanan como profesor na universidad na Peru, Asina ta nos no mester trata di under-rate nos mes hendenan. Na unda cu nos por nos mester trata y yuda y duna nen tur cooperacion. 
DE HEER C‚,M, PIETERS: Punt van orde, Seüor Presidente. Loke cu Sefior Boekhoudt ta bisa ey ta bal pa tur nos hendenan of solamente pa e persona cu e ta bisa? 
DE VOORZITTER: Esey no ta un punt van orde, esey ta interrumpi, bo ta inter- ruapi Sefor Beokhoudt, 

DE HEER C,M, PIETERS: Pero vale la pena, Sefior Presidente, 
DE VOORZITTER: Sigui, Sefior Boekhoudt, 

DE HEER C.B, BOEKHOUDT GEDEPUTEERDE: Sefior Presidente, Sefor Frank Croes a papia tambe di herbebossing, y akinan mi a comprende cu e kier a duna nos un les ariba terminologia. Segun mi a comprende bon for di Seäor Frank Croes, e@ â pfopone pa nos planta “magé" na e herbebossingnan aki, pasobra e ta haya cu e planta akinan ta un bon mata pa herbebossing. Mi kier a bisa akinan pa mas informacion, cu e “magê'" akinan ta un ruman di e mata “agebi"., Y nan tur dos ta sali for di e famia di “Amarillis”, Esaki ta un mata cu tin cierto balor- nan solamente economicamente, pero tambe ornamental. Nan tin mas cu 150 clase ie tíipo di mata akinan, E mata aki ta wordu usâ na diferente parti di mundo pa traha di cabuya, habon y un cierto bebida cu nan ta yama "'culque of ‘ =:- za “mescan’. Nos ta haya toch e proposicion dí Frank Croes pa studia e posibili- dad dí usa e mata aki pa herbebossing, nos ta tuma esaki den consideracion. Y un, biaha mas nos kier a bisa Seïor Frank Croes, cu Bestuurscollege aki lo purba haci loke su partido a nenga of laga di haci tur e afianan cu nan tabata den Gobierno, Mi kier a duna Sefior Frank Croes den e caso akinan pa e confian- sa cu e ta deposita den e Bestuurscollege, 
Sefior Noguera. Tocante e marchênan, e chikitonan. Mi kier bisa akinan cu e proyecto akinan nos ta trahando serio ariba dië, e tin nos prioridad, pasobra tambe mí kier a bisa akinan, cu ta un caso cu nos a inherita, nos a inherita e herida akinan y nos ta haciendo tur nos esfuerzo pa cura e herida akinan, E proyecto a wordu tratá caba, nos a entreguê na Hutanda pa nos por haya fi- nanciamento. Tambe relaciona cu esaki, den e proyecto aki ta encerä cu henter e waf rond di e marchênan aki ta wordu drechá di nobo, un facilidad di ferry ta wordu hací pa esaki awor, y tur e marchênan lo wordu renoba y reconstrui na un menera mas ambientaï. 
Tocante e Brandweerofficier, Akinan tambe mi kier bisa cu nos ta encurasha e@ intento akinan y seguramente nos 1o bay manda mas hende pa bira Brandweeroffi- cier. 
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Sefior Clive Laclé a papia basta largo ariba e asuntonân di berdura, parti 

higienico dí nan akinan. Mí kier bisa cu akinan en berdad ta un parti cu ta 

hopí lagá atras. Atencion no a wordu duné pa aïanan largo aríba e tereno aki. 

Y e Bestuurscollege akí tambe ta trata di drecha e situacion aki, Leynan 

antícuado mester wordu cambiâ. Mi kier bisa akinan, nos tín un situacion cu 

e keurmeesternan di e vleeswaren di abattoir, ta nan ta controïa, en reaijidad 

nan no ta controla, loke ta comprende cu Seïor Clive Lacië ta prefera pa nan 

controla e contenido di tanto percentahe di e insecticida, por ehempel, cu 

e berduranan ta bin cunêé,‚ e frutanan. En realidad nunca e a wordu hací, e 

no ta wordu hacf adecuadamente. Solamente loke nan ta controlando, ta subi 

e barco wak si e barcunan ta limpi, sí e cosnan aki ta wordu trecí den un 

manera higienico aki na Aruba. Di esey ta e partínan, pero tambe nos tin cu 

bisa cu‚ manera cu mí a menciona caba, cu e Bestuurscollege akí ta tratando 

na drecha e leynan anticuado akinan. Algemeen Juridische Zaken ta tratando 

tambe ariba e verordening akí pa wak kiko por haci, den ki forma nos por 

drecha e situacion akinan. Nos ta bisa tambe, por ehempel, nos sabi cu cierto 

productonen, insecticidanan ta wordu usá ariba e vegetalnan, berduranan y 

ariba frutanan. por ehempel, na un of otro empresa aki na Aruba, y esakinan 

door di literatura nos sabi cu na Merca por ehempel, e no ta wordu aceptá. 

Pero como cu nos no tin control, manera Setor Clive Laclé mes a bisa; akinan 

na Aruba e ta wordu permíti pa wordu usä, Y akinan ta unda cu nos mester 

drenta y combati e situacionnan akinan pa salubrídad di nos mes pueblo. 

Tocante si e keurmeester di Veterinaire Dienst no ta manda cierto producto- 

nan akinan pa laboratorium pa samina, ta di comprende tambe door di mi con- 

testanan cu esaki no ta wordu hací, Pa e carni si e ta wordu hací, pero pa 

verdura y fruta nan no ta haci esakinan, Otro caminda di mundo nan ta haci 

sto ta saca cierto, periodicamente, cOy un cantidad, samina 

nan, check e contenido di «& quimiconan, e mato cu po Fa)’ 

hacië akí na Aruba ainda lamentablemente. Y esaki ta igual pa e beráuranan 

local, tampoco imonster no ta wordu tumê di nan, no te wordu controla debida- 

mente pa e sorto di e quimieconan cu ta maiigno. 

YTocante di e markthallen nos ta bisa cu akinan e ta wordu controlä tambe, pero 

golamente pa e marktmeester cu ta controla, levemente e ta controla e markt- 

hallen pa mira si e berdura ta wordu bendî bon, segun e reglanan y segun e 

marktreglement 1960, no. 50, E marktmeester akinan pa regal mester controla 

tur dia, pero tambe tin un otro problema cu @e no por treed op severo ariba 

esunnan cu ta haci dafio of kita lugar di mala forma. Pasobra esaki ta bolbe 

keda na encargo di Commissaris van Politie, cu por treed op mas pisâá y duna 

procesverbaal na unda cu por. Pero aki tambe nos tin bon comprendemento y 

bon cooperacion di e cuefpo policial, unda cu por nan ta drenta den accion. 

Y tambe tín e asunto cu cierto parti di onderhoud mes pot wordu hací bao di 

supervision di e Veterinaire Dienst y otro parti ta DOW mester haciele, Y 

tin varios afias tambe cu DOW no a cumplí cu e tarea cu a wordu proponé segun 

piannan, pa drecha, pa verf e lugernan na tempo. Âwor atrobe na e momento aká 

DOW no ta haciendo e,‚ pasobra e ta prefera di warda ariba e resultado di e 

plan cu tiní, Pasobra no ta cumbini pa haci un patchwork di dje, vero sí ta 

drechele, dreché complietamente. 

Tocante di e asunto di sleephelling. Ïa berdad cu no tin suficiente sieep= 

helling pa nos piscadornan. Yv esaki ta un asunto, mi ta comprende cu segura= 

mente Sefior Clive Laclê ta comprende cu nos no por hacië, trece tur e asunto- 

nan eki, tur e malesanan akinan den e corto terpo cu Bestuurscollege ta traha, 

pero seguramente e ta bao di nos consideracion, entre otro ariba e presupuesto 

1976 mes lo bini e placa pa traha mas casnan pa e piscadornan y for di e post 

aki tambe, na unda cu nan Por «raha sieevhelling pa yuda nos piscadornan, pa- 

gobra esaki ta parti di nos programa. Y na unda cu nos por, nos lo coopera CU 

e piscadornan aki pa traha e sleepheiiingnan, pa nan por yuda trece nen barco- 

nan ariba pa drecha, pa rencba y haci cambionen,. 

Savaneta, por ehempel, mester algo asina, pero e no tin awor akinan. Fos Chikito, 
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tin píscadornan aya bandanan cu mester por haci uso di un sleepheliing. Na Noord e situacion ta un tiki mas facil, pa via di e santo. Ta mas facil pa lastra e botonan hiba tera cu otro lugarnan na unda tin baranca, pero akí tam- be un sleephelling tambe por sirbi e piscadornan akinan bon. 
Mi ta completamente di acuerdo cu Sefor Clive Laclé cu mas atencion mester wordu poní aríba e asunto aki, 
Tocante di e asunto di e barconan, botonan, cu ta sink y hendenan ta perde nan bida ariba lama, y pa un sorto di defensa pa e piscadornan aki ariba lama, Akinan mi kier a pone na su conocemento, segun cu mi ta na altura tambe, cu hopi di esaki ta asuntonan cu ta cay bao di competencia di Gobierno Central. Douane ta esunnan y Warda dí Polis por controla rond di oriyanan di lama. E asuntonan, hasta dí por ehempel, e zenders. Si piscadornan por pone un zender ariba nan botonan pa nan por haya comunicacion cu tera, hasta esaki ta keda den man di Gobierno Central y esakinan tur por wordu reglá na Gobierno Central, En berdad ta asina si y a wordu constata cu diverso keho a bin aden, cu e war- dacostanan ta molestia nos piscadornan ariba lama, pero e ta un cuestion cu nos no por bay den djé, mas bien ta toca Gobierno Central, 
Tocante e awa sushi den e piscinanan na hotel. Akinan lo nos sigui averigua, wak con situacion ta y mas unda cu por, lo nos pone control. Akinan tanbe, segun mi a comprende bon, ta falta di reglanan, falta di leynan adecuado, ken y con nan ta wordu controla. No tín control actualmente adecuadamente ariba e asunto aki, 
Relacíona cu e asunto di e broilers. Hende ta bay afó y no ta tende nada mas despues kiko ta e plannan, studía mas posibilidad pa conbersa cu e hendenan cu ta interesa den e asunto aki. E asunto aki, segun ami, Diputado Leo tur ora ta conbersa ariba e topico aki, tur ora e tin articulo den corant, relaciona cu esaki, ultimamente aki nos sa por ehempel, un dí su ayudantenan experto ariba e tereno aki, Sefor Vrolijk, a bay afó y e a biní cu hopi informacion- nan cu por yuda nos comunidad. E a bini cu hopi Literatura relaciona cu esaki y nan intencion, segun cu a wordu publica caba tambe, ta cu nan lo cuminsa cu un sorto di bedrijf chikito, demonstratiebedrijf, unda cu nan lo usa e siste- ma aki pa educa nos pueblo, unda cu @e pueblo cu ta interesa por bin mira e@ operacion aki con e ta wordu hacf. Den cierto termino di tempo e puyito aki mester haya bira, crece na un cierto cantidad di liber di cual nan por sirbi 
pa broilers, E edifíicio mester wordu trahá pa facilita e asunto aki, cu segun 
e simannan ta pasa e bestianan ta move pa otro apartamentonan, te ora cu nan 
ta cla pa mata y pa usa. Pero esaki ta ainda un plan cu tin ariba djé, no ta sosode di awe pa mayan, pero ta firme intencion di e Bestuurscollege aki pa 
encurasha e asunto aki mas tanto cu ta posibel, Nos tin masha bon contactonan cu fuentenan na Colombia, cu lo duna nos tur sorto dí cooperacion. Especial- mente en bista di supply di e materiaïinan y di e puyitonan necesario pa sigui 
ariba e provecto aki, 
E a menciona tambe, lamentablemente e a menciona, cu e asunto di landbouw y reservoir, cu e cos a fria. Akinan mi ta duda completamente, pasohra esaki ta un tereno cu ta bao completamente atencion di e Diputado Leo, awor aki mes 
e ta afó ariba un viahe cu ta relaciona cu e asuntonan aki. E ta trahando 
duro den e direccion aki y e ta hayando bon cooperzcion den exterior y tambe den e comunidad aki na Aruba, 
Cu e asunto dí reservoir lo a fria, no ta e caso, pasobra nan ta trahando duro ariba djë, solamente e ta den estado cu mester wordu planeá mas formalmente 
y wordu ehecutá. Y nos por bisa tambe cu nos ta depende di cierto rapportnan. 
Rapport Finkel por ehempel, cu ta wordu analisa, cierto consehonan cu nos ta 
warda tambe relaciona cu e rapport di e wateronderzoek eynan di Professor 
Finkel & Finkel di Israel. Akinan nos tin cu bisa cu e rapportnan a wordu 
poní den man dí expertonan manera Sefor Lagage y Terwoort. E rapport di Ter- woort ariba e asunto aki, a wordu entregä poco siman pasá akinan y ta den tratamento, Solamente esun di Lagage nos ta warda awor akinan pa nos pof con- cretisa ideanan y trece e plan aki den vigor mas pronto cu ta posibel,. 
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Un dí e problemanan cu nos ta sintâ cuné relacíona cu e reservenan akí, ta 

e asunto di e heavy equipment. Diputade Leo tur ora ta grita pa heavy equip= 

ment. E por usa loke e por haya, pero eynan ta unda cu nunca atencion a wordu 

poní den e asuntonan aki, e Gobierno anterior no â dedica tempo y atencion 

ariba e asuntonan aki den pasado y bo ta haya bo confronta cu @ situacion cu 

no tin equipment pa traha. Bo tin e necesidad dí crea e@ reservoirnan aki pa 

nos stimula agricultura y nos por trece mas berduranan ariba mercado, pero nos 

mest?/r haya e equipmentnan aki pa nos por sigui traha. Díiputado Leo ta depen- 

de hopí di e firmanan particular pa e haya equipment, pero e firmanan aki 

tambe ta busy, ta ocupa cu diferente proyectonan actualmente;, specialmente 

esunnan di caminda ye ta hayê un poco strobá cu e trabaonan aki. Pero toch . 

Sefor Clive por bay weita, por ehempel, na diferente lugar na Aruba, na unda 

nan ta trahando ariba e damnan actualmente. Sabanilla Abao, por ehempel, nan 

ta trahando duro ariba e damnan aki, usando, sacando graniet y hayando mas 

asunto. Mí kier bisa tambe, por ehempel, na Curimiauw na Noord, nan ta tra- 

hando riba un dam actualmente, cu e por pasa averigua pa su mes cu @ trabac 

ta continua, Ta cuestion solamente Ji pasa y observa su mes. Ayanan tambe 

ta cuestion cu e mesun cobamento di dam ta trece granietnan cu ta wordu usâ 

pa drechamento dá caminda y pa otro razon. 

Sefor Pieters, sarcasticamente, mi ta supone, a papia di e no a mira mucho 

cos cu a wordu hací pa e pueblo. E no ta mira e maneho dí e Gobierno sali 

padilanti, Má ta kere cu akinan cu Sefor Pieters lo ta pasa den pueblo, pero 

cu su wowo cerá y horea tapá, pasobra unda cu bo pasa bo ta mira cierto mo- 

vecionnan, Bestuurscollege ta trahando duro ariba ciertos, varios asuntonamn; 

ariba asunto dí turismo, por ehempel, landbouw, uuda bo bira, hoteinan nobo, 

camindanan den construccion, pero Sefior Presidente, aki na 4 afia atrobe 

enor Pie 
á 4, e no ta mira 

nada cu ta wordu hací 

E a puntra kiko ta e intencion di Bestuurscollege pa cu @ Maria Convent. É 

intencion originalmente lo tabata pa usa @ edificio aki pa kantoorruinte cu 

ta hopí necesario den e tempo aki, tin hopi necesidad pa mas lugar, hopi de- 

partamentonan ta sinté, por bisa, ariba otro y hopi di esaki mester di teor- 

ganisacion y unda cu nos ta trahando duro va drecha e situacion akinan, No 

solamente cu Maria Convent, unda cu nos por nos lo drenta pa cumpra e@ edifi- 

cionan aki, pero, tambe tin e asunto, pot ehempel, dos edificio den Zuidstraat 

aki, cu nos lo trata di cumptâ y negociamento ta tuma lugar.Tur esakinan ta 

pa nos’ logra haya mas ruimte pa cu nos trahadornan, 

Sefor Ciro Pieters tabata masha positivo encuanto di e asunto di catering na 

aereopuerto, Bestuurscollege tambe ta duna esakí atencion maximo, nos tin con- 

tactonan a wordu tení caba, e plannan ta sigui desaroyá cu e personanan inte- 

resa pa bin cu e plan aki y preparacionnan ta tumando lugar. E asunto aki nos 

kier encurashé mas tanto cu ta posibel, e ta importante pa nos trafico na 

aereopuerto, e ta importante tambe en bista di empleo cu esaki por crea. 

Seor Ciro Pieters ta papia die hospital nobo, mi ta di acuerdo cunele, cu 

den un reunion di Huishoudelijke Vergadering nos por combersa mas amplio ariba 

e asunto aki. Y nos por duna y tuma mas informacionnan cu tin aríba e terenò 

aki. Lo mi pasa e sugerencia akinan over na Diputado Leo, asina cu e lo biní 

back. 

Cu esakinan, Sefor Presidente, mi a contesta tur e preguntanan cu à wordu hací 

pa mi, si tin mas vraagpunt mi lo trata di contestâ. 

DE VOORZITTER: Mi ta kere cu awor ta mi obligacion di anuncia, segun cu mi a 

haya nota akinan, cu Radío Antilíana ta for di aire pa motibonan teenico, Ora 

cu e bin den aire, duna mí un seal, 

Palabra awor ta ne Diputado Gomez. 

DE HEER M.D. GOMEZ, GEDEPUTEERDE: Sefor Presidente, Sefior Guillermo Trinidad 

a haci pregunta den segundo ronde, ta con a para cu @ studieopdracht di Sefor 

Boy Escalona,. Manera Bestuurscollege a declara uitimo biaha den Eilandsraad, 



8 — 107 

aríba e peticion aki Bestuurscollege kier haci un estudio promé cu e tuma deci- sion pa no crea precedente. Despues di e estudio aki a resulta cu e persona aki tabata tin e derecho, segun e Premieregeling Onderwijzend Personeel, un A.B. di 1975, no. 11, ariba overtochtskosten, tambe buitengewone vrijstelling van dienst met volbehoud van inkomen plus toelage di f£., 840,--, Bestuurscolle- ge a haya cu ta mas míhor di haci uso di e regeling aki cu duna e persona aki un studieopdracht. Pa motiho ey pues e seïor aki no a haya un studieopdracht. Tambe Sefior Trinidad a puntra si tin mas persona relaciona cue proyecto di MAO, sí tin mas persona adecuado, a pesar cu e no tin akte Q. Mi tin cu bisa cu lamentabiemente no tin mas persona adecuado, a pesar cu e no tin akte QE Seùor Ciro Pieters a haci e pregunta ken ta e personanan cu a haya invitacion pa e “Nochí Arubiano"'. E persona cu a haya e ínvitacion akí ta tur e travel- agentnan na Venezuela y tambe na Aruba y tambe Prensa, Tambe e circulonan mas yegä cu turismo, esta hotelnan, 
Seüor Ciro Pieters a puntra tambe con ta parâ cu e 5 departamentonan cu a wordu lantá cu urgencia. Mi tin cu bisa cu recientemente Eilandgebied a tuma den servicio, entre otro Seïor Van der Kuyp, kende lo wordu encargâ cu e lei- ding di Departamento di Asunto Constitucional y Legislacion. Tambe e otro de- partamentonan cu a cuminsa funciona caba, pero esey lo mí laga over pa otro 
diputadonan. 
Sefior Ciro Pieters tambe a haci pregunta tocante e@ cuestion di ortografia. Mi 
tin cu participa cu recientemente berdad e comision aki a wordu nombrá, e ta consisti di Sefior Jossy Mansur, Voorzitter; Sefior Julio Madurc, Sefior Hubert Booi, 3 representantenan di VLA, tres representantenan di Federacion di Mayor= nan, Y como secretario un persona di Onderwijszaken. 
Esaki segun mi ta tur e preguntanan cu a wordu lansâ na mi persona... 
DE VOORZITTER: Díiputado Oduber, 

DE HEER N,O, ODUBER, GEDEPUTEERDE: Seùor Presidente, mi ta contesta @ pregun= tanan hací pa e respetable miembronan di Raad. 
Seïior Rudy Frank a haci e pregunta ta cual ta e leynan cu a wordu revisa, cu 
pronto Bestuurscollege lo pensa di ACELFCA en oronerdrere e 

DE HEER R‚R‚H. RICHARDSON: Punto di orden, Seùor Presidente, si e diputado por 
a contesta un tiki mas duro, tin poco desordo patras, nos no ta tende nada 
aki banda, 

DE VOORZITTER: Mi ta kere cu ta bon di papia un tíki mas duro, Diputado Oduber, 
DE HEER N.,O., ODUBER, GEDEPUTEERDE: Sefor Presidente, cu mucho gusto lo mi kier 
contesta na e preguntanan hacî na ...…. 

DE VOORZITTER: Diputado Oduber, nos kier pa bo papia mes duro cu Diputado 
Lacië, Re 

DE HEER N.O. ODUBER, GEDEPUTEERDE: Sefor Presidente, cu mucho gusto lo mi kier 
duna contesta na e respetabel miembronan di Raad, cu a haci pregunta den se- 
gundo ronde, 
Ta asina cu Sefior Rudy Frank a haci e pregunta, cual ta e leynan cu Bestuurs= 
coilege tin pa revisa, cu pronto lo acerca Raad den un Huishoudelijke Verga- 
dering. Ta asina cu pronto Raad lo wordu acercä pa cambiamento di Reglamento 
di Orde, e Politieverordening, Verordening Personenvervoer, eseynan ta cam= 
bionan, y tambe leynan nobo, manera e ley pa e Verordening pa Behoud di e 
productonan di mar, un eilandsverordening pa Ruimtelijke Ordening, un verorde- 
ning pa monumenten, un verordening pa proteccion pa nos archeologische vond- 
sten, un verordening pa cu cada mata y tera-cu bini for di paisnan den vecin- 
dario, lo mester di un verklaring cu nan no tin nada cu nan cu por trece daùo 
na nos matanan akinan. 
Sefior Frank Croes a haci pregunta, kí tempo e persona cu ta belast cue lei- 
ding di e Sportbureau a cuminsa traha? Dia 29 di januari 1976. Tambe e a haci 
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e pregunta si e persona akí ta traha completamente pa e Territorio Insular 

di Aruba só, Ta asina cu den promê tanda mí a duna un splicacion op cuale 

base e a wordu tumâ den servicio, unda cu mi a duna splicacion cu Gobierno 

Central ta tuma 1/4 parti di tur su gastonan y cu part-time e lo mester 

traha un leerplan pa gymnastiekonderwijs y tambe set up di un proyecto pa 

gymnastieklokalen pa Antiyas. 

Tambe, Sefior Presidente, mi tin cu haci, mi ta ripara cu varios vez e res- 

petabel miembro, Sefior Frank Croes, ta bin padilanti den Raad cu nomber di 

ambtenaarnan, e ta bay asina ieuw, e ta puntra: Kiko e ambtenaar ta haci? 

Ta asina cu articulo 60 dí Eilandenregeling ta bisa:"“Het Bestuurscollege 

benoemt, schorst en ontslaat de ambtenaren van het Eilandgebied en stelt 

hun bezoldiging vast behoudens het bepaalde in artikel 25".Artikel 25 ta 

e artikel cu ta regla pa, unda cu Raad ta competente pa nombra e secretario, 

Ta asina mi ta lamenta si nomber dí personanan cu no por proteha nan mes y 

miembro dí Raad cu tín oportunidad por critica nan den Raad y bay te asina 

leuw y puntra te hasta ta kiko ta nan trabao, ta dificil pa Bestuurscollege 

cada vez bin splica kiko trabao di cada ambtenaar ta. Mi ta kere e momento 

oportuno cu bin mas ambtenaar acefca pa haci pregunta ta ora di tratamento 

di presupuesto, Pero no den un reunion pa trata beleid di Bestuurscollege 

en general, pa haci pregunta pa ambtenaarnan individual. Ambtenaarnan cu ta 

pa afianan caba den dienst. 

DE HEER F.H. CROES:: Persoonlijk feit. Mi no ta kere cu den segunda tanda mi 

no a menciona ningun nomber y gustosamente mi kier sa ta cua nomber mi a 

menciona. 

DE HEER N.O. ODUBER, GEDEPUTEERDE: Sefior Presidente, Sefor Frank Croes a 

menciona nomber den eerste tonde y den tweede ronde e a menta inicial J & J. 

DE VOORZITTER; Pero Díputado Oduber akinan sí nos mester corregi bo, J & J 

no ta nomber dí ninguna hende, 

DE HEER N.0. ODUBER, GEDEPUTEERDE: Seöor Presidente, Sefior Noguera a haci 

pregunta ariba mantenecion di e hutnan cu tin banda dá lama. Lo mi hací tur 

esfuerzo pa nos laga controla y si tin cu ta fuera di mantenecion,duna nan 

un’ beurt, na moda cu nan ta adecuado pa usa. 

Sefior Figaroa a haci un pregunta si e strandwachternan sí nan no por wordu 

tumá den vaste dienst y regla nan posicion, no laga nan keda bao dí Tijdelij- 

ke Arbeids Voorziening. Ta e intencion di Bestuurscollege di studia e posi- 

bilidad pa bini cu‚en general, cu un bewakingsdienst. Manera nos tur ta na 

aitura, ultimo temponan akí na diferente schoolnan tin masha destruccion, na 

e diferente departamentonan di Gobierno dafonan ta wordu hací na e autonan, 

y pronto Bestuurscoïlege lo pensa di biní cu e plan pa bíini cu un bewakings= 

dienst, caminda tin un solo bewakingsdienst, no manera awor aki caminda 

diferente afdelingen en diensten tin bewakingsdienst af1ba nan mes. 

Tambe Seäor Figaroa a haci e sugerencia pa un vez pa siman laga un grupo di 

TAV tene un beurt ariba nos strandnan, Lo mi tuma e sugerencia aki over. Ta 

asina si cu tin un beach cleaner, pero e no pof wordu usâ, pasobra e ta fuera 

di orden. 

Sefior Pedro Bislip a haci e pregunta sí Bestuurscollege ta na altura cu nâ 

Mexico tin e posibilidad pa manda persona pa studia pa instructeur van sport, 

y cue Comité Olimpico Îo tuma e gastonan over p'&, E asunto aki mí tambe a 

iesé for di corant y lo mi tuma contacto cu e ambtenaar dí Sportbureau. Seûor 

Bislip a menciona cu e tin e direccion di e Comité Olimpico, Sí Aruba tambe 

por haya e oportunidad pa manda persona, nos tambe lo kier haci uso di esaki. 

Sefior Pedro Kelly a haci e pregunta con leuw e tereno for di e hoteinan ta 

yega. Ta asina cu e tereno cu @ hotelnan tín den erfpacht, 10 meter for di 

e hoogwaterlijn, mester keda liber pa e pueblo, 3 

Tambe Sefior Reggie Henriquez a haci e pregunta aki, mi ta kere cu mí a con- 

testa esaki, contestando e pregunta di Sefior Kelly. E tambe a menciona un 
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caso caminda cu na Boca Catalína, un persona cu tin un cas eynan,; a pane pie- 
dra stroha hendenan di nos comunidad pa yega na lama, na e beach. E asunto 
akí lo mí bay tumê ne serio y tuma contact cu Departamento dí Domeinbeheer pa check e asunto aki y si ta asina laga kita e piedranan aki y scirbi e persona 
aki un carta pa en lo futuro e no preveni nos pueblo di haci uso di e beach, ya cu e@e tereno ta di nos pueblo. 
Dankí, Sefior Presidente. 

DE HEER R‚H, LACLE, GEDEPUTEERDE: Sefor Presidente, den segunda vuelta miem=- bronan di oposicion a bay algo mas den profundidad, of cierto miembronan, 
pasobra tin di nan cu no a trece nada nobo, a keda troce rond di tur e asunto, 
a bay mas den profundidad di e pteguntanan cu nan a haci den primera vuelta 
y e contestanan cu Bestuurscollege a duna. 
Den e caso unda a wordu mencioná cu e Bestuurscollege aki a tuma personal pa 
loco, te cu a usa e totalidad di 152. Ta bon pa remarca y pone e acento claro, 
cu mayoria di e empleacionnan aki a sosode den e bedrijfnan. Nos mes por cor- 
da eon Eilandsraad a duna aprobacíon pa tuma 10 LTS-ers, pa asina pone e tra- 
baonan atrasâ cu tabata tin na Telefoondienst, atrobe na un peil normal. Tam= 
be na Water- en Energiebedrijf a wordu tumâ 24 arbéiders cu contract di Ì afa, Esakí pa motibo cu tin hopi onderhoudswerkzaamheden na WEB cu a keda atrasá. 
Si, manera mi a vega di splica, tempo e asunto di Aguanova, cu tin un perio- 
do eritico, unda cu e produccion di e plantanan mester ta optimal, tabats 
neceseario pa duna tur e plantanan di awa un bon onderhoudsbeurt, Nan a wordu 
tumá y tambe como mantenecion di un planta ta bon pa bo verf e pa e no sigui 
frustia, e hendenan aki a wordu tumá den servicio pa l aa. Esaki ta 24 extra. 
Na DOW tambe a wordu tumä arbeiders na un totaal di 16, pero esakinan ta com- 
pletamente aumento cu tabata plianeë den e presupuesto dá 1975, Ora cu menciona 
cu ta 152 tabata expansion di personal, mester bisa acerca cuanto tabata pla- 
neá den @ presupuesto, y loke a bini acerca ta unicamente e 24-nan cu WEB a 
tuma cu un contract di l aa. Tur e otronan tabata segun e presupuesto dí 
1975, Pa motibo cu nos sa cu e conseho ta bay cada biaha tin vacature, y si no 
tin vacature, no por nombra un persona, pasobra e ora lo no tin placa pa 
paguê, Si por bisa cu a tuma perspnanan a base di e 5 departamentonan nobo 
na unda Eilandsraad a duna permiso pa habri nan. Tambe por menciona cu a wor= 
du tum 13 persona na Brendweer, como cu Eilandsraad a bay di acuerdo pe 
institui un propio cuerpo di bombero aki na Âruba, Asina nos ta mira cu e 
152-nan aki, no ta un mal maneho. Ta juist tabata cuadra cu loke tabata poní 
den e presupuesto 1975 y algun otro adicional cu e wordu haci ariba aprobacion 
di Eilandsraad, Bestuurscoilege ningun momento a haci mal uso di e posicion 
ey. 
Sefior Presidente, ariba loke Seîïor Frank Croes a trece padilanti, ora cue a 
bruha den spijkerfabriek, schuimrubberfabriek. Ta mustra ela cu e no ta na 
altura di e caso. Mí kier trece paditanti cu tempo cu nos a tuma over, Be=, … + 
stuurscollege tabata tin un stuk cu tabata corre rond ariba e mesun schuim= 
rubberfabriek aki, unda tur conseho tabata negativo y hasta tabata bay den 
direccion cu e Bestuurscollege anterior lo a nenga nan pa cuminsa cu e schuim- 
rubberfabriek, Na e momento ey e díputadonan conhurntamente a bisa no, nos no 
por laga e proyecto aki bay y nos a pone acerca pa busca un otro sitio, ya 
cu e sitio cu nan kier a trahê ta net pariba di e hospital nobo, unda cierto 
gasnan por ta peligroso pa e hospital ora biento bíra un poco. Y asina a keda | 
cu lo a keda di busca un otro tereno pa e fabrics aki por a establece su mes 
y den un conversacion cu e director, e mes a pidá pa un otro tereno. 
Segun mí tin entendí cu e meubeïfabriek no tin problema y segun mi tin enten- 
dí, cu na Îuna di mei lo e hebri su portanan, te asina leuw cu mi ta informá. 
Ariba e asunto di desempleo, tambe Seäor Frank Croes a purba trece cu tabata 
tin un bruhamento. Sefior Nel Oduber a contesta cleramente cu tin registra na 
Arbeidszaken 200 y pico personas cu no tin trabao. Mi contesta tabata cu se- 
gun calculonan hací e desempleo por ta entre 6 y 8 Z actualmente, Esey ta cua- 
dra completamente cu loke Sefor Nei Oduber ta bisa, Loke tin registra eynan 
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y cambionan oficial, kier meen ta conta esunnan Cu no ta registra tambe aden, 

No tabata tin níngun momento cu nos ta contradeci otro. Solamente e fayo ta 

cu Arbeidszaken no tin un registracion compieto di e personanan cu tin un 

empleo y esnan cu ta sin empieo. Esey ta e problema cu beo ta confronta cu bo 

no por traha un planning, pasobra bo no sa cuanto desempleo ta exactamente 

„ni sikiera ariba cual ramo, Pasobrae ariba cierto momento por tin cantidad 

Ai construccion aki na Aruba, bo no tin tur metselaar, carpinté, tur peon tin 

un trabao, ento beo tin 200 lassers La canâ rond por nada, pasobra no tin tra- 

bao pa nan. Kier meen lo tá bon pa cuminsa un registracion compieto, No sola- 

mente di esunnan cu no tín trabao, pero eseunnan cu ta trahando tambe. Paso= 

bra mayen nan tambe por perde nan trabao y e ora bo sa den ki direccion bo 

tin cu busca pa nan por haya un empleo. 

Tambe Seüor Frank Croes a bin remarca si no por a pone un persona Cu ta mas 

na altura di e materia di prijs di stookolie. Mi ta kere cu Sehor Frank Croes 

sa masha bon cu e actual Hefe di Voorlichtingsdienst tabata Ministro di Finan- 

zas y aumwento di e belasting aríba e companianan petrolero ta un si su tra- 

baonan cu e a haci y cu lo mester ta na altura completamente di e materia 

financiero aki, Lo ta dificil pa mi saca e hefe di e Departamento di Finanzas 

y duneie un trabao especifico sabiendo cu su departamento ta onderbezet. Por 

a usa kizas e Hefe di WEB, pero e Hefe di WEB ta encarga cu un trabao grandíi 

aya na Water- en Energiebedrijf y e tin cu run, ta su responsabilidad e planta 

di awa y no ta prudente pa saquê pa un periodo di 3, 4 siman, completamente 

for di unda e te actualmente. Y e ora a keda cu un persona cu toch ta na 

altura, e Hefe di Voorlichtingsdienst, ye â biní cla cu su trabao y e a. bay 

back. Fuera di esey mi por anuncía cu hasta tin un comigicn mencionä unda 

tur e 3 personanan akí ta aden, cu mester conseha Bestuurscollege completa- 

Ora cu Sefor Frank Croes ta menciona cu awor ta corre drecha caminaa da tarä- 

bana pa Piedra Plat, cu tin cierto ilogica cu dia a cuminsa cu Tanki Fiip- 

Kibaima, no a drecha e otro camindanan promé, Mi ta kere Seïor Frank. Croes 

wak numa banda dí djê, unda un diputado di e anterior Bestuurscoilege ta | 

sintá, cu a prepara e proyecto di e caminda Tankí- Flip-Kibaima y no a haci 

níingun pito pe e drecha e caminda promê cu a cuminsa e Labor aki, Ora cu 

e@ Bestuurscollege aki a cumíinsa tuma over y cu ceramento di camindanan a cu- 

minsa, e@ carreteranan a wordu drechä asina leuw cu ta por, pero di un banda 

nos por bisa cu ta bon cu awa a yobe, peto di otro banda dí e dafonan causâ 

ariba caminda, ta lastima cu tanto awa & yobe, cu nos no por & bini cla com- 

pletamente cu preparacion di e'caminda. Pero awor cu ta bay cera @ parti na 

Santa Cruz te Mondi Fierno, nos ta mira cu ya a drecha caminda dí Mahuma te 

na Union Ber, a wordu drechâ completamente, y di Union Bar bey aribe tambe à 

wordu drechä, Casualmente e weekend cu a pasa; mi mes a recotfe tur e carte= 

teranan aki y mi a mira cu nan ta drechando e camindanan, Lastimamente ta 

cu e cantidad di personal cu tín pa haci e trabao aká ta poco, pero esey debí 

na e tanto trabao cu tin, cu nunca a percura pa mantene e camíndanan den bon 

estado, cu no a hiba un politica mas agresivo ariba e situacion di carretera- 

nan. Cu, por ehempel, mester a kita e grupo cu tabata trehando na e caminda 

banda di Seroe Pita pa Ayo, mester a saquê pa taguê bay drecha e parti di 

Union Bar bay eriba, 

h Ora cu Seöor Frank Croes ta menciona falta di presion di awa, e a menciona 

cu e ta conteuto cu e proyecto pa drecha e presion dí awa na Paradera, mi por 

mencioné acerca cu tin un proyecto completamente prepará caba pa wordu entregâ 

na Hulanda, den cuadro di e vierde fase di e meerjarenplan na unda ta wordu 

preparä un sistema di distribucion arika Seroe Alejandro, kier meen cu lo bini 

un tankí riba Seroe Alejandro y tur vecindario dí Savaneta lo haya e cra sufi- 

ciente presion, fuera di esey Lo biní un den bario di Alto Vista, Pero no ta 

esey unicamente, tur e sistema di distribucion a wordu compietamente studië 

ya bini resulta cu ta un proyecto balente na tuberia, di mas o menos 13 

miyon fiorin, E Bestuurscollege aki ta comvletamente na altura di tur e 
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deficiencianan di presíon y nos ta trahando intensivamente pa dreché. Esaki 
kier meen goberna, mira padilantí, prepara con ta soluciona problema, y no ma- 
nera a sosode 20 afia largo ta lapi a keda lapi unda cu por a lapi. 
Ora Sefior Frank Croes ta menciona e cuerpo di vigilancia na DOW cu nan no ta 
armá, Segun mí nunca nan tabata tin ningun clase di proteccion, pero awor nan 
ta bay haya nan proteccion. Y esaki ta un decision di e Bestuurscollege aki, 
Y ta laat caba cu Sefior Frank Croes a trece e cos aki, pasobra e a wordu dis- 
cutí ampliamente cu GABA y nos lo acerca tambe e departamento dí polis pa un 
ceierto cooperacion hunto cu e cuerpo di vigilancia na DOW, 
Tanto Sefüor Noguera como Sefior Clive Laclé a trece padilanti e asunto di mer- 
cado, Mi a yega di bisa cu e mercado en berdad ta den mai estado, sí mi no ta 
equibocá, for di afa 1968 a wordu votá credito pa drecha e situacion ey y te 
awe nada a sosode. En bista di e plan pa drecha waf chikito, pa cobê, y traha 
un kade, pier, nobo, tambe lo bini cambionan ariba e situacion di mercado. Lo 
mester Bins cambio completamente, amplía nan, haci nan mas higienico cu awor 
akí. Atardi ta laba nan, nan ta keda henter anochi habrí, unda cu tur sorto di 
bestia por pasa ariba djê y cu bo por haya tur sorto di malesa despues. Kier 
meen lo mester bini un sistema mas higienico tambe, Fuera di esey, en bista 
di e facilidadnan pa ferry cu tin planeä ey banda, cu no solamente e mercado 
dí fruta, pero esun di piscä y carni lo wordu cambiá completamente,. Esaki ta 
un completamente, un proyecto den su totalidad, cu e Bestuurscollege aki ta 
trahando ariba djé, nos ta spera si no por ve financiamento for di Hulanda, 
aunke ya caba nos a haya un parti, e ora nos lo mester acerca Eilandsraad pa 
vota creditonan pa asina nos por cumplí cu e ideanan aki, cual ta na bienes- 
tar di e puebio di Aruba den su totalidad. 
Sefior Frank Croes a siguí menciona e asunto di e wrakken pabao di Haven- en 
Loodsdienst,. Esakinan tambe tin completamente mi atencion, mí sa di nan, y 
cierto momento nos tabata tin un discusion pa wak kiko por haci,pero nos a 
dicidi di wanta un rato wak con lo para cu e cobamento di e entrada di waf y 
e preparacion pa e containerhaven, manera nos a pensa, of e drechamento die 
facilidadnan, unda cu nos mester bay spuit santo, unda e wraknan t'ey, y di 
biaha por hala e wraknan ey y yené cu santo den un pakete, 
Seüor Clive Laclé a bisa cu ta satisfactorio e contesta cu mi a duna ariba e 
duiker, y e ta splica ariba e kom cu tin na Madíki. Nos sa di esey., Ta asina 
cu awa yobe den e kom, en berdad e ta montona eynan, pero 1 mi a bisa cu tin 
dos gulidó y e sultdankd ey tabata suficiente, Hasta mi por menciona cu e 
Departamento di Obras Publicas ta wak sí no por a hancha e guiidonan cu e por 
wordu usä e ora como afvoer pa mas regenwater y cu no ta bay usa tur e afvoer 
di regenwater pa bay den e rioolnan di Oranjestad cu varios biaha ta causa 
piugmento den e sistema di riolering cu tin actualmente cu ta bay pa Bubali. 
Kier meen tur esakinan ta actualmente den estudio y e decision mester cay 
pronto kiko ta haci, pa motibo cu nos no sa nunca ki tempo awa pisâ por cay‚ 
pero en todo caso e mester ta promê cu oktober si, 
Sefior Figaroa a papia pa tene e beachnan limpi. Mi ta kere cu loke e kier 
meen ta, e hendenan cu ta bay campa of pasa diadomingo cu ta haci e lugar 
sushi. Den e caso aki mi kier menciona cu e beach cleaner a wordu cumprá ye 
Departamento dí Obras Publicas recientemente a haci algun tests cunê, pero e 
vehiculo cu mester trek e beach cleaner no por ta un jeep, no por ta un trac=- 
tor. Mester ta un trekker, manera e landbouwtrekker cu tin exactamente e velio- 
cidad unda cu e\ por presta e mayor servicio. Esaki ta bay wak awor aki si ta 
necesario pa cumprê, pa por haci uso e ora ey di e beach cleaner. 
Sefior Pieters a puntra sí a traha ariba e rapport Prume, ora a traha ariba e 
moyecto pa Teiefoondienst, Mi kier a declara cu e rapport Prume tabata base 
di e proyecto dí Telefoondienst. Solamente c decision, e momento cu ta bay 
over di e sistema actual pa un Sistema mas moderno, esey Sefor Prume ta pro- 
pone na afia 1987, pa motíbo cu e ta kere cu e tempo ey lo ta mas aconsehabel, 
mes economicamente responsabel, pa bay over yhasta e ta menciona cu om cu bo 
bay over na e sistema semi=electronico, lo mester bin cu un capacidad di 5000. 
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Pero den e uitimo reunáon cu Departamento dí Telefoon y mi persona tabata tin 

cu un compania extranhero, prijs cu â wordu mencionâ, no prijs oficial ainda, 

pero prijs cu a wordu mencioná ta mustra cu ta mucho mas barato actualmente 

pa bay over na un sistema etectronico cu loke tabata dos aa pasâ of aûa pasâ 

tempo cu Sefor Prume tabata aki, E prijs ariba e sistemanan electronico a ba- 

ha drasticamente ultimo tempo. 

Den e rapport dí Seror Prume e ta menciona cu mester tene cuenta cu @e perso- 

nal cu tin actualmente y sí bay over pa un sistema electronico, lo mester un 

personal mucho mas cuaïificá, E ta asina cue sistema electronico ariba su 

mes ta controla su mes tambe, E ta wordu programâ completamente;, unda cu e 

tin un sistema di reserva y un sistema cu ta controla su mes. Y cuaïkier fayo 

cu tin, e mes ta analísa na unda e ta, e mes ta mustra cual ta e fayo y lo 

mester djies saca e matrijs, mandé pa e fabrica, e fabrica ta manda bo matrijs 

y bo por sigui traha, 

E otro parti di e central di telefon, esaki ta e sistema cu ta controla, 

registra, pero e switchmento mes ta basá ariba sistema dá cross bar, ta un 

sistema cu e personal dí Telefoondienst ta bon na altura di djê., E problema 

mas grandi cu nos ta enfrentá ta e sistema di toonfrecuentie, esta pa koppel 

telefooncentrale cu Landsradiodienst. Esey ta algo cu semper, con cu bo draai; 

Territorio Insular di Aruba lo mester adapta of bini cu un sistema cu e por 

adapta e sefial di Radiodienst ariba esun di e Centrale dí Telefoon. Ësey ta 

algo cu vale la pena pa discuti cu Landsradiodienst, si por usa un solo sis- 

tema. Nos sa cu na St. Maarten tambe tabata tin e problema ey, Y Philips a 

traha un sistema cu por a cuadra cu Philips y Ericksen, loke ta e sistema cu 

Landsradiodienst ta usando. : 

No ta e intencion tampoco dí Bestuurscollege pa siguí patch up. Nos idea taba- 

Tb afep Ì ru i n psoicion cu e ta cu- 

bri completamente aríba tur e exigencianan pa e tempo ey, esta pa 1980. Pero 

ya caba mester pensa kiko ta hací despues, pa ora yega 1980 bisa, ban wak 

awor, anto despuesdí 3 afia ta bolbe cuminsa traha. Asina nos dicidi con Lo bay 

cu e central di telefon, mesora nos ta bay cuminsa planea pa despues di 1980, 

Mescos cu a traha un pian pa Water- en Energiebedrijf, nos ta wak pa un tet- 

mino y con lc bay despues. 

Sefior Pedro Bislip a trece padilanti e problema cu tin cu @ asfaltbedrijf na 

Canashito, cu e ta lanta hopi stof, En berdad ta asina Bestuurscollege a 

haya varios keho;, Bestuurscollege a tuma contacto cu @ firma y esaki a tuma 

cierto medidanan, si e medidanan aki no ta suficiente, nan ta dispuesto pa 

sigui tuma mas medidas, pero mi ta kere cu Bestuurscollege tambe le acerca @ 

Firma oficialmente cu un carta, mustrando nen ariba e fayonan y ki medidanan 

nen mester tuma, pasobra no ta agradabel pa un ama di cas ta leba su pada y 

e bini atardi y e ta haya e pafianan mas sushi cu promê cu e laba nan. 

Ariba e asunto cu Sefor Reggie Henriquez a trece padilanti di e wegbewijzi= 

gingsborden. E borchinan a yega Aruba y Tijdelijke Arbeids Voorziening lo 

bay instaia e borchinan aká. Esey Bestuurscollege a dicidi recientemente, kier 

meen pronto nen lo cumínsa pone e borchinan tur rond dí Aruba. 

Sefior Presidente, mi ta kere cu esaki tabata e preguntanan. 

DE VOORZITTER: Awor mi ta duna e miembronan oportunidad pa haci pregunta. 

Hi kier a anuncia tambe cu mi a comprende cu Radio Antiliana a caba di dren=- 

ta den aire, Mi ta spera cu esaki no ta motíbo sí pa e zakelijkheid dí e 

reunion aki wordu strobâ. Tene e betogingnan mas corto cu t& posibel, pa nos 

bini cla awe mainta si ta posibel. 

Awor mi ta duna oportunidad pa vraagpunten. 

DE HEER J.R. FRANK: Tin dos pregunta ariba cual mi no a haya contesta. Mi a 

haci pregunta na e Díputado di Werkverschaffing si pa un contesta categorico, 

ei Bestuurscollege tin intencion dí paga indexering na e trahadornan di Werk- 

verschaffing? 

Tambe mi a haci un pregunta na e@ Diputado dí Tarismo, bao cual funcion dos 
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persona cu no ta miembro di Eilandsraad, ní Bestuurscollege, ni tampoco ta per- 
sonal di Toeristenbureau a viaha pa Caracas pa asina tabata presente na e 
“Nochi di Afuba"', 

DE HEER N.O, ODUBER, GEDEPUTEERDE: Seüor Presidente, ya cu e asunto di indexe- 
ring, manera mi a contesta den promé tanda, a wordu mamidá door di reunion 
publico pa Huishoudelijke Vergadering, eyden e contesta categorico lo wordu 
dunâ, esey ta mas cu logico. 
Y Sefior Presidente, mi no a tende Sefïor Frank haci e pregunta tocante di e de- 
legacion cu a bay afo y e des personanan, e no ta menta nan nomber, cu no ta 
miembro di Raad, ni ta traha na Toeristenbureau. 
Seüor Ciro Pieters a haci e pregunta con e samenstelling di e delegacion taba- 
ta y mi colega Diputado Gomez a contesta e pregunta aki caba. E vraagpunt cu 
e ta biní cunê,‚ e no a haci e pregunta ey. 

DE HEER C.M, PIETERS: Berdaderamente mi a haci e pregunta manera Sefor Diputa- 
do Oduber a comprende mi pregunta, pero Diputado Gomez no a contesta mi pre- 
gunta., Mi a puntra Diputado Gomez for di kende e delegacion tabata consisti cu 
a bay Caracas y bao di ki calidad e personanan cu a bay a wordu invita. Y e 
a contesta mi solamente, di e prensa y reisagenten, Y tin mas hende cu a bay 
y bao di ki calidad nan a bay, y si nan a bay invita door di Bestuurscollege, 
etc, e no a contesta mi, 

DE HEER M.D, GOMEZ, GEDEPUTEERDE: Sí manera ta conoci, a bay tur e diputadonan 
y tambe a bay Sefior Efraim de Kort den su calidad di Hete di Voorlichtings- 
dienst y tambe Sefior Watty Vos, Sefior Watty Vos a wordu invita eigenlijk door 
di algun representantenan na Venezuela. Sefior Vos a pone contactonan necesario 
pa nes ne Venezuela, y ta pa e motibo ey Bestuurscollege a haya aconsehabel pa 
bay cunê tambe, 

DE HEER R‚V, HENRIQUEZ: Sefor Presidente, fuera di wegwijzer, tambe mi a pun- 
tra Bestuurscollege ariba e bushaltenan cu tin banda di POVA, etc., ta peli- 
groso. Mi no a haya contesta pa drechele,pero alsnog mí kier puntra Sefor 
Voorzitter, como Plaatselijk Hoofd van Politie, si por tuma accion cu e por 
wordu drechá mas pronto cu ta posibel,. 

DE HEER RH, LACLE, GEDEPUTEERDE: Bestuurscollege ta dí acuerdo cu loke Sefior 
Henriquez a trece padilanti y gren lo wordu trecí padilantí den e reunionnan 
cu tin entre e Departamento dí Obras Publicas y e Departamento dí Trafico di 
Polis. 

DE VOORZITTER: Awor mi ta duna oportunidad pa bini cu proposicionnan y wocion=- 
nan y e promé cu a anunciea ta Sefior Trinidad, cu ta na palabra pa entrega su 
moeien, 

DE HEER R‚R.il, RICHARDSON: Punt van orde, Seïor Presidente. Djies pa informa- 
cíon. Den e promê tanda síman pasá e a anuncia un mocíon, pero promé cu esey 
Sefor Laclé y Sefor Frank a anuncia un mocion den promê tanda caba. 

E VOORZITTER: No, Sefior Trinidad tambe den promé tanda caba, mí tinêé notá 
Sefior Richardson, Den promê tanda Sefor Trinidad a anuncia su mocion. 

DE HEEK G.P, TRINIDAD: Sefior Presidente, correcto, den eerste ronde mi a anun- 
ciê caba, mi ta corda mi a mira Bo nota tambe. 
Nos tin un mocion cu ta lesa como siguiente: 
De Eilandsraad van het Eitandgebied Aruba, in openbare vergadering bijeen op 
heden 28 april 1976, 

OVERWEGENDE: 

= dat het Bestuurscoïlege reeds geruime tijd de wenselijkheid heeft onderkend 
van een school voor Middelbaar Administratief Onderwijs op Aruba; 

= dat de Stichting Katholiek Onderwijs Aruba meerdere malen de bereidheid heeft 



8 — 114 

getoond, vooruitlopende op de vorming van een definitief schoolbestuur 

voor het Middelbaar Administratief Onderwijs, zich voorlopig te belasten 

met de opzet van een M,A.O,-opleiding op Aruba; 

— dat het Bestuurscollege aan genoemde stichting opdracht heeft gegeven on 

‚ mét een M.A.O.-opieiding te starten, behoudens goedkeuring door de Eilands- 

raad; 

— dat het wachten was op een lokale kracht met de akte M.0.-Boekhouden, de 

gewenste akte om leiding te kunnen geven aan een dergelijke opleiding; 

— dat het Bestuurscollege zijdens verschillende afdelingen is geadviseerd 

een Arubaan in de gelegenheid te stellen zijn studie voor de akte M.0.= 

Boekhouden in Nederland af te ronden en mondeling examen af te leggen, 

gezien de behoefte aan een Arubaan met genoemde akte, zodat begonnen kan 

worden met een opleiding Middelbaar Administratief Onderwijs; 

— dat ondertussen bedoelde Arubaan geslaagd ís voor de akte M.O, -Boekhouden; 

— dat meergenoemde Arubaan, zijn schoothoofd en zijn schoolbestuur namens 

de Gedeputeerde van Onderwijs is benaderd, teneinde een gedeeltelijke vrij= 

stelling van dienst te bewerkstelligen, opdat begonnen kan worden met de 

voorbereidende werkzaamheden voor het invoeren van Middelbaar Administra= 

tief Onáerwijs; 

… dat hierdoor ín onderwijskringen sterk de verwachting is gewekt det ingaan- 

de het volgende schooljaar een opleiding Middelbaar Administratief Onder- 

wijs van start zal gaan; 

— dat een ingesteld onderzoek heeft uitgewezen dat een honderdtal gegadigden 

belangstelling hebben voor het volgen van een dergelijke opleiding; 

— dat om het aanstaande schooljaar hiermee te kunnen beginnen onverwijld 

hieromtrent een beslissing genomen moet worden, gezien de korter wordende 

ziel erplanníing, en dergelijke; 

BESLUIT: 

1. Het Bestuurscollege dringend uit te nodigen de ingeslagen weg verder te 

bewandelen en in afwachting van de vorming van een definitief schooibestuur 

de Stichting Katholiek Onderwijs Aruba te verzoeken zich te belasten met 

‘ de realisatie van een M,A.O.-opleiding op Aruba. 

II. De wens uit te spreken dat de enige Arubaan in het bezit van de akte M.0.- 

Boekhouden met de leiding wordt belast. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

DE VOORZITTER:Bo mocíon ta wordu sostení? 

DE HEER C.P. TRINIDAD:Mi mocion ta wordu sostení door dí tur miembro di opo= 

sición. 

DE VOORZITTER: Mi ta stel aan de orde e moeion di Seùor Trinidad manera e ta 

wordu sostení y e sprekerslijst ta habrí. 

Mi ta schors e moeion uirpaar di minuut pa duna e miembronan oportunidad di wak 

y studia e mocion. 

an on en mn rn en vn a nn en nn nen Dee
d dkar sten netsnoer an ee nn 

DE VOORZITEER: De geschorste vergadering wordt, hervat. 

Het woord is aan de heer Trinidad. 

DE HEER G.P. TRINIDAD: Sefior Presidente, nos a presenta e mocion aki. Mi kier 

a delibera un tiki ariba djé, splica e intencion di e mocion y kíko ta e ra- 

zon taras di e consideraciennan. 

Promé consideracion bo ta mira, caminda nos a pone cu Bestuurscollege desde 

basta tempo a sonda y treconace e deseabilidad di un school pa Middelbaar 

Administratief Onderwijs aki na Aruba. E ta masha suave bisa, pasobra nos no 

por yamé deseabiiidad mas, nos por papia hasta di gran necesidad, Si nos mira 
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cu ta for di aïa 1970 Departamento di Enseyanza y Comercio a mira cu esaki ta necesario. Si nos mira cuanto advertencia ta sali den corant pidiendo hendenan eu tín estudio di MBA, Praktijkdiploma Boekhouden, etc., etc., no mas cu ayera mi ta lesa un atrobe, nos por bisa cu actualmente na Aruba tin gran necesidad, Diputado mes a reconoce ayera cu si nos cuminsa un curso manera esaki, lo e alivia e necesidad. Kier meen, laga nos no discuti of trece den discusion mas 

tur ta claro y bisto, 
Den dí dos consideracion nos a trece padilantí cu e Stichting Katholiek Onder- wijs Aruba, SKOA, difernte biaha a mustra nan boluntad pa cuminsa cu un curso asina. No pasobra e stichting akí lo ta hambrâ pa haya e curso, pero nan kier mira pa e cuminsa y manera mi a bisa avera, tur hende sa caba ta con directiva dí un school asina mester ser formâ. Pero pa no warda te ora yega na un direc=- tiva adecuado, e directiva di e schoolnan catolico kier cuminsa y nan mes a Propone pa un periode di 3 afia s6, y despues un directiva tumê over, Na dife- rente ocasion nan a expresa esaki y nunca Bestuurscollege no a bisa e tempo ey cu nan tin cu bay evalua, mira ta cua ta e schoolbestuur mas adecuado pa e cay bao djé. Semper e directiva aki a wordu envolvf den tur asunto cu ta trata di MAO, di manera cu nan ta bon bon na altura di djê, te hasta a bay asina leuw cu un biaha Bestuurscollege a duna nan opdracht pa cuminsa. Solamente tabata falta nan a wordu bisâ cu mester tene cuenta cu Eilandsraad mester aproba un que otro, E tempo ey nan a dicidi pa no cuminsa, pasobra ora cu papia cu tur instancianan concerní nan a yega na conclusion cu ta míihor warda pa continui- dad di un curso y un school asina, te na e momento cu un hende local caba cu su estudío, pasobra nan tabata tin na bista un hende cu tabata hopi leuw caba, Y esey nos a pone den e siguiente consideracion, 
Luego mi a trece padilantí e hecho cu diferente departamento di Gobierno Insu- lar a yega duna e conscho pa duna un arubiano e oportunidad pa caba su estudio, pasobra nan tambe tabata mira e necesidad di un hende prepará pa por guia un school asina y nan tabata mira e necesidad di e opleiding, akí na Aruba. Entre- tanto un arubiano a biní cla cu su estudio y esey nos a encerê den e proximo consideracion, Y mi a trece padilanti tambe locual tin pará den e siguiente consideracion, cu Bestuurscollege of a lo menos e diputado actual a tuma paso caba, e tabata bayendo hopi leuw, nos kier sostene su beleid, mí a bisa, cu e a laga hací contacto caba cu un persona of e persona, hasta awe mainta e a men- ciona su nomber, Sefior Presidente, y e a tuma contacto cu su cabezante di school, pa regla cu e persona aki por haya oranan liber pa e por cumínsa haci trabaonan preparatorio. Y míirando esey tur e schoolnan di MAVO a cuminsa sonda ken ta intearesa y mi a trece padilanti den e deliberacion ariba e asunto aki, cu tin mas cu 100 mucha cu ta interesá pa sigui e curso aki. Nos sa, Seïor Presidente, cu cada dia cu nos tarda pa tuma un decision, ta un paso mas atras, pasobra pa cuminsa e siguiente afia di school, decision posible- mente mester por cay awe pa nan por sigui y percura pa tur cos di manera cu e curso por cuminsa. 

Mi kier trece padilanti cu mi ta completamente eens cu loke e diputado a bisa ayera, esey ta nos pensamento tambe, pesey Sefior Presidente por ripara cu nin- gun caminda nos no a papia di un school, pasobra mí no ta kere cu nos mester lanta un school awor aki, pero un curso cu cierto momento, ora bo tin suficien=- te hende prepará, bo por terminê tambe si no ta necesario. Cu un curso, e di- putado a bisa, cuanto mas o menos e costa pa cuminsa e promé aùa, nos no bira ningun strobacion cu tín alumno, tín personanan cu ta dispuesto di traha den e ramo aki. Tur cos cu ta necesario t'ey, dí manera cu nos no ta mira kiko mas por stroba algo cu for di afia 1970, 1971, tabata deseabel yv awor ta hopi nece= sario. Y den e besluit, Sefior Presidente, nos a pone pa facilita tur e asunto, cu e directiva di school ta prepara caba cu por cuminsa pa Bestuurscollege in- vita e directiva akí pa cuminsa cu e realisacion dí e promê afia di un MAO-op- leiding. 
Y e di dos parti die besluit, Seïor Presidente, ta unicamente pa despues di 
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loke nos por a tende, cu a wordu bisáâ cu cierto persona no ta deseabel pa 

por tuma guia dí un school asina, pasobra nan ta politico activo, Tambe a 

wordu trecf na duda e abilidad cu nan tin pa duna les,pero ayera mi a trece 

padilanti cu nada ta menos berdad cu esey, cu nos tä considera e persona akí 

sumamente capaz, Cu e hecho cu e@ no tin e akte Q. Mirando su cantidad di 

afanan di experiencia como un maestro di school bon conocí pa su trabao, cu 

e akte Q ta mas bien pa personanan cu a termina su estudio, pero nunca tabata 

tin un experiencia di duna les y pa laga reflehaeunoe aki den Eilandsraad, 

no ta predica solamente cu boca cu nos kier duna yiunáû dí tera capaz e lugar 

cu nan ta metece, especialmente ora cu ta trata di un caso di idealismo. Pa- 

sobra mi tin e conviccion cu un persona cu e diploma aki den comercio por 

gana mucho mas piaca cu bay guia un school asina aki, pero su idealismo como 

maestro di school, su idealismo pa trece un curso nobo na Aruba, pe yuda den 

necesidad, nos mester recompensa esey. Nos no ta mara, ni Bestuurscollege, 

nos no ta mara ningun directíiva di school, nos ta expresa solamente nos de- 

seo pa e unico arubiano keda encarga cu e curso aki. 

Te asina Leuw den promé ronde, Sefior Presidente. 

DE VOORZITTER:Palabra ta na Sefior Richardson. 

DE HEER R.R.H. RICHARDSON: Sefior Presidente, cu atencion, Sefor Presidente, 

mi a scucha diferente oradornan den reunion pasá caba, ayera y awor mi cole- 

ga, Sefior Trinidad, den diferente tanda, Sefor Presidente, tratando e asunto 

di MAO. Nos por a scucha entre otro disgertacion dí Seüor Trinidad den su 

prouê tanda di e reunion corriente, tambe nos por scucha palabranan di Sefior 

Betico Croes, cu no ta presente awor aki, y particularmente @ contestacion 

cu nos a haya di Diputade Gomez, encarga cu e asunto akinan. 

___—Seïar Presidente, nos conclusion ta cudiegsunto MO akinan tavorduheef 
un political issue, cual nos ta lamenta sumamente, Senor Presidente. Nos 

a prefera, Sefor Presidente, cu promé cu e asunto akí a wordu tratá den un | 

reunion publico di Parlamento, Seüor Presidente, iniciativanan a wordu tumâ 

pa nos hiba e reunion aki Huishoudeiijke Vergadering, Reunion Domestico, ca- 

minda nos por a discuti bao di un ambiente mas tranquil tocante henter € 

asunto aki. Den e reunion ey‚ Seîor Presidente, sí nos a yama un Reunien 

Domestico, nos por a trata tur sorto dí detayes concerniente dí e asunto aki, 

y nos por a intercambië dí opínionnan y nos por & bini cu un sotucion ade- 

cuado. Nos tur akíden ta consciente cu MAO mester bini, Sefor Presidente. 

Sí ta pa ami e mester bin, no ayera, sí no awe. Laga nos comprende esey bon. 

Sefior Presidente, no ayera, sino antayera! Y sí ta berdad, Sefor Presidente; 

cu tin mas cu 100 alumnos cu ta sinta na cas, preparando, wardando pa MAO 

wordu instituí, e mester biní y ta un cos masha masha urgente, 

Laga nos no gafa otro, den e asunto aki tin dos aspecto cu ta hunga. E aspec- 

to di institucion di MAO, si e ta wordu institui si of no, y e aspecto di ken 

lo ta e persona cu Îo wordu encargä cu e manehod e organisacion di e insti= 

tucion aki. Manera cu mi a bisa caba, nos tur ta consciente di e necesidac 

serio di MAC, Diputado Gomez a duna di comprende e escasez cu tin ariba e 

tereno di e personanan cu ta al corriente, cu ta na altura di asuntonan admi 

nistrativo financiero di Gobierno, Seïor Diputado Boekhoudt por confirma esey, 

cu den su departamentonan tín un escasez enorme di personaaan Cu ta na al- 

tura di e asuntonan aki, 

Otro asunto ta, Seüor Presidente, kiko ta e intencíon, kiko ta e punta dí bis- 

ta di Bestuurscollege encuanto e maneho di e instituut aki? Nos no kier pa 

polifica wordu hungä cu e asunto aki, pasobra e ta mucho serio y e ta mucho 

deïicado. Y nos no kier drenta tampoco den @ beleid di Bestuurscollege, den 

politica di Bestuurscollege, pa bay bisa Bestuurscollege ta kende e mester 

nombra, cua persona e mester nombra, cu lo word: encarga cu e organisacion 

akinan, cu e ínstituto akinan, Pero sí nos kier bisa cu ken cu wordu nombrâ, 

mester ta un pefsona apto y capabel y cu preferencia mester bay na yviu di 

tefra. 
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Seüor Presidente, mí ta kere cu e mensahe ey na Bestuurscollege, nos a partici- 
pa di nos banda kíko ta nos sentimento, tanto pa cu institucion di MAO, como 
cu kiko nos ta kere cu lo mester ta e exigencianan pa cu e persona cu lo wordu 
encatrga cu MAO. Mi a bisa caba, nos ta lastima cu e asunto akinan ta wordu 
trecí akiden, den un esfera politica, cu tabata mas mihor cu nos a trata e cos 
aki den un ambiente mucho mas tranquil. Nos fraccion ta kere sí cu nos por 
laga e cuestion di nombramento di un persona, nombramiento di un persona cu ta 
wordu encarga cu e rsunto akinan, den man di Bestuurscollege. Nos no kier dren- 
ta den beleid di Bestuurscollege, 
Relaciona cu un que otro, Sefor Presidente, un ratico so mi kier drenta toch 
den e mocion cu a wordu trecí padilanti door dá fraccion di PPA y: door di 
fraccion di AVP. Sefior Presidente, nos por ta cumpletamente dí acuerdo cu lo- 
cual nos kier yama consideracionnan l, 2 y 3. Pa loke ta concerní considera- 
cionnan 4, 5, 6 y 7, mi ta kere, Sefor Presidente, cu nos tratando e conside- 
racionnan ey, nos lo drenta mucho den e politica, den e beleid di Bestuurscol- 
lege. Mi a bisa awor ey caba, cu mi kier parti e dos asuntonan akí for di otro. 
Mí kier tene institucion di MAO un banda y persona cu lo wordu encargá cu ma- 
neho otro banda, Ami ta pidií pues, teniendo cuenta cu locual ta pará den e mocion, teniendo cuenta cu e consideracionnan aki, laga e asunto aki por lo 
pronto den man di Bestuurscollege, mi ta bisa por lo pronto y un vez mi ta 
bisa kiko mi kier meen cu esey, 
Sefior Presidente, nos ta di acuerdo tambe cu locual nos kier yama considera- 
cion no. 8 y 9, esta especialmente esun no. 8, esta esun promê cu e ultimo 
ariba e pagina no. 1, consideracion no. 9: “dat een ingesteld onderzoek heeft 
uitgewezen dat een honderdtal gegadigden beïangstelling hebben voor een volgen van een dergelijke opleiding", mi a haya informacion di Diputado Gomez, cu 
e consideracion ey tambe por wordu aceptá, pasobra ta asina cu Departamento di 
Asuntonan di Educacion a haci un onderzoek y ta asina cu tin mas o menos 100 persona cu ta interesa pa sigui e curso aki, 
E ultimo consideracion, pagina no. 2, nos lo bay di acuerdo cunele. 
Sefior Presidente, nos ta bini ariba e decision, Sefor Presidente, Exactamente 
pasohra ta pará locual ta parâ den e decision ey: “Het Bestuurscollege dringend 
uit te nodigen de ingeslagen weg verder te behandelen", naturalmente nos tam- 
be kier esey, “en in afwachting van de vorming van een definitiex schoolbestuur 
de Stichting Katholiek Onderwijs Aruba te verzoeken zich te belasten met de 
realisatie van een M.A.O.-opleiding op Aruba". Ta pará berdad “in afwachting 
van de vorming van een definitief schoolbestuur!, mi ta spera si cue indiener- 
nan di e mocion aki a tene cuenta cu e hecho cu ora cu Stichting Katholiek 
Onderwijs Aruba wordu encargá cu e asunto akinan, ta na nan ta keda tambe e 
competencia di nombra e persona cu lo wordu encarga cu leiding di MAO, Nos 
mester haci un inderscheid, un division, entre e Bijzonder Onderwijs y Open- 
baar Onderwijs, Y sí ta asina, ta e stichting aki lo wordu encargá, aunke ta 
parä: in afwachting van de vorming van een definitief schoolbestuur, nan lo 
wordu encargá cu nombramiento di ken cu nan kier den e posicion ey. 
Teniendo cuenta cu un que otro, Sefior Presidente, nos fraccion ta haya cu ta 
necesario pa manda henter e asunto aki di MAO, back pa un Reunion Domestico. 
Mí sa cu di otro banda nan ta poco Sspantä, pasobra nos tin, mí por bisa, un 
tiki mal experiencia cu Reunionnan Domestico, cu no ta wordu yamáâ na debido 
tempo, pero nos kier pone un garantia si, nos ta pidi un garantia dí Bestuurs- 
college, President di Reunion Domestico no ta presente awor aki, pa no tene 
e Reunion Domestico ey mas tardâ cu dos siman. No mas tardá cu dos siman, pa 
nos por trata henter e asunto di MAO akínan den tal reuùion, mi ta kere cu 
despues e por wordu treëí den un otro reunion publico, caminda nos tur por tín 
suficiente informacionnan y caminda nos por reuni den un ambiente mas tranquil 
y decisionnan mas clave por cay den ta reunion publico, 
Te asina leuw den promé tanda, Sefior Presidente, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefüor Bislip. 
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DE HEER P. BISLIP: Sefor Presidente, manera colega Ralph Richardson a trece 

padilanti, en berdad nos ta consciente cu MAO mester bini aki na Aruba. Esey 

ta deseo dí Bestuurscollege, deseo di oposicion y tambe den e programa di nos 

partido, 

Seüor Presidente, mi kier a trece padilantí cu,‚ si Bestuurscollege a tene 

cuenta pa duna ambtenaren tambe oportunidad pa bay e opleiding akí. Esta den 

forma di un studieopdracht. En bez di manda hende bay studia afó6 na Hulanda, 

manda nan akinaa mes cu e studieopdracht, claro cu voorwaarde cu asina ey 

Bestuurscollege ta sigura ora cue hende caba cu tal opleiding, pa nan keda 

traha un paar di aîûa pa Gobierno. Pa pone e afia den e voorwaardenan, Tambe;, 

Sefior Presidente, mi ta kere cu den e opleiding akí, mihor nos ta ponele cu 

ta bin cunê te cu MBA, Mí ta trece esaki padilantí pa no belast eventuaimente 

e persona cu haya e leiding, no overbelast e persona aki. 

Sefior Presidente, 1o mi kier bay over e motie mes y mi tin cu bisa cu dictum 

l, manera cu Ralph Richardson a trece padilanti, ta asina ruim cu mi por 

bisa cu dictum 2 ta overbodig. Pasobra, manera e tambe a trece padiianti;, 

ora haci un peticion na Bijzonder Onderwijs pa bin cu e opleiding akí, cu ta 

keda completamente na nan pa nombra e persona belast cu e leiding. Mi tambe 

ta weita urgencia den e materia aki y mi ta pidi Bestuurscoîiege sí nos man- 

da e caso aki Huishoudelijke Vergadering, pa nos no tarda mas cu 2 siman. 

Te aki, Seùor Presidente. 

DE VOORZITTER: Setior Keliy. 

DE HEER P,P, KELLY: Sefor Presidente, lesando e mocion, teniendo cuenta cu e 

consideracionnan cu ta poní akiden, mí por bisa mescos cu Sehor Ralph Richard- 

son a bisa, cu e ta un wega politico. 

Aunke cu mi tin cu bisa acerca, cu mester di un educacion dí MAO, Middelbaar 

Administratief Onderwijs na Aruba, Ta pont den e prome overs 5 

Bestuurscollege reeds geruime tijd de wenselijkheid heeft onderkend van een 

school voor Middelbaar Administratief Onderwijs op Aruba." Sefor Trinidad a 

bisa cu for di afia 1970 caba tabata tin necesidad di un school. Mi por bisa 

promê cu e afia aki caba, promé cu afia 197C tabata tin un gran necesidad. Pero 

ta strafa mi cu despues e mocion ta sigui bisa: “dat het wachten was op een 

lokale kracht. Cu otro palabra nan a pone mas ênfasis ariba e persona pa 

bay duna e les, cu esnan cu mester haya e les pa yuda nos comunidad, Cu otro 

palabra nos por a weita puramente cu ta politica of ta defende nan kier de= 

fende un cierto persona, Naturalmente nos mester aprecia nos hendenan cu ta 

haci esfuerzo di yega asina leuw, Pero e doel no ta pa nos tin un kracht pa 

duna e les, pero sino nos mester tin e alummonan cu kier sigui e curso, pa 

asina mayan nos tin e fruta di e curso; nos tin e personanan cu tai oplei- 

ding di MAO, Pa asina nan por yuda den e sector administrativo, vero manera 

cu e moeion ta poní den otro aki, e enfasiís ta wordu poní ariba e persona pa 

duna e les, mas cu pa esnan cu ta tuma les. 

Sefior Presidente, pa mi parti pa e necesidad grandí cu nos pueblo tin na e 

hendenan di MAO aki, lo mí bisa cu sí ta un chines mes mester duna e les, 

laguê duna e les, con tal cu nos haya e hendenan akí., Pero no pone enfasis 

aríba un compafero di nan, naturalmente mi ta bolbe bisa, mi ta contento cu 

cierto hende a haci e esfuerzo, ta algo pa aplaudi. 

Tambe nos por a weita eu un onderzoek a wordu poní, cuanto hende tin interes 

pa sigui tal curso y ta cientos dí persona, Seäor Presidente, Pero toch mi 

ta haya tabata hopi importante tambe of casi mes importante cu esaki of si 

no ta mas, pa haci onderzoek cuanto persona nos comunidad mester cu cierto 

opleiding. Y cuanto asina nos mester produci, cuanto hernde asina nos comuni=- 

dad mester y cada afia cuanto asina e schoci por entrega na comunidad cu e@ 

educacionnan aki. Naturalmente e promé aùaran nos no ta haya directamente @ 

alumno, ta despues di un paar di afa, Pero toch lo ta bon pa eseynan tambe 

a pone den e consideracionnan. 

Sefior Presidente, mí ta kere cu ta mihor manera, manera Sefior Richardson a 
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bisa, como cu Bestuurscollege ya caba tin e caso den tratamento y nos Bestuurs- 
college seguramente lo trata e caso cu e seriedad necesario pa nos mandele 
pa Huishoudelijke Vergadering. 

DE VOORZITTER: Sefior Kelly, diferente di bosonan a bisa pa manda pa Huishou- 
delijke Vergadering, pero mi no tende ningun a bini: cu un proposicion pa Huis- 
houdelijke Vergadering. Si e voorstel ta pa manda e woeion pa Huishoudelijke 
Vergadering, si of no? Pasobra un voorstel pa mandele Huishoudelijke Vergade- 
ring ta un voorstel van orde, 

DE HEER R‚R‚H. RICHARDSON: Pesey dos cos mi a bisa, nos por laguê den man di 
Bestuurscollege of lo nos mester bíini cu un voorstel pa mandé e cos Huishoude- 
lijke Vergadering. Kizas mi no a bin bon over, mi a bisa cu si e fraccion di 
PPA cu AVP ta insisti cu mester decision arib e mocion aki, awe, lo nos mester 
vota contra, Sino nan mester ta hunto cu nos pa mandele Huishoudelijke Verga- 
dering, 

DE HEER P,P, KELLY: Mi kier a bisa, cu kizas ya cu Bestuurscollege tinë den 
estudio, por ta ta mihor pa Bestuurscollege keda cu e asunto y studiele y ehe- 
cuteie, 

DE VOCRZITLER: Kier meen dus ta suúgerencia te aínda nos ta tumele, Anto mi ta 
pasa pa tweede ronde, Anto palabra awor ta na Sefor Trinidad. 

DE HEER G.P. TRINIDAD: Sefior Presidente, mi a scucha cu atencion e oradornan 
di fraccion di MEP y lider di fraccion di MEP a trece padilantí cu e ta kere 
cu e asunto akí nos ta haciele un political issue, Sefior Presidente, nada ta 
menos berdad cu esey. Si e a bira un political issue,’ locual mi no ta kere, 
pero si e a bira, no ta nos a haciele. Sí e a bira un political issue, e a 
bira political issue na momento cu tur cos tabata andando pa realisa MAO y di 
repente nos por a lesa un declaracion politico dí um partido politico, cu ta 
duna cierto statement ariba e esunto di MAO, muy especial riba e hecho ken lo 
por ta encargä cu e guia dí un MAO-school, si of no. Na e momento ey e a bira 
un political issue, Y na e momento ey nos a comprende cu manera cu e Bestuurs=- 
college tabata hibando e beleid, cu cual nos tabata completamente di acuerdo, 
lo trece un strobacion y lo trece un tardanza den e asunto aki. Esey ta e mo- 
tibo dí e reunion, en todo caso e punto aki die reunion y e mocion aki, Nos 
no tin creencia den e Reunionnan Domestico. Sefor Presidente, laga nos no gana 
otro, nos ta bay cumplí un afia akiden, den e constelacíon akí, hasta ora cu e 
Presidente di e reunion ta akí, cu nos papia ariba Reunion Domestico, pa bisa 
bin cunê den un paar di dia, nan no ta wordu poní. Hasta cu e Presidente pri- 
minti di yama reunion a corto plazo, e no ta hacië. Corda awor cu e no ta aki 
presente, Sefor Presidente, ta ki confianza nos por tin den un Reunion Domes- 
tico, un Huishoudelijke Vergadering. 
Mi ta ripiti, e Presidente sa ta aki. E ta tende nos ta pidi, e ta tende, no 

solamente nos di oposicion cu e por neglisha, pero mi a yega di tende su par- 
tido, miembronan di su fraccion ta píidi pa yama reunion op korte termijn. Mi 
ta corda dia cu nos a reuni akiden, cu Sefor Ralph Richardson a yega di pidi 
un biaha pa tene mas reunion dí Huishoudelijke Vergadering, bini cu nan pron- 

to den un paar di dia, nan no a wordu tení, E Presidente mes a primintíi. E 

no ta tene nan. Awor cu e no t'ey nos por tin confianza cu e cos aki ta bay 
den Huishoudelijke Vergadering, sabiendo cu cada di cu pasa awor aki ta un 
dia perdí, cu ta trece den peïiguer e institucion di un curso pa cuminsamento 
dí un afia escolar cu ta biní, nos no por bay di acuerdo, esey só6 ta motibo 
caba pa no bay di acuerdo pe mandê Huishoudelijke Vergadering, Seùor Presiden- 
te, E unico biaha cu nos a mira Huishoudelijke Vergadering, ta e dia cu tabata 
tin necesidad, purä purá, di himmo y bandera, pero voor de rest, no sa tene 

Huishoudelijke Vergadering, Sefor Presidente, mientras tin hopi cos di trata 
den Huishoudelijke Vergadering. Nos no tin confianza den e institucion ey di 
nos Raad akí, pasobra ta reunionnan cu ta pa nomber só nan t'ey, nunca nan ta 



8 - 120 

wordu tenf., Menera cu mi ta bisa, cu esey ta un di e motibonan pakiko nos lo 

no ta bay di acuerdo cu mandêé Huishoudelijke Vergadering, y e otro motibo ta 

cu un decision mester a cay‚ manera Seïor Richardson a bisa, no ayeta, pero 

antavera,. 

Nos a ripara, Sefior Presidente, Seïöor Richardson a bisa tin dos especto den 

e casu aki, cu MAO mester bíni, mi a bisa den mi discurso ariba e mocion aki, 

ri no ta kere cu tin duda den Bestuurscollege, ni den e fraccion, di den 

fraccion di HEP, Eilandsraad ta completamente di acuerdo cu e mester bini. 

Esey no ta punto di discusion, mi no kier bay den detaye ariba djê, E nece- 

sidad ta probs, nos tur ta consciente di djé. 

Ken le tin e encargo, esey a pene nos bini akí, pasobra segun nos un persona 

cu tin e eepacidad pa tuma e encargo, di cierto banda a wordu desacredita y 

nos ta mira cu peodisé door Ji esey, cra cu nos sa cu te e unice, sí tabata 

tin mas lo nos a bise nembra un otro ante, Sabiendo cu ta e unaico di Aruba, 

mirando e voorgeschiedenis di henter e asunto, nos a trece e persona ey tambe 

den tratamento dí henter e asunto eki. Esey no kier meen cu nos ta bringa pa 

un persona, pero nos sa sí cue ta un persona contraversial y cu podisé pa 

capricho, e asunto di e persona aki por pone cu e instituciorn di un curso no 

ta bini.. Nos no kier drente ningun momento den beleid di Bestuurscoliege. 

Loke nos kier haci ta sostene e beleid, pasobra nos sa con © beleid tabata 

wordu hibä, zes sa den ki direccion e ciputado a encemina tur e asunto aki, 

Te na e momento cu nos a haya sa y nos por a lesa publicanente y nos à bisa: 

Hey, esaki ta bay trece ua strobacion, pasobra aki za wordu bisä cos cu no 

ta cuadra cue beleid di e diputado. Y esaki a wordu bis pa un persona cu 

tin hopi influencia den Bestuurscollege. 

Mi por bisa, Sefor Presidente, cu si tin un hende cu a mete cu beleid di B 

stuurscollege, ta e consehero di Bestuurscollege, pasobra nos tin prueba di 
n ° Ea 7 

consehero di Bestuurscollege, anto nos tin cu bisa, e sí a mete den beleid 

di Bestuurscollege. Si e a lega Bestuurscoilege y & diputado hiba e beleid, 

manera cu e ta hibë, no tabata necesario pa nos ta den e reunion aki awe, Cu 

e punto aki. 
Sefor Richardson 2 bisa, cu nan kier lega Bestuurscollege cu e encarsò di 

dicidi ta ker lo ser encarga, pero despues e mes a corregi su mes, bisando 

cu si noe mira dictum Ì, ta e directiva na promé instancia lo mester dieidí- 

ta ken ta keda na encartgo. 

Seor Presidente, e dictum 2 no ta va dicidi ken mester bin na encargc, no 

ta vara men di Bestuurscollege, no ta mara man di e directiva dí school, ta 

solamente ta expresa nos kier express deseo di Raad. Nos di nos banda kier 

pa miembronan cumpií cu Loke nan sa proraga. Nos kier pa palabra, cu hopi 

a wira cu nan ta meen Loke 

@ 

biaha nes ta tende nan tuma na bocë, pa nan Lage. 

nan kier bisa. 

Sekor Presidente, un directiva di schooi ta traha hopi eerca cu un Gobierno. 

Nan ta hor dependiente dá Gobierno. Gobierno ta furní nan cu tur placas mi 

ta kere cu cra cu nan kier haci nan mombracion den casonan asine aki, casí 

sigur nan lo tene cuenta kiko e Gobierno ta vensa y nos kier pa tende kíko 

Eilandsraad ta sinti, specjalmente awor cu‚ ne Bestuurscollege, pero un 

persona cu hopi influencia den Bestuurscollege, aunke cu e no por atende 

reunion, ora cu e expresa su mes, cu eierto cos no ta deseabie, e POE Ppone 

un directive di school bira timide pa cu un nombramento, cu nos ta considera 

husto y nos no kier mara nan man, pere nos kier sí, lagendo tur persona afó, 

no mira e persona, pero e hecho cu nos kier expresa cu ora cu nos tin un 

solo arubieno capacitá den cierto ramo, cu ta bin na remarca, laga nos no 

tin e timidez, laga nos no tin @ kruideniersmentaliteit, pa busca motibo pa 

e no ser nombrâ. 

Mi ta acepta ora cu un hende tuma cierto consideracionnan y vega na con- 

clusion, bisa cu ta pa tai motibo, tat cos no pot, pero nos a nota den e 

caso aki cu e consehero a tuma un conclusion, tal cos no por, e persona ey à 

bes | 
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desvia politicamente, tuma un Conelusion y despues e a bay tuma argumento pa 
hustifica e conclusion cu ea tuma. Ta peseyv e argumentonan te fofo asina. 
Pasobra no ta e argumento no ta worde cargä, of e conclusion no ta wordu cargä 
door di e argumento, pero e conclusion a bini prom, anto despues e a busca 
afgumento pa carga e conclusion. Y ta pesey cu nos kier expresa, cu nos sî, 
nos ta kere cu tin hopí miembro di fraccion di MEP, mí ta duda cu lo tin un cu 
no ta asina cu ora tin solamente un hende capasitâ pa nan dunë e honor, Esey 
ta e motíbo cu nos no por bay di acuerdo pues cu e proposicion pa mandé Huis- 
houdelijke Vergadering. 
Sefior Richardson a bisa cue ta coupletamente di acuerdo cu consideracionnan 
We dead 5 B 7 nó, eseynan e no ta di acuerdo cunê, Sefior Presidente. 
Por ehempel, cu nos a bisa den e mocion aki, cu tabata spera te ora un perso- 
na capacita local bini clâ, ta un cos cu ta berdad, Sefior Presidente, Bestuurs- 
college a yega di tuma decision ariba e hecho aki, pasobra tur e instancianan 
concernf, no ta Bestuurscoilezse ta tuma decision, manera Sefor Kelly kier laga 
parecer, no, tabata tin un comision ta studia e asunto aki, E comision tabata consisti di hendenan di Departamento di Enseyanze Insular, di Departamento di Enseyanza di Gobierno Central, di directiva di school. Tabata tin e director di e MAO-school na Corsow, tur esakinan conhuntamente tratando eriba e proyec- to aki, a bisa cu lo ta bon pa continuidad di e school y mirando cu tín un persona hopi avanzâ cu e estudio aki, pa warda un rato te ora cu e bini cla, 
Y e decision ey Bestuurscollege a tumê over, cu nan a bisa pa warda te ora un 
hende bini cla. Y ta esey noe a pone akiden, no tín nada straüo! 
Diputado of cualkier hende cu busca « stuknan ter inzage, Seâor Presidente, caminda 3 departamento di Gobierno Insular a recomenda pa laga un hende bay, 
esey tambe nos a pone akiden, ta aigo cu ta berdad cu e persona a slaag entre- 
tanto, tambe ta un consideracion cu ta berdad, cu e a wordu acercá na nomber di diputado y su directiva di school y su schoolhoofd, tambe-ta berdad, mi no ta mira pakiko nan no por bay di acuerdo cuné, 
E otro dosnan sí, e otro 3 consideracionnan cu ta sigui, nan por bay di acuer- do cunêé, Si nan a bisa nos, Sefior Presidente, laga e à consideracionnan ey cay;, podisë nos por a laguê cay‚ pasobra tin asina tento coneideracion, cu si nos 
laga e á-nan ey cay‚ ainda e restonan ta suficiente pa carga e besluit aki, 
ainda e moeion tin validez. Si nen no ta gusta e consideracionnan ey‚ laga nan provone pa laguê cay. Nos ta laguê cav y nos ta tuma e decision. Y sí nan tín 
miedo pa expresa locual tur ora bay nos ta tende ta wordu papië, esey sf nos 
ta bisa, no, laga nos no hunga wega cu pueblo. Ora cu nos ta propaga un cos, 
ora cu nos te tuma cierto palabranan den nos boca, laga nos demostre cu e 
valabranan ey ta brota di sentimento cu nos tin, Laga nos no haciele solamente 
pa golitica, mi ta bolbe bisa, nos no kier mara man, ùi di Bestuurscoliege, ni 
di schoolbestuur, pero mirando loke a wordu bisá, nos kier pa awor por wordu 
demosträ cu ta asina, cu nos ta Sinti, cu ora cu tin arubiano capacitá, nos 
kier duna nan e lugar cu nan merece. 
Pesey nos di nos banda lo mantene e mocion y nos lo ne ta di acuerdo si e frac- 
eion dí MEP kier mandé Huishoudelijke Vergadering. 
Sefor Kelly of Sefior Ristip a varia ariba e asunto di duna ambtenaar chance pa 
sigui e curso aki. Sefor Presidente, mi ta 100% di acuerdo cunê. Nos sa cu 
tin mas cu 190 mucho interesä den e curso, pero nos sa tambe cu Gobierno tin 
ut gran escasez di personanan adeeuado. Nos sa cu tín biaha Gobierno ta manda 
hendenan, ambtenaren cu studieopdracht, gastando hopi piaca, pa nan bay studia 
af pa loger un cierto diploma, Nos no ta mira pekiko'si bind un curso asina 
aki na Aruba, Gobierno ao per duna nan un sorto di studieopdracht, stel nan 
vrij di nan trabao, escohe un grupo dí ambtenaren y den e cantidad cu mester, 
cuminsa cuaêé, pasobra si cumíinsa cu e proné afia, mi nc ta kere cu nan por cu- 
minsa cu 100 mecha, 1o ta un grupo hopi mas limita, mi a tende diputado bisa 
35 of ta 30, anto e ora ey Bestuurscollege lo mester bisa e directive di school, 
nos kier reserva tanto Luger pa ambtenaren di Eitandgebied. Mí kier bisa Be- 
stuurscollege sí e ora ey pa percura traha un contract, of mara e ambtenaarnan 
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pa ora cu nan caba, pa bedrijfsleven, pa comercio no bisa nan 

bin cerca nos, pasobra boso ta gane mucho mas; hasta ta asina 

cu hopi biaha, cu comercio ta paga tur deber financiero cu nan 

tin cu Gobierno pa nan haya e hendenan aki traha. Esey tambe 

no mester ta posibel, Nan no mester por bay comercio, pagendo 

Gobierno cantidad di debe, pasobra cu e placa ey Gobierno no 

por haci trabao, ta persona adecuado mester. Mi ta completa= 

mente pà ambtenaarnen por haya chance pa tambe por bishita c 

school aki den forma di vrijstelling di nen trabao pa nan si= 

gui. 
Pa e curso aki por bini te cu HD, e diplomanan di KAO-rschool 

of di curso di MAO, no ta diploma di school, E alumnonan ta 

pasa examen cu ta bini for di Hulande di un institucion, Prak= 

tijkdiploma Boekhouden y nan ta pasa UBA, asta ta agina cu 

bo tin e peliguer cu un persona cu a bay e school ey, una bez 

cu e a haya su Praktijkdiploma Boekhouden, e a pasa examen, € 

por pensa, awor mi ta bay treaha, pasobza e diploma ey tambe 

La wordu bon recompensá, mi ta bay traha y mi ta sigui studia 

anochi mi mes pa WBA, pezo mi no ta kere cu ta e intencion pa 

e curso, e school, Leid op te cu SPD, Ka MBA nan a yege un nivel, 

sí nan kier nan por sigui, Pues mi ta kere cu e no ta bay tre= 

ce overbelasting di personanan CU ta encarga cu e school. 

B dietum 2, manera cu Sefior Bislip a bisa, p'ami no ta over= 

bodig. E por ta overbodig mirando e besluit 1, pero aki nos ta 

pidi Eilandsraad pa expresa algo, Pasobra nos ta heya cue ta 

di balor, mirando loke a wordu bisá, nos kier pa Eilandsraad 

DO & e GL + 

nan y miembro;, representante di pueblo, laga nos demostra awor 

cu ora nos ta papia un cos, cu NOS ta sinti, nos kier meen 

loke nos ta bisa, Ho corze pa e dietun 2, e no ta relacioná 

cu ningun persona, E ta relaciouá cu franqueza pa CU pueblo, | 

Sefior Kelly ta pepia encuanto e lokale kracht, Mi a splica awor 

ey caba cu no va pa favorece ningun persona, Pero instancianan 

a dicidi cu ta mihor un persona Tocal. No ta pasobra e La un 

persona local, pasobra tabata tin un CU tin su SPD ta biniendo 

cla, nan a bisa ban warda, Anto e ora ey nos tin mas continui= 

dad, Un persona di aki of un persona CU po lo mester laga bin 

di afóé, pasobra na e persona cu ta aki trahando den beärijfsle- 

ven tin hopi biaha, nan no tin e idealismo ài laga un trabao 

caminda nen ta gana hopi placa, bay bira director di un school. 

caminda nan ta gana menos, nan ta prefera di keda den bedrijfs 

leven, Y un persona cu mester bin di afó, despues di tempo @ 

ta libez pa bay, bo no tin continuidad, Y no ta un diploma cu 

bo ta haya facilmente, Ta Ún arubiano tin awor akinan cu tiné. 

Pues no ba solamente alumo bo mester, pezo bo mester di Pete 

sonenen adecuado, capacitá pa duna les. \ ' 

Setor Presidente, nos ta mantene mocion aki, si fracclon di 

MEP kier bini cu un proposieion pa mendé Huishoudelijke Verga 

dering, nos por declara for di awor aki cu nos ta contre. Pa 

dos motibo, cu nos NO tin confianza den e institucion ey, nos 

no tin ningun confianza den e Presidente cu ta e UNLCO hende 

eu por yamele y nos DO por perde dia, Seftor Richardson mes a 

bigas no eayera, pero anteyerat Si nos kier cuminsa e ada esco= 

lar aki, nos mester twva Un decision ariba e mocLon aki awe; 

pa Bestuurscollege, specialmente e diputado concerni por fina= 

Ìiza su trabao, Mi no ta kere cu @ fraccion di MEP aki ta laga 

nan Eipuwtado dovn, # moeion aki no tia politica den djé;s si 
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tin politica interno, Nos ta sostene e beleid di e diputado. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Richardson. 

DE HEER R‚R.H. RICHARDSON: Sefior Presidente, cu atencion mí a scucha palabra- 
nan den segunda tanda di Seùor Guiliermo Trinidad, Sefor Presidente, E a haci 
un remarca masha simpatico y mi kier sabi si e ta mantene e remarca ey y si ta 
asina nos lo pidi Seïor Presidente pa schors e reunion un rato, pa nos por stu- 
dia e remarca cue a haci, esta cu ekier laga locual ami kier yama, considera- 
cionnan 4, 5, 6 y 7 cay. Mi kier bisele sí, si consideracionnan 4, 5, 6 y 7 « 

cay,‚ consecuentemente dictum 2 di decision tambe mester cay‚ 

ú kier a pidí Sefior Presidente pa schors e reunion un rato pa mi por delibera 
cu Bestuurscollege, anto nos lo biní back y tuma un decision final, Un propo- 

sicion, Sefior Presidente. 

DE VOORZITTER: Mí ta schors e reunion un rato. 

anar enen vam en en mn en nn nn mn on vn a mn en won an nn te Ev AIEE OET ED EE LEN ED EIER B va tn mln PE man en vn ED EE a SB Bn En A En LN nn en en nn mn rn en var 

Het woord is aan de heer Ralph Richardson. 

DE HEER R‚R.H, RICHARDSON: Seïor Presidente, mi a pidí Bo un schorsing awor 
ey pa nos por a delibera ánterno, pero tabata externo Bo por a mira. Nos kier 

a delibera interno ariba e asuuto akinan, pa mira si nos por a bini na un pun- 
to di biste,na un comprendimiento. Aparentemente e asunto aki no ta di e facil 
ey, manera e ta parce, Seûor Presidente, y nos ta keda ariba nos punto di bis- 

te cu e asunto aki berdaderamente ta un political issue y nos no por kita e 
imagen ey, e tâ un political issue, Nos no sabi te ainda tampoco, Seïor Presi- 

dente, sí tin mas persona cu ta apto y capabel pa por guia, pa por hiba e mane- 
ho di e institucion akinan, nos no tabata kier pa drenta den e asunto akinan, 
Seïior Presidente. Nos ta haya cu mucho enfasis a wordu voní ríba un cierto 

persona, Ora cu Sefor Trinidad a haci un remarca cue kier a laga aïgun consíi- 

deracion cay‚ nos a delibera ariba esey. Pero nos ta kere cu toch ta míhor e 
esunto aki keda completamente den man di Bestuurscoiiege. Consecuentemente, 

Seiior Presidente, nos fraceion io mester vota contra e mocion aki manera e@ ta 
akinan. 

Un cos sî, Sefior Presidente, nos ta alguê den man di Bestuurscoilege, bisando 

Bestuurscoilege, cu ken cu wordu nombrá den e funcion ey, mester ta un persona 

apto y capabel y cu preferencia na viu di tera, Mi kier pa esey sali bon cla 
pa Bestuurscollege sabi esey, esaki ta como un gúuia pe Bestuurscollege tuma 
cualkier decision, cue kier tene nan na bista, locual nos fraccion ta bisa, 
un persona apto, capabel, preferencia na yiu di tera, 

Szäor Presidente, tambe mí kier bisa cu nos tambe berdederamente lo kier duna 
honor na cualkier yiu di tera cu ta apto y capabel, y mi kier kita tur sorto 
di mal comprendimiento cu por a wordu sacâ for di palabranan di e honorabel 
miembro Sefior Guillermo Trinidad, cu di repiente nos a desvia di nos politica, 

camíinda semper nos tabata bisa cu yiu di tera cu ta apto y capabel va un cier- 
to funcion, lo haya tal funcíon, nos no a desvia di esey. Nos ta keda ariba 
esey: Un vez mas, personalmente, amí no sabi, nos fraccion no sabi, si tin 
mas hende apto y capabei pa e funcion aki. Nos kier hasta sugeri Bestuurscol- 

tege; ta un sugerencia, cu MAO mester bini e aÂa akil Nos a tarda honí caba. 

Consecuentemente, Sefior Presidente, Bo por a saca for di mi palabranen ey, 
mi a bisa caba, cu nos fraccion ta haya nos obligä di vota contra e mocion 

akinan,. 
Te akinan. 

DE VOORZITTER: Senor Bislip. 

PE HEER P, BISLIP: Seïor Presidente, manera nú a trece den promê ronde, ami 
personaimente ta weita urgencia den e opleiding aki, lastimamente mi tin cu 
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bisa, mí no ta critica ningun hende, mi no ta bisa dí unda e a sali, pero 

e a bira un political issue, esey ta un feit. 

Sefior Presidente, tambe mi a tende Sefor Trinidad ta bisa cu e no ta kere 

gen un Huishoudelijke Vergadering. Seûor Presidente, mi tin cu lamenta, mi 

tin cu bisa cu stuknan cu nos a manda, hopi tempo pasá, pa Huishoudelijke 

Vergadering, te awe nan no à bin den openbare vergadering. Mi ta kere cu 

Bestuurscollege mester pone mas atencion ariba e asunto aki. 

Sefior Presidente, manera nos sa Bestuurscollege ta tratando e asunto aki, 

aki tembe, manera oposicion mes a trece padilanti, cu nan ta contento cu @ 

dinamismo dí diputado aki, mi ta kere cu ta mihor pa nos laga e asunto aki 

den man di Bestuurscollege. 

Masha dankáí. 

DE VOORZITTER;Palabra ta na Sefor Kelly. 

DE HEER P‚P, KELLY: Sefor Presidente, mi ta encera mi hunto cu iocual Sefior 

Richardson a bisa. Mi tambe kier pone enfasis cu e school aki, e MAO, mester 

bin y nos no mester sigui pospone € school akí. Mas pronto posibel studia 

e posibilidad pa e afa escolar prozimo, si e school aki por kin, sí of no; 

pasobra e necesidad en berdad ta grandíi. Nos nota contra € MAO, al contrario, 

e ta ariba e programa dí nos partido. Pero sí nos no por acepta na unda cu 

di parti di oposicion nan ta kere dí bín hunga politica cu esaki. Mi ta 

sugeri dí Bestuurscollege pa haci tur empefio posíbel pa trata e caso aki, pa 

asina mas pronto posibel por realisa e school akiv 

Te asina Leuw. 

DE VOORZITTER: Pâlabra ta na Diputado Laclé. 

DE HEER R.E. LACLE, GEDEPUTEERDE: Seùor Presidente; 

a lesé, bon a bín sali na cia, cu € t 

desconfianza contra Bestuurscollege pa cu su maneho encuanto di e MAO, E frac- 

cíon di Movimiento Electoral di Pueblo à purba door di trece cierto cambio- 

nan ainda, wak kiko por a haci, pero ní maske e cambionan ey cu a pensa cu 

por a bin aden, lo por â soluciona e problema, ta keda bisto un desconfianza 

pa cu e beleid di Bestuurscollege. Bestuurscollege tin e asunto aká di MAC 

akí den estudio y pronto lo cay un decision encuanto e asunto aki. Mi ta 

kere, hasta mi a tende pa banda di fraccion di MEP, cu nan ta laguê comple- 

tamente den man dí Bestuurscollege y esaki ta gran satisfaccion pa Bestuurs” 

college cu e confianza a sali na claridad, mayoria dí Raad tin confianza 

den e maneho di Bestuurscollege y den e diputado concerní. E wega politico 

no ta bay door, Esey mi ta contento cu & sali na ciaridad. 

e mocion aki ora cu nos 

DE VOORZITTER: Seïor Trinidad, bo ta desea un derde ronde? 

DE HEER G.P, TRINIDAD: Sefor Presidente, lider di fraccion di MEP, sin cu @ 

ta akí presente, e lider sobresaliente ey, consehero di Pestuurscollege, mi 

ta ripara cu su espirito dominante, cu € tin hopi miembro di fracciocn di MEP 

completamente domíiná, pasobra, Seöor Presidente, nan fraccion a expresa bao 

di ki condicion sî nan por bay di acuerdo cu @ mocion y nos a trecc padilan- 

‚ti e consideracionnan, cu nos ta considera compietamente na nan lugar, pero 

nos ta dispuesto pa Laga nan Cay; pasobra e testo di consideracionnan toch 

ta carga e besluit, nos a dicidi dí laga nan cay‚ nos 4 dicidi hasta di 

carga e consecuencia cu dictum 2 tambe lo cay y áinda nan no por bay di acuer= 

do cunê. 

Nos ta tende awor Sefor Richardson ta puntra cu @ no sa si tin mas persona 

adecuado. Sefior Presidente, cu diputado a contestê awe cu ta e unico persona 

cu tin. E diputado a bísele, anto e tâ puntra cu e no sa mas. É sal Pasobra 

e diputado a bisa, e a bisa haste, lamentablemente ta @ uníco arubiano cu tin 

capaz, a pesaer cu e no tin akte G, Pero ayera e a bísa tanbe, splíica cu akte 

Q no te nifica nada pa e personá aki, pasobra e ta un persona cu tin aïas 

di experiencia duaando ies. Anto awor Seïor Ralph ta bísa cu e no sa CU tin 
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mas persona, E ta expresa su preferencia pa un yiu di tera, pero esey nos a 
custumbra di e fraccion di MEP, Palabra! Pero cu hecho nós si e tín preferen- 
cia pa yiu di tera, e ta vota voor e mocion aki, Cu palabra ta facil pa expre- 
sa si Bestuurscollege tin e sentimiento, cu nos ta kere cu ta un yiu di tera 
mester hay, Pero ora cu e mester demostra ywta, e ora sí nan no ta hacië, 
Sefor Presidente. Y ora cu bo ta expresa e preferencia pa yiu dâ tera, ainda 
e curso no a cuminsa, vota, pasonra tin cos cla pa cuminsa y akí nos ta mira 
con nan ta stroba y mi ta ripara cu e persona cu por ta na altura con e asunto 
ta, no ta akí, nan no sa dí kiko nan ta papia, nan no sa cu ta practicamente 
laat y mi por sigura nan cu mirando con e fraccion aki ta trata e Bestuurscol- 
lege, cu e diputado, e curso di MAO no ta cuminsa e afa aki. Mi por duna nan 
esey cu un siguranza, cu e curso cu nan a tuma awor aki cu MAO no ta cuminsa 
e afia aki, Seùor Presidente. 
Nos lo bin back den begroting y nos lo puntra nan con leuw nan ta cunê, ki dia 
nan ta cuminsa, marca mi palabra, Sefior Presidente, 
Podisé Sefior Kelly sa, pasobra e a bisa laguê otro aa, Un cos cu a tarda tan- 
to awor cu tur cos t'ey pa cuminsa! 

DE HEER PP, KELLY: Sefior Presidente, persoonlijk feit. Mí a bisa e proximo 
ata escolar. Ta poní akiden tambe, den e mocion. Esey ta cuminsa na juli, 
Sefior Presidente, of pa augustus. Mi a bisa pa sugeri Bestuurscoliege studia 
e posibilidad pa bin cuné e proximo aïa escolar. Sefior Presidente, mi mester 
spiica Bo mas? 

DE HEER G.P, TRINIDAD: Correcto, Sefior Presidente, pero ora cu Bestuurscollege 
bay studia den e style aki, si Bestuurscollege mester bay studia e posibilidad 
pa e bini, mi tin sigur cu e no ta biní mas. Bestuurscollege e studia caba, 
ante nan ta laga nan diputadonan na caya. Bestuurscollege a studia cabaî No 
tin nada di studia mas, Esey kier meen cu si Bestuurscoilege mester bay studia 
atrobe, e no ta bin e proximo afia escolar y nan ta laga e comercio, Gobierno, 
cantidad dí alumnos, pueblo di Aruba en general, nan ta 1âga na caya, pasobra 
nan no tin e corahe pa tuma un decision y pone hecho tras di nan palabranan, 
Nan ta keda na palabra só, 
Sefior Bislíip a bisa cu nos ta contento cu nos a expresa hopi biaha cu nos ta 
contento cu dinamismo di e diputado, pa lagué den man di Bestuurscollege. Si 
Sefor Bislíp a pidi mi pa laguê den man di e diputado, mi por bisë mi ta com- 
pletamente di acuerdo, pero no den man di Bestuurscollege, cu ta haci cos tras 
di lomba di e diputado. Warda e sali y nombra comision cu ta & mester nombra. 
Bisa mi laguê den man di e diputado. No den men di Bestuurscollege, Díinamismo 
di e diputado, pero e tin hopí cos ta strobé di traha, Sefior Presidente, paso- 
bra e no ta mesquino manera hopi di su diputadonan-colega y su advisor general. 
Ami sa e opinion di e conschero di Bestuurscollege cu tin tur influencia den 
e Bestuurscollege aki, Sotamente e no por atende reunion manera e kier, 
Sefior Presidente, awor ey mi a tende dos diputado den Bestuurscollege, despues 
cu nos a deïibera, despues cu fractie a papia, despues cu nan a bin cu un voor- 
stel pa laga 4 consideracionnan cay‚ e dictum 2, mí a tende dos diputado ex= 
presa nan mes. Sefior Presidente, e MAO sigur no ta biní, Si tin issue políitico, 
ta nan a haciele, Setior Presidente, Nan ta hendenen mezquino, nan no ta consi- 
dera, nan no sa cu nan ta gobernante, cu nan mester para ariba un cierto nivel 
yv laga e mezguindad politico ey para um banda. Pesey mi sa cu e no ta bini. 
Mi tin duele di e diputado cu mester traha cu coleganan asina. 
E prueba palpante, Sefior Presidente, e prueba di mas grandi ta, cu e diputado 
concerní no a papíia ariba e caso aki. E diputado concerní di Enseyanza no a 
bisa nada ariba e caso aki. Eynan fFraccion di MEP mester comprende, kiko boso= 
naan ta: haci, pasobra den e consideracion cu mi a bisa cu e diputado, na nomber 
di e diputado, a manda tuma cierto paso, si e pasonan ey a tuma lugar, si no 
a bin strobacion, awe no tabata tin mester di e reunion aki. E no por bisa na- 
da tampoco, Sefor Presidente, pasobra si e mester bisa algo, boftâ sô e ta 
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parti pa su coleganan y pa e fracción di MEP, 

Y Sefior Laclé ta bisa cu e mocion aki ta un mocion di desconfianza den Bestuurs 

college, anto mi ta bisa, nó, e a bisê robez, e mocion aki ta un mocion di 

confianza den e Díputado di Enseyenza y desconfianza den e resto dí Bestuurs- 

college, en todo caso e diputadonan, desconfianza den è consehero di Bestuurs- 

college, y mi ta ripara cu e fraccion di MEP tambe a scohé, 

Mi kier termíina bíisando, Seïäor Presidente, cu Sefior Laclê a termína su dís- 

curso bisando cu wega politíco no ta bay door, Locuat nan ta considera wega 

político, no ta bay door, pero esey ta encera tambe cu MAO e aïa aki tampoco 

no ta bay door, 

Ta asina pueblo ta haya recompensa pa personanan cu nan 4 duna encargo di 

maneha e gobernacion pa e isla aki, ti no kier papia mes ariba e telegram cu 

e sindicato di maestronan a manda, pasobra esaká tampoco no ta yuda pa cierto 

personanan aki, 

Mi kier termina, Sefior Presidente, expresando nos palabra di satisfaccion pa 

cu e maneho eu e Díiputado di Enseyanza a hiba den e caso aki, E ta sali com- 

pletamente limpi, pasobra no ta su falta cu e cos aki a tuma e curso ey awe. 

Ye unico cu e por a haci awe ta keda keto y laga otronan papia sin cu nan 

sa di kikc nan ta papia, 

Y mi kier expresa atrobe cu e resto di Bestuurscollege den e caso aki a fra- 

casa pa finalísa locual otro Bestuurscollege a cuminsa pa nan, locual un di 

nan colega kier a termina, pero nan no tin e corahe y nan no tin e grandeza 

di e espirito politico pa nan por tuma e paso ey. Nan ta papia, pero nan ne 

kier hací. Nan no kier meen loke nan ta bisa y esey nan a demostra awe, Sefior 

Presidente, 

Y awor akí ora eu nos bay vota pa e mocion aki, Sefior Presidente, mi por bisa 

cu esnan cu vota vóór, kier duna reconocimiento na un arubiano, cf reconoci- 

miento na ua arubiano capacitâ, @e iugar cu e merece y esnan cu 

ta demostra cu e sentimiento ey te algo cu nan no tin, ta palabra s6 nan ta 

tuma den naú boca. Y ora yega e momento di pone respaldo tras di nan palabra 

cu hecho, ran ta vota contra. 

Te asina leuw, Seior Presidente, 

DE VOORZITTER: Faiabra ta na Diputadco Lacië. 

DE HEER R.H, LACLE, GEDEPUTEERDE: Sefior Presidente, het kan verkeren. Ora cu 

ba ta fracesa, anto awe bo ta hunga como sí fuera cu ta abo ta trece e solu- 

cion. E maneho di e diputado concernf tin e apoyo dá Bestuurscollege. Y tambe 

den e caso dí e MAO, 

Mi ta kere cu e diputado concerní no a dirigi paiabra, pa mira si tin con= 

fianza den su maneho. Y- ora cu nos ta desa @ dictum î3 “Het Bestuurscollege 

dringend uit te nodigen de ingeslagen weg verder te bewandelen’. Como si 

fuera ta bay cambia completamente e curso cu @ taaneho tabata bay. Sí acaso 

tabata zona: “Het vertrouwen van het Bestuurscollege uit te spreken ín de 

ingeslagen weg, en deze verder te bewandelen’, mi ta kere cu e ora si a keda 

demostrá un confianza den maneho di Bestuurscollege, den e diputado concerní. 

Ora cu ta trece padilanti cu mester dune confianza na un arubiano, mira ken 

ta papia, e mesun lider di fraccion di PPA, e mesun aprtido cu poco tempo 

pasâ, ora cu a trece padilantí. cu mester a nombra cierto persona, un arubiano;, 

e ora sí ta bisa laguê completamente den man di beleid di EBestuurscoilege. 

Ave ta dicta nan kier dicta ta ken ta nombra, mayan ta kïiko nan kier? Ta den 

un dictadura minoria ta manda, den democracia ta mayoría ta manda, Y aki na 

Aruba tín democracia y mayoria ta manda y ta mayoria tin e confianza den e 

maneho di Bestuurscoilege, 

Mi ta kere cu Eilandsraad no por bay di acuerdo, pasobra e por wordu conside- 

rä un mocion di desconfianza contra e maneho di e Bestuurscollege y e dipu- 

tado concerní. 

DE VOORZITTER: Y asina nos a yega na final dí e algemene beschouwingen ariba 

e mocion aki. Mi ta trecé awor den votacíon, Esun cu vota vóór ta vota pro 
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e mocion, manera e a wordu ingediend door di Sefior Trinidad y sostení door di e resto di míembronan di fraccion di PPA, 
Mi ta puntra si kier hoofdelijke stemming? Seäor Rudy Frank ta desea hoofde- 
lijke stemming. 

VOOR STEMMEN DE LEDEN: FH, Croes, Th.J. Figaroa, J.R. Frank, C.F. Laclé, J. Noguera, C.M, Pieters, S.A, Spanner, G.P. Trinidad. 
TEGEN STEMMEN DE LEDEN: H, Ángela, mej. G. Barefo, P, Bislip, C.B. Boekhoudt, J, Croes, R‚R‚H, Richardson, R.V. Henriquez, P,P, Kelly, R.H. Laclê, J.D. van der Linde, C.‚.E. Odor, 

DE VOORZITTER: Resultado dí e votacion ta: 8 voor, ll tegen, asina ta cue „ moeion dí Sector Guillermo Trinidad, manera cu eawordu sostenf a keda rechasá. Mi ta schors e reunion te l'or y mey. 

Eee le ee 

DE VOORZITTER: De geschorste vergadering wordt hervat, 
Mi ta duna Setor Kelly e oportunidad pa entrega su mocion. 
DE HEER P,P, KELLY: Sefor Presidente, mí kier a bin cu un mocion y mi kier a lesë.un rato: 
De Eilandsraad van het Eilandgebied Aruba heden de 28ste aprii 1976 in openba- revergadering bijeen: 

Kennis genomen hebbende van het feit, dat het Bestuurscollege van het Eiland- gebied Aruba voornemens is een stuk grond gelegen aan de Palm Beach’ op Aruba, beter bekend onder de Kavels 2 en 3 van blok C van Bestemmingsplan Palm Beach en gelegen ten zuiden van de Patm Beach Club, voor hotelbouw ín erfpacht uit 
te geven: 

OVERWEGENDE : 

= dat een groot deel van bedoeld stuk grond aan de Palm Beach met het daaraau grenzende strand=- en zeegebid veelal door het publiek als recreatiegebied 
in gebruik wordt genomen: 

= dat wanneer de Kavels 2 en 3 van blok C van Bestemmingsplan Palm Beach in 
haar geheel in erfpacht worden uitgegeven, op die wijze in den vervolge de 
lokale bevolking daar ter: plaatse volledig ontvreemd zal zijn van geschikte 
recreatie mogelijkheid: 

= dat gebleken is dat na de uitgifte in erfpacht van bedoeld stuk grond, een 
smaile strook van omstreeks 15 meter breed voorhanden zal zijn, gelegen tus- 
sen de huidige Palm Beach Club en meergenoemd stuk grond: 

= dat eveneens gebleken is, dat bedoelde strook niet bestemd is voor hotelbouw; 
= dat bedoelde strook derhalve voor publieke recreatie zal kunnen worden aange- 

wend: 
= dat voorts tussen het Basí Ruti Hotel en het ten zuiden daarvan gelegen stuk 

grond, bekend onder Kavel 4 van blok C van Bestemaingspien Palm Beach, onder 
Kavel 4 van blok C van Bestemmingspian Palm Beach, welk stuk grond inmiddels 
voor hoteibouw in optie is verleerd, eveneens een smaile strook van omstreeks 
10 meter voorhanden is, welke strook veelvuldig door het publiek als rectea- 
tiegebied in gebruik wordt genomen : 

= dat het de goedkeuring van de Eilandsraad wegdraagt het standpunt van het 
Bestuurscollege van he* Filandeehied Aruba diverse malen vertolkt, dat het 
terrein gelegen ten noorden van het: Holiday Inn Hotel, bekend onder Kavel 1 
van blok A van Bestemmingsplan Plam Beach, ais terrein voor publieke recrea=- 
tie zal zijn voorbestemd; 

= dat dit stuk grond te samen met de eerder genoemde strookjes grond niettemin 
te enenmale niet toereikend zijn als “voor publieke recreatie bestemde ter 
reinen’: 
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— dat het deswege van de grootste importantie is te Palm Beach voldoende 

terreinen voor publieke recreatie te bestemmen; 

BESLUIT: 

Het Bestuurscollege van het Eilandgebied Aruba uit te nodigen om: 

I, a — onverwijld ervoor zorg te dragen, dat in Kavel 2 en 3 van biok C van 

Bestemmingsplan Palm Beach, tussen de huidige Palm Beach Club en de 

ter plaatse voor hotelbouw in erfpacht uit te; geven terrein een strook 

grond van ten minste 50 meter breed voor publielkerecreatie wordt aan- 

gewezen en bedoelde strook grond aldus te bestemmen ; 

b … de strook grond gelegen tussen het Rasí Rutí Hotel en het ten zuiden 

daarvan voor hotelbouw ín optie verleende terrein voor publieke recrea- 

tie te bestemmen; 

c — te onderschrijven dat het terrein gelegen ten noorden van het Hoiiday 

Inn Hotel, Kavel 1 van blak Â van Bestemmingsplan Palm Beach, ais 

terrein voor publieke recreatie zal worden aangewend, althans daar ter 

plaatse geen bebouwing met. afsluiting van het strand voor het publiek 

zal worden toegestaan; 

d — voor het strandgedeelte bij Arashi een plan te doen ontwerpen, waar- 

bij op degelijke wijze rekening wordt gehouden met de mogelijkheid van 

publieke recreatie daar ter pizatses 

e — al het nodige te doen om het strand bij Eagle Beach te verbeteren, al= 

hans daar ter plaatse die voorzieningen te treffen die ertoe moeten 

léiden, dat dat betreffende gedeelte van de Eagle Beach voldoet aan 

de eisen van publieke veiligheid. 

5 EK 4 2 L:7: rreinen, ten behoeve 

van het publiek voldoende doeltreffende faciliteiten aan te brengen; 

en gaat over tot de orde van de dag. 

DE VOORZITTER: Wordt uw motie ondersteund, meneer Kelly? | 

DE HEER P.P, KELLY: Sigur sigur, Sefor Presidente. E ta wordu ondersteund 

door di mayoria of casí tur di nos miembronan. 

DE VOORZITTER: Mi ta stel aan de orde e mocion di Seïor Pedro Kelly, manera 

e a wordu sostení. E sprekerslijst ta geopend. 

Mi ta schors e reunion un rato, 

DE VOORZITIER: De geschorste vergadering wordt hervat. Palabra ta ra Sehor 

Pedro Kelly. 

DE HEER P.P. KELLY: Sefior Presidente, gustosamente mi lo kier actarea e inten=- 

cion di e mocion akinan. 

Manera nos por a ripara recientemente, durante e dianan di fiesta di Pasco 

Grandi, nos por a mira un aglomeracion di hende, un multitud grandiose rond 

di nos beachnan na Aruba. Cu pena nos mester weita, con,‚ na woda di bisa, e 

hendenan un riba otro, un pegä cu otro, manera fruminga den otro, pa haci uso 

di nos beachnan. Nos por a rípara ne e tereno pê zuid di Palm Beach Club, un 

dado momento un auto ta drenta pa busca caminda di parkea pa e haya chance di 

bay baïe na beach, e ta hayele confrontä cu e problema cu ora cue a drenta;, 

e no por salí back. Of sie sali mes, ta cu hopi hopi dificuttad, pa motibo 

cu otro personanan tambe cu tin gana di bin e beach a blokiëie y asina e mes- 

ter a perde ores y Cräs, 

Calculacionnan por ta varia, pero mi te kere cu den e dianan ey, ariba un 

solo dia, kizas mas cu 5090 hende por a bishita e beachnan, soiamente @ parti 

ey di Palm Beach Club bay pa, te pa noord aya y plus bay te p& zuid na Lagle 
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Beach. Mi no ta menciona kizas e otro partinan cu tin beach na Aruba. Pero tríis- 
to ta cu antes cu e hendenan tabata usa e parti pabao, awor nos mester weita 
con nan mester cruza e boulevard, cual ariba su mes ta poco peligroso pa mucha- 
nan, zambe pa hende grandi naturalmente, 
Mi tin e comprension completo cu pa ensancha economia di nos isia, nos mester 
di hotelnan. Esey ta indiscutible, Sefior Presidente, mester dí hotelnan ey, 
pero lastima mi ta haya cu tempo cu nan a verkavel e terenonan ey, cu nan no 
a tene cuenta cu toch nos pueblo tambe tin deseo di usa e beachnan ey. Hasta mi 
kier bisa, mi kier recorda ariba e ‘dicho na unda cu ta bisa: “Sea cortez, lo 
bo yuda Aruba y bo mes’, Ta pa ken nan kier meen pa ser cortez, no ta nos pue- 
blo, Sefor Presidente. Siendo cortez, no pa nos pueblo, mientras cu nan kier 
sera tur e terenonan ey pa e beach pa e turistanan, nos pueblo no ta haya ca- 
minda pa topa cu e turistanan pa nos mustra nan con cortez nos ta, Awor menta- 
lidad dá nos pueblo, Seïor Presidente, ta masha masha bon y esey ta e fundeshi 
cu nos turismo ta progresa aki na Aruba. 
Si nos tene cuenta cu e parti social cu nos pueblo tambe kier haci uso di e 
beachnan ey, na mesun momento di biaha nos ta hací propaganda pa turismo, na 
e mesun momento ey nos por duna hopi informacion na e turistanan, pero ta 
parce p'ami cu den pasado e Gobierno tabata pensa mas cu e turistanan ta hende- 
nan clase aparte y nos pueblo, nos hendenan ta' hendenan di segundo rango. Wei- 
tando con e hotelnan a wordu trahá, esey ta mí conclusion, Seùor Presidente, 
kizas nan no a hacië cu tal intencion, pero esey ta algo cu bo por bisa. Tal 
vez no ta asina nan tabata pensa? 
Sefior Presidente, nos pueblo ta un pueblo humilde, Nos pueblo ta consisti di 
personanan, di hendenan yen di respet y ta pesey mi ta bisa, cu si acaso cu 
nan a laga facilidadnan, mas facilidad entre hotelnan, na unda nos pueblo por 
a hací uso di beach hunto cu e turistanan, lo nos a haci of haya míhor propa- 
ganda pa turismo. Y na unda cu loke cu ta di nos pueblo, nos no a purba pa 
hacië di tal forma, como si fuera cu nos tabata kier kíta e beachnan di nos 
pueblo. Di buena £é, Sefior Presidente of di mala £&? Pero como cu ainda kizas 
nos por salba loke cu nos por salba, mi a bin cu e mocion pa Bestuurscollege 
haci tur esfuerzo pa locual di e partinan di nos beach cu ta keda na Palm 
Beach ainda por usa, e pueblo por haya facilidadnan y uso di e beach, 
Mi kier a bisa, por ehempel, si hende a pasa den e dianan akí canto di e strand 
na Palm Beach, nos por a weita cuanto hierba tin canto di lama. Nos tin hopi 
personas ta traha na Werkverschaffing, tal vez e personanan ey por a laga nan 
trabao di un otro caminda, cu “kizas ta menos urgente, nan por a use nan, pidi 
e personanan ey haci e beach limpí, tene e beach limpi mientras tanto, ya cu 
Gobierno den pasado a cumpra un beach cleaner, cual no por wordu rancá padi- 
lantíi, ni eu un jeep, ni cu un otro vehiculo. Tal vez nan a cumprê pa wordu 
rancä cu burico, pero esey mi no sa, Pero loke ta e idea, cu e beach mester 
keda limpi, sea cu maquina of cu gewoon trabao di man. Si nos por weita e 
beachnan, nos por constata cuanto botter kibrá y papelnan tín ta bula, na e 
beach, Botter kibrá ta mas peligroso ainda, Sefior Presidente, pa motibo na e 
strand eynen mayoria di hende, cu bín haci uso di e beach, ta cana pia=-abao 
y consecuentemente por ta hopi grave sí nan trapa ariba eseynan. Ta pesey ta 
recomendable pa nos Bestuurscollege tene hopí atencion pa tene e beachnan ey 
liepi tambe y pa por usa esey mihor pesibel, Pasobra e poco cu a resta, ban 
tené toch limpi, Sefior Presidente, 
En berdad nos por a tende di e Diputado Sefor Roland Lacië, cu e beach na 
Eagie nan lo bay purba di, artificialmente, drechele y asina cu e por bira ho- 
pí mas atractivo pa nos pueblo, Pero toch aunke cu esey ta e intencion, mi ta 
haya cu e parti ey no ta suficiente, pa motibo cu‚ si nos kier realisa, si 
nos kier acepta loke ta berdad, e beach dí mas mihor ta keda na Palm Beach. 
Tambe pa noord di Holiday Inn, nos por ripara un strook grandi cual ta destiná 
pa e pueblo, pero ta straûo p'ami cu locual ta destiná pa e pueblo, atencion 
minimal ta wordu duná na e parti ey, mientras cu nan por hací e lugarnan ey 
mas limpí ainda, na unda e pueblo por usa nan. 
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Tambe nos por weita e beach cu tin pa noord di Malmok, cual sí mi no ta 

equibocä, nan ta yamele e Beach di Arashi. 

Seäor Presidente, mi ta contento,cu sí ta pa casualidad, s% of no, cu nan a 

stop di duna tereno na erfpacht, sino nan a pasa e beach voorbij, Sefior Pre- 

sidente., Lo mi kier pa Bestuurscollege bin cu un plan debidamente, na unda 

cu nan por tcaha un plan adecuado pa e pueblo tambe por haci uso di e beach 

eynan. Sefor Presidente, e terenonan cu mester wordu destinâ pa e pueblo, 

mi ta kere cu nan pot trece facílidadnan pa e puebio por haci uso di djë. 

Facilidaánan, manera trece lockers, cera e lugarnan eynan, pone bon bewaking, 

lugar di parkeer, lockers caminda cu e publíco por usa, trece bafio pa e per- 

sonanan por; manera nan ta bisa, hawa nan curpa despues di a baüa na lama, 

trece toiletnan, sombranan contra solo, trece parasol, drumnan pa sushi, pa 

cada persona por haci esfuerzo y tene e lugarnan limpíi, sin cu e mester wor- 

du hacf door di cualkier dienst. Pero ora cu toch nan lo bíra sushi, esaki 

lo mester wordu hací limpi pronto. Mester bin bon bewaking ora cue facili- 

dadnan ey bin, pa e pueblo pot semper haci uso y haya e lugarnan ey Linpi 

debidamente, Talvez e strandwachternan cu tin den día, en bez di cuida e 

padnan pariba di e hotelnan, ta diies un sugerencia, Sefor Presidente, den 

dia nan por cuida e strandnan ey. Percura pa e personanan Cú ta usa e beach- 

nan no haci nan gushi y a caso raporta nan cerca autoridad. 

Hopi facilidad mester bin, of Bestuurscollege por bin cuné, un bon park. 

Seâor Presidente, mescos cu nos tin un park pariba aki, Wilhelmina Park, 

algo por estilo. Kizas cu mas facilidadnan por wordu trahá ayanan, ayabanda;, 

na unda cu e pueblo por haci uso di djê. 

Y teniendo cuenta cu tur e aspectonan aki, mi ta kere cu nos puebio lo apre- 

cia loke cu nos trece of purba dá drecha ainda. 

Ï uw. Seùor Presidente, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seùor Rudy Frank. 

DE HEER J.R. FRANK: Sefior Presidente, mi ta masha contento di tende for di 

e waarnemend fractieleider di e dissidente groep den Movimiento Electoral di 

Pueblo, con awe un mocion „see: 

DE HEEK P.P, KELLY: Sefior Presidente, punto di orde, Mi kier a sabi ta cua 

ta e dissidente groep ey dá Hovimiento Electoral di Pueblo? 

DE HEER J.P. FRANK: Mí ta kere ta un secreto pubiico; mí ta kere cu no ta 

necesario pa nombra nowver di e personanan aki, kizas mi por trece nan den 

un sorto di embarazo, peco ta asina eu tin un dissidente groep den e Moví- 

miento Electoral di Pueblo. Awor si no ta asina, ya, ami ta kere cu ta asi- 

na. 
Pero mi ta contento toch cu nan k5er deshaci di jocuat e Best-uurscoiiege aki 

tabata intenciona dí haci cu e tereno cual nan a reserva, manera à wordu bisá 

awe maínta, pa e Playboy Hotel, cual lo bini banda di e Palm Beach Club. 

Sefior Presidente, en berdad e pída tereno aki, banda di Palm Beach Club, ta 

un di e beachnan mas buníta cu Aruba ta dispone di djë. Awor tendiendo Sefior 

Kelly papiando di park, lockers, etc., etc., @ beach mas mihor cu fin na 

Aruba, semper e pueblo arubiano a wordu tratä,manera den un categoria di 

segundo raugo, mi ta kere cu juist, como cu @ Playboy Hotel tin nos tur hopi 

hincâ cu cierto problemanan dí moral, nos no sa kíko lo bay pasa cu cultura 

di Aruba, mi ta kere cu = un sugerencia kizas pa Bestuurscollege = pa hala 

back e reservacion di e tereno aki, y pone disponibel henter e kavel 2 aki- 

nan na disposicion di e pueblo arubano cu kier haci uso di e beach mas buni- 

ta aki na Aruba. Y mi ta kere tambe, Sefor Presidente, cu ä lo largo mester 

ta necesario, pasobra si mi na ta equibocá tin solamente den bestemmingsplan 

banda di beach akinan, lugar pa 7 hoteì luhoso. Esaki ta en bista di estudio 

cu a wordu hací den pasado, cu esaki lo ta @ maximo, cu Aruba por carga den 

asunto di turismo, como cu a lo largo esaki por bira un mucho gran peso, un 

peso mucho grandí pa Aruba, pasobre e uo por sígui dispone dí tanto waiternan 
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y waitress asina, cu a lo largo bo tin cy bay importa hendenan dí afó pa traha 
den e sector turistico aki den hotelnan. Ta pesey mí ta kere berdad ta tempo 
pa nos cuminsa reserca un pida, no solamente 50 meter, pero haciele un lote 
basta grandi, camíinda cu por traha un parque, manera Sefior Kelly a menciona 
awor ey, traha lockers, y asina pone e lugar aki disponibel pa e henter e hu- 
bentud y tambe esunnan di edad mas avanzá. 
Mas bien ora cu nos sa cu tin intencion di pone akinan un Hotel Playboy, cu 
su Bunnies, manera a wordu splicâ door di Sefior Reggie Henriquez den pasado 
akiden, Mi ta kere juist e publico arubiano, laga nos tene su moral helto y no 
ponele banda dí un hotel, caminda e por wordu hincâ den peliguer, Mi por bisa: 
“Zien eten, doet eten!“ Y ta pesey, Sefor Presidente, lo ta na su lugar akinan, 
pascbra un pida di kavel no, 2, lo por ta bastante pa esnan cu kier disfruta 
di e beach aki. 
E punt no. c den e besluit: “te onderschrijven dat het terrein gelegen ten 
noorden van het Holiday Inn Hotel, Kavel 1 van blok A van Bestemmingsplan Palm 
Beach, als terrein voor publieke recreatie zal worden aangewend, althans daar 
ter plaatse geen bebouwing met afsluiting van het strand voor het publiek zal 
worden toegestaan." Esaki segun mi ta overbodig, como cu e tabata un decision 
caba den pasado, e pida ey ta keda reservä pa e publico. 
fambe, Sefior Presidente, mi kier a haya sa di e indienernan di e voorstel ta 
cua ta e veiligheidsvoorzieningnan cu nan kser pone den futuro banda di Eagle 
Beach, pasobra berdad cu e pida beach aki, e ta un algo peligroso, e santo ta 
di un color asina blanco y asina bunita, y e lama di un color berde asina pe- 
netrante, pero cu tin peliguer eydennan. Hopi biaha bo ta heya buraconan den 
e lama ey, cu tin hopi bizha, parce, cu a sosode cu varios hende a perden nan 
bida, pasobra nan ta haya kramp, nan ta bay den un profundidad basta grandi, 
cu no tin salida, Awor graag mi kier a haya sa si Bestuurscollege of e partido 
aki, of e grupo aki cu a entrega e mocion aki, tin pensâ caba ta cua veilig- 
heidsvoorzieningnan nan tin na bista pa asina haci e pida aki...... 

PE HEER P.P, KELLY: Sefor Presidente, persoonlijk feit. Akji no ta un grupo, manera cu e ta bisa, ta fraccion di Movimiento Eiectoral di Pueblo, Seùor Pre- 
sidente,. 

DE HEER J.R. ERANK: Mí ta kere cu mi a toca Sefor Kelly precisamente ariba lo- 
cual semper e ta gusta haci akidennan y mi ta kere cu “teer om leer", mi tambe 
por “mama gay’ den vez en cuando. 

DE HEER P.P, KELLY: Seùor Presidente, elogia e kier a elogia mi, pero, Seûor 
Presidente, nos Êraceion ne conoece distincion. Nos tur ta igual. 

DE HEER J.R. FRANK: En todo caso toch mi ta elogia, beter iets dan niets, 
Seûor Presidente, 

DE VOORZITTER: Mi ta hací un suplica si pa nos keda zakelijk, 

DE HEER J.R. FRANK: Pasobra e mocion aki ta simpatico, un pída di 50 meter, « 
den mi punta di bisa por hacië un krenchi mas grandi, y awe manera nan ta bisa, 
e “big Boss” ta cu vakantie, "ais de kat van huis is dan dansen de muizen’, 
mi ta kere cu nos por bay di acuerdo cu mi sugerencia. 
Masha danki. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seäor Trinidad, 

DE HEER GP, TRINIDAD: Sefor Presidente, relacioná cu e mocion aki, lo mi kier 
a:cuminsa pa pidi Bestuurscollege, si Bestuurscollege por duna nos un bista 
den nan beleid pa cu dunamento di tereno pa hotel, of mas bien nos kier tende 
kiko Bestuurscoilege ta orina, pa cu construccion di hotelnan na nos beach, 
Nos sa cu turismo ta un ramo di industria sumamente valieso pa nos isla. Nos 
sa cu tin lugar pa mas hotel, pero nos sa tembe cu e maneho mester refleha un 
cierto cautela pa cu e hotelnan cu ta biní, y tambe percura pa e cantidad di 
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hotelnan cu por bini pa nan no biní tur dí biahá y ademas nos mester tene 

cuenta cu nos no por yena e beachnen cu hotel, Kier meen, nos kier tende di 

Bestuurscollege kíko Bestuurscollege ta opina di construccíion di hotel? Nos 

a mira cu den e cofto tempo cu Bestuurscollege akí ta sintâ, tin construccion 

di un hotel, of ta bay tuma lugar, e tereno entre Basí Ruti y Americana, y 

tambe nos a ripara cu na otro banda dí beach, banda dá Hyatt Hotel, tambe 

tin pensa di bin hotel, Nos kier sa si bini dos, tres interesado mas, con 

Bestuurscollege lo actua? Pasobra nos ta kere cu mester bin un fasering den 

nieuwbouw di hotel, nos kier tende dus un splicacion di Bestuurscoliege con 

nan ta mira e interes hunto aki? 

Concerniente e mocion mes, Sefior Presidente, mi a scucha Sefior Kelly cu a 

presenta € mocíon, pero mí no sa directamente kíko mi mester pensa di dië. 

Un parti di e mocion y un parti di e discurso di Seäor Kelly ta pone mi pen=- 

sa den direccion di um tíkí desconfianza. Mi ta mira tambe cu tin diputado 

cu a firma e mocion, mi no ta comprende, Lo mi kier a tende di Bestuurscol- 

lege, podisé di Seior Kelly mes, kíiko ta @ razonamiento, kiko ta @ motibo cu 

e fraccion a presenta € mocion aki, mientras tur loke tin den e mocion aki 

ta cos cu Bestuurscollege por & hacië su maneko, Mi no ta comprende pues 

pakiko fraccion a bin cu e mocion akí, manera Cú henter Eilandsraad ta bay 

bisa Bestuurscollege awor ta con nan mester actua. Tur Loke tin encera aki 

den por a ser obheto di un maneho di Bestuurscollege. Nos kier sa pues kiko 

ta e motibo, cu ta e fraccion a trecé pa nos aprobê y mustra Bestuurscollege 

ta con nan mester actua y kíko nan mester haci. 

Setor Presidente, nos sa, ta un hecho conocí, door cu PPA tabata asina tan= 

to tempo den Gobierno, cu PPA a fomenta, principia y fomenta turismo aki 

na Aruba, cu awe un partido den Gobierno, cualkier partido den Gobierno, por 

sigui traha na su desaroyo An 
andece. Mi 

ta tende Seöor Kelly hopi biaha ta papía di beachnan;, mi ta comprende exac= 

tamente Joke e kier meen, solamente e manera cu e ta trecê, por trece un 

mal entendimiento cu beachnan no tâ disponibel pa pueblo. Mj no ta kere cu 

esey ta berdad, esta cu @ beachnan no ta disponibel pa pueblo. Sefor Kelly 

por bisa mi cu @ planificacion anterior por tabata di tal manera cu e beach- 

nan ta hopi mas facii pa acerca, mi ta completamente di acuerdo cunêé, pero 

ora cu Setor Kelly papíia, un hende cu no sa bon díe situacion ta kere cu 

e beachnan dilanti di e hetelnan cu tin, no ta disponibel pa puebio. Mí no 

ta kere cu esey ta berdad. Mi ta kere cu tur beach na Aruba, tur e parti di 

lana ye parti di beach, promé cu lama, mester ta disponibel pa henter @ 

pueblo di Aruba, 

Mi sa, Seöor Presidente, den un planificacion anterior, Eagle Beach a ser 

destiná pa recreacion pa pueblo y tambe uus por mira e terena cu tin dílan- 

ti di Eagle Beach, destinacion dí e tereno @y tambe ta indica cu henter 

e aerea ey e ser destina Eomo un sitio pa pueblo. Solamente e tempo ey, mi 

ta kere, no a tene. cuenta of no por a mira padilanti cu e lama dilanti 

di Eagle Beach, no sotamente ta un tiki peligroso, pero Cú @ ta birando 

poco poco mas peligroso door di un cierto afkaveling cu tin, Hasta má sa 

cu tabats tín plannan cu tä existí pa trata cierto manera Cu eseynan no 

sígui tuma lugar. É afkaveling na Eagle Beach cu ta kacië poco poco un beach 

menos deseable pa recreacion pa pueblo, 

Bestuurscollegenan anterior, mi ta kere cu Bestuurscollege aki tambe, io â 

hayê confrontâ cue problema ey. Cierco momento mester scohe entre dos bon, 

entre otro terenonan, ROS beachnan, cu naturalmente mester keda disponibel 

pa nos hendenan mes y @ turismo cu nos kier fomenta, € hotelnan cu ta biai; 

pero cu ta busca manerâä di haya e sítionan cu ta trece mas atractivo, Nos 

no mester iubida cu un di nos mayor atraccionnan ta nos beachnan. U ora CU 

hotelnen ta interesa pa bíini, wientras tanto cu nos tin e beachnan favora- 

bel cu nos tín, hotel nan, @ turismo luhoso cu nos a escohe p'ê, nä promé 

instancia, ta busca tambe @ sitionan di mas favorable, Di manera cu € ta 
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bira un wikken en wegen, mira kiko por hací y pesey mi a puntra cu nos kier 

sa kiko ta e beleid, pasobra no mester ta asina cu tur nos beachnan, por ehem- 

pel, na Eagle Beach, tur mester wordu dunä na e clase di hotelnan aki. 
Mi ta completamente eens cu Sefior Frank, ore cu e ta trece padilanti cú si nos 

ta bay reserva awor of si fraccion di MEP, of parti di fraccion di MEP, kier 

mara Bestuurscollege su man, destina cierto partí di tereno benda di Eagle 

Beach of banda di Paim Beach pa recreacion publico, sí nos ta bay haci esey, 

laga nos puntra nos mes sí, ya cu nos ta haciendo é, si 50 meter ta suficiente, 
Pasobra 50 meter ta basta grandi, pero nos tin pensá cu‚ por ehempel, e faci- 
lidadnan cu tin eybanda pa parkeer auto. Unda e personanan aki ta haya Lugar 

pa parkeer auto? E mesun pregunta mi tin, mi ta lamenta cu ta 10 meter só tin 

entre hotel, pasobra e 10 meter entre e hotel Meliá cu mester biní y Basi Ruti, 

mi ta kere cu ta 10 metef cu nos ta reserva awor aki pa recreacion publico;, 

pero mi ta kere cu den e mocion, manera mi a tende bisa, mester bin un camin- 

da, e‚mester ta mas bien un openbare weg, pasonra mi no tea kere cu níingun pu- 
blico ta bay recrea nan mes ariba e strook di 10 meter ey,‚ pero un pasada pa 

nan, lo ta deseabel si Bestuurscollege por pensa tambe con pa haci esey mas 
hancho. Si dos, tres auto drenta eyden, mi no ta kere cu nan por sali mas cu 

19 meter cu tin ey. Y nos a tende den un reunion anterior cierto critica pa 
cu e proposicion pa e reservering di "Piayboy'', nos e tende cierto sonidonan 
cu ta bay den direccion di deseabilidad pa “Playboy” bini, si of no, en bista 
di moralidad, mí no a comprende te ainda kíko ta e peliguernan cu ta wordu mi- 
r aden. Pero mi kier asumi, mi kier acepta cu tin cierto peliguernan, lo mi 
tabate kier pa e miembro ey splica nos mas en extenso kiko ta e peliguernan 

cu e ta mira, pasobra nos lo no kier trece no solamente “Piayboy”, pero ningun 

clase di hotel na Aruba cu ta trece mas di loke ta custumbrabel, pasobra nos a 

fomenta nos turismo, pero turismo tin su bandanan bon y su banda malo, cu auto= 
maticamente ta biní hunto cunê y si nos no kier yemé melo directamente, nos 
mester yamele influencianan menos deseabel, pero nos no kier trece ningun cla- 

se di hotel cu ta trece e influencianan aká na gran escaja, Di manera cu si 

tin cierto peliguer, nos lo ta di promê cu lo duna man pa exclui tur e pelí- 

guernan ey. Y tal vez mirando cu tin cierto contraversia, un cierto duda cu 

e mester bini of e no mester bini, no solamente e situacion financiero di e 

compania aki, pero si nos tuma un paso y nos ta coy henter e tereno, of un 

gran parti di djê, di mes nos ta scapa di e problema ey. 
Y mirando cu ta solamente un reservering a wordu tumá, mi ta kere cu sigur 

sigur cu nos por traha algo valioso, manera Sefior Kelly mes a trece padilanti, 

cu hopi parkeerplaats, cu douche, cu parasol, tur e asuntonen ey ríba henter 

e kavel ey, manera nos a mica awor ey aríba e mapa. Pascbra, manera mí a bisa, 

si nos laga 10, 15 of 20 meter mes, ainda ta keda e problema na nos boulevard: 

unda e hendenan ta laga nan auto? Kier meen si nos ta bay haci algo berdadera- 

mente bon, nos mester percura pa un tereno balente grandi caminda hopá auto lo 

por parkeer y cu e facilidadnan necesario. 
E mocion den su totalidad, Sefor Presidente, mi kier werda den segundo ronde 

pa nos dune nos opinion pa cu e mocion aki, pasobra mi kier sa kiko ta e in- 

dole di e mocion, di unda e a brota y pakiko algo cu Bestuurscoilege ta soste- 
ne pa e fraccion aki, por faciimente haci su beleid, pakiko e Éraccion a bini 
cunêé, anto e ora ey nos lo bisa sí nos ta di acuerdo, compietamente di acuer- 

do, of parcialmente dí acuerdo y si nos lo vota vóór of contra, 

En general por bisa cu e mocion aki ta carga hopi dí nos simpatia sí, Nos ta 

kere eu loke ta wordu proponí akiden tin: hopi parti bon, 

Te asina leuw den promê ronde, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seücr Ralph Richardson. 

DE HEEK R‚R.E. RICHARDSON: Sefior Presidente, mi ta cumínsa caminda Sefior Tri- 
uidad a termina, E ta bisa cu sa fraccíon aínda no ta mira e indole di e mo- 
cion akinan, lo siguiente, Seïor Presidente. Ta parâ den e cabez, den e titel 

di e moeion: “Kennisgenomen hebbende van het feit, dat het Bestuurscollege van 
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het Eilandgebied Aruba voornemens is een stuk grond gelegen — tal y tal — 

voor hotelbouw ín erfpacht uit te geven.” Ora cu nos & comprende cu Bestuurs” 

college kier hací tal cos, nos a pensa cu haciendo tal no ta keda nada mas 

habrí pa publico haci uso di djé, na un manera bon cia Sefior Charro Kelly 

a trecé padilanti. E Índole puves ta masha facil, nos kier pa wordu reservâ 

suficiente tereno pa publico por haci uso dí nos beachnan. E mocion mes ta 

papia pa su mes, e ta. bon cla, sí nos tir un bista e ultimo dianan akí, 

manera Seüor Kelly a trece padilanti, si nos tiraun bista riba e dianan di 

fiesta partí di lama, nos por & mira e gran cantídad di hende cu tabata haci 

uso di nos lamanan, 

A bay asina Leuw, Seïor Presidente, locual antes nunca a sosode, cu bo ta 

haya hendenan ta kampeer, parkeer y sosega parti pariba di e bouievard cu 

ta pasa dilantíi dí e hotelnan. Esey nunca tabata sosode. Y esey ta un asunto 

masha masha peligroso, bo ta mira mamanan cu nan yiunan kier bay lama, con 

nan ta cruza caminda y autonan ta pasa masha duro ariba e carretera ey. Nos 

kier termina, nos kier pone un fin na e situacion ey y nos kier pa e tereno- 

nan canto di lama mes wordu reservâ pa publíco, pa dí e manera ey no mester 

di haci cruzada di caminda, no tín mester dí kampeer pariba dí caminda, pa- 

sobra no tín tereno pabao di caminda. Y si ta berdad un tereno ta wordu re- 

servá pa otro hotelnan pabao dí camíinda, si ta wordu reservá e pida tereno cu 

nos a nombra akínan, kavel 2 en 3 van blok C van Bestemmingsplan Palm Beach, 

anto e ora ey nada mas no ta keda, Sefior Presidente. E unico cos cu tin awor 

akí ta, manera e mocion ta bisa, e strook di 15 meter cu ta keda entre Palm 

Beach al momento, de club bieuw Palm Beach, y e tereno cu ta reservâá pa un 

cierto hotel. Y un otro strook cu ta keda,ta e strook pazuid di Basi Rutí, 

esta un strook dí 10 meter, Esey no ta nada pa publico por haci uso di djë 

mucho mas kampeergelegenheid, stranagetegenheid, Ï 

paditanti bon cla, pa publico, pa pueblo por hací uso di djé, Sí Bestuurs- 

college tin intencion dá destine, reserva, duna den opcion, con cu nan kier 

yamê, nos ta contra sí Bestuurscollege destina y reserva tur e terenonan €) 

pa hotel. 

Awor mí ta bini di repente un rato caminda ta wordu bisâ door di Seäor Tri- 

nidad, cu e no ta comprende pakiko ta fraccion a bini cu e mocion akinan, 

no e no ta bisa manera Sefior Frank, e@ dissidentnan, pero e fraccíon di MEP 

ta bin cu e mocion akinan y ta di con cierto personanan dí Bestuurscollege? 

E personanan cu a firma e mocion akinan den Bestuurscoliege a Eirmê como 

miembro di Raad, Hopi biaha a bin aki den, a sosode aki den, cu un mocion 

a worde sostenf caminda miembronan dí Raad cu ta diputado tambe a firma, su- 

gerencia ta wordu trecí padilanti y toch Bestuurscollege diferente biaha no 

ta ehecuta tal. Ta posibel, pasobra e miembronan cu ta firma tal mocion, € 

momento ey ta firma como miembro di Raad, pero ora cu nan yega den reunion 

di Bestuurscollege, hopi biaha ta sosode cu locual cu nan a trece padilantí 

den un reunion di Parlamento, ta wordu torpedeá den reunion di Bestuurscol- 

iege y cierto cos no por wordu ehecutáâ. Nos tabata tin miedo cu si e asunto 

aki a wordu trecf sin adelanta cooperacion di miembronan di Bestuurscollege 

cu ta miembro di Eilandsraad, lo nos lo a sinta warda atrobe y mira un otro 

hotel wordu trahâ pabao aya, sin cu nos tin suficiente espacio pa pueblo, 

Sefior Presidente, Y nos ta di opinion cu e poco beach cu a testa no ta sufí= 

ciente. Mi no ta bay den detayes, Seûor Kelly a haci esey bon cia caba, e a 

trece padilanti e sentimiento di nos fraccion pa cu e situacion awor aki den 

Bestemmingsplan Palm Beach. 

Pues e ta conta tambe pa Rudy Frank cu e mocion aki ta trata tambe dí deshaci 

parcialmente e decision di Bestuurscollege, di destina e tereno di kaveis 2 

en 3 van blok C van Bestemmingsplan Palm Beach, pa un hotel y no laga suf i= 

ciente tereno habrí pa pueblo. 

Y esey segun verkaveling di Bestuurscollege nos a haya esey, segun Bestemmings= 

pian Palm Beach, nos por mira ariba e mapa cu cierto tereno ta reservâ com- 
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pletamente pa hotelbouw. Y tambe te hasta tín planeá un hotelvakschool pa e 
banda ey‚ e banda ariba cual mi ta papiando dí djé awor aki. 
E veiligheidsmaatregelen, e veiligheidsvoorzieningen cu Sefior Rudy Frank ta 
referi na djê, nan ta diferente, mi por menciona algun; Seïor Diputado Laclé 
den un otro agendapunt a menciona algun caba, e a menciona cu ta bin un exper- 
to pa studia e sítuacion na Eagle Beach y esey caba ta parti di e veiligheids- 
voorzieningen cu nos tambe a encera den nos mocion, Nos ta pensa por ehempel, 
ariba haci e parti di e lama ey limpi. E lama ey ta masha sushi, tin botter 
kibrá, tin tur sorto di asunto sushi den e lama, na Eagle Beach, Piedranan 
kibrä. Pa esnan cu sa bay lama, nan si ta comprende kíko mi kier meen, 
Hos ta pidi tembe, manera Sefior Kelly a trece padilanti, bewaking pa e facili- 
dadnan cu lo wordu trecí, E feacilidadnan cu nos ta pidí pa nan awor aki den 
nos meoecion, tambe ta parti di e veiligheidsvoorziening cu nos ta referi na 
di, 
Nos kier tambe, entre otro, pa wordu marcä door dí boei of kiko cu ta, barinan, 
pa wordu marcá cual parti di Eagle Beach ta safe pa por landa y cual no. Awor 
aki, Sefior Presidente, nos tin casonan conocí cu e parti di e lama ey ta masha 
masha peligroso, tin corientenan masha fuerte ta core den e parti ey dí Eagle 
Beach. Nos kier pa Bestuurscollege laga haci un estudio di e parti ey y marca 
tambe ta cuäl ta e parti di Eagle Beach caminda por wordu landá y unda no. 
Eseynan ta algun di e veiligheidsvoorzieningen cu nos kier bin padiianti cunê, 
Tin mucho mas cu Bestuurscollege mes por bin padilanti cuné. Nos kier en todo 
caso pa Bestuurscollege investiga e asunto di veiligheidsvoorziening akinan 
y bini cu plarnan concreto al respecto, 
Setor Presidente, berdad ta cu e beachnan, manera Sefior Trinidad a bisa awor 
ey, e beachnan cu nos ta dispone di dje awor aki, esta locual e hotelnan tin, 
e parti di beach di hoteïnan, formalmente publico por haci uso di e parti ey. 
Mi ta papia awor di e parti di beachnan cu ta keda patras di hotel, esta cer- 
ca di lama, Pero mi ta mira mi caba ta parkeer mi auto dialnti dí, laga nos 
bisa, di Sheraton Hotel, ariba e beach dilanti ey. Mi ta wordu kitá sigur si- 
gur, aunke cu e parti di e lama ey, e beach ey, no ta di Sheraton Hotel. 
Tabata tin un accidente e weekend pasä aki, un diputado, como cu e ta Sefor 
Nei Oduber, Diputado, e por a keda un rato. Pero manera Sekor Kelly mes a bisa 
ayera, si ta Juan Giel, Betico Sanmslear, ett. ete Han lo on neder 

DE VOORZITTER: Seftor Ralph Richardson, laga nos no sigui menciona nomber. Awe 
mainta caba mi a tende caba diferente nomber. Si nos sigui menciona nomber 
asina, nos te menciona nomber di hende cu ta existi di berdad. 

DE HEE Ls R R‚R‚H, RICHARDSON: Correcto, Sefior Presidente, Te hasta tin un cíerto 
afrastering di hotelnan, cu nos por rípara ta bay te na lama. Pues cu sí ho 
kier pasa mes dilanti di e beach cu ta keda tras di e hstel, hopi biaha bo 
tin cu pasa den awa pa bo bay bo destíno. Hendenen cu ta cana tur diadomingo 
eybandanan, sabi di esey. Y ta berdad ta tereno di publicos Ta tereno dí pue- 
ble, pero formalmente nan ta destina na e hotelnan, 
Pesey, Sefior Presidente, ta berdad, Sefior Trinidad tin razon, un strook di 50 
meter, ua strook di 10 meter, un strook di 15 meter no ta suficiente, Pero 
laga nos saca locual nos por saca awor. Si Bestuurscoilege por primínti awor 
aki cu nan ta destina henter e parti ey pa publico, onalÂ, pero ya caba cu 
nan 2 destina cierto terenonan pa hotelbouw, aunke cu mi mester bisa cu nos 
io tin diferencia di opinion entre kiko ta reserva y kíko ta optie,pero esey 
ta un otro chapitre, Sefor Presidente, mi ta dí acuerdo cu Sefor Trinidad, 
mester bin mas tereno. Pero lastimanente no ta evist 
Pesey finalmente, Sefior Presidente, nos fraccion sigur sigur lo vota na fabor 
di e@e mocion aki y mi ta spera cu nos 1o por haya cooperacion di otro fraccion- 
nan, pasobra’iocuai e mocion aki ta pidi ta pa nos tur, Sefior Presidente. 
Danki, 

oo 

DE VOORZITTER: Sefior Dodo Figaroa, 
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DE HEER TH.J. FIGAROA: Sefior Presidente, nos tin un mocion aki dilanti nos, 

cu ta yama sentímientonan masha bieuw atrobe ariba. Historia di e parti di e 

lama aki, cual ta Palm Beach, ta un historia mesha grandí. Sí algun di nos 

por corda promê aya, e beach ey tabata in pe pueblo. Pasobra na unda cu tar 

bata barenca di zuid, tabata cuminsa cunucu di Dodo Ruiz, tabata tin un ca- 

minda unda cu be por bay iema, djey ta bin cunucu di Jehan Beaujon y ta te 

ava na Sen Josë di Ecury, cu un hende por a yege lama atrobe, Histotia aká 

wi ta bisa, pasobre a yega di sosode mas incidente tocante e beach aki, 

Hos por corda tempo cu @ afemado Palm Beach Zwemctub a wordu trahá, cu ta 

sotamente e elite arubiano, corda bon ta arubieano, kiko nan a haci, nan & 

coy e beach ey y nan a cerë te den lama, va e puebio no yegâa. Kiko nos a 

haci? E tempo ey no tabata tin Eilandsraad. No tabata tin ningen caminda cu 

e pueblo por a bisa nada. À nos, oben aínda, nos a coy e waya, nos â kibrê 

y nos a poné ariba tera. Nos a tene e lama liber. 

Despues a bind > 

@ 
Nad e promé Gobierno Msular di Aruba y e promê plannan pa turis- 

mo a wordu lanzâ. E tempo ey mi tabata miembro di Eilandsraad di e partido 

di Gobierno. Pero na afia 1964, pa mi gran sorpresa, ata un dia e caminda 

denter di eunueu di Dodo Ruiz eu di Johan Beaujon a wordu blokeë pa & rij 

dí transha. Nen a bin bisa mi na cag, mi a bay, mi a yama, e dia ey tabata 

Frans Wever tabat= Gezaghebber Interino, y mi a bisé laga nan habri e caminda 

inmediatamente, pasobra ta un caminda publíco e ta, E a hací menos caso di 

esey, mi a beha di trabao na Lago, mi a pidí off, mi a biná cecca djë, mi 

a topa cu un di e gerentenan Ai Palm Beach Zwemclub, a puntra ai: Dodo, kíko 

bo ta bay heei? Mi di, mi ta bay awer aki cerca Frans Wever, si nan no Ca 

habri e caminda aki, Gobierno aki ta cayì Kiko a sosode „esse e 

DE VOORZITTER: Sefior Figaroa, nos ta tratando aki un moectort . 

DE HEER TH.J. FIGAROA: Wel, esaki te historia di @ LEreno & tocuat 
am mn en 

kier huetifice aki, mi ta bay hustifica loke ani ta haci, 

DE VOORZITTER: Si, pero e ora cu bo ta mencions nomber di e perscnanan. 

DE HEER T.J. FIGAROA: E nomber di e cunucu, pero e persona mi no a bisa. 

DE VOORZITTER: Diferente di nan ta difunto caba. 

DE HEER TE,J. FIGAROA: O.k., @ boulevard aki a wordu trahâ, nan a cuminsa 

traha hotel. ti ta corda tempo cu nan â cumínsa traha Basií Ruti, un grupo dá 

nos a bay ey y nen kier a yana polis pa nos. li a mustra nen cu nan DO por 

yama polis pa nes, pasobra e@ lugar ta di pueblo e ta. Despues nan 4 traha 

Caribbean Hotel, nan tabata tin e idea atrobe di cera te den lame y mi per- 

sona & tempo ey a bin cu un moecion: pa lama keda liber pa pueblo, Mi mocion 

a perde, pero mi a haya e siguranza di Gobierzo, cu e beachnan lo keda habri 

pa puebic, 
A sigui asina berdad cu nan no por a cera © beach, puebio por a pasa tur camiri- 

da bin bay, pero nan no por & usa € beachnan cu te den man di hotel, pasobra 

ho nc per usa e facilidadnan di e hotel, esey ta normal, 

Tempo cu mí ta diputade atrobe, den e Gobierno di Combinacion, cu e jeider di 

awe di Movimiento Electorai di Puebic, e tempo tabata AVP, nan tabata peneâ dá 

trata e hotel awor aki cu ta Americana Hotel, pero e tempa nos 4 vanë Yamenota 

Hotel, y wi a bin cu e proposicion pa Laga panoord di e hotel ey acceso liber 

pa e pueblo por bay tama. Hi no a haya e apoyo wecesario di e partido di e 

leider e teaso, pasobra nan tabata tin mayoria den e@ Bestuurscoïilege, Tur loke 

cu mi per a logra ta cu nan por & planea cu un caminda lo keda liber pa por 

sí acasc tin candela, auto dí brandweer a yegâ. Esey ta loke mi a logra y € 

tanpo ey ta leider dí MEP tabata tin e meycria den e Bestuurscollege ey. 

Pero pesey awor aki ní ta haya strafic cu ta bin un wocion aki, mienttas cu 

ayera Bestuurscoïlege aki mes ta duna mi gerantie, cu nan lo percuta pa beach=- 

nan keda liber pa pueblo y especiatwente esun di panoord di Holidey Inn. Pesey 

md ta weita e moeion aki, come un moeion Ai desconfianza den e Beetuurscoiiege. 
bed 
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Ami mes cu ta di oposicion a bisa nan: sí mí a tuma nan palabra na serio, mí 
ta hala mí moeion atras, mí no tín nodo dí bin cunêé, pasobra mi ta haya esey 
confrontacion una vez cu nan ta sigura mi cu nan mes lo tuma e pasonan. Y awor 
akí nos ta heya nos cu un mocion asina aki, Pero segun cu nan papíia den segundo 

ronde, lo mí dicidí mi actuacion ora di votamento riba e mocion aki. 
Masha danki, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seïor Van der Linde. 

DE HEER J.D, VAN DER LINDE: Sefior Presidente, mi no ta kere cu e mocion aki lo 
ta nada contra Bestuurscollege y mucho menos um mocion di desconfianza. E mo= 
cion aki a ser trecí meramente pa por discuti e problema aki ampliamente, pa- 
sobra manera nos ta mira, Sefior Presidente, cada aùa na fin di Semana Santa 
tin un aglomeracion di hendenan ariba e playanan situá bande di e hotelnan. 
Ta berdad cu e problema ta existi, cu algo mester ser hací pa nos pueblo por 
haya e playanan liber, manera cu a ser papiá pa varios orador caba, Pasobra, 
por ehempel, e hendenan di San Nicolas. Aya riba no tin beach adecuado na un- 

da cu nan por bay, automaticamente tur ta bin akí bao, tin un fin di siman 
basta largo na unda nan ta bin pasa nan dienan na e playanan banda di e hotel- 
nan. 
Manera nos por a tende, sea awe mes of ta ayera, si mi no ta equibocâ ta Sefor 
Clive Lacië a trece padilanti, e vida playa pabao di Haven= en Loodsdienst, 
ual cierto pida di djé ta destiná pa Vrije Zone, Esakinan ta e casonan, Sefior 

Presidente, cu pa evita cu tur hende ta bay aglomera na un sitio, na: un pida 

vlaya, si e pida aki por ser drechá, manera un orador a bisa caba, e heronan 

bieuw sacä di den jama, e beachnan ser limpië, na unda cu e hendenan, cu esey 

tambe por ser usâ pa playanan publico, ta evita cu tur hende ta bay aglomera 

na e mesun sitic, por egen na Palm Beach. 
Y ademas algun problema cu a surgi den pasado, cu 1oke e pueblo mes no tabata 

sa di djele. Por ehempei, e en Tabata tin un hotel tembe a pone su 

waya den lama, pero si mi ne ta equibocâ, 1C meter di e lama pa tera ta per- 

tenece na e publico y ningun otro instancia tin!derecho ariba e 1C meter ey 
cual ta destina na e pueblo. Nan por pasa nen weya, pero lagando 10 meter di 

e beach ey pa e vueblo, 
Pero ta solamente na Lago nan a eherce un poder eu nen tahata tin, hasta nan 

a core cu piscadornan ava, cu hendenan local, e pueblo, nunca por a yega na 

an beachnan. 
Heabe tin otro lugarnan cu vor ser, cu ta di pueblo y cu vor ser reglä pa 

pueblo por usa nan, por ehempel, panoord di iloliday Inu. Tin sitio ey, tin 

beach ey‚ pero lastimamente e Tigar no ta drechá ainda y ta B y e mocion aki 

ae ser trecí, pa e lugarnen ey por ser areglë, cu e pueblo por haci uso di nan. 
Aki no ta trata di un moeion dá demeontsansn, Ak Ake oe cu e partido 

di oposicion ta trece nan ideanan yv na unda econhuntamente nos por trece esakí 

va @ pueblo por haya un mihor Lugar pa casa nan dianen na beach, 
Áwor ta berdad sí, cu mester pone un fina cu trahamento di hotel na banda di 

each, na unda cu a lo largo pueblo mes io no kêda cu playanan, na unda por 
has reereacion, por ehempel. Pasobra nos por corda den un pais, den Antiyas, 

na unda su playanan tabata destine: bo ta yega na e beachnen ey‚ ne playanan, 

bo tea haya borchinan sei: den a privé, na unda e propio pueblo no por a 

vega na e beachnan ey. Esey sistemanan cu ta haci pueblo cambia, manera 

cu e mesun pueblo a cambia y nan pe escohe otro idevlogia. 
Y taubde nos pueblo sabi, Sefior Presidente, cu e hotelnan ta destinâ pa turis= 

tanan estranhero, cu tabin pasa nan díianan aki ariba, y e pueblo sabi cue 
beachnan ey tambe ta destine pa e turistanan, Y ta pesey masha hopi hende no 
ta pretende «i bay baïa ne unda e turistanan ta bafia, pasobra e turistanan ey 

ta paga nan placa pa bin Aruba, nan tambe lo kier e beach pa unda, nan ta bin 
especialmente pa beach cu solo. Y si tur e pueblo arubano bay bafia na uoda cu 

e hotelnran ta, automaticamente rmoglono ta cumpli cue tema, pesey: sea cor- 

tezì Pasobre esey ta un cos cu nes pueblo a hiha cuenta cunêé,‚ y esey ta berdad. 



Masha poco hende ta ocupa e playanan, na unda cu e hotelnan mes ta situá, 

semper nan ta usa mas pazuid, na unda cu e Palm Beach ta, mayoria ta ey nan 

ta usa. Meyoria dí hende ta laga e beachnan ey; di e hotelnan, pa e turis= 

tanan cu a bin especialmente pa esey. 

Y tambe ta berdad cu ioke a ser bisä akiden cu e playa di Eagle Beach ta un 

playa cu tin cierto remolino den cierto ocasionnan, pero esey no ta Cur paf- 

ti. Pa parti nord tín renolino, pero esey mi te kere cu vor pone un borchi, 

pa grin cu e hendenan le por bafa na unda eu e lugar ta mas sigur. Pesey 

EEn ta bon pa Bestuurscoliege hiba esaki na cuenta, tere esaki na cuenta, 

pa haci tur posibel pa trece un sistema na unda e publico por haya playanen, 

no solamente un playa, pero tur e playanan ser haci limpí, na unda nos pueblo 

por bay. 

Te berdad cu a ser papiâ di 15 meter, 19 meter, claramente esey no tâ sicbi 

pa un sitio di recreacion, ni pa parkea auto, ní nada. Ësey ta pa un saiida 

pä e beach, esey ta berdad, sit Pero nos ta spera cu Bestuurscoilege lo tuma 

bon nota di esaki y pronto lo cuminsa traha ariba e playanan cu nos tin na 

Aruba aki, pa nos por duna e pueblo loke ta di dié. Pasobra nos por bisa cu 

por fomenta turista, atrae, promove, pero @ promocior. turistica, Sefior Pre- 

gsidente, no mester ta asina tanto cu nos vuebie ta ser perhudicá, Esey sem- 

per nos mester biha cuenta cunêí 

Esey ta tur, Seïor Presidente. 

DE VOORZ AIITER : Palabra ta na Seùor Frank Croes, 

DE HEER F‚l. CRCES: Seïor Presidente, tin un proverbio ta bisa: "EL valiente 

vive, mientras el cobarde quiere” Of den e caso aki nos por bisa akiden: 

“mientras los cobardes quieren . Ühs cu akiden, den e reunion aki mes, nos 

a trate en extenso, mi mes a trece padilanti e cuestion di terene cu nan Lo 

a reserva pa Piayboy. Naturatmente e momento ey ningun & TTE T E) 

cu excevcion di uno, cu 2 mustra riba € seliguernan, pero toch s1 inerbargo 

e tereno ey a ser reservä, Y awor cu e@ iider a dicidi di tuma vakantie, di | 

biaha ta bin eu tur sorto di moeion, caminda kier kibra hasta tal reserva | 

eion. Pesey, S eftor Presidente, tambe tin un decir: “Hablando se entiende!, 

toro cu ta strsïa nos masha hopi di mira tor di e propio fraccicn cual a 

pone e Bestuurscollege tras di e mesa, benda na lade di B6, Sefor Presidente 

y awor non mes ta biní cu un mocion cu ta, en berdad, manera mi. colega di 

fraccion a bisa, tu encera un moeien di descontianza, 

Straüa nos wesha hopi, Sefior Presidente, rasobra segun informacien cu nos 

por tiní eparentemente e@ Bestuurscollege actual ta pretendiendo di tin plan= 

nan caba con bini pa soluciona e problesanan aki, encuanto dá … beach etc.; 

tereno pa publico iocal y awor e p ropio Êfraccion ta biníi cu un mocion pe 

mustra & Bestuurscollege kiko nan mester haci y kiko no. Y losicamente, 

Sefior Presidente, ta algo cu mi por kere tam be pakiko nan a haciele, si nos 

por a tende € iider actuai di e fraccion, esta dí awe, esun inter ino normal 

mente, kende a bisa cu locual kizas divputadonen como Raadsleden Ee akiden, 

den Bestuurscollege ta ser torpedef, Eynen mes, Sefior Presider ta duna 

indicacion cu e propio partido cu 2 pone tal Bestuurscoliese tras di e mesa 

ey, ne tin confianza den nan, esta pa locual ser bisé den mende dsraad, paso= 

bra ainda tur loke na eds akiden, por ser torpedeá den Bestuurscoilege, 

contra custo di henter Eilandsraad y hasta contra gusto di e Storie fraccion 

cu a pone tel Bestuurscoilege eynan y mester sostene aan. fe hasta un banda 

ui eritica indirecte a ser duná, caminda cu a mustra cu cierto miembro di 

Bestuurscollege sí per keda na beach, otro hendenen sí ta ser retirë, Pa tal 

motibo;, Selor Presidente, esaki ta mustra pienamente ki maf contento ta 

existi den henter Eilandsraad y haste den e propio partido cu a Done e@ 

ollere sinte eynan, ki mal contento ta existiendo contra e Sestuurs- 

deon Presi den eeN e accion di awe cue tal mocfon aki no ta nada menos cu 

ta-acentue locusl mi mes persona a yega di bisa caba un biaha akiden, cu den 
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e Bestuurscollege ta ún bon cantante tin, y esey ta e Diputado di Turismo, Las- 
tímamente den un tremendo mal conhunto. Y dia pa dia tocando mas falso, mas 
desconcordië, 
Sefior Presidente, tambe nos por a tende un otro miembro di fraccion di MEP cu 
hasta ta trece padilanti cu e no ta comprende tur e asunto aki, ora cue a 
trece padilenti cu si tur arubieno bay na e beachnan ey, nos no ta cottes cu e 
turistanan, pasobra e ora nan no ta haya lugar pa haya soio. 
Seor Presidente, tur esaki ta demostra ki desconfianza henter Eilandsraad tin 
den benter e Bestuurscollege actual pa nan manecho en su totalidad. Lastimamen- 
te cu un ban eyden tín cu cay mes hunto cu nan! 
Sefior Presidente, como oposicion naturalmente, manera e lider di ce fraccion di 
PPA a bisa, nos tín tur simpatia pa e mocion aki. Pa di promê, como cu nos ta 
di acuefdo cu e publíco mester haya beachnan sigur sigur y lugar, tereno, cu 
nan por haya acceso pa tal beachnan, pero mas ainda ora cu ta trata di un mo- 
eion di desconfianga, Esey como oposicion. pa pucbio, saliendo na vanguardia 
di pueblo, nos mester aplaudië, y pesey di nos bande e mocion aki ta zona nos 
sunemente simpatico. 
Y lo mi kier tende, Sefor Presidente, di banda di Bestuurscollege kiko nan 
plannan tabata precies, plannen cu nen tabata tin pa e mesun tema aki, kiko e 
ta encera precies pa e ora nos lo per huzea, ki razon e mocion di desconfianza 
akí tín contra e Bestuurscollege, 
Y den tweede ronde lo nos bin mas den extenso ainda ariba djë, Seùor Presiden- 
te, Masha danki, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Senor Pieters. 

DE HEER C,M, PIETERS: Sefor Presidente, nos ta tratando aki un mocion cu a 
bind di e partido cu ta sosteniendo e Gobierno, cu un mocion bon prepará, 
firmâ pa practicamente tur e miembronan di Raad, pero mi ta puntra, Sefior 
Presidente, cu akinan mayoria parti di e miembronan di Raad ta sostene e mocim 
aki, no ta haciendo e trabao cu normalmente ta e trabao cu Bestuurscollege 
kier a haci. Mi kier a bisa esaki, Sefor Presidente, pa motibo cu anteriormen- 
te nos’tambe e bin cu un moeion y a wordu bisâ cu nos tabata entremete den 
tareanan, cu ta pertenece na Sestuurscollege. Y awor mi ta haya cu e mesun 
partido aki tambe ta impone ariba Bestuurscoliege, pa nan hací trabao di 
bestuurscollege, y fuera di esey mi ta mira tambe cu obstante cu 2 di e miem- 
bronan cu a frma akinan, cu ta miembro di Eilandsraad, pero tambe nan ta miem=- 
bro di Bestuurscollege, Lamentabie ta cu no tin e distinccion ey cu esina nan 
ey no por a firma, como miembro di Raad, y awer pa nan mes tembe bay defende 
e moeion, Y ta pescy mi ta kere cu lo tabata mas mihor y io mi kier recomenda 
e firmantenan pa nen manda e moeion aki Huishoudelijke Vergadering, caminde 
sina ey Raad lo por papia ariba djë, den un sentido mucho mas ampiio, den e 
s entido manera cu a wordu proponí door di e partido Movimiento Electoral 

io, ora eu nos a biná ecu e mocion anterior y asina ey kizas nos lo vor 
5 a mucho mas profundo den djé y dune e Bestuurscollege e oportunidad 

mbe pa bini adilenti ecu nan mes opinion encuanto di e moefon zki. Asina mi 
kere cu e ora ey, cu e miembronan eki no ta entrenete nen asine profundo 

bao cu ta pertenece na Bestuurscollege. Y ta vasey mi kier recomenda, 
esidente, pe nos manda e mocion akí Huishoudelijke Vergadering y asina 

j tambe kita kizas e pensamento cu e brevet van onvermogen, desconfianza den 
o mes Solegio, cu ho a vone, 

Mi ta spera cu e personanan eki por comprende esey 
mas den profundidad, manera cu 2 biní hopi propvsic 
e mocion aki den su totalidad, der un Huishoudelijke 
nos por papia mas profundo ariba djë, 
Masha danki, Sefor Presidente, 
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ZITTER: Palabra ta ne Sefior Henriquez, 

DE HEER R.V, EENRIQUEZ: Seïor Presidente, e miembronan di oposicion ta bló 
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bin entre fraccion di MEP y Bestuurscollege, E miembronan, manera Sefor Roland 

Lac1ê, pa firma e mocion aki, ta miembronan di fraccion di MEP, Nan ta inte- 

grante, parti di e fraccíon, nan ta miembro, ta unídad tin, Den MEP su srupe 

cu ta nos partido, mihor bisá, no tin groepering, manera ta mustra den PPA, 

cu diputado ta un clase aparte di miembro den Raad. Y un bon ehempel pa mus= 

tra esey‚ ta cu tempo cu nan a bin cu Kibaimaweg, ora nan a yega den Eilands- 

raad, e miembro di Raad di PPA no tabatá sa kiko ‘Bestuurscollege tmhaci, nat 

a vota contra. Y aki e mocion aki ta paepueblo weita cu no te @ fraccion di 

MEP den ? hens pero MEP completo, e mienbronan di Bestuurscollege tambe 

ta corda ariba e pueblo. Esaki no ta un mociorn cu fraccion di MEP a haci con= 

tra di Bestuurscollege, pero e miomkronan di bestuurscollege cu-pcr firma, 

como mierbro di Raad, a firmele, Aki a demostra nada mas cu un indole, manera 

Sefor Laclê a pone, di unidad di e fraccion. 

Seïor Presidente, wi ta tende nan ta bisa, miembro di fraceion di PPA, ‘tempo 

cu nan a traha Aruba Caribbeen Hotel, nen tabata tin idea dí serë, fa nan 

kier a sert y nan, PPA, a bisa cu tempo cu € hotel a wordu trahá, PPA kier 

a serele, Ho "un"! No tin “nan! Y awe e ta cu ta "nan" y pa evita cu nan 

por bin back sigun dia, pasobra mi no ta bisa cu MEP t'ey pa semper, nos ta 

evita cu nan to purba sereie y nos kier pa nan hamas y nunca serele, Exacta- 

mente pesey nos a bin cu:ê, vasobra nân no kier pa pueblo tende, Pero “nan' ta 

nan mês! Ta esey ta e “nan, Sefior Presidente. Ami ta weita e cos aki masha 

logico, nan kier weita e indole, wel nos intencion ta pa hames y nunca nan 

por tin e intencion di serele, Pa hamas y nunca nan purba engafia e pueblo; 

pa nen hames y nunca purba pone waya cu nen mes ta kíbr& despues. Esey nes 

kier evita, nos kier evita, cu nan nunca Les por trata, nos kier evits cu 

nan no tin nodo di at for di Lago, va nan hiba nan mesun decision. Nos kier 

pa e pueblo weita cu nos ak: iden ta corda ariba e pueblo, Y no va un Bestuurs 
Ki 

vac 

’ “nan? ta vota contra. 
Aki miembronen di Bestuurscollege a firma hunto, pasobra nan tâ parti di MEP. 

Nan, cu nos, ta MEP, Ho cu nan Eee En aparte, manera den tempo di PPA, nan | 

io ta come lobster Termidor y otreoen ta come yorki. 

Ta pesey e mociou aki ta, nade mas: no ta trata di ur moeion di un persona, @ 

trata di un mocion pa e@ aneh Pa e pueblo di Aruba heya luger, haya access 

5 aA pa e beach, aos no te papía akidennan di nan’. Tira piedra sconde meu, manera 

nan ta bisa na Corsow: “tira chincha”, etc. Hos mocion ta clazito. Hos kier 

facilidad y nos kier veil gig Bestuurscollege ta bay pone veilig- 
ie 

18 
heidsmiddelen. Bestuurscollege te bay studia nan, pidi nan expertonan, nan 

ta pidi cooperacion di polis, me ta varios departemento pa duna conseho 

Ee 2 veiligheidsniddelen. Esey ta trabao di Bestuurscollege, ta nos La 

dicidi akiden. 

Sefor Oder kier sa kiko nos ta vama veiligheidsmiddelen. E ora si nes ta 

bay den teabao di Bestuurscollege. Pasobra Bestuurscollege mester pidí infor- 

macion, Cor et mi ta bisa, polis mester bin aden pa trafico, pa seguri- 

dad di verios cos .(o kizas di parti Ei nan fraccíon ta spera orden dáá 

Minister pa: polis no yuda), polis ta dena nos conseho pa nos puebio „or tin 

suficiente veilig Veiligheid ta un palebra grandi. E veiligheid mester 

menta 29 punto, kizas ta mustra hopi ora cu nan studië, kizas tin 20 mas, 

Kier meen, in de ruimste zin des woords, nos kier veilisheid. Nos no kier 

specifiké, Sí ora cue bini, s í Bestuurscollege bin cunê yv mester mas veiiig- 

heid, nos por trecê den Raad. y si bo ta heya necesario pa trece mas pa vei= 

ligheid, senper por azrega ariba un asunto den Raad aki. 
| 

Te asina Jeuw den prom tonde, Seïior Presidente. 
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DE VOORZITTER: Palatra ta na Bestuurscollege, Diputado Oduber. 

DE HEER M.9, ODUBER., GEDEPUTHERDE: Secr Presidente, Bestuurscollege ta para 

positivo tras Ìi e mocion, cu ä “wordu entregä pa e fraccion di Movimiento 

Electoraiì äi Puebio. 
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Ta asina cu diferente miembronan di oposicion a trecê padilantí y haci como 
si fuera e mocion aki lo ta un mocion di desconfianza contra e Bestuurscollege, 
Ta asina cu Bestuurscollege tin su mes beleid y por cambië kí ora cu Bestuurs- 
college mes ta haya ta bon, pero si Raad ta di opinion cu mester reserva cier- 
to terenonan pa: pueblo, ta di apoyê. Bestuurscollege tambe ta carga e mesun 
opinion yv door di un decision dí Eilandsraad esaki lo mara, no pa e Bestuurs- 
college aki só, pero pa tur otro Bestuurscollege tambe, ora cu tal tereno ke- 

da destiná pa recreacion pa nos pueblo. 
Mi kier bay over. pa cita e puntonan mencionâ den e dictum, con Bestuurscolie- 
ge ta parä pa cu nan, Si mester bin un rectificacion den e mocion, unda ta 
parä den promé, e overweging: "dat wanneer de Kavels 2 en 3 van het blok C”, 
(*C' mester ta "D’, blok "D' e ta). 
Tambe den e dictum, 
Den e dictum no. I-a, ta parê lo siguiente: "Het Bestuurscollege van het Ei- 
landgebied Aruba uit te nodigen om onverwijld ervoor zorg te dragen, dat in 
Kavels 2 en 3 van blok C (ta scirbí "C", e mester ta “D'), van Bestemmings- 
plan Palm Beach, tussen de huidige Palm Beach Club en de ter plaatse voor 
hotelbouw ín erfpacht uit te geven terrein een strook grond van ten minste 
50 meter breed voor publieke recreatie wordt aangewezen en bedoelde strook 
grond aldus te bestemmen." Bestuurscollege ta pará positivo pa cu e idea pa 
iaga, en bez di e 15 meter, cual tabata e idea pa e 15 meter ey ta pa pueblo 
por yega na e strand y pa vega e strand cu brandweer ( e kavel aki), sin difi- 
cuitad, e strook ey cu actualmente ta poní 15 meter, por wordu hacf 56 meter 
ye ora e kavel 2 y 3 lo mester wordu halá den e sentido cu kavel 2 lo bíra 
mas chikito, kavel 3 lo keda eynan y lo kita un pida di e kavel 4 y e resto 
di 4 y 5 le keda pa e pueblo, Sin dificultad esaki por wordu hacf. 
Den “b'" ta pará: “de strook grond gelegen tussen het Basi Rutí Hotel en het 
ten zuiden daarvan voor hotelbouw in optie verleende terreim voor publieke 
recreatie te bestemmen,’ Esey tambe Bestuurscollege ta parä positivo cu e 
proposicion aki; sin dificultad por tumé over. 
WET; “te onderschrijven, dat het terrein gelegen ten noorden van het Holiday 
Inn Hotel, Kavel 1 van blok "A" van Bestemmingsplan Palm Beach, als terrein 
voor publieke recreatie zal worden aangewend, althans daar ter plaatse geen 

bebouwing met afsluiting van het strand voor het publiek zal worden toegestaan 
E Bestuurscollege aki ya tabata tin un decision cu e tereno aki lo wordu des- 
tiná pa pueblo. Asína ta cu e parti di e mocíon aki sin dificultad per wordu 

tumá over, te hasta mi por bisa cu nos a verkavel e caba door cu ya ta un de- 

cisíon di e Bestuurscollege aki pa destina e tereno aki pa pueblo. 
Onder “d* ta parä: “voor het strandgedeelte bij Arashi een plan te doen ont- 
werpen, waarbij op degelijke wijze rekening wordt gehouden met de mogelijk- 

heid van publiek recreatie daar ter plaatse." Pa e parti aki ne Arashi, Be- 
stuurscollege pronto lo biní cu un pian, mí ta pensa den e sentido te hasta 

por usê, por ehempel, pa kanpeerfaciliteit, pero tambe otro posibilidadnan. 
Tambe locual ta pará bao di "d", Bestuurscollege lo tumele over y lo bini cu 
un plen pa e parti ey. 
VEl: Val het nodige te doen om het strand bij Eagle Beach te verbeteren, al- 
thans daar ter plaatse die voorzieningen te treffen, die ertoe moeten leiden, 
dat dat betreffende gedeelte van de Eagle Beach voldoet aan de eisen van pu- 

blieke veiligheid," Esaki mi colega Roland Laclé ae elebora ariba esaki caba, 
tocante e plannan cu Bestuurscollege tin pa e parti aki. 
Parti II di e dictum: “ter plaatse van de hierboven onder I zenoemde terreinen 
ten behoeve van het publiek voldoende doeltreffende faciliteiten aan te bren- 
gen.” Tambe e parti aki lo wordu tumâ over, e ta encera den e piannan cu Be- 
stuurscollege tiní, 
Seor Pedro Kelly a haci sugerencia na Bestuurscollege pa pone un ploeg di 
Tijdelijke Arbeids Voorziening pa tene nos beach limpi. Ta intencion di Be- 
stuurscollege pa dia promê di mei caba, cuminsa cu un ploeg di 12 hende per- 
manente na e beachnan pa tere nan limpi y asina bin cu un solucion pa e beach 
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cieaner, e trekker anto, constantemente lo e por wordu usá, kier meen anto 

ya Bestuurscollege a tuma over @ idea aki pa pronto bin cu un solucion pa 

tiramento dí botter, sushi ariba nos strand, etc. 

Sefior Ralph Richardson a haci mencion di afrastering di cierto hoteinan cu un 

tempo te hasta tabata bey te den awa. Ta asina cu e hotelnan tin tereno;, 

pero nan tin cu laga 10 meter for di e hoogwaterlijn pa e publico. Si tin 

cu por a bay asina leuw di laga e afrastering yega te den awa, muy pronto 

mi lo lege heei un investigacion pa medidanan wordu turê vontra esaki. 

Sefior Frank Croes ta puntra kiko ta e plannen cu Bestuurscoilege tín pa e@ 

terenonan aki. Ta asina cu pa e terenonan cu ta trata e kavel 'c''yliD!s 

ta asina cu ya tin e hoteinan, cualnan ta Basi Rúti, Holiday Inn, Americana, 

Caribbean Hotel, Sheraton, Awor aki tin den construccion Concord, tin pian= 

nan actuaimente pa Playboy Hotel,pero esaki ta den un fase masha den iniecio, 

nada concreto cu por bisa cu Playboy talbin na c kavel ey ainda, tin Melië 

Hotel ne e kavel C-4, cu muy pronto lo cuminsa cu construccion. Tambe tin 

panoord di Holiday Inn un parti chikito unda cu, ainda den plannen masha 

inicio, tin Laguna Apartments, cual lo haya e tereno aki bao di e condicion- 

nan cu full e parti aki lo keda habrí na moda cu pueblo por haci uso di esaki. 

Kier meen cu banda pabao dí caminda io no por bini mas hotel. E resto, manera 

mi a menciona anteriormente kaveld-4 y 5, lo keda destiná pa e pueblo. Be- 

stuurscollege tambe te di opinion si bin mas hotel, mas hotel tin intencion 

di bin vestig nan mes ne Aruba, ua plan mester wordu hací. Mester haci un 

estudio profundo pakiko turistanan ta bin Aruba y si lo nan sigui biníá y con 

e mercado ta, pasobra hotelkamers dí mas na Aruba, io por trece cu ora cu 

tin problemanan afó,ora cu tin inflacion lo e pof tin influencia ariba @ 

werkgelegenheid na Aruba, 

Seüor Presidente, te asina leuw den promê vonde. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Diputado Lacië, 

DE HEER R‚H. LACLE, GEDEPUTEERDE: setor Presidente, e mocion cu a wordu en- 

tregâ tin completamente e apoyo di Bestuurscollege, pa motibo cu e mocion 

aki ta enfatisa e beleid, e maneho di e Bestuurscollege. Ta asina cu no8 

tur sa cu un beleid di Bestuurscollege por wordu cambiâ, pero ora Eilands- 

raad stipula un beleid, e ta keda finâ pa e Bestuurscollegenan, cu lo por 

bín den future. Cu esaki mi kier ilustra cu e beleid di Bestuurscollege aki 

ta wordu garantisá pa despues tambe, cu e pueblo ta haya un garti di playa 

(beach), cu ta keda ga rantizä cu ta pa @ pueblo, en contra di loke a sosode 

na 1975 di e lunanan di april cu meí, unda e strandi di Arashi tabata reser- 

vä pa recreacion publico y pa motino di politicos, pa motibo cu e partido 

cu tabata na mando e tempo ey lo tabata tin mester dí cierto ayudo finau= 

cíero, a corre cambia beleid y Lo & Juna cierto percelanan nan personanan 

particular, Esaki ta loke ta wordu mumaurä den pueblo. Nos kier garentisa 

cu Arashi, of e parti cu a keda, ta wordu garantíisa na e pueblo, mescos cu 

e parti di e strand na Palm Beach. 

Nos ta completamente di acuerdo cu e mocion, cu ta trece asunto di Playboy, 

manera nos sabi cu avor Playboy a haci pronê presentacion, un estuáio debido 

lo wordu hacf, hasta cu ora Sefor Henriquez a menciona cierto preocupacion, 

nos tambe di banda dí Bestuurscollege sa ci € preocupacionnan aki y a pone 

srecificamente den e carta cu io haci un screening completo ái e Playboy 

Organization. Ora ta trece cu @ situecion financiero dí Playboy ta deplora= 

bel, manerg cu e hotel aki,si acaso e wordu construí, ta un concern ta bay 

construyé eu su propio carital of financiemento cu e ta haya, ta franchise 

e ta franchise e nomber di Playboy, kier ween den totalidad Plavboy Organi- 

zation no tin pada di hacá cu e construccion Ai e hotel, e hotel ta comple= 

tmmente severÂ, solanente e persona ta bay haci uso di e nomber Playboy y 

cu tur e otro fecilidadnan cu Playboy tin, esta e revista y e sistema di 

resarvacion, kier meen haci propaganda via a revistanan cu e organisacion 

aká tin, pascbra no ta Playboy só, tin hopí gas revista, pero esaki ta den 

we 
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un estudío na nicio di e proyecto akí, cu te aínda Bestuurscollege no a dicidi 
cu sí e ta bin, sí of nó: e decision ey lo cay na su debido tempo, pero nos 
lo tene naturalmente cuenta cu e expresionnan di preocupacionnan cu a wordu 
hací door di e miembro Sefior Reegie Henriquez. 
E moeion te encera no unicamente e parti di Arashi, e parti panoord di Holiday 
Inn, aunke cu kizas tabata un beleid caba cu ta wordu hibä, ta bon pa Eilands- 

raad enfatisa e beleid aki door di e mocion, e parti cu ta resta awor aki den 
e moeion ta Eagle Beach y Eagle Beach na e momento aki en berdad no ta tanto 
agradabel pa wordu usá pa motibo cu e strand a come hopi y ta asina cu‚ manera 

cu mi a splica caba, tin medidanan cu lo por wordu tumâ, pero esaki a base di 

un estudio di un persona cu Ìo vega un di e dianan aki Aruba, ’ k 
Sí ni kiér. trece padilanti cu actualmente ta den estudic e verlenging di e ca- 

rretera, e doble carretera, esta e parti Bubali te pa banda di e hotelnan y 

eynan tambe kízas lo por bin cambio den e lotenan cu t'ey, vero esaki ta a 
base di seguridad di trafico, con lo e bira exactamente con e camindanan io 
bay corre, esey ta un punto cu ainda ta den estudio, 

Sefior Presidente, mí ta kere cu mes bien oposicion no por a trece nada en 
contra di e mocion aki, ta solamette nan a purba di pinta consecuencia cu tin 
un cierto desconfianza, mi no ta kere cu esaki lo mester wordu mirä como des- 
confianza, pero ta solamente pa enfatisza e beleid dí Bestuurscollege cu si 

acaso aki aigun afia lo bin un otro Bestuurscollege, esta algun afia, por ta 
50 afia tambe, pero en todo caso e politica aki a wordu enfatisa door di Eilands- 
raad y no por cambiê, Y esun cu a troce palabra masha hopi ta Seïor Frank 

Croes, e ta pone mi corda tempo mi tabata mucha cu mi ta coy lagadishi tira 
den un botter,nan ta troce den otro, asina e « para troce e palabranan, Pero 
pa banda dá Bestuurscollege e moeion aki ta simpatice y hasta e ta wordu con- 

siderâ como un pa enfatisa e maneho di Bestuurscollege. 

DE VOORZITTER: Asína nos a yega na segunda buelta, Palabra ta na Sefior Kelly, 
md 

DE ZEER P,P, KELLY: Sefior Presidente, nos por a seucha e diferente miembronan 
di eposicion hiba palabra,. Nos por a scucha di diferente orador di PPA, unda 

nan ta bisa cu ta parce cu e mocion aká ta un desconfianza pa cu nos Bestuurs- 

college. Seïor Presidente, esey ta sigur sigur cu no, nos por a scucha con 
Sefior Díputado Roland Lacië a trece esey padilantíi, pero mi kier djies puntra 
partido di oposiecien si acaso ta nan Gobierno ainda ta den Bestuurscollege, 

si pa besonan e tabata um mocion di desconfianza pa Bestuurscollege, lo mi a 
aplaudi, pasobra e pueblo Ìo no a wordu perhudicá, Pero den e caso aki boso 

por a tende con nos Bestuurscoiiege tin plan pa bin cu cierto recreacionnan 
na beach, Nos por a tende con Seùor Theodor Figaroa cu tabata tene su discur- 

so na unda cu e tabata recorda cierto difuntonan, pero Seïor Presidente, ami 
si no kier bay den historia, pa motibo cu tempo cu e camindanan ey tabata 
serä, tabata tempo cu tebata tin masha poco auto ta corre y sigur sigur cu e 

pubelo, nos pueblo di Noord tabata bishita e beachnan ey na pia, Seûor Fresi- 
vente, Seïor Dodo Figarova tambe, kizas a tempo eynan por tabata tin auto, e 
tabata bay hopi ieuw, pa motibo cu e tabata Ea auto, pero e restonan cu no 

tabata tin auto tabata bishita nos beach, e ta pegá cu nos pueblo. Seficr Pre- 
sidente, nos tabate haci hoví uso di nos dae Secr Presidente, Sefior Figa- 

roa hasta a pieita y loke cu c« a logra ta un camínda pa un brandspuit, pero 
mi ta kere cu si e a bay poco mas fuerte lo e a logra camínda pa e puebio 
tambe vor a pasa, Setior Presidente, pero kizas e no tebata tín mucho interes, 
manera cu e ta papia in pasobra kizas Sefior Figaroa ta rípara cu nos 

partido, di cual casi e vor a forma parti di djé, di chiripa e no por a forma 

parti, sí tin interes dí eert na pecho, Sefior Presidente, Y nos ta bini cu 
plannen na ‘unda cu nos puebio tambe por haci uso di e terenonan na beach, 
Seior Figarou a menciona ur dado momento di un tereno cu a wordu cerá durante 

eu Sefüor Bet ico Croes tabata diputado,pero, Sefior Presidente, si mi no ta 
equibocä Sefior Figaroa tabata diputado tanbe2, anto sí ní no ta equibocâ, di 

Domeinbeheer, Asina ta cu si e tempo ey Seîor Betico Croes tebata dominendo 
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Bestuurscoïlege, esey mi no por sa, Sefior Presidente, mi no tabata den Be- 

stuurscollege e tempo eynan. see 

Tambe mi a tende ser mencioná cu awor cu e lider ta cu vakantie, awor nan ta 

bin cu mocion. 

Sefior Presidente, a sali den prensa ayera den un declaracion di Sefior Betico 

Croes, tocante cu cierto tereno mester wordu utilisa pa e pueblo. Nos por 

a tende con Sefior Rudy Frank ta bísa cu nos tin “cierto grupo di MEP, Seùor 

Presidente, na unda cu e a kere dí bin, manera e palabra cue a usà “mama 

mi gay’, Seïor Presidente, Sefior Rudy Frank awe mainta nos por a weita con 

su lider tabata yamê paden, pero ora cu di akí bandanan a bin cierto hari- 

mento, e a corre, como cu si fuera e tin briyo, bin sinta na su lugar ye a 

haya un splicacion di nos fraccion, Sefior Presidente, cual mi a goza con e@ 

a bin ora cu e a expresa su mes den promé ronde, toch nos & ripara cu e ta 

bayendo den e direccion positico, pero si e a sigui su lider di fraccion, 

Sefior Trinidad, kizas e no a bin tanto positico asina, Sefior Presidente, 

Mi ta kere, Sefior Presidente, pa segundo ronde, te akinan, lo demes lo mi 

kier a laguele pa di tres ronde, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Rudy Frank. 

DE HEER J.R, FRANK: Sefor Presidente, locual mi persona a bisa den primera 

buelta di e mocion aki ta, cu e ta mas bien un mocion di desconfianza contra 

e Bestuurscollege, esakí a wordu onderkend, onderstreept door di Seûor Ralph 

Richardson, kende mes a bolbe haal aan e cuminsamento di e mocion aki: 

“Kennis genomen hebbende van het feit, dat het Bestuurscollege van het 

Eilandgebied Aruba voornemens is een stuk grond gelegen aan de Palm Beach op 

Aruba, beter bekend onder de Kavels 2 en 3 van biok C van Bestemmingsplan 

Paim Beach,” kier meen cu Eestuurscoilege mes no tabata tin intencion di 

reserva e pida ái 5Û meter pa asina e puvilco haya Cé Ef 

kier disfruta di e playa bunita aríba e tereno akína pa zuid di Eagle Beach, 

pazuid di Palm Beach. Pasobra si no tabata asina, Scfor Presidente, sí taba= 

ta e plan cu a brota di Bestuurscollege mes, anto lo no tabata necesario pa 

e mocion aki wordu presentâ door di e dissidente groep cu ta forma partí di 

an fraccion cu ta sostene te awor aki e Gobierno Insuler di Aruba. Y hecho 

ta cu ora nos por mira e fíirmanan con nan ta cuminsa traha cu e moeion aki, 

e promé firma tabata di Sefior Ralph Richardson, despues Sefior Kelly, despues 

Sefior Reggie Henriquez, despues Seïor Bislip y despues cu nan a hole e palio 

e restonan tambe a firma nan nomber bao di e mocion y e resto, @ dos ultimo 

firmanan tabata di dos diputedo, esta Sefior Laclé y Seüor Boekhoudt. Paso- 

bra mi ta comprende cu ora cu bo ta un Bestuurscollege, bo ta haya bo cu 

cierto desconfianza cu ta brota di bo mes seno, anto pa mayan bo no haya bo 

den un dilemma di baha of no baha, bo tin di firma aigo, haci como si fuera 

cu e cos aki a nace ‘for di seno dí Bestuurscollege tambe, Seficr Presidente, 

ta pesey mi ta bisa cu parti di e fraccion aki awe, y mi ta elogia nan pa 

esey, nan a trata dí coregi Loke tabata e mal intencion cu tabata reina den 

Bestuurscollege y Dios gracias cu e lider dí fraccion ta disfrutande di un 

vakantie na e momento aki y nan a haci hecho, haci bon hecho di e dicho: 

"als de kat van huis is, dan dansen de muizen”. 

Sefior Presidente, mi a haci un sugerencia, mi a haciële como cu e mocion aki 

a wordu entregá door di e fraccion cu ta sostene Gobierno y tambe mi a haci 

un sugerencia na Bestuurscoiiege pakiko no ta reserva hexter e Kavel 2 pa 

facilidad dí nos pueblo, pa asina nos pueblo haya un di e pida beachnan dí 

mas buníta, Y tambe kita e reservacion akí for di Playboy, pasobra manera 

ta wordu discutí akiden, den un reunion anterior di door di Seïor Reggie 

Henriauez, lo e ta un cos masha malo pa e moral di nos pueblo. Ora cu bo 

pone nos pueblo den un parti di un beach banda di algo cu tin moral malo, 

por ta posíbel cu tin, por tin esnan di un caracter menos firme cu por 

cay tambe den e moral aki, ta pesey mi ta kere cu esaki lo sier e Bestuurs” 

college aki, si nan manda un carta pa @ directiva di Playboy, bisando nan 
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cu nan no por haya e tereno aki na Aruba y cu e pida tereno ey ta wordu reser- 
vâ pa e pueblo, pasobra, manera Sefior Kelly a bisa, e pueblo tambe tin derecho 
ariba un pida beach bunita. 
Sefior Presidente, y manera cu mi a bisa caba, aki na Aruba tin lugar solamente 
pa 7 hotel di luho, hopi mas lo no ta na bienestar di Aruba, pasobra nos no 
kier pa pasa aki na Aruba loke a wordu spiicâ cu cierto econoomnan, cu ta pa- 
sando na St. Maarten, caminde cu nan a traha hotelnan tras di otro sin tene 
cuenta cu cierto factornan y pa despues nan haya un sorto, ban bisa, di kein- 
tura den nos economia, 
Masha dankí, Sefor Presidente, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefor Trinidad. 

DE HEER G.P, TRINIDAD: Sefor Presidente, un di e promé cosnan cu mi a puntra 
ta e beleid di Bestuurscollege pa cu construccion di hotel ariba nos isla y 
precisamente na nos precioso beach, caminda nos mester percura pa no bebouw e 
completamente y yenele cu un cadena di hotel, pero mi no a haya contesta sa- 
tisfactorio, Sefior Presidente, E diputado a contesta solamente cu e Bestuurs- 
college ta haciendo estudio pakiko e turistanan ta biní Aruba, pa si despues 
biní situacion cu nan keda sin bin mas, esey no tabata mi intencion, mi no sâ 
si e diputado a comprende e pregunta manera cu mí tabata kier meen ê, Mi ta 
spera cu podisé den e begroting, cu podisë nos ricibí fin di mei, eyden lo ta 
reflehá algo encuanto beleid di Bestuurscollege pa cu hotelbouw. Y durante di 
tratamento dí begroting nos lo bini back ariba djê. 
Sefior Richardson ta trata den su turno di splica nos Índole di e mocion cu ta 
bisa cu nan fraccion kier suficiente tereno cu mester keda pa pueblo. Suficien- 
te tereno cu mester keda habrí pa pubiíco, E ta pone mi comprende pues, Sefior 
Presidente, cu nan fraccion no ta di acuerdo cu e otorgamento di tereno den 
erfpacht, manera e mocion ta bisa na cuminsamento, cue tereno a wordu duná 
na erfpacht, Hasta e ta trece den discusion e diferencia entre e optie y re- 
servering. Mi ta comprende pues cu nan no ta completamente dí acuerdo cu e 
otorgamento aki.Y den e luz ey mirä, mi ta haya esaki den todo caso, sí nos 
no kier yamé un mocion di desconfianza, toch un fuerte critica ariba e maneho 
di Bestuurscollege. 
'E a splica nos mas aleuw cu hopi biaha tambe e miembronan di Raad ta duna dí 
conoce loke ta nan deseo, Mí ta asumi aki cu e kier meen mas bien miembronan 
di e fraccion cu ta sostene Gobierno, pasobra cu deseo di miembronan di opo- 
sicion, rara vez ta ser tení cuenta door di e Bestuurscoliege aki, Pues, Seùor 
Richardson kier meen miembronan di fraccion cu ta sostene Gobierno y hasta cu 
eseynan Bestuurscollege no ta tene cuenta cu nan deseo y den reunion di Be- 
stuurscollege nan ta ser torpedeä posiblemente pa e forza grandí cu tini pa 
conseha e Bestuurscollege aki, mi no sa. Pero mi ta contento di tende aL 
Sefior Presidente, cu e fraccion di MEP tin personanan aden cu no ta completa- 
mente dí acuerdo cu @ maneho dí e Bestuurscollege aki, cu nan tin e corahe 
di trecé padilanti, Mi no ta kere cu ta pasobra door e situacion cu lider di 
e partido no ta aki só, mi ta kere cu tur momento nan tin e corahe tambe pa 
trece padilanti locual cu nan ta kere cu no ta compietamente correcto di e 
Bestuurscollege aki y mi por aprecia esey masha pa no parce cu ta nos só ta 
critica Bestuurscollege, pasobra nos ta miembro di oposicion. Mi ta kere cu 
caminda e Bestuurscollege merece critica di su propio fraccion, ta bon pa e 
wordu trecí padilanti, Y esey p'ami tambe ta trece mas comprendementn y e ta 
tira e luz riba e cambionan cu ta bay tuma lugar den Bestuurscollege, conside- 
rando cu maske e no a bini claramente na superficie, pero toch tin cierto des- 
contento den e fraccion di e partido cu ta sostene Gobierno pa cu e Bestuurs- 
college aki, Y mi ta comprende e cambionan awor, Sefior Presidente, cu lo bini 
pronto den Bestuurscollege, 
Sefior Henriquez den su discurso a trece padilantí cu e motibo pakiko e diputa- 
donan tambe a firma e mocion, Sefor Frank tin compietamente un otro compren- 
demento di esey, pues Sefior Henriquez ta bisa cu esey ta pa mustra cu diputado- 
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nan tambe ta corda riba pueblo. Sefior Henriquez tal vez no sâ cu esey e a 

bisa cu normalmente diputadonan no ta corda aríba pueblo y awor nan tambe 

ta firma e mocion pa mustra cu nan ta corda ariba pueblo. E ta confirma 

pues locual nos tabata solamente sospecha, cu diputadonan, una vez cu nan 

haya e puesto ey, no ta corda ariba un gobernacion satisfactoric pa pueblo. 

Y straüo ta, Sefor Presidente, pero den diferente discurso mi a tende pa- 

labranan cu ta refleha un cierto, no directamente desconfianza, pero un 

cierto temor, un cierto incertitud pa cu duracion di e Bestuurscollege 

aki, pa cu e duracion di e gobernacíon di MEP, Si ta un hende só a bisë, 

pero ta repetida vez e a wordu trecí padiianti door di diferente hende. Tal 

vez sin cu nan sa, onbewust nan ta papia e cosnan aki, dunando di conoce 

cu nan mes no tín mucho sertitud pa cu duracion di e gobernacion aki. 

Sefor Henriquez a bisa cu asina tanto palabra cu MEP no a biní pa semper, 

Sefior Presidente, mas ien mi ta kere cu e kier meen MEP no a biní pa largo 

tempo. Mi ta haya esey un punto di bista masha realistico y e ta mustra 

cu Seöor Henriquez toch por visualisa den un futuro no mucho álehá. Tal 

vez e ta mirando e fin ta yega, Sefior Presidente? 

Sefior Oduber, Diputado Oduber den su contestacion a bísa cu nan ta tuma € 

pasonan aki pa ningun otro Bestuurscollege no actua otro. Atrobe mí ta ten- 

de sonidonan di un persona cu ta papia, e no ta papia manera persona cu tin 

tres afa di gobernacionpabay ainda, lage nos fix e asunto aki, pasobra 

pronto ta bini otro Bestuurscollege y nan por actua otro. 

Sefior Presidente, ora mi tende e punto dí bista di Bestuurscollege riba e 

mocion, caminda Seäor Oduber ta papia di e dictumnan, anto mi ta bolbe haci 

un sugerencia: si nos ta bay toch pa mara algo asina fuerte, cu ni e Bestuurs- 

coliege aki, ni esun cu pronto Lo sinta, ní uno cu lo bini posiblenente des- 

: ië z aciê bon, Sefor Presidente, y laga nos duna 

100 meter y mi tín masha masha comprendemento y simpatia pa e pfopòsic 

di Sefor Frank cu ta bisa, sí nos haci e tereno mas grandi, nos ta scapa di 

un proyecto cu aparentemente nos no ta mucho contento cunê. Sí resuita des- 

pues cu e proyecto di Playboy por afecta moratidad dí nes pueblo, anto nos 

no mester pone facilidad, manera nos ta ctea awor aki, pegá pegá cu e hotel 

ey, Pero si nos bay duna pueblo mas dá Loke nos kier bay cremencha cuné,‚, e 

50 meter aki, nos ta hacië mas grandi, sí nos mara e exigencianan pa cu @ 

opcion of reservacion of erfpacht cu a ser duná na Piayboy, e ora ey posi- 

blemente di e manera ey nos pot deskitá e hecho ey cue tereno ey tâ bini 

un hotel y manera mi a bisa, locual Sefor Keliy a trece padilanti, locual 

e a pinta, facilidadnan, mi ta mira un facilidad grandí eynan, cu cantidad 

dí parkeerplaats cu parasol, cu stoel, cu washok, tur e asunto aki riba, 

no solamente 50 meter, pero e kavel completo, Sefor Presidente, Pues, fuera 

di e 50 meter cu nan kier cremencha, laga nos coke e kavel completo y traha 

un facilidad grandioso pa pueblo di Aruba por bishita e beachnan. Ui ta 

tende na sugerencia, Sefor Presidente, pero mi ta spera cu nan lo tene cuen- 

ta cunê y hek de knoop door. Nos ta papia di 50 meter di un sugerencia, un 

proposicion, laga nos haci e 50 meter, 100 meter. 

Den dictum b, caminda Sefior Oduber ta bisa cu e ta completamente dá acuerdo 

cuné, mi no ta haya cu e pida aki mester bisa "terrein voor publieke recrea- 

tie", un strook di 10 meter pa publieke recreatie. No ta mihor nos bísa cu 

nos ta tene e strook ey como openbare weg of openbaar terrein? Mi no sa kí 

plan Bestuurscollege tin pa recreacion aríba e strook di 1C meter ey. Mí ta 

kere cu e mester ser cambiâ di gewone en openbare weg of openbaar terrein. 

Dictum c‚ si mi a comprende Sefior Oduber bon, ta completamente innecesario; 

pasobra Bestuurscollege ahacië caba y aki nos ta mira e bon comprendemento 

cu tin entre e fraccion di MEP y e Bestuurscollege, cu e fraccíon no sa kiko 

e Bestuurscollege ta haci. E fraccion ta bini cu un besluit, dictum c, cu ta 

resulta cu Bestuurscollege a tuma @ decision ey dia caba, Nan por a pone nan 

fraccion na altura, Sefor Pregidente, e ora ey @ overbodige dictum aki lo a 

keda afó. 
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Diputado Laclé taphe den su discurso ta duna dí conoce cu e ta visualisa un 

bida corto pa e Bestuurscollege aki, pasobra e tambe ta bisa cu beleid di e 

Bestuurscollege ta wordu garantisa pa futuro tambe. E tambe tin sentimento cu 

nan no ta keda mucho mas? 
Sefior Laclé tambe a trece un ínsinvacion, un acusacion, caminda e ta acusa otro 

Bestuurscollegenan cu nan lo a cambia destinacion di tereno pa por haya fondo 

of ayudo Éinanciero y e mes ta bisa cu ta cosnan cu ta ser murmurá, Seïor Pre- 

sidente, nos ta un Parlamento y akí den no ta caminda di haci redashi. Si 

Sefior Laclé tin cosnan concreto cue sâ, laga e trece nan padilantí y no trece 

aki den loke ta ser murmurá. Akiden no ta caminda pa trece redashí, pasobra 

si ta caminda di trece redashi, Sefior Presidente, anto nos tambe por trece 

redashi. Nos tambe por bisa cu nos a tende cu e optie cu a ser duná na Meliá 

kier a ser kitá pa duna na Playboy, cu tabata tin cosnan ey bao, cu palabranan 

grandi a cay‚ cu tabata tin hende cu a rabia masha, eseynan tur nos ta consi- 

dera redashi. No ta cos concreto pa nos trece, nos tambe por a trece e cosnan 

ey padilanti, Seïäor Presidente. Tabata tin masha bruhacion den e cuenta dí op- 

tie di Melië cu Playboy aki, cu tur loke tin rond di dié y baco di djê. Nos no 

ta haya cu e cosnan ey ta cosnan cu mester wordu treëí akiden, Pero sí mí nota 

cu tin sinceridad den loke e fraccion aki a trata di trece padilanti y loke 
Bestuurscollege ta bísa, anto lo mi bisa Bestuurscollege mester haci un trahbao 

bon, no haci kruimelwerk of half werk. Bestuurscollege ta destina na beachnan 
awor akí, laga Bestuurscollege cu tin den su poder e structuurplan di Heide 

Maatschappij, podisê nan no ta completamente di acuerdo cunêé, pero loke sí nan 
ta di acuerdo cuné, trecé den Eilandsraad, laga Eilandsraad mara destinacion 
di mayoria di terenonan na Aruba, anto laga cualkier Bestuurscoîlge cu bin, sea 

esaki of esun cu ta bay cambia pronto of uno cu lo biní pronto despues, laga 

eseynan cu iíbertad pa actua, pero den destinacion cu Eilandsraad duna, pero 

no pa eawor aki ocasionalmente na beach, pero pa tur terenonan cu tín aki na 

Aruba, Sefor Presidente. Mayoria di tereno, si nos bini cu structuurplan, un 

parti di dje cu nos kier neem over, nos ta concretisê akiden, anto e ora ey 
nos ta sigura tur tereno y nan destinacion, anto e ora ey no ta sosode,pasobra 

awor aká nos ta papia di beach, mi a trece di e probacion di optienan, caminda 

bo ta haya tambe terenonán ándustriai, caminda optie ta wordu duná pa un fa- 

brica di foam, despues ta pasê pa un fabrica di clebo, pero Sefior Presidente, 

tur eseynan ta kruimelwerk. Laga nos bon cu henter e structuurplan, pone des- 

tinacion ariba e terenonan, anto Bestuurscollege ta liber e ora ey pa den des- 

tinacionnan cu Eilandsraad duna, duna e terenonan y actua liber. 

Seïor Kelly a duna di conoce cu e mocion aká no ta un mocion di desconfianza. 

Nos ta lamenta, Seûor Presidente, pasobra si tabata asina nos lo a duna tur 

cooperacion, Sefior Presidente, Zonder verdere beraadslagingen, zonder hoofde- 

lijke stemming, nos lo a duna apoyo na e mocion. Pero e ta pretende cu no ta 

un mocion di desconfianze, aunke Sefor Rudy Frank, un mucha homber spierto, e 

a mira exactamente ta con e mocion aki a oríigina y ta di con e tin un lista 

largo asina aki, mi no a cay ariba, pero berdad ta cu mí ta kere cu un grupito 

kier a clinch e Bestuurscollege y pa pone parce otro, mas hende tambe a firmê 

y por ultimo pa kita tur sospeche dos diputado tambe a dicidi di firmê y e ta 

cuadra completamente cu loke nos por a tende den reunion anterior. Bestuurs- 

college a busca un moda di salba su curpa, pero Sefior Rudy Frank a catch nan 

toch. 
Manera cu mí a bisa, Sefior Presidente, e mocion ta símpatico, e idea cu tin 

su tras ta simpatico, pero mi ta kere cu e ta, laga mí no bisa amateurismo, 

pasobra e por klink un poco desagradable, pero nos ta kere sí cu esaki ta lap- 

werk. Mí ta kere cu si nos kier hací un bon trabao, si e Bestuurscollege aki 

kier ta serio nan ta bin cu e structuurplan, caminda pa tur tereno na Aruba of 

e terenonan cu por ser dunâá, pa yega na un destinacíon pa nan y eynan nan a 

mara tur Bestuurscollege su man, Eilandsraad a mara man di tur Bestuurscollege 

den un destinacion camíinda e Bestuurscollegenan ta liber pa duna tereno, sea 

cu ta e Bestuurscollege aki of esun cu lo bíni pronto of esun cu lo bini 
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despues, pero tur ta mara den destinacion segun e structuurplan. Esey ta 

un planificacion integral, no un pida awe na beach, Dios sa ki dia un pida 

otro camíinda, esey nos ta yama trabao gubernamental. 

Sefor Presidente, mi ta spera cu nan kjer tuma nos sugerencia over pa cam= 

bia e 50 meter den 100 meter, tur e otro consideracionnan ta simpatico, nan 

ta na beneficio di pueblo y nos lo por duna nos aporte na @ trabao akí cu 

sugerencianen akí, aunke den nos opinion sí tin seriedad tin den e asunto 

aki, e mester wordu encamina manera cu nos a duna di conoce, no fraccion pa 

mara man dí Bestuurscollege, no fraccion pa corregi Bestuurscollege, pero 

Bestuurscollege, como Colegio di gobernante, mester bin cu un plan integral, 

nan tíné den nan poder, e a wordu prepará pa nan bisa: "Ata structuurplan, 

Eilandsraad ban: duna destinacion na terenonan na Aruba," E ora ey no tin 

ningun temor cu nada por pasa despues y tur cos lo bay segun reglanan y tur 

Bestuurscollege lo tin mas facilidad pa duna tereno y actua. 

Te asina leuw den tweede ronde, Sefor Presidente, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seûor Richardson. 

DE HEER R.R.H. RICHARDSON: Sefior Presidente, dí banda di oposicion nada nobo 

a wordu trecí padilanti te awor den segunda tanda. Mira e contestacionnan 

cu a biní di Sefores Diputado Oduber y Laclé, cual den bista di nos fraccdòn 

Seïor Presidente, ta encera suficiente garantia, por Lo pronto mi no tán be- 

hoefte na un tweede ronde, Pero sí mi kier hací uso di mi derde ronde si esey 

resulta necesario. 

DE VOORZITTER: Sefior Figaroa. 

DE HEER T,H.J. FIGAROA: Sefor Presidente, Bestuurscollege no a duna ningun 

caba, awe nan ta concretisê den un mocion, un mocion cu ain td ï 

dera como di desconfianza den nan Bestuurscollege. Pero algun di e miembronan 

a haci algun remarca y Sefor Henriquez a bísa:"nan, nan, nen, mescos cu e 

papagay a bisa ayera, Awor e resultado di berdad ta cu PPA y mi ta bisa cu 

PPA, pero esey Seïor Henriquez mester corda cu e tabata pertenece nà e@ 

partido ey, podisé e tempo ey e partido tabata “cosa nostra’ pa nan. 

DE HEER R.V. HENRIQUEZ: Sefor Presidente, nunca mi a bini riba lista di PPA 

y nunca mi tabata den fractie di PFA, 

DE HEER TH, J. FIGAROA: Same thing, pero un hende por pertenece na un partido 

sín ta akidennan, 

Awor aki tambe Scfor Kelly ta bisa mí cu mi a papia tocante e difuntonen, mi 

ta spera cu nunca nan lo menciona nomber di níngun difunto akiden. Pasobra 

e ta bisa mi cu casi casí mi tabata MEP, Ami tabata UNA y cu orguyo;, mi ta 

bisa cu mi tabata UNA, pasobra mi 6 afanan cu mi tabata den Eilandsraad mi 

a traha manera un representante di pueblo mester a traha pa su pueblo. Pero 

nunca mí tabata un camaïeon meymey dí UNA cu AVP, na unda cu ta combini mi, 

mi ta bisa cu mi ta AVP, na unda cu mi ta UNA, mi ta bisa cu mi ta UNA, 

Pero e mocíon akí nos tur sabi cu no ta nada mas cu algo politico, Nan kier 

bisa cu ta nan a salba e beach, e beach ta salbá masha tempo caba. Si nan 

kier a dreché, e ta híba tur mi apoyo, pasobra aki nan ta siguí traha ariba 

e caminda cu mí a yega di traha pa nan, pasobra sí e tempo ey mí no a halsa 

mí voz, awe no tabata tín e beachnan ey, ná pa pleita tocante di nan. 

Masha danki, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefor Van der Linde, 

DE HEER J.D. VAN DER LINDE: Sefor Presidente, como un firmante dí e mocion 

aki, solamente mi kier a gradici Bestuurscollege cu ta apoya @ mocion aki y 

mi ta spera cu pronto nan lo cumínsa cu e trabao aki na interes dí nos pueblo, 

Danki. 
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DE VOORZITTER: Palabra ta na Seûor Frank Croes, 

DE HEER F‚H, CROES: Seïor Presidente, mi tín cu cuminsa cu remarca cu di banda 
dí Bestuurscollege mi no a haya contesta ariba e pregunta hací encuanto di e 
plannan cu‚ segun informacion nos tin, nan tin pa e terenonan aki banda di 
lama, kíko esaki ta encera precisamente, Solamente nan a cita algun di e hotel- 
nan, pero nan no a menciona caminda nan a reserva den Bestuurscollege pa pu- 
blico Îocal. Pa tal motibo mi por comprende awor mas ain/a, manera cu mi a 
bisa den promê tanda, Sefior Presidente, hablando se entiende, mi por compren- 
de con fraccion dí MEP ta bin cu mocion pa forza nan propio Bestuurscollege 
traha, como cu hasta akiden, contrario di locual Sefor Ralph Richardson a 
bisa, Sefior Presidente, hasta akiden nan no ta menciona kiko nan plannen ta 
precies, Y ta pa tal motibo ora bay den Bestuurscollege, nan ta bay contra gus- 
to tambe di hasta nan propio fraccion. 
Sefior Presidente, akinan tambe nos por a weita e mesun Diputado Oduber ta 
menciona, y hasta strafo ta, cu hasta siendo no Raadslid, e mes ta trece cam- 
bio den dictum di un mocion entregá pa un fraccion akiden, caminda cue ta 
mustra ariba foutnan den e dictum ey y e a, entre otro C mester bira D, etc. , 
caminda ê plenamente como diputado, representante di Bestuurscollege, ta ha- 
ciendo cambio pa e fraccion di MEP, 
Mas ainda sí nos tende unda cu e ta remarca cu varios punto caba ya tin be- 
slissing di Bestuurscollege, Bestuurscollege lo tumê over, Bestuurscollege 
tín plannan caba, anto nos no por comprende at all pakiko toch e fraccion di 
MEP ta bini cu un tal mocion implicá of forzä riba nan propio Bestuurscollege, 
Pero mi ta kere cu esey, manera cu mí a bisa, como cu e ta un mocion di descon- 
fianza, naturalmente awor, mirando e barco cu nan a pega door di entrega e mo- 
cion aki, nan kier purba cambië na tur manera, bisando como si fuera cu e no 
ta pa e Bestuurscoilege aki só, pero pa esun cu sinta despues. Y manera cu e 
colega di fraccion a bisa, en vez awor dí purba kita e mocion di desconf ianza, 
al contrario nan a acentuê door di trece esaki padilanti, pasobra awor ta mus- 
tra cu e Bestuurscollege aki pronto lo ta bay cas y mi no ta duda di esey 
tampoco, Seùior Presidente, 
Pero kizas, sí ta salba nan kier a salba cara, Seäor Presidente, cu awor aki 
hasta den Eilandsraad a sali pubiicamente den pueblo cu e propio fraccion di 
MEP no tín confianza mas den nan Bestuurscollege, si ta salba nan kier a sal- 
ba cara, kizas lo tabata mihor pa nan, nan a dicidí di mandé Huishoudelijke 
Vergadering. Pero naturalmette den e propio seno di MEP, ni riba esey tampoco 
no tin concordia y hasta ey den tín un grupo, mi no kier yamê manera Sefor 
Rudy Frank a titulé, pero si e grupo independiente a sigui press pa e mocion 
aki keda y ser tratá toch, mustrando en todo caso di nan banda, nan si no tin 
confianza den e Bestuurscollege actual, cu excepcion di un diputado, 
tambe a ser remarcá, Seùor Presidente, cu oposicion no por trece nada en con= 
tra di e mocion aki, Naturalmente cu no, Sefior Presidente. Ki mishi oposicion, 
sabiendo locual henter pueblo sa caba di hopi tempo, mi ta kere di casi un 
luna despues cu e Bestuurscollege aki a sinta, e pueblo sa caba cu e Bestuurs- 

college aki no ta sirbi pa goberna Aruba. Y awor cu ta bin un mocíon asina aki 
di desconfianza. Ki mishi nos fraccion bay trece algo en contra di e mocion 
aki, mi ta ripiti, Sefior Presidente, hasta den promé ronde mira bisa, e ta un 
mocion pa aplaudi, como cu nos pueblo ya ceba ta weitando e falta di seriedad 
den e Bestuurscollege aki y tambe ta deseando, anhelando, riba caya nos por 
tende e pregunta tur dia, Sefior Presidente, ora nan ta acerca nos y puntra 
nos, bon cuanto dia mas e Bestuurscollege aki ta sinta. Y pa tal motibo mi 
ta kere cu pueblo tambe lo ta contento cu awe nan propio fraccion ta bin mus- 
tra publicamente cu e Bestuurscollege aki no sa traha y cu en berdad ta mihor 
pa manda nan cas y pone un otro Bestuurscollege mas capabel pa maneho y go 
bernacion dí nos dushí isla di Aruba, 
Tembe a ser remarcâ cu si Eilanásraad aprobê, e ta ser garantisá pa e Bestuurs- 
college actual, e ta bira un garantia pa e Bestuurscollege actuai aki cumpli 
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cuné y tambe pa e Bestuurscollege di aki un aïa. Y hasta, Sefior Presidente, 

ora cu mi mes persona a mustra ariba e error akí, e diputado mes à comprende 

su error y a corre bula gríta,no ta algun tempo e kier meen. Pero algun tempo 

tambe ta dos, tres dia mas, Sefior Presidente. Conhuntamente cu e parti di 

fraccion di MEP, cu awor aki ta mustrando publicamente nan desconfianza den 

Bestuurscollege, mi ta kere cu denter di poco dia e Bestuurscollege aki ta 

bay cas y Aruba porfin haya gobernacion manera debe ser. 

Tambe a ser tfemarcâ, Sefior Presidente, door d Sefior Kelly, cu nan lider di 

fraccion mes tabata sa di e asunto akí y hasta a duna di conoce cu e tambe ta 

di acuerdo pa duna publico e facilidadnan aki pa nan tambe por disfruta di 

beach, Pero ta straùa nos sí, Sefor Presidente, como cu na comienzo di e 

reunion aki y tambe despues di e schorsing, despues cu e reunion a ser reâr- 

nuda promê dia, tambe e lider di fraccion tabata presente y mi no ta kere 

cu e no tabata sa cu nan lo bin cu un mocion, pero strafo sí ta cu su firma 

no ta aparece ningun caminda akinan, cu e ta sostené. Y mas peor ainda, Seüor 

Presidente, amí lo bisa den promé tanda, cu tal valiente vive, mientras el 

cobarde quiere", Nan a laga nan lider di fraccion bay cu vakantie pa corre 

trecé como cu nan sa cu ta e propio lider dí fraccion kizas tabata un di e 

personanan cu fervientemente tabata pro pa e tereno aki, caminda cu nan ta 

pidi pa amplië cu algun meter, pa e tereno aki ser reservá pa cierto empre- 

ga. Naturalmente un grupo den e fraccion no ta di acuerdo cu esey y nan no 

por a trecé abiertamente dilanti den partijraad, lidernan, fractie, pero 

nan a laga e lider tuma vakantie pa corre bin cunê y conociendo e personanan 

dinamíico den e grupo independiente aki, Sefor Presidente, nan a logra con- 

vencê te hasta diputadonan tambe pa firma como Raadsleden. 

Esey ta duna prueba atrobe, Sefior Presidente, cu den MEP, dén e fraccion cu 

] ollege actual, ta reina disgusto enorme contra @ Be 

stuurscollege cu actualmente ta sintä eynan. Y maneta cu nos 5 ü 

Presidente, nos di nos banda ta aplaudi esaki, como cu ta na bienestar di 

nos mes pueblo y mi kier a bay mas aleuw, Sefior Presidente, mi ta aplaudi 

un mocion di desconfianza asina aki, pero sí nan a bini cu un mocion cu ta 

bay encera mas aleuw ainda pa caba cu e situacion dí desconfianza aki awe 

mes, lo mi ta promé cu a firmê y vota voor. 

Dankíi, Sefior Presidente. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seïor Pieters. 

DE HEER C.M. PIETERS: Sefior Presidente, mi a kere sigur cu e personanan CU 

a bini cue mocion lo a acepta pa nos manda e mocion Huishoudelijke Vergade- 

ring, pa e simple mwotibo, cu mi ta mira cu nos ta papiando hopi over die 

mocion aki y pa e matiho ey e mocion aki mester tin hopi importancia pa su 

deliberacion, mas ainda mi ta kere cu io tabata ta masha recomendabel pa nan 

acepta pa mandele Huishoudelijke Vergadering, como cu Diputado Oduber den 

su promé tanda a papia over di e besluitnan y tur e besluitnan akí Diputado 

Oduber a atende nan, di'b" te "e'', dunando asina di comprende masha cla kiko 

tabata caba e idea y kiko tabata caba e preparacionnan di Bestuurscollege. 

Y ora Diputado Oduber a hací esaki, e a straïa mi un tiki, como cu mi ta 

kere cu den di dos buelta e entregadornan di e mocion lo por a comprende aki 

tabata un mocion cu ta wordu opgedragen na Bestuurscollege, pero cu nan ta 

atendiendo caba y cu nan ta haciendo e trabaonan necesario pa por cumpii cu 

e satisfaccion di e pueblo pa cu su desaroyo y cu Su entretenamento na nos 

playanan, Pero ora cue no â wordu aceptâ pa bay Huishoudelijke Vergadering 

e pensamento te lanta y crea cerca mi, si no ta asina cu un asunto asina aki 

berdaderamente lo por a wordu atendê caba den seno di e partído aki, caminda 

cu ta bini na cla cu e unico manera pa por mara @ asuntonan aki na satis- 

faccion di e personanan cu ta entreguele, mí no sabi si ta berdad loke Sefior 

Frank ta bisa, cu e personanan mas importante cu ta firma e mocíon aki ta e 

cuatro promé personanan, mi no sa. Mas ainda mi no sa y mí ta duda, pasobra 

e promé persona cu a firma ta fractieleider, dus mi no ta kere cu e ta perte- 
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nece na níngun egrupacion den su partido, mas bien lo mí ta kere cu e ta frac- 

tieleider di e fractie den su totalidad, pero sí mí ta kere cu le tabata bon 

pa e mocíon akí a wordu atendí cu mucho mas atencion den Huishoudelijke Verga- 

dering, sin buta e Bestuurscollege aká dilanti di un faít accomplí, pasobra 

cu si Diputado Oduber ta contesta asina categoricamente riba e besluit, anto 

mester ta un asunto caba cu tin bon ateneion di Bestuurscollege. 

Mi ta tende Sefior Kelly ta bisa cu a sali den corant cu Sefior Croes promé cu 

e sali di vacación ta informa prensa cu e terenonan akí berdaderamente mester 

ta na satisfaccion di publico. Awor mi no sa cu kíizas Sefior Kelly a bín anto 

cu e mocion, pa ora cu Sefior Croes bini, Sefior Croes mira cu Sefior Kelly ta 

cumpli cu su ordennan, cu e a laga, pero mi ta kere cu toch lo tabata bon sí 

Sefior Kelly a aprecia pa manda e mocíon Huishoudelijke Vergadering, asina ey 

tambe mí ta kere cu Sefior Croes lo mira cue trabao ta wordu hací na su satis- 

faccion, 
Awor nos ta haya nos cu e mocíon, Sefior Presidente, y manera nos lider di frac- 

cion a bisa caba, nos lo sostene e mocion aki, nos lo sostene e mocion akí mas 

bien, pasobra nos ta haya cu mester tabata tin mucho mas coordinacion entre e 

Bestuurscollege y coalicion y sí nan mes tin e desconfianza, kíko ta keda pa 

nos ora cu nos ta biníi cu hopi proposicion posítivo den oposicion sin cue ta 

haya apoyo. Asina ta cu mi ta kere, manera nos lider di fraccion a bisa, nos 

lo sostene e briyante mocion di mí colega Kelly. 

Masha danki, 

DE VOORZITTER:Palabra ta na Sefior Henriquez. 

DE HEER R.V, HENRIQUEZ: Sefior Presidente, mi a tende Sefior Rudy Frank bísa, nos 

kier trata di corregi mal beleid dí Bestuurscollege. E tin razon, pero e mal 

beleid di e Bestúurscollege anterior, Ta nan a comete tanto falta cu nos a 

caba di corregi. E tin razon ora cue bisa cu nos ta trata di corregi mal be- 

leid di Bestuurscollege, pasobra e verkavelplan cu nos a haya, e verkavelplan 

cu nos ta trahando ariba djé, e caminda cu tín e 10 meter, manera Sefor Dodo 

Figaroa a bisa cu ta: nan a pone, ta nan mes, anto esey ta e mai beleid cu nos 

ta trata di drecha, 
Sefior Trinidad ta bisa cue no ta di acuerdo cu e dunamento di tereno, etc., y 

e a bay asína leuw den su sofo, pensando ariba tereno, bendemento di tereno, 

Seor Presidente, ki ora cu mi pensa cu e tereno aki keda liber cu hotel aríba 

dië, cu ya e a weita e tereno bendé cu un cas americano cu washok, ya e a 

weita negoshi. Tin un washok caba, nos no ta pidí washok, no, nos no kier ca- 

minda di laba pafia, ta caminda di baîa, e no ta caminda pa cumpra cas america- 

no, e a weita un washok, hasta e kier pone su cabez patras, tereno, americano;, 

americano ta gusta washok, Sefior de Voorzitter, Esey nos kier elímína, nos no 

kier washok, Sefior de Voorzitter, e lugar eynan nos kier pa e pueblo haya un 

douche, un caminda di, e por kita awa salo, awa brak mes ta bon, tín pos ey- 

bandanan, Seûor de Voorzitter, pa just nan cana subi nan auto cu pafia 1impi, 

nan por bisti nan zapato, bo no mester washok, ya caba e ta mustra ki mentali- 

dad caba di e partido ey. Nan a kere cu nos kier vota pa tereno limpí ye a 

pensa den su cabez, aki mi ta bendé y cu washok. Pero aki no tin washok, Sefor 

de Voorzitter. Washok no t'ey pa veiligheid tampoco, e mes ta bisa veiligheid. 

Kiko washok ta haci cu veiligheid? Kiko bo ta haci cu washmachine na beach? 

Seïor de Voorzitter, no tín nada mas ridiculo, mes e no por hací otro. © 

E mocion aki no ta pa un persona, mi a bisa, e mocion aki ta pa pueblo. Y e 

tin cu vota vóór, e mester vota vóór, Y nan a purba di hunga cu tur sorto 

clase di palabra, lider no ta aki y etc... 
Sefor de Voorzitter, y awor cu mi ta saca e berdad dí e washok, Sefior Trinidad 

ta den fractiekamer. 
Ora bisa cu MEP no t'ey pa semper, e a code mi y esey ta loke mi a buskele, pa 

e haal ín loke mi a bisa. Seäor de Voorzitter,esey mi a mustrê un partido po- 

litico cu ta democratico no por pensa cue t'ey pa semper, ta un partido cu 

ta dictatoriai ta pensa e t'ey semper, Pasobra un dictadura cu cuminsa custuma 
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cue t'ey pa semper, ta lubída e pueblo. Y esey ta loke a pasa cu nan, nan 

a lubide ariba e pueblo y e pueblo a baha nan ebao. Pesey ningun partido no 

t'ey pa semper, ta un cos simpel esey. Solamente sí bo tin den bo mente cu 

bo ta un partido dictatoriai, anto bo ta hinca den bo cabez cu bo t'ey pa 

semper. MEP ta un partido democratico, MEP sa masha bon cu MEP por cumpli 

cu e pueblo pa e keda, sí e no cumpli cu e pueblo, e no por keda. 
Tin hende ta bisa cu nos tambe por haci redaehi, perd den reunion pasâ 75 

biaha mi a tende "mi a tende, mi a tende, m'a tende", ami no’ tin nada di 

haci cu esey. Sefior Trinidad con e ta bin: “mi a tende, mi tin informacion, 

m'a tende, mi tin informacion, m'a tende, m'a tende, mi tín informacion, 
m'a tende’. Seäor de Voorzitter, 75 biaha, no ta redashi? 

Awor e ta bisa bin cu structuurplan, no un pida aki awe, despues un pida 

otro caminda. Sefor de Voorzitter nan a keda 20 afia e partido y e mes a keda 
tanto aûa den e fraccíon, un no ta existi plan. Awe cu nos kier proteha e 

beach, inmediatamente pa e pueblo, awe e ta contra, E kier hunga un moda pa 

os bin un structuurplan pa tin un wega, p'e wak un posibilidad ainda, si 
MEP un t'ey, p'e bin cu washok. Nó, Sefor de Voorzitter, washok no ta ariba 
e tereno. 
Y tur loke cu nan a trece dilantí ariba tereno politico, nada mas cu nan a 

haya nan cu un mociocn cu ta na e beneficio di e pueblo, Nan a bisa cu awor 

cu e lider no t'ey, Nan a cumíinsa bruha e cua ta e hende mas importante, pero 

den MEP nos no conoce cua ta e hende mas importante, no, den MEP tur bende 

ta importante, Y un base democratico cu un tin hende importante, tur hende 

ta importante, Ta riba atrobe e pensamento dictatorial, anto bo ta pensa t' ami 

só ta importante, Amí lo no por pensa cu e homber den PPA, Sefior Trinídad, 

só ta importante, pasobra como democratico mi ta pensa cu ta tur ta importan- 

a Ct: a di G zrupo tin 

hende importante, prsobra nan ta kere cu nan ta mescos cu nan, Pero den MEP 

bo tin e siguranza cu tur hende ta importante. e pueblo ta importante. 

Sefior de Voorzitter, PPA a hayelie forzá di vota, Seïor Pieters a purba dá 

saca cara, saca curpa encuanto di e Huishoudelijke Vergadering, en cambio 

su lider di fraccion ta bisë promê cuenta di vota vóór, en cambio su waarne- 

mend leider di fraccíon, Seïor Frank Croes,tambe a bisa ki mishi nos vota con- 

tra di e mocion aki. Asina hendenan aki ta completamente bruhá, un ta busca 

Huiëhoudelijke Vergadering ora e ta tende e lider ta bisa cu nos ta vota 

vóór, bo ta tende e waarnemend leider ta bisa, nos ta vota vóór, 

Sefior Rudy Frank tambe a haci awe mainta of awor aki,manera por tin bruhamen- 

to di tera, e kier bruha tera. Awe mainta, Sefor de Voorzitter, mi ta corda 

cla ora cu Sefior Rudy Frank a hisa man, Sefor de Voorzitter a kere cu te pa- 

labra;,e di nó, ta sefia e ta haci, Un no ta seûa e ta haci no, ta duna e ta 

duna seïa cu e a comprende e instruccion cu ea ricibi di banda di PA. 

Masha danki, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Diputado Oduber. 

DE HEER N.,O., ODUBER, GEDEPUTEERDE: Sefor Presidente, atrobe nos por a tende den 

e segunda tanda cu cierto miembronan di oposicion ta hací como si fuera ta e 

mocion aki io ta un mocion di desconfianza pa Bestuurscollege. Mi ta kere cu 

nan no kier comprende e indole di e mocion, E mocion aki ta pa, manera mi a 

participa den primera tenda, unda Raad ta tuma un decision cuel ta keda pa 

mara Bestuurscollege na locual Raad ta desea cu cierto terenonan ta keda des- 

tiná pa e pueblo. 
Seor Trinidad ta hací sugerencia pa haci e strook cualnan ta pará den mocion, 

den e dictum bao dí l-a, hacië 100 meter, cu e sugerencia aki Bestuurscollege 

no por tumele over, Nos lo laguele na e 50 meter mes. 

Tambe e ta menciona cu Bestuurscollege ya a túma un decision ariba locual ta 

pará bao di “c’, y e no ta mira, Seïor Trinidad no ta mira pakiko e mester 

bini den e dictum dí e mocion, Bestuurscoilege mayan por cambia e destinacion, 

pero si Raad tuma e decision den un mocion, Bestuurscollege no por cambia e 
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decision, ta Raad solamente por bin back ariba su decision. 
Tambe Seïor Frank Croes ta haci mencion cu e no a tende ki ta e plânnan di Be- 
stuurscollege pa e terenonan cu tin banda di lama, Mi a anuncia caba den pri- 
mera tanda cualnan lo wordu duná den opcion of a wordu duná caba den opcion y 
no a keda mas tereno. Nos no por traha plan pa mas hotel sí no tin mas tereno 
pa duna, 
Te asina leuw, Seïor Presidente, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Diputado Lacl8, 

DE HEER R‚H, LACLÊ, GEDEPUTEERDE: Sefor Presidente, mi ta kere cu e mocion aki 
a haya pa banda di e partido cu ta sostene Gobierno, pa parti di mayoria Ei- 
landsraad, un bon acogida y esaki ta satisface Bestuurscollege, ya cu esaki ta 
wordu enfatisa den maneho di e Bestuurscoliege aki. Pero pa banda di oposicion, 
ora cu mí ta tende nan ta papia, ta como sí fuera cu nunca nan tabata den Go- 
bierno. 
Sefior Presidente, mi kier remarca cu e verkavelingsplan cu a wordu hací uso di 
djê tur es tempo pa ponemento dí hotelnan banda di beach, a wordu trahá door 
di un Bestuurscollege na unda e fraccion di PPA tabata pertenece na djë, taba- 
ta apoya y e fraccion dí PPA unicamente tabata di acuerdo pa laga 15 meter dis- 
ponibel pa e pueblo na Palm Beach. Nan ta haci como si fuera awor no duna 
Playboy e tereno, reservé pa pueblo. Na afia 1962 e mesun tereno den su totali- 
dad a wordu reservá pa un Hotel Trade Wind, si mí no ta equibocá. Sigur e a 
wordu reservá e tempo ey y níngun momento a tené consideracion pa cu e pueblo. 
wor tín un idea pa reserva un parti pa e pueblo, awor ta bise reserva tur. 
Pakiko e tempo ey e mesun partido cu e tempo tabata den Gobierno no a reservé 
pa e pueblo? Awor cu nan ta den oposicion, nan ta bolbe corda ariba pueblo? 
Y manera Sefor Henriquez a bisa, parce nan ta corda aríba e pueblo, pero pa: ma- 
yan ta nan ta pensa ariba negoshi atrobe. 
Tambe a wordu insinuvâ cu e bida di e Bestuurscollege aki lo ta corto. Sefor 
Presidente, mi sa cu mi no por ta diputado pa eternidad, pero sí den seno di 
PPA tabata tin un persona cu a declara: "Sin mi no tin Bestuurscollege," Eynan 
si nen ta kere cu ta nan sö por goberna ye resto ta muchanan cu mester ta bon 
Mucha y ja-baas,. 
Fuera di esey, ora cu Sefior Trinidad ta bisa cu nos tambe por trece redashi, 
Sefior Presidente, ta nan ta seno di redashí, nan tur hunto. Insinuacion, un 
tras di otro. Ora cu nos a tende Sefior Frank Croes papia, ta redashi tras re- 
dashi, ta insinuacion tras di insinuacion, hasta cu e a bruha cierto momento, 
pasobra e redashi e mes a bruha aden cu e@ linea. 
Cu tin un grupo independiente den Movimiento Electoral di Pubelo, Senor Presi- 
dente, nos ta un partido y cada persona den Movimiento Electoral di Pueblo tin 
e derecho dí tin su propio opinion, no ta wordu dictä tal mester ta bo opinion, 
manera a sosoden den PPA, unda cu un persona a bisa cu e ta di acuerdo cu Sta- 
tus Aparte, anto un otro a bisécu e mester cambia su idea, sino mi ta sakê for 
di den partido, esey tambe a sosode cu nam a saké for di partido, 
Y tambe Sefior Frank Croes, mi ta kere cu e mester stop di sofia di dia cla, e 
ta sofia ya caba cu nan ta bay tuma Bestuurscollege over, Ta soïonan dí dia cla 
y sofionan dí dia cla bo ta lanta cu mal dolor di cabez. 
Te akinan, Sefior Presidente, 

DE VOORZITTER: Mi mester puntra Sefior Kelly cu e ta desea un derde ronde. 

DE HEER PP. KELLY: Sí, Sefor Presidente, Seïor Presidente, mi ta contento di 
a tende cu e miembronan di oposicion no por a haya motibo pa bay vota contra 
nos mocíon, Naturalmente e mocionnan cu nos trece, Sefor Presidente, ta dificil 
pa nan haya motibo tambe pa vota contra, pa motíbo cu nos, ora nos presenta 
algo, ta pa interes dí pueblo. Nos no ta trece mocion na unda interes di un 
compínchí politico ta wordu apoyá, pero loke cu nos ta bín cunê ta pa e, pueblo 
en general. 
Mi kier a djies haci un remarca riba locual Sefior Dodo Figaroa a trece padilan- 
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ti, na unda cu e a rabia ora cu mi a bisa cu casi e tabata MEP, Sefor Presi- 

dente no ta casi e tabata MEP, e tabata para ariba podium dia cu MEP a wordu 

lantá y mi no ta weita pakiko e mester cabia, mientras cu ta berdad. 

Sefior Presidente, e a bisa tambe cu ta conbini pa mi ta AVP y ora cu ta con- 

bíni mi ta UNA, Sefor Presidente, ta berdad di cuan nos ta AVP, pero natural- 

mente, Sefior Presidente, promé cu MEP a lanta nos a vota pa Su distinguido 

ruman, un persona cu merece tur elogio, un persona dí bon comportaéion, un 

persona di tespet., Kizas esey por te un duele, mí no sâ, pero sí mi ta orgu= 

yoso di bise cu mí a vota pa su ruman, Sefor Francisco Figaroa. Sefor Pre- 

sidente, mí no ta kere cu ta na beneficio di pueblo sí mester ataca otro 

personalmente, interes di pueblo mí ta kere ta na promé lugar. 

Papiando ariba e beachnan cu mester wordu reservá pa pueblo, mí'ta weita of 

diferente hutnan a wordu trahâ na unda piscadornan por warde nan equiponan 

di pisca. Mi kier pidí nos Bestuurscollege pa bin cu areglonan masha severo 

pa e piscadornan aki, cual hopi vez ta nan profesion, pa nan wordu protehâ. 

Pasobra ta un hecho, Sefior Presidente, sí un persona of un grupo kier haya 

un lugar anochi asina pa haci picnic, nan tin cu bay pidí un ambtenaar cu 

a la vez ta miembro di Eilandsraad, pa haya tal lugar cu Gobierno a traha pa 

e piscadornan. Seïor Presidente, Bo no ta haya cu esaki ta algo un poco di 

mas? Mi ta kere cu como miembro di Eilandsraad nos mester, toch mester tin, 

tene cuenta cu interesnan di pueblo, Sefor Presidente, ta nos deber esey ta. 

Si acaso mi ta rípara cu algun díputado a cumínsa haci sea, nan no ta na 

altura, pero kizas Sefior Frank Croes por duna nan mihor informacion cual ta 

e ambtenaar cu mester pidi permiso pa tene picníic na tal hut cu a wordu tra- 

hâ pa warda equiponan dá pisca,. E ta djies wak un tiki mas pabao di djê y 

e ta haya sa ken e persona ta, Sefior Presidente, 

—————Seïor Presidente, diferente vez mi a vega di haya un invitacion di © Pers 
nan cu a pidi e lugar eynan, cerca cierto personanan y mi tabata presente, 

Seäor Presidente, ta pesey mi ta na altura cu mi ta papia e berdad, Seïor 

Presidente, Hopi vez nan ta bisa cu ta pa otro hende cu ta pisca, pero Sefior 

Presidente, frankesa mi ta kere ta e cos dí mas mihor cu lo por tin. Mí ta 

contento sí pa e moda, aunke con humoristicamente e tabata ta, toch Seïor 

Rudy Frank a expresa su mes pvositivamente y unda cu e ta bay apoya nos mo= 

cion. 
Te asina leuw, Sefor Presidente, 

DE VOORZITTER: Mi ta kere nos por bay over awor na votacion, Tin miembro 

ta pidí hoofdelijke stemming? De heer Frank _ Croes kier hoofdelijke stemming. 

Wel nos ta bay vota pa e mocíon di Sefior Kelly, zoals gewijzigd, e mocion a 

wordu gewijzigd door, staande de vergadering door het Bestuurscollege. Nos 

ta bay vota ariba e mocion aki, Esun cu votä vóór ta volta pro y esun natu” 

ralmente cu vota tegen ta contra. 

VOOR STEMMEN DE LEDEN: H. Angela, mej. Ga. Barefo, P. Bislip, C.B. Boekhoudt, 

F‚.H. Croes, J. Croes, Th.J. Figaroa, J.R. Frank, R‚R.H. Richardson, R.V, Hen- 

riquez, P.P. Kelly, C.F. Laclé, RH. Laclé, J.D. ven der Linde, J. Noguera, 

C.E. Odor, C.M. Pieters, S.A. Spanner, G.P. Trinidad. 

DE VOORZITTER: E resultado di e vota cion ta 18 vóór, 0 tegen. Asina ta cu 

e mocion di Sefor Kelly, manera e a wordu sostení a keda unanimamente aceptä. 

DE HEER P.P. KELLY: Toch mi ta haya cu oposicíon tin un tiki interes di pue- 

blo ua pecho, Sefor Presidente. 

DE VOORZITTER: Awor nos ta sigui cu Sefor Rudy Frank. Mi ta dunê e oportuni- 

dad pa e entrega su mocion,. 

DE HEER J.R. FRANK: Sefior Presidente, mi ta bay lesa awor @ mocion cu mi a 

anuncië den un discurso antayera of ta ayera, durante tratamento di agenda= 

punt “Beisid van het Bestuurscollege in het algemeen", E ta trata dí un mocion 

pa indexeer e sueldonen, esnan cu ta traha na Werkverschaffing. 
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De Eilandsraad van Aruba, heden 28 aptil 1976, in vergadering bijeen, 

OVERWEGENDE: 
= dat het Bestuurscollege van het Eilandgebied Aruba in 1973 besloten heeft 

voor de tewerkgestelden bij de afdeling Werkverschaffing dezelfde gedragslijn 
te hanteren als bij arbeiders en werklieden in dienst van het Eilandgebied 
Aruba, wat betreft de indexering van lonen van de gestegen kosten van levens- 
onderhoud: : 

= dat intussen aanpassingen van ionen hebben plaatsgevonden voor arbeiders en 
werklieden en wel op 1 januari 1975, 1 april 1975, 1 juli 1975 en 1l septem- 
ber 1975: 

= dat de lonen van de tewerkgestelden bij de afdeling Werkverschaffing op bo- 
vengenoemde data helaas niet aangepast zijn geweest, hetgeen níet strookt 
met de beslissing van het Bestuurscollege in 19735 

= dat ook voor deze categorie werknemers de kosten van levensonderhoud zijn 
gestegen gedurende 1975, 

BESLUIT: 

IL. Het Bestuurscollege te verbieden te tornen aan deze eenmaal verkregen rech- 
ten van de tewerkgestelden bij de afdeling Werkverschaffing. 

II. Het Bestuurscollege te verzoeken, kan het zijn spoedig, over te gaan tot 
aanpassing ven de lonen van deze categorie werknemers: 

En gaat over tot de orde van de dag. 
Sefior Presidente, mi no a traha fotocopie dí djele como cue ta scirbî cu inkt, 
esaki no ta pasa den e copieer machine como cu e no ta di e calidad ey cue ta 
tene inkt tanto. 

DE VOORZITTER: Bo mocíon ta wordu sostení, Sefior Frank? 

DE HEER J.R. FRANK: Si, Seûor Presidente, 

DE VOORZITTER: Mi ta schors e reunion un rato, 

DE HEER R.‚R.H. RICHARDSON: Sefor Presidente, mi kier a bíni cu un voorstel van DS: Veenen zet ennen orde, Sefior Presidente. 

DE VOORZITTER: Meneer Richardson. 

DE HEER R‚R.H., RICHARDSON: Sefior Presidente, mi voorstel van orde ta encera ze EBEN Keo, KIGHARDSON 
lo siguiente, 
Nos ta dí opinion cu den un reunion publico di Parlamento dia 14 di december 
1975, nos a trata e asunto aki, un mocion a wordu tratâ relacioná cu e mesun 
asunto aki, nos a manda e mocion ey Huishoudelijke Vergadering den e zitting 
di dia 6 di februari 1976, Seûor Presidente, y nos fraccion kier propone pa 
manda e mocion aki taube Huishoudelijke Vergadering pa nos discutiele eyden 
y pa duna Bestuurscollege suficiente tempo pa por duna nos un spiicacion y pa 
delibera ariba e asunto akinan. 

DE VOORZITTER: Bo voorstel ta wordu ondersfeund, Sefor Richardson? 

DE HEER R‚R‚H. RICHARDSON:Sigur, Sefior Presidente. EER Rehob, KIGHARDSON 

DE VOORZITTER; Ya, Mi ta stel aan de orde e voorstel van orde di Sefior Richard- 
son, manera e a wordu sostení y e sprekerslijst pesey ta wordu habrí. Mi ta 
stel aan de orde e voorstel van orde dí Sefor Ralph Richardson, manera e a 
wordu sostení y mi ta duna palabra na Sefor Richardson. 

DE HEER R.‚R‚H., RICHARDSON: Seäor Presidente, manera cu mi a bisa caba, e asun- 
to aki a wordu tratä den un reunion di dia 24 di december, E reunion ey a wor- 
du geschorst y dia 6 di februari e a bini atrobe den un reunion ye tempo ey 
caba, mí te corda mí mes tabata fractieleider suplente e dia ey, mi a propone 
pa manda e asunto ey Huishoudelijke Vergadering, pa nos por haya mas informa- 
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cion di Bestuurscollege. 

E tempo ey tabata asina cu nos a haya informacion di Bestuurscollege cu ta 

trata di mira kiko lo sosode tambe, no solamente cu e trahadornan di Werk- 

verschaffing, pero cu Bestuurscollege tabata tin conversacion e tempo ey Câ- 

ba cu Gobierno Central pa cu e ambtenaarnan, e werklieden den dienst dí Land. 

Anto nos a dicidi e tempo ey pa ban combina e asunto aki hunto y biní back 

cuné den un reunion publico y trata e asunto aki conhuntamente cu e asunto di 

otro werklieden, Seùor Presidente, mi ta comprende y mi ta sigur tambe, cu 

di banda di oposicion lo wordu lansá e preocupacion encuanto Reunionnan 

Domestico, mi kier sigura e fraccionnan di oposicion cu nos tambe tin preo- 

cupacíon pa cu e Reuníionnan Domestico, no pa e reunionnan mes, pero pa € 

tardanza cual ta wordu hibá den yamamento di Reunionnan Domestico. Y mi 

tin comprendí cu Bestuurscollege tin un ontwerp den e estudio, caminda Lo 

cambia e maneho di e Huiskoudelijke Vergadering, pasobra ta hopí dificil 

pa: un diputado ta Presidente di un Reunion Domestico, mirâ tur e trahao cu 

un diputado por tín pa e por tuma tempo pa e por yama un Reunion Domestico. 

Y ta pesey nos ta kere cu @ preocupacion cu lo por tín di banda di oposicion 

ta nos preocupacion tambe, Pero nos kier garantisa partidonan den oposicion 

cu nos lo haci tur nos esfuerzo pa laga yama tal reunion mas pronto posibel. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefor Rudy Frank. 

DE HEER J.R. FRANK: Sefior Presidente, mí ta corda cu awor ey e@ distinguido 

miembro di Raad, cu a la vez ta diputado, a declara cu cada miembro aki den 

Raad y cada miembro di e fraccion di Movimiento Electoral di Pueblo tin su 

propio opinion, Y ta yena na bista cu cada miembro tin su propio opinion den 

Raad aki, Seïor Presidente, mí no ta kere cu e voorstel van orde, cu a wordu 

á L_Seö i el or cay na agrado di e mayoria 

akidennan, Pasobra aki ta trata algo, no pa nos of pa un persona manera 

Sefior Reggie Henriquez a caba dí bisa, pero pa un SEUpo di hendenan cu a wof=- 

du lubidá cowo basta,un afa caba, desde cu Gobierno akí a tuma rienda di e 

gobernaciun dí Aruba. Nos tin poco experiencia cu un sabor masha amargo en- 

cuanto yamamento di Huishoudelijke Vergadering. Sefior Richardson“ 4 caba di 

recorda nos awor akí cu mas cu 5 luna pasá, ora cu mi persona a trata di 

trece e asunto akí di indezering hao atencion di Bestuurscoliege, anto e teï- 

po ey un mayoria a lanta y a propone voorstel van orde pa manda e aaunto di 

indexering akí Huishoudelijke Vergadering. Cu e siguranza e tempo ey CU 

dentro di dos siman e caso aki lo wordu tratâ den seno di Raad den un Reunion 

Domestico. Pero nos sa cu tur e palabranan aki ta wordu bisá soiamente pa 

haci politica. Ora bo trata di wanda algo den Huishoudelijke Vergadering, 

bo sa cu bo ta mandele den un deep-freezer y ta ora cu bo kier, ora cu 

Bestuurscoldege kier e ta sakele for di deep=freezer pa trece na atencion 

di Raad. Y ta pesey mes, Sefior Presidente, nos a bolbe trata e asunto di es- 

nan cu ta traha na Werkverschaffing, un biaha aki mas den Raad, pa asina 

hala atencion dí Bestuurscollege eriba un asunto cu mester nos debido aten=- 

con, 
Sefor Presidente, a wordu bisá awor ey cu Bestuurscollege tín un ontwerp den 

studie cual lo cambia nos Reglement van Orde di Huishoudelijke Vergadering. 

Nos sa, Seîor Presidente, con e asunto aki, ora cu e ta den estudio, ora cu 

e palabranan aki sali for di e Bestuurscoliege aki lo dura lunas y kizas 

aas promê cu Raad por bini pa reuní pâ cierto cambio den nos Huishoudelijke 

Vergadering. Sí ta manera Seüor Richardson mes a bisa, cu e tambe ta preocu- 

pa, pasobra ta basta tempo pasá cu Bestuurscollege, un aöa largo nan a primin- 

ti cu pronto Reunionnan Domestico lo wordu tení, pero esaki tabata en vano;, 

pasobra te awor aki nos sa cu ta algun vez: Reunionnan Domestíico a wordu yamá, 

esaki tabata trata asunto dí bandera y himno, nada mas. 

Sefior Presidente, den e grupo aki tin hopi hende di pueblo y mi ta sigur cu 

sí mi scohe algun persona aki cu ta forma mayoria den Raad aki, cu ta sostene 

Gobierno Insular aki, mí ta kere cu mí mester haya Sefior Chatrro Kelly, pasobra 
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e ta un persona cu ta biba den e pueblo, caminda tin varios di e trahadornan 
aki, cu ainda ta wardando ansiosamente riba nan indexering. No solamente 
Sefior Charro Kelly, pero mi: sa tamee cu Seïor Lala Angela, di parti di San 
Nicolas, tin hopi persona y cu mas cu un afa largo nan ta wardando riba inde- 
xering y Bestuurscollege tur biaha ta manda nan cu un “kluitje in het riet!, 
Promesa, promesa nan-no ta cumplí, manera Rudy Frank a cumpli den pasado y 
tabata paga e hendenan aki manera debe ser. 
Sefior Presidente, mi sa mi a mira Cai Odor caba cohe un potlood, mi sa kiko 
e ta bay bisa, Toch ta pa mi un orguyo dia cu mi a presencia ora cu e persona= 
nan aki a haya nan back-pay na principio di afia pasä, mi mes ta un di esper= 
sonanan cu a entrega e promé envelop. Esakí, Sefor Presidente, ta un prueba 
cu mi persona e tempo ey,‚ como Diputado encargá, Werkverschaffing tabata tin 
interes di e personanan aki na pecho. Y awor aki ta wordu bisá, awe mainta 
mi ta corda cu Sefior Diputado Oduber a bisa, cu Partido Movimiento Electoral 
di Pueblo no a menciona cu nan tín dí tuma contacto cu Gobierno Central, pero 
mí palabranan a haya reconocimiento y Sefior Ralph Richardson a bisa cu berdad 
tin contacto cu mester wordu tumä cu Gohierno Central ariba e asunto aki. Pe- 
ro esaki no tin nada di haci cu indexeringnan bieuw aki. Por ta cu Gobierno 
Central y Gobierno Insular di Aruba no a yega na un areglo ainda com e siste- 
ma dá indexering lo ta den futuro, pero esaki no ta trata di futuro, esaki ta 
trata di indexering den pasado, E personanan akí no a haya indexering, e back- 
pay di 1 januari 1975, tampoco nan a haya e adaptacion dí l di april 1975, y 
tampoco nan a haya e adaptacion di 1 di september, 1 di juli 1975. Aki no tin 
nada di haci cu sistema nobo di indexering, esaki ta un derecho cwaworde o= 
torgä na e personanan cu ta traha na Werkverschaffing desde aûa 1973, e tempo 
ey mi ta corda cu Bestuurscollege a dicidi cu e personanan aki lo haya e mesun 
trato cu tur werklieden y arbeiders den servicio di Gobierno Insular. 

DE VOORZITTER: Sefior Frank, mi ta mira cu awor aki bo ta tratando e mocion. 
Mi kier pidi e publico presente pa nan keda completamente keto, 

DE HEER J.R. FRANK: Seùor Presidente, kizas e ta trata e asunto di indexering. 
Awor mi tin cu splica pakiko no ta aconsehabel pa bolke manda e asunto aki den 
Huishoudelijke Vergadering, pasobra un vez cu e bay Huishoudelijke Vergadering 
mi ta kere cu ya ta ami mes lo bay sinta back como diputado, saca e asunto 
for di lachi, pasobra si mi laguê den man di Bestuurscollege aki, ta nunca y 
hamas e personanan aki lo haya e pago retroactivo riba cual nan tin derecho, 
Sefor Presidente, aki ta trata di hendenan humilde di pueblo, esnan cu nos 
por bisa, pa nan tambe costo di bida a subi durante afia 1975 y mi ta sigur 
cu mí ta recordá, mi kier inculca e palabranan di Diputado Roland Laclé, ora 
cu e a bisa cu den e partido aki, esta MEP, tur persona tin un propio opinion 
y juist pa esaki, Sefor Presidente, mi ta conta ariba e apoyo di Sefior Charro 
Kelly, pasobra tin hopí hende di pueblo di Noord cu ta traha na Werkverschaf- 
fing. Mi ta conta ariba apoyo di Sefor Angela cu Sefior Cay Odor y Sefior Van 
der Linde y tambe di Seforíta Grace Barefo y tambe di Sefor Pedro Bislip.’ 

DE VOORZITTER: Agentenan, bosonan kier saca e Sefor ey pa mi af5? 
Sigui Seïior Frank. 

DE HEER J.R. FRANK: Sefior Presidente, y ta pesey mi ta conta ariba apoyo di 
e personanan aki, mescos cu Sefor Charro Kelly por a conta aríiba mi apoyo 
awor ey, ora cue a entrega awe merdia un mocion, pa asina reserva un pida 
di e beach bunita pa recreacion di nos pueblo. Akí tambe ta trata di un parti 
di un pueblo cu merece, no solamente merece, pero cu a haya e derecho aki 
di Bestuurscollege anterior, 
Sefor Presidente, dependiente di e comentarionan di Bestuurscollege y demas 
miembronan, lo mí sigui den tweede ronde. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Trinidad. 

DE HEER G.P., TRINIDAD: Sefior Presidente, mi kier mantene mi na e voorstel: » 
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van orde di Sefior Richardson. Pues pa manda e mocion dí nos pa Huishoude- 

lijke Vergadering. 

Diferente biaha nos a yega di expresa cu e institucion Huishoudelijke Ver- 

gadering, bao maneho di e Bestuurscollege aki, nos no tín confianza den djë. 

Awor diferente biaha nos ta purba tambe, e Presidente di e Huishoudelijke 

Vergadering, un diputado cu no ta yama reunion. Pero mi no ta kere, Sefior 

Presidente, cu tur ora nos mester tira e culpa ariba e persona aki só, pa- 

sobra, por ehempel, den e caso aki ta trata dí un materia cu ta cay bao 

di un otro diputado, mi ta kere mirando cu e Bestuurscollege ta traha coie- 

gialmente, e diputado concerní tambe por bisa e diputado Presidente di reu= 

nionnan interno, mi kier un reunion pa trata tal y tal cos. Mi ta kere cu ta 

un culpa, si tin culpabilidad, ta henter e Bestuurscollege ta trateie, no 

e Presidente sô cu mester yama e reunion aki. 

No solamente nos a bisa cu nos no tín confianza den Huishoudelijke Vergade- 

ring, tambe nos a rípara cu diferente biaha Huishoudelijke Vergadering ta 

wordu usâ solamente como un camínda pa manda cosnan cu MEP no kier trata, 

asuntonan cu pa nen ta un tíkí caluroso, e ta un tiki caliente pa nan, nan no 

sa con pa handle e y mírando cu nan tin mayoria, nan ta biní cu voorstel; 

manda Huishoudelijke Vergadering. Y nos a yega di expresa cu nos no ta gusta 

e procedura ey. j 

Sefior Richardson a bisa awor ey cu nan tambe ta preocupa pa cu Huishoudelijke 

Vergadering, cu no ta wordu yamá, mi kier kere den e sinceridad di Seïor 

Richardson, pero mi no ta kere den e sinceridad di Bestuurscollege, mi no ta 

kere cu nan maneho ta di tal cu sí pronto nan lo cumpli, Dí manera cu pEinci- 

pieel nos ta contra pa manda tur cos Huishoudelijke Vergadering. Dia cu nos 

mira cu Huishoudelijke Vergaderingnan cuminsa tuma un curso normal, cu nan 

ta vordy vanf, cu ta wordu treha cu seriedad, e dia ey podisé nos por DV | 
acuerdo pa manda algo Huishoudelijke Vergadering, pasobra nos ta m 

reunion interno bo tin un otro facilidad pa trata cierto cosnan, pero awor 

aki tur loke biní pa bay Huishoudelijke Vergadering, nos ta contra. Nos t 

kere solamente den reunion publíico akí, cu Bestuurscollege no sa yama, masha 

poco nan sa yama, ta oposicion ta yama reunionnan ey den nos ta kere. Asunto- 

_ nan cu mester wordu tratâ nos kier trata nan den openbaar por lo pronto. Nos 

ta contra tur voorstel pa manda aigo pa Huishoudelijke Vergadering. Y nps lo 

para ariba y lo nos vota contra e voorstel akí, aunke cu mayoria nan lo pasë, 

pero atrobe nos ta bisa e trahadornan di Werkverschaffing lo huzga e Bestuurs- 

college akí pa nan maneho, cu ta nenga di trata nan asuno cu seriedad y duna 

nan loke nan tin derecho aríba djê. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefior Ciro Pieters. 

DE HEER C.M. PIETERS: Sefior Presidente, a bíní un proposicion pa manda e mo- 

cion aki Huishoudelijke Vergadering, y ta wordu bisá cu tin un mocion igual 

caba for di dia 24 di december pendiente na Huishoudelijke Vergadering y tambe 

dia 16 di februari 1976, pa atende e asunto aki, Senor Presidente. Pues, for 

di e dia ey te awe caba e hendenan di werkverschaffing aki ta pendiente spe- 

rando riba un adaptacion cu practicamente e Raad aki a bay di acuerdo cunê. 

Un di e motibonan cardenal. cu nos no ta kere den Huishoudelijke Vergadering, 

Sefor Presidente, y esaki mi ta kere cu e lider di fraccion di MEP no ta na 

altura di djë, ta cu na juli 1975 nos a tene un Huishoudelijke Vergadering 

den cual nos a atende e cambionan necesario, cu nos ta desea pa bini den e 

Reglement van Orde y esaki ta na juli 1975 tabata e promê Huishoudelijke 

Vergadering cu nos a tene, nos a revisa e Reglement van Orde na uk Ley 

ni Algemene Beschouwing, ni Memorie van Toelichting ainda di e revision ey 

no a yega e Raad aki, Asina ta kizas e lider di fraccion dí MEP, e tempo ey 

no tabata miembro dí Raad, e no ta na aìtura of kizas e ta ne aitura door 

cu su coleganan a butele na altura, Pero nos no a haya ni esey, Sefior Presi- 

dente, Dus ta cu razon nos ta bisa cu nos kier e asunto aki wordu atendê 

awor, pasobra esaki tambe ta un mocion cu ta concerní e pueblo, esaki tambe 
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ta parti dí e pueblo, no ta henter e pueblo ta bay beach, ta parti di e pueblo 
ta bay beach, Esaki tambe ta parti di e pueblo cu tin derecho ariba adaptacion 

di nan salario for di januari 1975 y awor nos ta desea di por a adapta e sala- 
rio aki pa e hendenan aki tambe por tin e satisfaccion manera ta obligacion di 

e Raad, Nos tambe ta kere cu mester bini e cambionan necesario, pero encuanto 

di e Huishoudelijke Vergaderingnan aki nos ta kere cu practicamente nos mester 
bay den revisa e Reglement van Orde atrobe, pero nos ta hala atencion di Be- 
stuurscollege cu un biaha caba nos a hacié y nos kier e follow up. Nos kier 
Algemene Beschouwing y e Memorie van Toelichtingnan, pasobra mi ta kere, cu 
manera e reunionnan aki ta ‘tumando lugar, atrobe lo mester tene un reunion pa 
biní mucho mas tanto cambio. Y ta pesey, Sefior Presidente, manera nos lider dí 
fraccion a bisa, nos ta contra pa manda mocion of cualkier otro proposicion- 

nan Huishoudelijke Vergadering, nos kier pa e asunto akí wordu atendé awe tar- 
di tambe y nos kier pa vota p'e y e pueblo lo sa, especialmente e hendenan di 
Werkverschaffing lo sa con nan ta pará cu n'e Read y nan lo sa tambe sí ta 
asina cu nos ta desea pa e adaptacion wordu cumplí cunê of cu si atrobe nan 
mester warda otro ocho luna, pasobra e Raad aki a dicidi cu no ta e momento 
apropiâ pa nan haya e cen, pasobra mester bay Huishoudelijke Vergadering pa 
asina ey atrobe nan, den nan forma di bisa y tambe den nan preparacionnan 
social y mantenecion dí nan famía. Y awe nos ta haya nos cu un voorstel van 
orde cu ta pidí nos atrobe pa manda esaki un biaha mas bay drumi riba un otro 

proposicíon caba dí e pueblo cu tin cuatro luna drumí, sperando cu e hendenan 

di Werkverschaffing por haya nan adaptacion. Nos ta propone, nos ta mantene 
e proposicion di nos lider di fFraccion y tambe di e indiener y tambe di e ti- 
der dá fraccion di AVP pa e asunto aki wordu tratâ awe, pa asina ey nos sa si 

e hendenan aki ta haya nan adaptacion sí of no, 

Masha danki. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seüor Pedro Kelly. 

DE HEER P.‚P, KELLY: Sefior Presidente, ya nos lider di fraccion a menciona caba 
ki actitud nos ta bay tuma, Mi ta kere cu lo ta masha poco lo mí tin cu bisa. 
Pero si mi tin cu bisa cu si un trahador merece cierto placa, e tin derecho 
ariba djê, tin cu dunele. Pero mi ta kere cu e asunto di Werkverdchaffing 

mester wordu studië debidamente y lo mi pidí Bestuurscollege pa studia e caso 
ey y despues trata e asunto aki. Si acaso nan no ta haya indexering, nan no ta 

haya. Y si acaso nan mester haya, duna nan. Pero sí mí no ta dí acuerdo pa opo- 

sicion bin cu un mocion pa dí repente mester vota pa un mocion asina, pa mará 
Bestuurscollege sin cu ta tene debido cuenta n'é, Na unda cu hasta nan ta bisa, 

“Het Bestuurscollege te verbieden ....s.. 

DE VOORZITTER: Sefor Kelly, nos no ta papiando ariba e mocion awor aki, nos 

ta papiando ..…... 

DE HEER P.P, KELLY: En berdad, Sefior Presidente, nos ta papiando, ad riba 
un asunto relata cu e mocion, Sefior Presidente. 

DE VOORZITTER: Nos ta papiando awor aki si nos ta mandé pa Huishoudelijke Ver- 

gadering, sí of nó. 

DE HEER P,P, KELLY: SÍ ta berdad, Sefor Pres ge e., Pero loke mi kier a remar- 
cas ca, Seïior Presidente, ta cu Sefior Rudy Frank a pone hopi en pa mi perso- 

na sostene su mocion, cu kizas ta Sefor Trinidad a traha p'e, pero anyhow. 

Semper cu ta trata interes di e pueblo gustosamente lo mi kier coopera, pero 

den e caso aki mihor e bay Huishoudelijke Vergadering. 

Loke Sefior Rudy Frank ta bisa, cu mayoria di hende di Werkverschaffing ta hen- 

denan di nos pueblo. Pero Sefor Rudy Frank tempo cue tabata Diputado di Werk=- 

verschaffing, ta p'ey so e a haya cu e hendenan di nos pueblo no ta sirbi pa 
Werkverschaffing, e no por a percura kizas pa cu mayoria di nan,di nos pueblo, 
un tín mester ta na Werkverschaffing, pasobra Werkverschaffing eigenlijk su 
doel ta pa temporalmente e hendenan haya trabao. Kizas pa e otro barionan di 
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Aruba e a percura pa nan sí tin un trabao permanente. ì 

Pero ta duel mi Sefor Frank, den e caso aki mi ta bay hunto cu nos lider di 

fraccion y nos lo mandêé Huishoudelijke Vergadering. 

DE VOORZITTER: Seâor Reggie Henriquez. 

DE HEER R‚V, HENRIQUEZ: Sefior Presidente, mi a tende cu Sefior Ciro Pieters 

a bisa cu na januarí 1975, nan a pidi indexering pa Werkverschaffing. Promé 

cu mi vota mi kier haya sa kiko e Bestuurscollege di afia 1974 a reserva aríba 

e begroting pa paga 1975, tabata tin reservacion pa paga sí e Bestuurscollege 

ey a reserva pa indexering? 

DE VOORZITTER: Sefor Reggie Henriquez akinan no tin níngun pregunta pa Be- 

stuurscollege. Dus gewoon nos ta tratando awor aki cu nos lo manda e mocíon 

aki pa Huishoudelijke Vergadering, sí of nó. Bestuurscollege no ta yega den 

e ronde aki. 

DE HEER R‚V., HENRIQUEZ: Pesey mes cu e Bestuurscollege anterior di nan, y mi 

tabata tin e copia, pa bay weita e copia di e begroting, no tabata tin nada 

reservä, pesey nos no por corre vota, no tabata tin placa, esun cumester 

reservé pa aïa 1975 tabata PPA y nan no a reserva nada, no tin placa, pesey 

e cos mester bay Huishoudeiijke Vergadering pa studie pa weita con Bestuuts=- 

college ta bini cunele, Dus nos ta mandê Huishoudelijke Vergadering pa e 

motíbo ey, pasobra esun cu a goberna no weita. 

Masha denki, 

DE VOORZITTER: Tweede ronde. Ta necesario pa un tweede ronde? Sefor Richardson. 

DE HEER R.R.H. RICHARDSON: Lo mi kier a trece den tweede ronde, Sefior Presi- 

Mn 
Na promê lugar e, mí a menciona den promê tanda encuanto e cambio di S& 

wan Orde relacionä cu e Reunionnan Domestico. No ta asína cu e asunto aki | 

solamente ta den estudio, sino mí a comprende di Bestuurscollege cu e ta | 

practicamente ciâ y cu aki poco dia nos por haya na cas mandâ tur e stuknan 

relacionä cu e asunto akinan. 

Sefior Presidente, e asunto di ahustamento di sueldo pa Werkverschaffing a 

wordu mandâ den un reunion anterior pa estudio den Reunion Domestico, paso= 

bra nos tabata haya y nos ta haya ainda, Sefior Presidente, cu @ asunto aki 

lo por tin cierto consecuencianan cu mester wordu studië debídamente delan- 

tá. Asuntonan relacioná cu esakí cu nos no por mira ditanti, pero despues 

di un estudio nos por bin haya sa kiko lo por ta e consecuencianan, no sola- 

mente pa e ahustamento akinan, no solamente pa e personanâan Cu lo haya nan 

indexering, Sefior Presidente, pere tambe mirâ en general. Dus nos ta haya 

promê cu Parlamento bay over na tuma un decision encuanto cualkier di e 

mocionnan akinan, laga nos warda resultado di tal estudio, 

Cu e asunto aki mester nos debido atencion, Seïor Presidente, nos tambe. ta 

di acuerdo cu esey y ta nos opinion tambe, E mester un debido estudio tam- 

be y e tin nos debido atencion. _ 

Te asina leuw, Sefior Presidente. 

DE VOORZITTER: Sefior Rudy Frank, 

DE HEER J.R. FRANK: Sefior Presidente, pa nan no bisa nó, nan ta bisa mandê . 

Huishoudelijke Vergadering; algo trásto. Nos sâ cu e asunto di indexering aki 

tin mas cu 6 luna drumí caba den e Huishoudelijke Vergadering. Te awor aki, 

of ta mas cu 5 luna caba, pero te awor aki e Voorzitter di e Reunion Domes- 

tico no a haya of no tabata kier pa yama e reunion aki, Debí, nan ta bisa, 

na e hecho cu tin camiba e Huishoudelijk Reglement promé. Algo tristo, paso= 

bra mi ta kere cu pendiente e cambio di e reglanan di nos Huishoudelijk 

Reglement tabata posibel pa yama reunionnan di Huishoudelijke Vergadering; 

pa trata asunto dí bandera y himno. Mi ta kere cu si nan a combina e tempo 

ey e asunto di indexering cu e otro topico den Huishoudelijke Vergadering, 
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awe kízas e trahadornan dí Werkverschaffing por sa unda nan ta pará,. Y ta duel 

mi di bisa cu Sefior Pedro Kellv a pega un barco awor ey‚ un barco politico, 
di bise cu e mocion aki e no kier mara Bestuurscollege, pasobra no ta trata 
akínan di asuntonan di interes general di pueblo. Sefior Presidente, e a sigui 
bisa, e di si un trahadó mester di placa .…...... 

DE HEER PP, KELLY: Sefor Presidente, persoonlijk feit, Nos por a draai e tape 
un rato, pa mira cu si ta en berdad mí a bisa cu un ta trata interes di pueblo? 

DE VOORZITTER: E no a bisa esey. 

DE HEER P.P. KELLY: Mi di cu semper amí ta voorstander, semper mi ta vóór ora 
cu ta trata interes di pueblo, mi ta vóór, Den e caso akí tambe ta interes di 
pueblo, perr mester mihor estudio, 
Sefior Frank, mí mester sigui splica bo mas? 

DE VOORZITTER: Mi ta kere cu‚ no solamente ora cu mi a bati e martin tabata 
pa Seüor Kelly trece su persoonlijk feit padilanti, pero mi ta kere akinan nos 
no ta trata e mocion, Mi mester bolbe ripiti, sino nos ta bolbe cay den ronde 
papiando ariba mocion, nos no ta papiando ariba e mocion, nos ta papiando cu 
nos ta manda e mocion Huishoudelijke Vergadering, sí of nó. Ta de wijze van 
afdoening nos ta tratando awor akinan, e mocion mes no ta aan de orde. 

DE BEER J.R, FRANK: Loke mi ta haciendo, Seïfor Presidente, ta comenta ariba 
loke e distinguido miembro di Raad a bisa, Seîor Kelly. E mes a bisa awor ey 
cu semper e ta vóór ora cu ta trata asunto di interes general di pueblo. Kier 
meen cu e biaha aki e no ta vóór, mí conclusion ta cu esaki no ta na interes 

general di pueblo, Kizas mi por ta equibocâá, Pero esaki ta e deduccion cu mi 
ta haci dí su palabranan. Kier meen si e ta vóór 100%, anto e por zorg pone 
=n piedra chikito pa yuda nos trata e asunto aká y yega na un solúcion favo- 
rebel pa esnan cu tin derecho pa decreto gubernamental riba indexering di nan 
sueldo. 

Y ta duel mi di bisa cu Seüor Kelly lo a acusa mi cu ta solamente den Werkver- 
schaffing só mi a pone hende di pueblo. Sefior Presidente, mí ta kere cu ta 

masha facíil pa mi recordeie, mi a pone tanto hende, por ehempel, den otro ser- 

vicionan, pero mihor no menciona e asuntonan aki, 
Sefior Presidente, berdad ta duel mí di bisa cu aki ta trata algo na interes 

general di pueblo. Mi no tín ningun fiducie den níngun sorto mas dí Huishoude- 

lijke Vergadering, pasobra ta tur biaha ta wordu primintí akidennan pa yama 

un Huishoudelijke Vergadering, mi ta corda cu e apelacion cu mi colega Sefor 
Frank Croes a yega di hací na e Bestuurscollege,pa nan yama Huishoudelijke B 
Vergadering, hasta cu e a wanda un carta pa Bestuurscollege cu a wordu publicâá 
den corant, pakiko cierto asuntonan cu a wordu primintî di wordu trata den 

Huishoudelijke Vergadering dentro di tempo dá dos Sap, pakiko nan no a tuma 

lugar te ainda, 
Äwor Sefor Ralph Richardson ta preocupa, Sefior Charro Kelly ta preocupa, paso- 
bra nan tambe,kizas den ran curazon, nan kier duna e hendenan aki Loke nan 

merece, pero nan no a comprende e palabranan di e Diputado Sefor Roland Laclê, 
cu a bisa cu nan tur tín nan derecho riba nan propio opinion. Y bo propio opi- 
nion ta laga nos, esta Raad, tutma conhuntamente un decision pa trata e asunto 
aki awe tardi, pa mayan esnan di Werkverschaffing cu hopi mas gana, cu hopi 

mas felicidad, por siguí traha den campaïa den limpiesa díá Aruba, 
Sefùor Presidente, mi sa cu esaki to bay. costa algun placa pa Gobierno Insular,. 
Pero mí ta kere cu nan tambe tin derecho riba tur e gastonan mas haito cu bida 
a subi pa nan, juist e personanan aki cu den nos comunidad tabata e grupo cu 
a wordu lubidá pa hopí tempo y gracias na Rudy Frank cu tabata tin e curazon 
mas dbierto pa nan, nan a haya durante e temporada di diputado e atencion mere- 
els 
Seïior Presidente, mi ta sigur, pasobra ya mi a yega di demostra esaki caba, cu 
otra cu nan tabata haci un apelacion grendi ariba mi, Sefor Presidente, pa vota 
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pa nan mocion y semper mi tabata mira e interes general áí Aruba na bista y 

mi tabata cumpli cu esaki poniendo asina un banda politica partidario. Awe 

tard mes mi a duna prueba, no solamente awe tardi, pero den reuníonnan ante- 

rior mi a duna tur mí colegacion akí y di otro banda, esta e banda cu ta 

sostene Bestuurscollege, e cooperacion necesario pa nan a haya sikiera un 

2/3 meerderheid den hopi caso. Awe mi tin dí bisa cu e personanan aki no ta 

mira interes general, interes di e trahadornan di Werkverschaffing, pero sola- 

mente nan ta mira of tene cuenta cu loke wordu papiá den nan partijraad, pa 

no duna e trahadornan di Werkverscheffing e placa cu nan merece, segun decre= 

to gubernamental di Bestuurscollege. Y ta di lamenta, Sefior Presidente, cu 

awe ami cu semper a apoya Sefior Kelly y demas miembro di partido di Gobierno, 

cu awe nan no tin e gentileza,e corahe di demostra tambe cu nan tambe por 

traha de vez en cuando na interes general di cierto parti dí nos poblacion, 

Pesey, Sefor Presidente, mi kier a‘bisa cu normalmente, como cu Sefior Reggie 

Henriquez a bini riba esaki, cu tabata difícil den begroting 1975 pa pone 

placa adicional ariba begroting, pasobra nunca bo no sa cu cuanto percenta- 

he e costo di bida ta subi, despues di tanto luna bo tabata haya cifranan 

di e Departamento di Asuntonan Economico. Y semper bay tabata pone e salario, 

por ehempel, di e ambtenaarnan e salario bieuw dí afia pasâ. Ta pesey no 

tabata tin un euma fiho pa e indexering, pero normalmente nunca a keda un 

ambtenaar y un werkman of un obtero, losse arbeider, sin haya nan indexering. 

Aunke cu e suma aki no tabata aparece riba begroting, ní di 1974, ni di 1975, 

ni di 1973, y tampoco di 1972, Ta pesey un biaha mas mí ta termína haciendo 

un apelacion awe, e baas grandí no ta akinan toch, mi ta kere nan por demos= 

tra poco corahe, vooral mi ta spera esaki di e dissidente groep; kende awe 

a briya cu nan corahe di hací algo kizes cu lo no a cay na agrado di nan 

i i Ï di i aribe ek i Sefior Ralph Richard=- 

son, Sefior Pedro Kelly, Sefior Pedro Bislip y tambe Sefior, mi no Sa soes 

pasobra mi ta duda, Sefior Reggie ta sí, nó, sí, nó, pesey mi ta laguê meymey 

si e ta pertenece na e dissidente groep. Pesey un biaha mas esaki, @ ultimo | 

tabata en broma, pero na serio mi ta pidi henter e fraccion di Movimento 

Electoral di Pueblo y tambe na e fraccion di PPA, pa laga nos trata e asunto 

aki awe y bin ne un decision favorabel pa esnan cu ta traha den Werkverschaf- 

fing por tin derecho ariba e indexering segun decision di decreto gubernamen= 

tal na aäa 1973 y 1974, 
Masha danki, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seùor Trinidad. 

DE HEER G.P. TRINIDAD: Sefor Presidente, no tabata necesario e apelacion di 

Schor Frank ariba nos, pasobra di parti di nos fraccian nos ta sostenê, nos 

ta firma e mocion y nos ta volunterio, nos ta partidario pa trata e mocion 

ey, pasobra nos ta haya cu e ta un asunto dí suma ímportancia pa e personanân 

concernf. Y nos tín comprendemento cu cierto cosnan cu Bestuurscollege ta 

mira bon studiâ, e caminda adecuado pa studia e asuntonan aki, Eilandsraad 

hunto cu Bestuurscollege ta e reunionnan di Huishoudelijke Vergadering. Pero 

lamentablemente, manera cu mi a bisa, nos no tin confianza mas den Huishoude- 

lijke Vergadering y mi ta bisa, Sefor Presidente, cu di awor padiltantí te ora 

cu nos mira cambio favorabel den yamamento di reunion di Huishoudelijke Ver- 

gadering, nos lo ta principieel contra tur cos cu mester bay Huishoudelijke 

Vergadering for di den Eilandsraad aki. — 
Y pa ilustra, Sefior Presidente, e seriedad cu cual Bestuurscollege aki ta 

trata su asuntonan, mí kier trece padilanti locual Sefor Richardson mes à 

bisa awor ey,‚ na principio cue Bestuurscollege aki a sinta, nan a bin den 

Eilandsraad, den Huishoudelijke Vergadering y nan a propone cambio dá Regle- 

ment van Orde, caminda no ta necesario un diputado ta e Presidente die 

reunionnan aki, Esey tabata na luna di julí, Sefior Presidente, afia pasé nan 

a bín cu e proposicion ey. Awor nos ta mira eu 10 luna despues ainda e no 

ta clâ. Seïor Richardson ta bisa eu pronto e ta biniendo cla, 10 luna despues 
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ainda e propesicion ey no ta clâ. Y awor kikc ta pasa cu e cosnan, manera e 
motie anterior cu a bay Huishoudelijke Vergadering, e a drumí eyden 4 luna 
caba, si algun dia nan yama un reunion pa tratele, kier meen cu mester warda 
10 luna despues atrobe promê cu e bini den openbare vergadering. Asina aki no 
ta seriedad, asina aki bo no ta bin cla cu nada, bo no por trata nada, Promé 
ora cu bo tratele ta dura 10 luna promê cu nan bin cla cunê,‚ Anto promê cu 
nan tratê nan ta warda lunas promê cu nan tratê, awor aki tin 4 luna caba, anto 
nos por tin confianza cu e asunto cu nos ta considera di importancia pa e tra- 
hadornan dí Werkverschaffing cu a keda drumi 4 luna, anto si nan tratê mes ta 
dura tante tempo asina promê cu e bin cla, Esey ta e motíbo cu nos no por bay 
di acuerdo y nos lo vota pues contra e proposicion di Sefior Richardson. 
Si Seüor Richardson ta sincero cu su mes, e a bisa cu nan preocupacion, sie 
ta sincero cu su mes y cu e trahadornan di Werkverschaffing, sabiendo con e 
asunto ta bay den Huishoudelijke Vergadering, nunca lo e por a bin cu un pro- 
posicion esina, pa mandê Huishoudelijke Vergadering, e a mandele den un dood- 
kist, Seïor Presidente. 
Te asina leuw den tweede ronde, 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Sefor Pieters, 

DE HEER C.M, PIETERS: Sefior Ptesidente, nos a pensa cu e mocion aki cu io bini 
na bienestar di e hendenan cu ta traha na Werkverschaffing lo tabata un mocion 
cu lo wordu acepta sin tabata necesidad di hiba asina tanto deliberacion riba 
dié, especialmente pa e motibo di tanto tardanza caba cu e hendenan aki, e hen- 
denán pacifico aki tabata tin, sperando ariba un adaptacion cu nan tin derecho 
ariba djëé. Y no cabe duda, Sefior Presidente, cu e hendenan aki ta e hendenan 
cu ta sinti e presion di inflacíion mas tanto cu ningun hende di nos comunidad, 
pasobra te ainda ta nan ta e personanan cu nan salario no a wordu adaptá na e 
percentahenan necesario pa nan tambe por biba trankilo,. Ma kiko ta pasa awor, 
Seiior Presidente? Ora cu e asunto aki wordu adaptá, practicamente e hendenan 
aki nunca mas por biba di e satisfaccion di e adaptacion aki, pasobra cu e 
edaptacion aki mester bay kizas na e prestamonan cu nan a haci caba pa por a 
cumpii cu nan moda di bíba,. 
Nos ta lamenta cue proposicion mester a sali pa manda e asunto aki Huishoude- 
lijke Vergadering, pa e simpel motíbo cu ora cu bo ta mustra bo preocupacion 
pa Huishoudelijke Vergadering, anto aki tambe bo mester tabata sa di por a buta 
eaccento riba Bo Bestuurscollege pa e sa cu e cos aki no por tarda asina tanto 
mas y mescos cu e mocion anterior, Sefor Presidente, cu tambe tabata un asun- 
to di Bestuurscollege cu esey si bo tabata sa di acepta, ey bo ta mira cu nin- 
gun momento e partido cu ta sostene Bestuurscollege ta dispuesto pa acepta ar- 
gumentacionnan sano y correcto cu ta wordu trecí padilanti door di oposicion, 
ora cu oposicion ta híbhndo un bista ariba e gobernacion di nos Territorio 
Insular y ta zorg pa e personanan den empleo wordu cumplí cu nan na satisfac- 
cion di e leynan cu ta concerni nan. Awor nos ta bay tende cu esaká tambe mes- 
ter bay Huishoudelijke Vergadering, pa atrobe bay warda un otro dies luna pa 
e hendenan akí mester haya nan adaptacion ariba nan salario. Mi ta kere cu @ 
io yega asina leuw cu nan mes lo no ta interesâ mas y nan le trata na híba nen 
forma di bída na e salario cu nan ta ricibiendo awor aki sin tene cuenta mas cu 
un paxti di nan salario cu nan tin derecho ariba djë, cu awe 13 persona, 12 
persona lo haya bon di tarda nan atrobe pa otro 10 luna promê cu nan mester 
haya nan adaptacion. Pero ta bon pa nan comprende, Sefior Presidente, ta bon 
pa e pueblo comprende, Seüor Presidente, cu no ta e fraccion cu ta den oposi- 
eien lo ta esun cu ta strobando nan di heya nan adaptacion. 

DE VOORZITTER: Palabra ta na Seïior Kelly, 

DE HEER P.P, KELLY: Sefior Presidenxe, mi kier ta masha cortico, pero toch lo 
mi kier a haci Sefior Pieters un pregunta. Poco rato pasá eynan=e tabata tin 
confianza den e Huishoudelijke Vergadering, awor di repente e no tin confian- 
za den Huishoudelijke Vergadering. Ta bon pa e bisa ki ora e tin y kí ora e no 
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tin confianza den Huishoudelijke Vergadering. 

DE HEER C.M, PIETERS: Sefior Presidente, ta permiti mi. Sefior Presidente ta 

duna mi e satisfaccion di ,.….s.. 
IS 

DE VOORZITTER: No, no, no, no. Ta duel mi Sefior Pieters, bo no tin un ronde 

mas, Paiabra ta na Sefior Henriquez. 

DE HEER R.V. HENRIQUEZ: Sefior Presidente, tocante Sefior Rudy Frank a bisa 

eu bo no sa cuanto e suma di indexering a subi, mi ta di acuerdo cunê. 

Awor, por ehempei, den un caso dí guera e por cambia radicalmente, den e ca- 

so manera e crisis di petroleo, e a cambia radicalmente, pero normalmente 

‘e no ta cambia radicalmente. Bo mester tin bo prognose pa bo tín bo gasto 

poní y ta nan tabata na mando 1974 pa 1975, januari 1975 ta nan ta na mando, 

pasobra ta te mei pueblo, nos kier hende haya nan placa, sin nodo di pidi 

nan nan votacion, 

Danki 

DE VOORZITTER: Asina nos a yega na final. Sefior Rudy Frank, bo no tin derde 

ronde, nos a yega na final di e algemene beschouwingen. Mi ta trece e propo- 

sicion di orde di Seûor Ralph Richardson, manera e a wordu sostení, na vota- 

cion. 

Tin míembro ta pidi hoofdelijke stemming? De Heer Frank Croes wenst hoof de- 

lijke stemming. Nos ta bay vota ariba e voorstel van orde dí Sefior Ralph 

Richardson manera e a wordu sostenf, Esunnan cu vota tegen naturäâtmente 

ta vota contra e mocion, esunnan cu vota vóór ta pro e proposicion.,E Vvota- 

cion ta cumínsa cu numero 4. 

VOOR STEMMEN DE LEDEN: H. Angela, mej. G, Barefio, P. Bislip, CB. Boekhoudt, 

Toes, R‚K.‚H. cha En s 5 é 

der Linde, C‚E. Odor, C.M. Pieters, D.I. Leo 

TEGEN STENMEN DE LEDEN: F‚H, Croes, Th.J. Figaroa, J.R. Frank, C.F. Laclé, 

J. Noguera, S.A. Spanner, G.P. Trinídad, 

DE VOORZITLER: E resultado di e votacien ta 12 vóór y 6 contra Asina ta cu e@ 

voorstel van orde aki di Sefor Richardson a keda acepta y e mocíon ta wordu 

verwezen na Huishoudelijke Vergadering 

DE HEER C.‚M. PIETERS: Mi kier sa, Sefor Presidente, kende a vota despues di 

mi? 

DE VOORZITTER: Sefior Leo, 

DE HEER G.P, TRINIDAD: Sefior Presidente, mí tin toch un remarca encuanto € 

votacion aki, pasobra a pasa dos cos strafio den e votacion aki. Nos por dis- 

cutí ariba e hecho cu si un hende por vota cue tabata aki, sí of nó. E se- 

eretario a yama su nomber, e no ta aki, kier meen e no por breng su stem uit; 

segun mi e proximo e ora ey, si esey breng su stem uit, Sefor Spanner ta eki 

den Sala, Secretario ta yama su nomber, 

DE VOORZITTER: E vergadering ta wordu un rato geschorst. 

DE VOORZITTER: De geschorste vergadering wordt hervat. Y nos ta sigui awor 

cu Sefor Clive Laclé, cu tin tambe un paar dí mocion, dos mocion. 

DE HEER GC, LACLE: Sefior Presidente, mi ta sperea cu e reunion sigui bon y pa 

e hendenan no cuminsa varia e y bay den bon direccion. 

Seïor Presidente, promê mocion ta tocante e proteccion di e bida di coral. É 

mocion ta encera: _ 

De Eilandsraad van het Eilandgebied Aruba op heden 28 april 1976 in open=- 

bare vergadering bijeen: 
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OVERWEGENDE: 

= dat de zorg voor een gezond en verantwoord biblogisch evenwicht in de terri- 
toriale wateren rondom het eiland Aruba tot zijn competentie behoort: 

= dat in de loop der jaren veel schade is toegebracht aan de zeefauna, koraal 
rif, schelpen, zeesterren, kreeften- en visstand, enz; 

= dat geregeld door buitenlandse commerciële schelpen- en koraalverzamelaars 
met behulp van moderne duikapparatuur expedities met jachten worden onderno- 
men om prijzige schelpen, zoals de conus, cyprea, e.‚d.,, te verzamelen; 

= dat deze koraal- en schelpenvangst uit Aruba verhandeld wordt in het buiten- 
land: 

= dat het huidige marien-biologisch leven dusdanig uit zijn evenwicht is ge- 
bracht door de niet altijd op verantwoordelijke wijze uitgeoefende onderwa- 
tersport, hetgeen grote zorgen baart: 

BESLUIT: 

Ì, Het Bestuurscollege te verzoeken een commissie ín het leven te roepen, waar= 
in zijn vertegenwoordigd een deskundige op ecologisch gebied, het bestuur 
van de STINAPA Aruba en leden van de Eilandsraad. 

II, De taak van bedoelde commissie vast te stellen ais zijnde: een uitvoerig 
rapport samen te stellen over de huidige situatie van het marie-biologisch 
leven in de territotiale wateren rondom het eiland Aruba, alsmede een ont= 
werp voor een eilandsverordening ter bescherming van de zeenatura van het 
Eilandgebied Aruba, 

en gaat over tot de orde van de deg. 

DE VOORZITTER: Bo mocion ta wordu sostení, Sefior Laclé? 
Mi ta schors e reunion un rato. 

Dn EE Et dn a we on mn pn in in vn an in a mn pn ln Gt en Dn A dn ne Ee ODE IE en ren wan an oe nn be nd jes inie wen B em bint ien hl dot denn Gain os an 

DE VOORZITTER: De geschorste vergadering wordt hervat. 

DE HEER C., LACLE: Sefor Presidente. 

DE VOORZITTER: Ja, Sefor Clive Laclé. 

DE HEER C., LACLE: Sefor Presidente, e motie mi a trecele padilanti, despues di 
un deliberacion cu fraccion dí MEP, mi ta desea pa trece un wijziging den e 
besluit, anto e dictum ta luidt: 
1, Het Bestuurscollege te verzoeken op korte termijn een ontwerp voor een eíi- 
“ “ltandsverordening ter bescherming van de zeefauna te deiivreren, bij de Ei- 

landsraad in te dienen. 
Pasobra mi ta kere cu mí a papia hopi ari6a djê y diferente miembro conocé y 
tambe, Sefior Presidente, mí ta splica, mi kier haci un suplica ariba Bestuurs- 
college vooruitlopend, al vast caba, duna orden pa eventuele toezicht ariba e 
vangstnan aki y mi ta spera di bini mas detaya den ultimo rond. 

DE VOORZITTER: Mi ta mira cu tin un consensus akinan. Sefior Richardson? 

DE HEER R‚R‚H. RICHARDSON: Nos tín un consensus ariba e asunto akinan, nos ta 
para simpatico pa cu e mocion aki, Nos kier sí pa tira bista pa e huristanan 
di Bestuurscollege tira un bista ariba overweging caminda ta trata "territo- 
riale wateren", etc., etc. Por lo demas nos ta completamente simpatico pa cu e 
moecion. 

DE VOORZITTER: Mi ta mira cu tin un consensus completo akinan. 

DE HEER N.O. ODUBER, GEDEPUTEERDE: Sefor Presidente, mi por a papia algo? Ta 
asina cu for di juli Bestuurscollege a tuma e iniciativa y a pidí e verordening 
di Bonaire, cual a wordu tumâ& como ehempel na Corsow tambe, pa studía e posibi= 
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lídad pa bin cu un verordening pa “behoud van het natuurschoon onder water” 

pa Aruba tambe, ya e Departamento Algemene en Juridische Zaken ta hopi Leuw 

cunê, pero e verordening no por wordu +umá letterlijk over, pesey nos ta 

trahando ariba djê y mi ta kere cu Raad lo wordu acercâ pa e stel vast e 

verordening promé mandê pa Huishoudelijke Vergadering. Kier meen Bestuurs- 

college tin atencion aríba e asunto aki caba for di luna dí juli 

DE VOORZITTER: Mí ta kere cu akinan nos tin un consensus, kier meen anto 

Bestuurscollege a neem e motie over y nos por sigui, e motie mi ta conside- 

ré pues aangenomen zonder hoofdelijke stemming, zoals gewijzigd. Akkoord? 

De Raad gaat akkoord met het voorstel van de Voorzitter en de motie wordt 

aangenomen zoüderzhoofdelijke stemming. 

DE HEER C, LACLE: Sefor Presidente, mi segundo motie ta houdt in, contenêé 

lo siguientes 

De Eitandsraad van het Eilandgebied Aruba op heden 28 april 1976 in open- 

bare vergadering bijeen: 

OVERWEGENDE: 

— dat ín het kader van het landbouw-, veeteelt- en wvisserijbeleid de nodige 

herzieningen dienen te worden aangebracht in het voorschottenbeleid; 

— dat het eilandsbesluit houdende algemene maatregelen van 23 jul 1957 tot 

vaststelling van de voorwaarden, waaronder voorschotten ten laste van de 

eilandskas worden verstrekt (voorschottenbesluit) eveneens herzien moet 

worden; 

— dat de grootte van het voorschot thans vastgesteld is op maximaal drie- 

…:duizend Antilliaanse guldens per landbouwer, visser of veehouder 5 

: sf zei i E houw of het 

algeheel herstellen van een zeewaardig veartuig; 

— dat dit voorschot níet toereikend is om aanvangs- Of wederaanvangskosten 

voor landbouw, veeteelt of visserij te bestrijden; 

— dat het wenselijk is om dit afkondigingsblad nader te herzien opdat land- 

bouwers, vissers en veehouders, die behoefte hebben aan een voorschot ter 

daadwerkelijke beoefening van landbouw, veeteelt of visserij, instede van 

het thans als maximum vastgestelde voorschotsbedrag ad. F. 3000 ,--, een 

meer aan de huidige economische omstandigheden aangepast bedrag als voor= 

schot kunnen verkrijgen: 

BESLUIT: 

I. Het Bestuurscoïlege van het Eilandgebiëd Aruba te verzoeken bedoeïd 

eilandsbesluit 1957, nr. 26, voor hoofdstuk II onder A: Leandhouw= en 

Veeteeltvoorschotten artikel 5: te doen wijzigen dat instede van 

F. 3000,-- voortaan gelezen wordt een door het Bestuurscollege in over- 

leg met de Eilandsraad vast te stellen bedrag met een maximum van 

F: 6000 ,-—-, 

II, Het voorschot van F. 3000,-- bedoeld onder hoofdstuk LL onder B, Visserij= 

voorschotten artikel 9: van F‚, 3900,-- eventueel te verhogen tot een 

door het Bestuurscollege in overleg met de Eilandsraad vast te stellen 

bedrag met een maximum van f. 6000,-=;, 

en gaat over tot de orde van de dag. 

DE VOORZITTER: Mí ta schors e reunion un rato. 

ani enicdwienddeeatersnses
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DE VOORZITTER; De geschorste vergadering wordt hervat. Mi ta duna palabra na 

Sefior Clive Laclé, 
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DE HEER C. LACLE: Seäor Presidente, despues di deliberacion ariba e segundo 
motie akí cu fraccion di MEP, tin un consensus ambos banda: mi a.kere di trece 

un wijziging den e besluit, den e dictum, den lugar di dos besluit e ta bira 

én, lo ta un dietum só, cu ta lo siguíente, cu ta bisa: 

BESLUIT: 

Het Bestuurscoiiege van het Eilandgebied Aruba te verzoeken de bedragen ver- 
meld in bedoeld Eilandsbesluit 1957, no. 26, Hoofdstuk 2 van de A, artikel 5 

en Hoofdstuk 2 onder B, artikel 9, zodanig aan te passen, dat zij meer ín over- 

eenstemming zijn ean de eisen van de tijd, 

en gaat over tot de orde van de dag." 

DE VOORZITTER: Sefior Laclé, Clive, bo kier ta asina bon di entrega na mi e wij- 
ziging, ya mi por peguê na e mocion, ya no tin ningun sorto di confusion. 

DE HEER CG. LACLE: Sigur, Seùor Presidente, 

DE VOORZITTER: Mi ta tende di Sefior Laclé cu den esaki tambe tin un consensus. 

Tin un consensus completo den e cos aki, Tíin hende ta desea hoofdelijke stem- 

ming? Si no tin nodo, anto e mocíon aki, manera e a wordu gewijzigd, ta keda 

aprobâ zonder hoofdelijke stemming. 
Y asina nos a yega na final di e reunion aki. Mi ta gradici bosonan masha tanto 
pa tur e dianan cu nos tabata hunto y awe mí mester bisa cu e reunion tahata 
hopi zakeiijk, mí ta spera cu nos lo por sigui den e mes esfera, cual tabata 
masha bon: mi ta spera cu nos lo sigui nos reunionnan asina en lo futuro tambe, 

De Voorzitter sluit de vergadering op 28 april 1976, om 18,30 n.m. 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van „sscsoosceessere 

De Voorzitter, 

De Sekretaris, 




